
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Κέντρο Εκπαίδευσης «ΠΑΛΑΣΚΑΣ»,, από το ∆η-
µοτικό Σχολείο Στερνών, Κυδωνίας Χανίων Κρήτης, το
Εργαστήριο Ειδικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και Κα-
τάρτισης Ηρακλείου Κρήτης, το Ιδιωτικό ∆ηµοτικό Σχολείο
Θεσσαλονίκης «Ο Απόστολος Παύλος», το ∆ηµοτικό Σχολείο
Σχολικού Κέντρου Καρδαµήλων Χίου, τα ∆ηµοτικά Σχολεία
Σφακιωτών Λευκάδας, το 3ο ∆ηµοτικό Σχολείο Λευκάδας και
το Εξαθέσιο ∆ηµοτικό Σχολείο Λυγιάς Λευκάδας , σελ. 8036,
8042, 8046, 8057, 8063, 8071, 8104

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8019
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8020-8035
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 31 Μαΐου 2010, σελ. 8036
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε τις προµήθειες του ελληνικού δηµοσίου κ.λπ.,

σελ. 8037
ii. σχετικά µε το ασφαλιστικό σύστηµα και τις εργασιακές

σχέσεις, κ.λπ., σελ. 8038
β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε

τη δασοπροστασία στη χώρα µας κ.λπ., σελ. 8041
γ) Προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-

θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων βελτίω-
σης των σωφρονιστικών καταστηµάτων ανηλίκων, κ.λπ., σελ.
8042

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τη µείωση κατά 12% των αναπηρικών επιδο-
µάτων βάσει του ν. 3833/15.3.2010 κ.λπ., σελ. 8044

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Συζήτηση επί των άρθρων του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης «Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και
Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης-Πρόγραµµα Καλλικράτης», σελ.
8047

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-

καιωµάτων, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Προσαρµογή του Ελληνικού ∆ικαίου στο πρότυπο
νόµου του έτους 1997 για τη διασυνοριακή πτώχευση της
Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών για το ∆ιεθνές Εµπορικό
∆ίκαιο», σελ. 8074

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 8037
ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ Α., σελ. 8043, 8044
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ. 8039, 8040, 8045
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ ∆., σελ. 8042
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ. 8037, 8038
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ. 8045
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 8039
ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ Ε., σελ. 8043
ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ Μ., σελ. 8041, 8042

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης:

ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 8072, 8073, 8074
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 8057
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 8048
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 8074, 8075
ΕΞΑΡΧΟΣ Β., σελ. 8064
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 8086
ΖΩΗΣ Χ., σελ. 8060, 8083, 8104
ΖΩΪ∆ΗΣ Ν., σελ. 8054, 8055
ΙΑΤΡΙ∆Η Τ., σελ. 8072
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8063
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 8061
ΚΑΡΤΑΛΗΣ Κ., σελ. 8062
ΚΑΤΡΙΝΗΣ Μ., σελ. 8067
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β., σελ. 8068, 8069
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ. 8071
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 8055
ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ Ε., σελ. 8053
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ., σελ. 8065, 8066
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 8066, 8067
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 8065
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 8085
ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ Α., σελ. 8048
ΝΑΚΟΣ Α., σελ. 8051
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 8074, 8085, 8087,

8104
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 8074
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν., σελ. 8084
ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ Φ., σελ. 8050
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 8056, 8057
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ. 8047
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ. 8059, 8064
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ. 8058, 8059, 8061,

8075, 8076, 8077,
8083

ΡΗΓΑΣ Π., σελ. 8083
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8069
ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ Ν., σελ. 8052
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 8059, 8060
ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 8049
ΣΤΑΜΑΤΗΣ ∆., σελ. 8070, 8071
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν., σελ. 8060, 8061, 8086
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Αθήνα, σήµερα στις 28 Μαΐου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ευγενία Τσουµάνη-
Σπέντζα, Βουλευτή Επικρατείας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Νοµάρχης Εύβοιας ζητεί τη χρηµατοδότηση του έργου της επι-
σκευής του οδικού δικτύου, στο νοµό του.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η τροποποίηση του
καταστατικού του Θεραπευτικού Κέντρου Πατρών Απροσάρµο-
στων Παιδιών «Μέριµνα».

3) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία συντονιστική επι-
τροπή εκπαιδευτικών ζητεί τη διατήρηση της διάταξης του
άρθρου 5 παράγραφος 2 του ν.3687/2008 για τους επιτυχόντες
εκπαιδευτικούς των διαγωνισµών του ΑΣΕΠ που έχουν συµπλη-
ρώσει εικοσιτετράµηνη προϋπηρεσία.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να αποζηµιωθούν οι πατα-
τοπαραγωγοί του Νοµού Ηρακλείου που οι καλλιέργειές τους
καταστράφηκαν από έντονες βροχοπτώσεις.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Νοµάρχες της Κρήτης ζητούν
την απρόσκοπτη υλοποίηση των έργων οδοποιίας του ΕΣΠΑ στην
Κρήτη.

6) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την προώθηση του έργου της
κατασκευής του αλιευτικού καταφυγίου στη θέση «Κοκκινιά» του
∆.∆. Γλυκόβρυσης του ∆ήµου Έλους, Λακωνίας.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Τουριστικών και Τα-
ξιδιωτικών Γραφείων Κρήτης ζητεί να απαλλαγεί ο σύνδεσµος
από το µίσθωµα των οικίσκων στον υπαίθριο χώρο του αερο-
δροµίου «Ν.ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ».

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον θέµα της ενα-
πόθεσης της λυµατολάσπης που παράγει ο βιολογικός
καθαρισµός των Πατρών Αχαΐας.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι ∆ήµαρχοι Ακράτας, Αιγείρας
και ∆ιακοπτού Αχαΐας ζητούν τη δηµιουργία ∆ήµου Ανατολικής
Αιγιαλείας κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η άµεση καταβολή δε-
δουλευµένων αποδοχών στον κ. Τάσο Παπούλια.

11) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ανώνυµοι χρήστες
ναρκωτικών ουσιών ζητούν να ληφθούν άµεσα µέτρα βοήθειάς
τους για να έχουν µια δεύτερη ευκαιρία στη ζωή.

12) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ (ΒΑΣΩ) ΠΑΠΑΝ-
∆ΡΕΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι της Νήσου
Κουφονησίων ζητούν να µην ενταχθεί η κοινότητά τους στο ∆ήµο
Νάξου.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λαρισού Αχαίας ζητεί
την υλοποίηση των αναγκαίων έργων για την υδροδότηση της
περιοχής του από το φράγµα του Πηνειού.

14) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία εν αποστρατεία αξιωµα-
τικοί της Ελληνικής Αστυνοµίας ζητούν να εξαιρεθούν από τις
δευσµεύσεις του άρθρου 16 του νέου νόµου για το ασφαλιστικό.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα ΓΣΕΕ του Εργατοϋ-
παλληλικού Κέντρου Αιγίου ζητεί να µονιµοποιηθούν οι
συµβασιούχοι που εργάζονται στο ∆ήµο Αιγίου κ.λπ..

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Καραγιάννη ζητεί την
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επίλυση ιδιοκτησιακού της προβλήµατος για ακίνητό της στην
Κυνοσούρα Σαλαµίνας.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία υπάλληλοι της ΤΥ∆Κ Νοµού Πιε-
ρίας ζητούν την τροποποίηση του άρθρου 28 του σχεδίου νόµου
για το Πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Νυµφαίου Φλώρινας
διατυπώνει τις προτάσεις της για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θεµιστοκλής Λειβαδέας
θέτει θέµα αντισυνταγµατικότητας του ν.3838/2010, περί ιθαγέ-
νειας, νοµιµοποίησης αλλοδαπών κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Οµο-
σπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού, ζητεί την υπαγωγή του
κλάδου των νοσηλευτών, στα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλ-
µατα.

21) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τζουµέρκων Ιωαννίνων
ζητεί να διατηρήσει το όνοµά του και να ορισθεί ως έδρα του το
Τ.∆. Χουλιαράδων.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτου Ιωάννης ζητεί τη
µείωση του προστίµου για τη διατήρηση των ηµιϋπαίθριων
χώρων.

23) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ωδώνης Ιωαννίνων ζητεί
ο ∆ήµος ∆ωδώνης να έχει ως έδρα του τη ∆ωδώνη.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τζιλινής Τάσος διατυπώνει τις
απόψεις του για το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Θεσσαλονίκης διατυπώ-
νει τις προτάσεις του για το θεσµό των αιρετών περιφερειαρχών.

26) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των απα-
νταχού Βυτιναίων και Φίλων της Βυτίνας προτείνει να ενταχθούν
το «Τριανταφυλλίδειο» κληροδότηµα και το γεωργικό κτήµα της
Βυτίνας στο πρόγραµµα της πράσινης ανάπτυξης.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στο ΤΕ-
ΜΠΜΕ διαµαρτύρεται για τις περικοπές αποδοχών των µελών
του κ.λπ..

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο σύλλογος εργαζοµένων στο ΤΕ-
ΜΠΜΕ διατυπώνει τις απόψεις του για τα νέα προγράµµατα
ΤΕΜΠΜΕ.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Κλειτορολευκασίων
Πάτρας διατυπώνει τις προτάσεις του για το Πρόγραµµα «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗΣ».

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλαµάτας Μεσσηνίας
ζητεί την κατασκευή του τµήµατος της Ολυµπίας Οδού από την
Αρχαία Ολυµπία µέχρι το Καλό Νερό.

31) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα ∆ονούσας Κυκλάδων ζητεί
τη διατήρηση του µηχανήµατος ΑΤΜ της Αγροτικής Τράπεζας
στη ∆ονούσα.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 8485/08-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆8/Α/Φ.9.36/οικ.
9558/396/13-05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

8020 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8021



8022 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 8801/15-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσιάρα Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5220/13-05-2010

έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8023



3. Στην µε αριθµό 8968/20-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
∆αµιανάκη Ευτύχιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 44554/ΙΗ/13-05-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

8024 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8025



4. Στην µε αριθµό 9088/21-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μανωλάκη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.10035/10906/675/

13-05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

8026 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8027



5. Στην µε αριθµό 9155/22-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 895/13-05-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

8028 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8029



8030 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 9195/23-04-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα-Άδωνη και Πλεύρη Αθανασίου δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. 942/13-05-2010 έγγραφο από την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8031



7. Στην µε αριθµό 9246/23-04-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια-Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1443Β/13-

05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

8032 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8033



8. Στην µε αριθµό 9325/27-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 47420/ΙΗ/13-05-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

8034 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



9. Στην µε αριθµό 9633/04-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/7835/

10928/13-05-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8035



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την
κυρία Τσουµάνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, ογδόντα δύο µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί
από το Κέντρο Εκπαίδευσης «ΠΑΛΑΣΚΑΣ».

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 31 Μαΐου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 818/21.5.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης
Φαρµάκη-Γκέκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε την παραχώρηση έκτασης ιδιοκτησίας «Ελληνικών
Τουριστικών Ακινήτων» στην αρχαία Κόρινθο για την ανέγερση
νέου µουσείου κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 842/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την
ανάγκη αναστήλωσης του κάστρου στη Σκύρο κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 839/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την κοινή ελληνο-
τουρκική διακήρυξη περί επαναπροώθησης λαθροµεταναστών

κ.λπ..
4. Η µε αριθµό 837/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-

προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επαναλει-
τουργία του Σώµατος Μηχανών του ΕΚΑΒ κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 834/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κεδίκογλου
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την εφαρµογή και τήρηση
των νέων όρων και ενεργειών για τον Ασωπό κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 843/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Απόστολου Νάνου
προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
Οικονοµικών, σχετικά µε την άµεση καταβολή των δεδουλευµέ-
νων στους εργάτες και αγρότες από την τοµατοβιοµηχανία
ΕΛΙΤΑ-Α∆ΕΛΚΑΝ κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 844/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την υψηλή τιµή της βενζίνης στο Νοµό Μαγνησίας,
την καταπολέµηση της κερδοσκοπίας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 836/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-
τάκη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε την ίδρυση εφετείου ανατολικής
Κρήτης στο Ηράκλειο Κρήτης κ.λπ..

8036 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτα θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 831/55/25-5-2010

επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχε-
τικά µε τις προµήθειες του ελληνικού δηµοσίου κ.λπ..

Θα απαντήσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Προέδρου έχει ως εξής:
«Κύριε Πρωθυπουργέ, αποτελεί κοινό τόπο ότι για τη διό-

γκωση του ελλείµµατος και του χρέους της Ελλάδας, µε τα γνω-
στά αρνητικά επακόλουθα, σηµαντικό ρόλο διαδραµάτισαν
ορισµένες µεγάλες προµήθειες του δηµοσίου, κυρίως από ξένες
εταιρείες, σε µία σειρά από νευραλγικούς τοµείς (Ολυµπιακοί
Αγώνες, µεταφορές, υγεία, εξοπλισµοί) που έγιναν µε αµφιλε-
γόµενες διαδικασίες και κατέληξαν σε υπερκοστολογήσεις που
ζηµίωσαν σε µεγάλο βαθµό το δηµόσιο και τους Έλληνες φορο-
λογούµενους.

Ερωτάσθε:
1. Είναι µέσα στους στόχους της Εξεταστικής των πραγµάτων

Επιτροπής για την Οικονοµία, που ενδεχοµένως συσταθεί, να διε-
ρευνήσει τέτοιες περιπτώσεις;

2. Προτίθεσθε να αναθέσετε σε ανεξάρτητες ελεγκτικές εται-
ρείες τον προσδιορισµό της ζηµίας του δηµοσίου από τις παρα-
πάνω πρακτικές σε σχέση µε το έλλειµµα και το χρέος, ώστε να
διαφωτιστεί περισσότερο η κοινή γνώµη;».

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρος
Πάγκαλος.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, το θέµα που επικαλείται ο αξιότιµος Αρχηγός
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού είναι όντως πολύ ενδιαφέ-
ρον και πολύ σηµαντικό.

Πρέπει να δούµε κατ’ αρχάς ότι το έλλειµµα που καθορίζει
αυτήν τη στιγµή το πλαίσιο της οικονοµικής κατάστασης της
χώρας, τα περιθώρια της εξέλιξης του βιοτικού επιπέδου του
λαού µας και βεβαίως και τις δυνατότητες πολιτικής που µπορεί
να ασκηθεί, καθώς και σε µεγάλο βαθµό και τη διεθνή παρουσία
και το κύρος της χώρας σε σχέση µε τους συναλλασσόµενους
µαζί της εταίρους και συµµάχους, έχει συγκεκριµένες ρίζες προ-
έλευσης.

Θα επισηµάνω δύο, γιατί ο χρόνος που έχω δεν είναι ικανο-
ποιητικός. Το πρώτο είναι ο µεγάλος όγκος -δυσανάλογα µεγά-
λος σε σχέση µε άλλες χώρες ανάλογης ανάπτυξης- του
δηµόσιου τοµέα και ιδιαίτερα του ποσού που διατίθεται στο δη-
µόσιο τοµέα για αµοιβές εργασίας, δηλαδή για µισθούς και για
συντάξεις.

Αυτό οφείλεται στο γεγονός –αν το συγκρίνει µάλιστα κανείς
και µε τη χαµηλή παραγωγικότητα, τη χαµηλή απόδοση του δη-
µόσιου τοµέα- ότι το πελατειακό µας σύστηµα, γιατί έτσι πλέον
έχει συµφωνηθεί απ’ όλους να ονοµάζουµε την εξέλιξη του πο-
λιτικού µας συστήµατος, διόριζε δηµοσίους υπαλλήλους για πο-
λιτικούς λόγους και όχι µε βάση σχεδιασµό, µελέτη και τις
πραγµατικές ανάγκες της χώρας και του κράτους. Αυτές οι δα-
πάνες είναι περίπου τα 2/3 της συνολικής δαπάνης του δηµο-
σίου, άρα είναι βασική αιτία της ύπαρξης ελλειµµάτων.

Συµβαίνει µάλιστα το εξής παράδοξο, αντίθετα µε ό,τι συµ-
βαίνει στην υπόλοιπη Ευρώπη. Όταν κυβερνά η συντηρητική και
φιλελεύθερη παράταξη, Αξιωµατική Αντιπολίτευση σήµερα, αυ-
ξάνεται ο αριθµός των δηµοσίων υπαλλήλων κατά 50% και δι-
πλασιάζεται ο όγκος των αµοιβών τους. Φαίνονται. δηλαδή, ως
κρατιστές οι φιλελεύθεροι και έρχονται µετά οι σοσιαλδηµοκρά-
τες, οι οποίοι υποτίθεται ότι έχουν µεγαλύτερη σχέση µε τα ερ-
γατικά συνδικάτα και το κράτος, να παίξουν το ρόλο του
φιλελεύθερου, όπως σήµερα προσπαθούµε εµείς, πιστεύω µε τη
βοήθεια και άλλων πολιτικών δυνάµεων και τη συναίνεση του ελ-
ληνικού λαού.

Το δεύτερο θέµα είναι οι τόκοι και τα τοκοχρεολύσια για το ελ-
ληνικό δηµόσιο χρέος. Το ελληνικό δηµόσιο χρέος έχει µία πολύ

µεγάλη και µακρόσυρτη ιστορία. Θα σας πω -και το έχω πει και
άλλη φορά µέσα στην Αίθουσα- ότι είχα την ιστορική ευτυχία να
υπογράψω, ως Υφυπουργός Εµπορίου το 1983, την εξόφληση
των χρεών της ανεξαρτησίας, µε τα οποία ηγοράσθη τότε στην
Αµερική η υποτιθέµενη τριάδα ατµοκίνητων πολεµικών πλοίων –
µιας και βρίσκονται και ναυτικοί στην Αίθουσα- τα οποία δεν
έφτασαν ποτέ στην Ελλάδα. Ένα µόνο πήρε στα χέρια του ο Μια-
ούλης και το εβύθισε κατά τη διάρκεια κάποιας εµφυλίου συρ-
ράξεως. Αυτό το «άτυχον δάνειο», λοιπόν, από το 1833 εξοφλήθει
το 1983 και ήµουν αυτός, που έβαλε την υπογραφή του για να
ικανοποιήσει την τράπεζα Morgan Stanley, αυτούς τους ιδίους
που σήµερα µας κάνουν τα γνωστά κόλπα.

Έχει, όµως, και µια µακροχρόνια ιστορία αυτή η ιστορία του
χρέους. Θα µου επιτρέψετε να σας πω δύο νούµερα µονάχα. Το
1990, όταν έφυγε η κυβέρνηση Εθνικής Ενότητας, το χρέος ήταν
στο 71% του ΑΕΠ. Τέσσερα χρόνια αργότερα, όταν επανήλθε το
ΠΑΣΟΚ στην εξουσία, το χρέος ήταν στο 96% του ΑΕΠ. Εικοσι-
πέντε µονάδες πάνω, κύριε Πρόεδρε. Μεταξύ 96 και 95,7% εκυ-
µάνθη το χρέος σε όλη τη δεκαπενταετία που ακολούθησε, µε
µερικές απότοµες αυξήσεις για τους Ολυµπιακούς Αγώνες στις
103 µονάδες.

Το 2004 το χρέος είναι στο 97%, το 2009 είναι στο 115%.
Έχουµε κι εκεί άλλες είκοσι µονάδες. Από αυτό, λοιπόν, το 115%,
που µας ταλαιπωρεί σήµερα, 40% αφορά αυτούς που µας κα-
ταγγέλλουν για σοσιαλδηµοκρατικής έµπνευσης, κοµµατική σπα-
τάλη.

Αυτά τα λίγα και, αν µου επιτρέπει ο κύριος Πρόεδρος να πω
ακόµη µία κουβέντα. Θέλω να πω ότι υπάρχουν καλά χρέη και
κακά χρέη. Εκεί θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ στις ολυµπια-
κές δαπάνες, τις οποίες και εσείς αναφέρετε στην ερώτησή σας.

Κύριε Πρόεδρε, από τα ολυµπιακά έργα προφανώς υπάρχει
ένα µέρος που εδαπανήθη ασκόπως και κατά τρόπο, που µπορεί
να γίνει αντικείµενο κριτικής. ∆εν µπορώ, όµως, να θεωρήσω ότι
ήταν άσκοπη η δαπάνη ακόµα και αν δηµιούργησε ελλείµµατα,
διότι η δηµιουργία σύγχρονων υποδοµών στο Νοµό Αττικής και
σε µερικές άλλες περιοχές της χώρας, τις οποίες θα απολαύ-
σουν γενεές Ελλήνων, ανήκουν όχι στην τότε κυβέρνηση, αλλά
στο σύνολο του ελληνικού πολιτικού κόσµου, στο σύνολο του πο-
λιτικού µας συστήµατος ως έµπνευση και ως δηµιουργία.

Έχετε δίκιο που ζητάτε όταν υπάρχουν, όπως λέτε εδώ
σαφώς, αµφιλεγόµενες διαδικασίες και υπερκοστολογίσεις, όχι
για παν έλλειµµα -διότι ελλείµµατα δηµιουργούνται και από οµα-
λές διαχειρίσεις- τότε να υπάρχει ενδιαφέρον της Βουλής, και
ενδεχόµενα το ενδιαφέρον αυτό να φτάνει µέχρι την ύπαρξη εξε-
ταστικής των πραγµάτων επιτροπής.

Εγώ προσωπικά θα σας πω και είναι τελείως προσωπική µου
άποψη αυτή, ότι υπάρχει µία τροµολαγνεία γύρω από την έννοια
της εξεταστικής επιτροπής. Όταν συστήθηκαν αυτές οι εξετα-
στικές επιτροπές, ακούσαµε κραυγές που έλεγαν «Τι είναι αυτή
η κατάσταση; Θα ποινικοποιήσουµε την πολιτική ζωή του τόπου»
κλπ. Όχι, δεν είναι έτσι. Όταν υπάρχει ανάγκη ποινικοποίησης -
και όπως βλέπουµε αυτές τις ηµέρες ότι υπάρχει- τότε θα προ-
χωρούµε στην ποινικοποίηση. Όταν δεν υπάρχει, οι εξεταστικές
των πραγµάτων επιτροπές είναι συνήθεις µέθοδοι, µε τις οποίες
η Βουλή µπορεί να εξετάσει σε βάθος καταστάσεις που δηµι-
ουργούν προβληµατισµό στον Τύπο, στην κοινή γνώµη και σε
εµάς τους ίδιους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Πρόεδρος του Λαϊ-

κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, µπορεί να σας καταµαρ-
τυρούν πολλά: ότι είστε σκληρός, ότι είστε φωνακλάς και όλα
αυτά. ∆εν έχει ακουστεί ποτέ για έσας, όλα αυτά τα χρόνια κάτι
για µίζα. Και ως εκ τούτου ξέρω για ποιόν µιλάω.

Όµως, δυστυχώς, δεν ήταν όλοι σαν και εσάς. Εχθές είχαµε
κυνική οµολογία ότι συνάδελφος σας, που καθόταν δίπλα στα
υπουργικά έδρανα ότι έπαιρνε χορηγίες, µίζες, νεοελληνιστί. Και
συµπτωµατικά όλοι αυτοί οι οποίοι είναι στο κάδρο της διαφθο-
ράς είναι αυτοί οι οποίοι ήταν κοντά σε Πρωθυπουργούς: Τσου-
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κάτος, Μαντέλης, Αγγέλου, Ρουσόπουλος. Όσοι είναι στο κάδρο
της διαφθοράς, είναι κοντά σε Πρωθυπουργούς. Τώρα, πώς
αυτοί οι Πρωθυπουργοί δεν έβλεπαν, δεν άκουγαν, µου κάνει
εντύπωση. Τώρα, δε τελευταίως είναι και άλαλοι αυτοί οι ίδιοι.

Επροχθές στην Εξεταστική Επιτροπή για το Βατοπέδι, ζητή-
σαµε να έρθει ο κ. Καραµανλής, από τη στιγµή που έφτασε η
υπόθεση στο γραφείο του, µε καταγγελίες, µε επιστολή του Ψω-
µιάδη, µε οµολογίες ιδίων Υπουργών, όπως ο κ. ∆ούκας. Και το
πολιτικό σύστηµα κώλωσε: «Όχι», λέει «δεν πρέπει».

Τώρα, λοιπόν, στην υπόθεση της «SIEMENS», όπου οι δύο
πρωταγωνιστές, που έχουν πάρει χρήµατα, που το παραδέχθη-
σαν, που το οµολόγησαν, ήταν εξαπτέρυγα του κ. Σηµίτη, δεν
πρέπει ο κ. Σηµίτης να έρθει να δώσει εξηγήσεις;

Εγώ έκανα πρόταση, κύριε Πρόεδρε, και είπα κατ’ αρχήν: «Ας
έρθουν στο Συµβούλιο των Πολιτικών Αρχηγών, για να µας πούνε
εκεί µέσα, σε κλειστό χώρο, τί έχουν κάνει, τί έχει γίνει». ∆εν
έγινε. Ζήτησα µετά να γίνει µια επιτροπή ad hoc από τους Προέ-
δρους των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και την παρουσία των
πρώην Προέδρων της Βουλής, για να µιλήσουν, επιτέλους, οι
πρώην Πρωθυπουργοί πώς το χρέος έφτασε στα 300.000.000.000
ευρώ. ∆εν έγινε και αυτό. Ας πάνε τότε στις εξεταστικές επιτρο-
πές. Πρέπει ο κόσµος να µάθει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Όταν, λοιπόν, έρχοµαι και λέω για επαναδιαπραγµάτευση χρέ-
ους και όχι του χρέους, τι εννοώ; ∆εν χρωστάµε 300.000.000.000
ευρώ, χρωστάµε πολύ λιγότερα. Πάρα πολύ λιγότερα, γιατί
έχουµε πληρώσει δύο φορές επάνω µια σειρά πραγµάτων. Και
έλεγα να πάµε σε ένα διεθνές ινστιτούτο και να τους πούµε:
«Πάρτε αυτά, που έχει πληρώσει η Ελλάδα και πείτε µας, αν είναι
τα σωστά που πλήρωσε ή πλήρωσε περισσότερα.» Απλή πρό-
ταση, είναι. Μην πληρώνει ο ελληνικός λαός. Τα 300.000.000.000
ευρώ, δεν µπορούµε να τα βγάλουµε πέρα, κύριε Πρόεδρε, και
µην κοροϊδευόµαστε, µη διατηρούµε ψευδαισθήσεις. Να δούµε
ποιο είναι το πραγµατικό χρέος της Ελλάδας.

Να σας θυµίσω, δεν θα πάω να σας διαβάσω πολλά πράγµατα,
ότι η πρώτη επί δικής σας περιόδου υπόθεση είναι του Γιώτα.
Φεύγει ο Γιώτας από Υφυπουργός, κάνει µήνυση και κλείνει φυ-
λακή τους δύο προέδρους της ΕΒΟ, καταγγέλλοντας δισεκα-
τοµµύρια εκείνη την εποχή. Και δεν έγινε τίποτα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα Mirage και τους πυραύλους τα πήραµε τότε δύο φορές
επάνω, από ότι τα πήρε η Ελβετία. Το ίδιο πράγµα και τα F-16. Να
φέρουµε, λοιπόν, µια εταιρεία και να µας πει. Έχω µια έρευνα
εδώ, της «BROOKLYN INSTITUTION», η οποία λέει: «Η διαφθορά
στην Ελλάδα, είναι 8% του ΑΕΠ». Επίσηµα στοιχεία. ∆ηµοσιεύ-
τηκε στην «ΗΜΕΡΗΣΙΑ». Έχουµε 20.000.000.000 ευρώ, κύριε
Πρόεδρε, διαφθορά. Είκοσι δισεκατοµµύρια ευρώ! Ξέρετε, τι ση-
µαίνει 8%; Οκτώ τοις εκατό είναι όσο δίνουµε στην άµυνα και
στην παιδεία. Όσο δίνουµε στην άµυνα και στην παιδεία, είναι η
διαφθορά. Φανταστείτε, λοιπόν, τι συµβαίνει.

Όταν η «SIEMENS», λέει και αποκαλύπτει στα δικαστήρια της
Γερµανίας, ότι έχουµε 100.000.000 ευρώ µίζες, τότε δεν είναι
100.000.000 ευρώ η επιβάρυνση των υλικών που αγοράσαµε,
είναι δισεκατοµµύρια. Είναι δισεκατοµµύρια! Όλα αυτά, λοιπόν,
να τα πάµε στα διεθνή φόρα να µας πουν, πόσα είναι, πόσα χρω-
στάµε. Γιατί, δεν είναι τώρα, το θέµα ο Χριστοφοράκος ποιόν
λάδωσε, ποιόν πλήρωσε, κ.λπ.. Αυτό, είναι το ένα σκέλος. Το σο-
βαρό σκέλος είναι: Θα τα γλιτώσουµε εµείς, τώρα; Θα τα γλιτώ-
σουµε, γιατί αυτά ήταν αδίκως καταβληθέντα; Περί αυτού
πρόκειται.

Πρέπει, λοιπόν, να βρούµε το θάρρος και τη δύναµη, όσο και
αν αφορά Αµερική αυτό, όσο και αν αφορά Γερµανία αυτό µε τα
Leopard, όσον αφορά τη Γαλλία και να πούµε: «Κύριοι, µας πή-
ρατε περισσότερα. Πρέπει να δώσουµε τόσα». Υπάρχουν διε-
θνείς οργανισµοί που θα το αναλάβουν αυτό.

Αυτό που προτείνω στην Κυβέρνηση είναι επαναδιαπραγµά-
τευση χρέους, όχι του χρέους. Πόσο χρωστάει η Ελλάδα;

Πιστεύω, λοιπόν, ότι χρωστάµε πολύ λιγότερα και είναι µία
πράξη ευθύνης, εάν το κάνετε, απέναντι σε έναν ελληνικό λαό ο

οποίος, εν πάση περιπτώσει, εδέχθη αυτά τα σκληρά µέτρα µε
πόνο, µε αγωνία –τα εδέχθη όµως- µείωση µισθών, κατάργηση
δέκατου τρίτου, κατάργηση δέκατου τέταρτου, επιδόµατα. Του-
λάχιστον, ας είναι µία ικανοποίηση ότι µπορέσαµε και διεκδική-
σαµε και πήραµε πίσω από τα δικά του λεφτά. Πιστεύω ότι είναι
µία πράξη ευθύνης, την οποία δεν θα αρνηθεί η Κυβέρνησή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Αντιπρόεδρος της

Κυβέρνησης κ. Πάγκαλος έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):

Κύριε Πρόεδρε, όπως καταλαβαίνετε, οµιλών εξ ονόµατος της
Κυβερνήσεως δεν µπορώ να εκφέρω οποιαδήποτε άποψη επί της
λειτουργίας της εξεταστικής των πραγµάτων επιτροπής που είναι
καθαρά υπόθεση της Βουλής.

Ο Πρωθυπουργός έχει αποδείξει και στο παρελθόν ότι ενδια-
φέρεται για προτάσεις συναντήσεων του Πολιτικού Συµβουλίου,
των πολιτικών Αρχηγών –αν θέλετε να το πούµε έτσι- και των
πρώην Πρωθυπουργών ενδεχοµένως και είµαι βέβαιος ότι η πρό-
τασή σας που έγινε, αν δεν κάνω λάθος, για πρώτη φορά στην Αί-
θουσα αυτήν θα ληφθεί σοβαρώς υπ’ όψιν και θα την περιλάβει
µεταξύ των ενδεχοµένων λύσεων που µπορεί να δοθούν στο δυ-
σάρεστο, πράγµατι, κλίµα για όλους µας.

Τώρα, το τελευταίο που θέλω να σας πω είναι ότι η αναδια-
πραγµάτευση οφειλής που έχει βάση συµβατική, µε την οποία
έχουν συναφθεί οι συµβάσεις, είναι εξαιρετικά δυσχερής υπό-
θεση.

∆εν αποκλείεται όµως για φορείς µε τους οποίους συναλλασ-
σόµεθα, ιδιαίτερα στον τοµέα των εξοπλισµών, να έχουν συνε-
χές ενδιαφέρον για την αγορά της χώρας. Μιλήσατε για τα
αεροπλάνα, παραδείγµατος χάριν. Τα αεροπλάνα, τα οποία επι-
διώκουµε να αποκτήσουµε, δεν είναι τριάντα στον κόσµο. Είναι
τρία ή τέσσερα, άρα υπάρχει εκ της πλευράς των παραγωγών
ένα συνεχές ενδιαφέρον.

Είναι δυνατόν µέσα στο πλαίσιο ενός τέτοιου συνεχούς ενδια-
φέροντος και µε την προοπτική µελλοντικών συµβάσεων να
υπάρξει µία επανεξέταση και συµβάσεων του παρελθόντος και
εκεί η ύπαρξη µιας αντικειµενικής γνώµης από κάποιον διεθνή
οίκο εµπειρογνωµόνων µπορεί να είναι πολύτιµος και λυτρωτική.
Εποµένως, και η ιδέα σας αυτή θεωρώ ότι είναι ιδιαίτερα χρή-
σιµη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίζουµε µε την

πέµπτη υπ’ αριθµόν 830/54/25-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον κύριο
Πρωθυπουργό, σχετικά µε το ασφαλιστικό σύστηµα και τις
εργασιακές σχέσεις κ.λπ..

Αναλυτικότερα η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Προέδρου έχει
ως εξής:

«Επαναλαµβάνεται µε πιο δραµατικό τρόπο το σενάριο που
έχουµε διαβάσει και ακούσει πολλές φορές τους τελευταίους
µήνες. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο πιέζουν για ακόµα σκληρότερα µέτρα, περισσότερες περι-
κοπές στις συντάξεις και διαρθρωτικές αλλαγές στις εργασιακές
σχέσεις. Σύµφωνα µε πληροφορίες, η τρόικα προτείνει η πλήρης
σύνταξη να χορηγείται ύστερα από σαράντα χρόνια εργασίας
ενώ όσοι επιλέγουν να βγουν µε τριάντα πέντε χρόνια, θα παίρ-
νουν µειωµένη σύνταξη κατά 30%.

Ταυτόχρονα, απελευθερώνονται οι απολύσεις, ο κατώτατος
µισθός νεοπροσλαµβανόµενου θα πάει στα 600 ευρώ µικτά και
βρισκόµαστε µπροστά σε µία ολοκληρωτική επικράτηση του ερ-
γασιακού µεσαίωνα. Επίσης, στα σχέδια της Κυβέρνησης άµεσα
είναι η εκποίηση του δηµόσιου πλούτου της χώρας και η εκχώ-
ρησή του στο ιδιωτικό κεφάλαιο.

Επειδή η Κυβέρνηση δεν µπορεί να κρύβεται πίσω από τις προ-
τάσεις της τρόικας, µιας και συνδιαµορφώνει µαζί της την πολι-
τική για το ασφαλιστικό και τις εργασιακές σχέσεις, ερωτάται ο
κύριος Πρωθυπουργός:

1. Προτίθεται να κάνει δεκτές τις προτάσεις του υποτιθέµενου
µηχανισµού στήριξης;

2. Για ποιον λόγο η Κυβέρνηση συζητά µε την τρόικά θέµατα
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που δεν είναι αρµοδιότητα κανενός άλλου πλην της ελληνικής
Κυβέρνησης;

3. Έχει υπολογίσει η Κυβέρνηση σε τι θα συνεισφέρουν αυτά
τα µέτρα και η εκποίηση του δηµόσιου πλούτου στη µείωση του
χρέους; Έχει υπολογίσει το οικονοµικό και κοινωνικό κόστος από
την εφαρµογή της σκληρότερης νεοφιλελεύθερης πολιτικής που
έχει γνωρίσει ο τόπος;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, σας απαντώ εκ µέρους του κυρίου
Πρωθυπουργού, ο οποίος είναι σε περιοδεία στη Ροδόπη.

Θέλω να σας πω, πριν µπω στην ουσία της ερώτησής σας, ότι
η Κυβέρνηση της Ελλάδος, η Κυβέρνηση του Γιώργου Παπαν-
δρέου είχε την υποχρέωση –µια υποχρέωση που δηµιουργήθηκε
εκ των πραγµάτων και κυρίως εκ των πραγµάτων της προηγού-
µενης διακυβέρνησης- όχι να βρει –γιατί όσο και να έψαχνε διέ-
ξοδο στην κρίση που δηµιουργήθηκε δεν θα µπορούσε να τη
βρει- αλλά να κατασκευάσει µια διέξοδο, για να βγει η χώρα από
τον κίνδυνο µιας ενδεχόµενης πτώχευσης. Κάναµε αυτήν τη συ-
νεργασία που καταγράφτηκε στα µνηµόνια, στα τρία κείµενα, πα-
λεύοντας για να συµπεριλάβουµε σε αυτά που αποτελούν τη
βάση του δανεισµού µας για τα επόµενα χρόνια, όσο γίνεται λι-
γότερο επώδυνες λύσεις.

Τα κείµενα έχουν υπογραφεί. Τα κείµενα στην ουσία τους και
στις λεπτοµέρειές τους, πολλές φορές έχουν µεταφερθεί στην
ελληνική έννοµη τάξη µε τους δυο νόµους που ψήφισε το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο πριν από λίγες µέρες και είµαστε στο στάδιο
της εφαρµογής.

Ρωτάτε για το ασφαλιστικό και τα εργασιακά. Απαντώ ξεκινώ-
ντας, κύριε Πρόεδρε, από το πρώτο.

Καταθέσαµε στη δηµόσια διαβούλευση –και ξεκινήσαµε όλες
τις διαδικασίες, ώστε να φτάσει σύντοµα αυτό το πόνηµα στη
Βουλή- προσχέδιο νόµου για το ασφαλιστικό που προβλέπει ένα
σύστηµα νέο, βιώσιµο, δηµόσιο, καθολικό, εξορθολογισµένο και
κοινωνικώς δίκαιο. Επειδή η ελληνική έννοµη τάξη µετά τα µνη-
µόνια, περιλαµβάνει ρυθµίσεις που αφορούν και το ασφαλιστικό
σύστηµα της χώρας, συζητάµε µε την εκπροσώπηση των τριών,
δηλαδή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου και της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, εάν και κατά
πόσο τα στοιχεία που έχουµε συµφωνήσει και συµπεριλαµβάνο-
νται πια στα δεδοµένα του ελληνικού δικαίου, της ελληνικής έν-
νοµης τάξης, συµπεριλαµβάνονται και στο προσχέδιο αυτό.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας διαβεβαιώσω έχοντας συναί-
σθηση από ποιο Βήµα δηµόσιο οµιλώ –είµαι δέκα χρόνια Βου-
λευτής, έχω µια εµπειρία πια τι είναι η Βουλή, τι είναι η Αίθουσα
της συνεδρίασης της Εθνικής Αντιπροσωπείας- ότι η συζήτηση
αυτές τις µέρες που γίνεται µε τους εκπροσώπους των τριών, γί-
νεται µε βάση και απόλυτο πλαίσιο τα µνηµόνια που έχουµε συµ-
φωνήσει και έχουν µεταφερθεί στην ελληνική έννοµη τάξη, όµως,
έχουµε και την επιπρόσθετη δυσκολία να συζητάµε προτάσεις
που µας έγιναν έξω από το πλαίσιο αυτό.

Συνεπώς έχουµε υποχρέωση και µάλιστα ιερή ως Κυβέρνηση
να διαπραγµατευτούµε ό,τι δεν υπάρχει στα συµφωνηθέντα. Με
την ίδια ακριβώς λογική του σεβασµού της σχετικής συµφωνίας
µας και του ελληνικού δικαίου πια προχωρούµε στη ρύθµιση και
των θεµάτων που σχετίζονται µε τις εργασιακές σχέσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Αν ο Πρόεδρος µου δώσει τη δυνατότητα, θα πω για την εξέ-
λιξη στα θέµατα αυτά στην πρωτολογία µου. Αν δεν µου δώσει,
θα απαντήσω το ερώτηµά σας αυτό στη δευτερολογία µου.

Κύριε Πρόεδρε, έχω ένα λεπτό για µια εισαγωγή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχετε το χρόνο, κύριε

Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ο νόµος, κύριε Πρόεδρε, περιλαµβάνει ήδη τις βα-
σικές ρυθµίσεις για το νέο καθεστώς των εργασιακών σχέσεων.
Και αναφέροµαι στις συλλογικές συµβάσεις, αναφέροµαι στη δι-
αιτησία, αναφέροµαι στον αριθµό των απολύσεων, αναφέροµαι

στην αποζηµίωση και στον τρόπο καταβολής της αποζηµίωσης,
αναφέροµαι σε ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε την αναστολή
της εξόφλησης χρεών του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας,
αναφέροµαι στον καθορισµό ανώτατου χρόνου για τις συµβά-
σεις ορισµένου χρόνου στον ιδιωτικό τοµέα, αναφέροµαι σε ό,τι
ψηφίσαµε.

Ως προς αυτά υπάρχει ήδη συγκεκριµένο νοµοθετικό πλαίσιο.
Όµως, η ολοκλήρωση των συγκεκριµένων παρεµβάσεων γίνεται
µε κανονιστικές πράξεις: κατά πλειοψηφία προεδρικά διατάγ-
µατα και µε µια υπουργική απόφαση του Υπουργού Εργασίας. Σ’
αυτό το πλαίσιο έχουµε συγκαλέσει για τη ∆ευτέρα, µεθαύριο,
όπως ο νόµος µας υποχρεώνει, ο νόµος που ψηφίσαµε εδώ, αλλά
όπως και το µνηµόνιο περιλαµβάνει, τους κοινωνικούς εταίρους
για κοινωνική διαβούλευση.

Κύριε Πρόεδρε, αυτή η διαδικασία θα εξελιχθεί τη ∆ευτέρα µε
τη δυσκολία ότι ο ένας πόλος της συζήτησης, οι εργαζόµενοι,
δεν προσέρχεται µετά από απόφαση που έλαβε η ΓΣΕΕ σε χθε-
σινή συνεδρίαση του διοικητικού της συµβουλίου.

Θα πω στη δευτερολογία µου πώς θα αντιµετωπίσουµε αυτήν
τη δυσάρεστη εξέλιξη, τη µη συµµετοχή της Γενικής Συνοµο-
σπονδίας, πώς θα υπάρξει λύση στα προβλήµατα και ποιο είναι
το σχετικό χρονοδιάγραµµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης Τσί-
πρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε
Υπουργέ, σας παρακολουθώ διαρκώς το τελευταίο διάστηµα
σχεδόν πρωί, µεσηµέρι, βράδυ σε όλα τα κανάλια, στους τηλεο-
πτικούς δέκτες πότε να είστε λυπηµένος, πότε να είστε θυµωµέ-
νος, πότε να είστε εξοργισµένος, να εκρήγνυστε σε ζωντανή
σύνδεση και ειλικρινά αναρωτιέµαι τι υπάρχει µέσα σας; Είστε
σε κρίση συνειδήσεως ή κατά το κοινώς λεγόµενο το παίζετε
έτσι;

Μακάρι να είστε σε κρίση συνειδήσεως, κύριε Υπουργέ, διότι
αυτά τα οποία προωθείτε είναι καταστροφικά για την κοινωνία.
Και είναι λογικό να είστε σε κρίση συνειδήσεως. Αν, όµως, κύριε
Υπουργέ, όντως είστε σε κρίση συνειδήσεως, υπάρχει µία λύση,
ξέρετε, και δεν είναι φυγοµαχία αυτή η λύση, σας το είπα και
άλλη φορά, δεν υπογράφετε αυτά τα οποία θεωρείτε καταστρο-
φικά και παραιτείστε, πηγαίνετε στους διαδηλωτές µαζί µε τους
συνταξιούχους, τους άνεργους, τους εργαζόµενους που βρί-
σκονται στο δρόµο, να συναντήσετε τους πολυάριθµους ψηφο-
φόρους σας στη Β’ Αθήνας.

Βεβαίως και δεν προσέρχονται. Τι να έλθουν να κάνουν, κύριε
Υπουργέ, σε αυτόν το διάλογο; Αλλά φοβάµαι πως όλα αυτά µε
τις επιστολές, µε τις µάχες που θα δοθούν στο παρασκήνιο, µε
την άγνοια για το τι έλεγε το µνηµόνιο, που εσείς υπογράψατε,
εντάσσονται –δυστυχώς το λέω αυτό µε λύπη- σε ένα ακόµα επι-
κοινωνιακό παιχνίδι και στη λεγόµενη στρατηγική της µπλόφας.

Οι κακοί οι ξένοι φταίνε για όλα. Αυτοί οι κακοί που έρχονται
να µας τα επιβάλουν όλα και εµείς δεν έχουµε τι άλλο να κά-
νουµε. Είναι σκληρά µέτρα, εµπεριέχουν την αδικία, αλλά τι να
κάνουµε. Και άλλες τέτοιες πονηριές για να κρύψετε ότι οτιδή-
ποτε γίνεται σήµερα το έχετε συναποφασίσει µε πλήρη συνεί-
δηση και εν τοιαύτη περιπτώσει το έχετε επιλέξει.

Μου θυµίζετε, κύριε Υπουργέ, τον πρώην Πρωθυπουργό κ.
Σηµίτη που βγήκε χθες και είπε ότι έπεσε και αυτός από τα σύν-
νεφα. Έπεσε από τα σύννεφα ο άνθρωπος, δεν ήξερε. Πού να
ξέρει τι έγινε οκτώ χρόνια κατά τη διάρκεια της δική του θητείας!
Πού να φανταστεί ότι οι διπλανοί, οι κοντινοί συνεργάτες του,
έπαιρναν χορηγίες για τις εκλογές! ∆εν ήξερε ο άνθρωπος. Και
είναι οργισµένος τώρα.

Το µόνο που τον νοιάζει είναι µη τυχόν και δυσφηµιστεί το
έργο της κυβέρνησής του. ∆εν κατάλαβε ότι τόσα χρόνια αυτόν
τον πλούτο που παρήχθη, δεν τον πήραν οι εργαζόµενοι στο ει-
σόδηµά τους, πήγε σε λίγες οικογένειες. Σε καµµιά δεκαριά οι-
κογένειες πήγε αυτός ο πλούτος. ∆εν το κατάλαβε. Και φοβάται
τώρα µην τυχόν και το µεγάλο έργο, τα δηµόσια έργα της επο-
χής δυσφηµιστούν. Ποια δηµόσια έργα; Αυτά που κόστισαν τρεις
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φορές περισσότερο στον ελληνικό λαό και τα οποία οδήγησαν
τεράστια ποσά στα κοµµατικά ταµεία και των δύο κοµµάτων
εξουσίας σε µίζες.

Αλλά, κύριε Υπουργέ, για να επιστρέψω στο θέµα µας,
µπλόφα στην µπλόφα υπάρχει, ξέρετε, ο κίνδυνος στο τέλος να
µείνετε ταπί. Στο µνηµόνιο που υπογράψατε, υπάρχει η επιµή-
κυνση του εργασιακού βίου µέχρι τα εβδοµήντα. ∆εν το ξέρατε
αυτό; ∆εν το είχατε ποτέ ακούσει αυτό; Εσείς, λοιπόν, το είπατε
τον περασµένο Γενάρη στην Επιστηµονική Επιτροπή για το
ασφαλιστικό. Εσείς το ξαναείπατε το Μάρτιο µε τα δεκαπέντε
σηµεία για το ασφαλιστικό.

Και διαρκώς όταν ρωτάω για το ασφαλιστικό, ο Πρωθυπουρ-
γός λείπει σε περιοδείες και µου απαντάτε εσείς. Έχετε έρθει
πολλές φορές να µου απαντήσετε. Και σας είπα αρκετές φορές
από αυτό το Βήµα της Βουλής ότι υπαινιχθήκατε ότι συναλλάσ-
σεσθε, συνδιαλέγεστε µε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο από το
∆εκέµβρη και εσείς µου είπατε «δεν είχαµε καµµία συµφωνία το
∆εκέµβρη ούτε το Φλεβάρη ούτε το Μάρτη», τότε πείτε µου ότι
εσείς τα λέγατε και αυτοί τα υιοθετήσανε, αν δεν είχατε καµµία
συµφωνία. ∆εν σας τα είπαν καν αυτοί.

Εν πάση περιπτώσει, οι επιτηρητές σας είναι νεοφιλελεύθεροι,
είναι σκληροί, αλλά χαζοί δεν είναι. ∆εν είναι χαζοί για να τους
φορτώσετε ό,τι µαζί συµφωνήσατε εδώ και αρκετό καιρό. Αφού,
λοιπόν, υπογράψατε το µνηµόνιο και το ψηφίσατε εδώ στη
Βουλή, τότε τι µάχες δίνετε εναντίον αυτού του µνηµονίου; Και
βεβαίως, ανακοίνωσε χθες το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, ότι
δεν διαπραγµατευόµαστε τίποτα µε την Κυβέρνηση, το πλαίσιο
είναι συµφωνηµένο.

Κύριε Υπουργέ, υπάρχει και ένα άλλο θέµα, στο οποίο θέλω
να αναφερθώ, αν µου δώσει ένα λεπτό ο Πρόεδρος.

Πέρα από το ότι εδώ τα φθηνά επικοινωνιακά κόλπα και τα παι-
χνίδια δεν µπορούν να σας βοηθήσουν –διότι, πραγµατικά, βρί-
σκετε σε δύσκολη θέση, αλλά σας είπα ποιος είναι ο τρόπος να
φύγετε από αυτήν τη δύσκολη θέση- υπάρχει και ένα θέµα συ-
νταγµατικότητας. Και επειδή εσείς γνωρίζω ότι είστε έγκριτος
πανεπιστηµιακός δάσκαλος, θα ήθελα να σας ρωτήσω αν όσα
κάνετε στο εργασιακό και στο ασφαλιστικό, τα βλέπατε µε την
ιδιότητα του πανεπιστηµιακού δασκάλου σ’ ένα γραπτό εξετά-
σεων στο πανεπιστήµιο, θα βάζατε πάνω από τη βάση σ’ αυτό το
γραπτό;

Προχθές -διαβάζω από τη σηµερινή «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ»- στη
Λετονία, το συνταγµατικό ∆ικαστήριο της χώρας κατήργησε, ως
αντισυνταγµατικές, παρόµοιες διατάξεις που επέβαλε το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο, που αφορούσαν περικοπές συντάξεων από
10% έως 70%. Στη Λετονία τα έκριναν αντιστυνταγµατικά. Εδώ,
τι πιστεύετε ότι θα γίνει;

Κύριε Υπουργέ, θέλω να τελειώσω µε ένα θέµα, το οποίο, κατά
τη γνώµη µου, είναι εξίσου σηµαντικό και εµπεριέχεται στην ερώ-
τησή µου. Είναι το θέµα της εκποίησης του δηµόσιου πλούτου,
που, βέβαια, αρµόδιο να απαντήσει σ’ αυτό θα ήταν ο Πρωθυ-
πουργός. Αλλά θέλω να κάνω µία αναφορά, διότι ετοιµάζεται η
Κυβέρνησή σας να εκποιήσει σε τιµή ευκαιρίας ότι έχει αποµεί-
νει στο δηµόσιο πλούτο.

Και αυτό –ξέρετε- είναι το χειρότερο που µπορεί να συµβεί.
Είναι µεγαλύτερο σκάνδαλο αυτό από τα σκάνδαλα της
«SIEMENS», διότι όλα αυτά τα «λαµόγια» που κέρδισαν όλα τα
προηγούµενα χρόνια από τον ιδρώτα του ελληνικού λαού και δεν
έβαλαν δεκάρα για να αντιµετωπιστεί η κρίση και ήθελαν και
28.000.000.000 στήριξη και έχουν φτιάξει και καρτέλ και ανεβά-
ζουν τις τιµές, ετοιµάζονται τώρα, µε αυτήν την τραγωδία που
ζει ο ελληνικός λαός, να επωφεληθούν, να πάρουν κοψοχρονιά
ό,τι έχει αποµείνει στο δηµόσιο πλούτο. Και αυτό είναι το µεγα-
λύτερο έγκληµα. Μην το προχωρήσετε.

Και, προσέξτε, κάθε έγκληµα έχει και την τιµωρία του. Μπορεί
εσείς, συνήθως, να ξεφεύγετε από την ποινική τιµωρία µε αυτούς
τους νόµους «περί ευθύνης Υπουργών» που έχετε κατασκευά-
σει, αλλά την πολιτική τιµωρία δεν θα την αποφύγετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Λοβέρδος έχει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Πρωθυπουργός σάς έχει

απαντήσει, τουλάχιστον δύο φορές που ήµουν παρών. ∆εν ξέρω
και πόσες άλλες φορές. ∆εν σας απάντησε δύο φορές, γιατί και
τις δύο αυτές φορές ήταν σε περιοδεία, ήταν εκτός Αθηνών. ∆εν
έχει νόηµα να το λέτε, λοιπόν, αυτό.

∆εύτερη επισήµανση για κάτι το οποίο, επίσης, δεν σας έχει
τουλάχιστον η πραγµατικότητα βοηθήσει να έχετε ευχέρεια να
το λέτε. Μη µιλάτε για µπλόφα. Έχω τα κείµενα. Και όταν εµφα-
νίσω τα κείµενα, θα σας διαψεύσω. Μην υιοθετείτε αυτά που λέει
η ανεύθυνη αγορά καµµιά φορά.

∆εν έχω κανένα, µα κανένα λόγο, κύριε Πρόεδρε –το λέω και
µε όλη την εκτίµηση- να λέω πράγµατα που δεν υπάρχουν, για να
καθορίσω κάτι που φαίνεται, ενώ δεν είναι. Μην πάτε σ’ αυτήν τη
µέθοδο και σ’ αυτόν το δρόµο. Μου είναι εύκολο να σας δια-
ψεύσω, ακόµη και τώρα που µιλάω.

Σας είπα στην πρωτολογία µου ότι έχω συναίσθηση από ποιο
Βήµα µιλάω. Και από αυτό το Βήµα της Βουλής σας ξαναλέω:
Ναι, έχουµε ιερή υποχρέωση να διαπραγµατευτούµε ό,τι είναι
εκτός µνηµονίων και ιδιαίτερα, ό,τι είναι απολύτως εκτός µνηµο-
νίων. Και µιλώ µετά λόγου γνώσεως. Σας κάλεσα να το δεχθείτε.
Τώρα σας παρακαλώ να µε σεβαστείτε σ’ αυτό που σας λέω. Όλα
τα άλλα, περί επικοινωνιακών παιγνίων, συντρίβονται µε απλή την
επίδειξη µιας επιστολής. Θεωρώ ότι έπρεπε κάποιος στη θέση
σας, ως προς αυτό το θέµα και µόνο σ’ αυτό, να κρατούσε µι-
κρότερο καλάθι. Για τα υπόλοιπα φυσικά, έχετε τις εκτιµήσεις
και τις απόψεις σας, Πρόεδρος κόµµατος είστε, για τα υπόλοιπα
ναι.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία των εργασιακών θεµάτων, για τα
οποία επιφυλάχθηκα να πω κάτι στη δευτερολογία µου.

Αντιµετωπίζουµε το πρόβληµα, κύριε Πρόεδρε, της µη προ-
σέλευσης στην κοινωνική διαβούλευση της Γενικής Συνοµο-
σπονδίας Εργαζοµένων. Θα το αντιµετωπίσουµε µε τον εξής
τρόπο: Το µνηµόνιο είναι δεδοµένο. Ο αντίστοιχος νόµος που το
µετέφερε στην ελληνική έννοµη τάξη έχει ψηφιστεί,. Με βάση
αυτά τα δύο κείµενα, δηλαδή µε βάση το σχετικό θεσµικό πλαί-
σιο, τη ∆ευτέρα, αφού τελικά η ΓΣΕΕ δεν θα προσέλθει, θα πα-
ρακαλέσω όλους τους κοινωνικούς εταίρους, προσερχόµενους
και µη, να διαβουλευθούν µόνοι τους. Αν το πρόβληµα είναι το
Υπουργείο Εργασίας και εγώ προσωπικά, δεν υπάρχει κανένας
λόγος να είµαι παρών. Εδώ η αυτονοµία των κοινωνικών εταίρων
µπορεί να λειτουργήσει µόνη της, στο πλαίσιό της και να καθο-
ρίσουν τους όρους εκείνους, µε τους οποίους µπορούν να εξει-
δικεύσουν το σχετικό νοµικό πλαίσιο. Θα τους υιοθετήσω
ακριβώς, αρκεί να µην παραβιάζεται το µνηµόνιο και η σχετική
ελληνική νοµοθεσία.

∆εν χρειάζεται η παρουσία της Κυβέρνησης στο πλαίσιο αυτό.
Αρκούν και µόνοι τους οι εταίροι να δώσουν τη λύση. Υπάρχουν
πάρα πολλές λύσεις, κύριε Πρόεδρε, στα εργασιακά, ούτως
ώστε να δηµιουργηθούν προϋποθέσεις για µια εύρυθµη λει-
τουργία της αγοράς, που προϋποθέτει σύγκλιση ή έστω οριοθέ-
τηση των διαφωνιών των κοινωνικών εταίρων.

Για το θέµα της αντισυνταγµατικότητας, κύριε Πρόεδρε, έχει
αναπτυχθεί διάλογος και εκτός Αιθούσης. Εδώ ο διάλογος, όσο
ακραία και αν είναι η άποψη που υποστηρίζει ο οποιοσδήποτε,
είναι ορθολογικός, αφού υπάρχει η ερώτηση και η απάντηση.
Όµως, ο εκτός Αιθούσης διάλογος και ειδικά ο τηλεοπτικός, είναι
ένας διάλογος ανεύθυνος και ανορθολογικός, γιατί υπάρχει µόνο
µία θέση, χωρίς την αντίκρουσή της στις περισσότερες των περι-
πτώσεων. Αυτός, λοιπόν, ο ανεύθυνος διάλογος, ο ψευδής διά-
λογος των επαγγελµατιών ψευτών µεταχειρίζεται τα επιχειρήµατα
της αντισυνταγµατικότητας και µάλιστα τα βάζουν και στο στόµα
ανώτατων δικαστών της ελληνικής δικαιοσύνης.

Καλώ όποια και όποιον συνάδελφο το επιθυµεί να προστρέξει
στην πρόσφατη γνωµοδότηση του Ελεγκτικού Συνεδρίου για το
θέµα των αλλαγών στα συνταξιοδοτικά θέµατα που προέκυψαν
από τους ν.3845 και 3847/2010, δηλαδή από τη µεταφορά στην
ελληνική τάξη του µνηµονίου και να δουν και την εισήγηση του
επιτρόπου και την απόφαση του δικαστηρίου, για να καταλάβει
οποιοσδήποτε συνταγµατικός αµφισβητίας ότι το δηµόσιο συµ-
φέρον και η σωτηρία της πατρίδας βγαίνουν πάνω απ’ αυτό το
πλαίσιο που θέτετε.

Στη Λετονία που αναφέρατε, επειδή το είδα το παράδειγµα και
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είναι πολύ ενδιαφέρον, είχαµε µειώσεις συντάξεων σε ποσοστό
70%. Οι µειώσεις αυτές, κύριε Πρόεδρε, όχι µόνο δεν αντέχουν
τη µικρής ισχύος και εµβέλειας έννοµη τάξη της Λετονίας, αλλά
είναι αποφάσεις του δικαστηρίου της ΕΣ∆Α, δηλαδή του ∆ικα-
στηρίου των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου. Η νοµολογία µας είναι
γνωστή.

Θέλω να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ότι στις συζητήσεις πριν από
το µνηµόνιο, αλλά και µετά απ’ αυτό, ακούγονται µόνο δύο επι-
χειρήµατα της ελληνικής πλευράς. Το πρώτο έχει να κάνει µε τα
δηµοσιονοµικά –σχέση κόστους-οφέλους- και το δεύτερο έχει να
κάνει µε τη νοµολογία των διεθνών δικαστηρίων.

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ποια είναι η νοµολογία των διεθνών
δικαστηρίων και να είστε σίγουρος ότι την αξιοποιούσαµε µε τον
καλύτερο δυνατό τρόπο όσο χρόνο είχαµε τις συζητήσεις για το
µνηµόνιο και να είστε ακόµη πιο σίγουρος ότι τη χρησιµοποιούµε
και σήµερα, όταν ο συνοµιλητής µας είναι ακραίος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η πρώτη µε αριθµό

833/25-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς την
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχε-
τικά µε την υποτιµολόγηση των φαρµάκων κ.λπ. δεν θα συζητη-
θεί, λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Με την άδεια της κ. Σπέντζα και του κ. Κατσιφάρα, θα συζη-
τήσουµε την πρώτη µε αριθµό 840/25-5-2010 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. ∆ιαµάντως Μανωλάκου προς τους Υπουργούς Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Προστασίας
του Πολίτη, σχετικά µε τη δασοπροστασία στη χώρα µας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ συνεχίζοντας την πολιτική της Νέας

∆ηµοκρατίας στην εµπορευµατοποίηση δασών και δασικών εκτά-
σεων, τις παραδίδει στις «επενδυτικές» ορέξεις του µεγάλου κε-
φαλαίου και των οικοπεδοφάγων.

Προωθείται αλλαγή του ορισµού του δάσους και της δασικής
νοµοθεσίας σε βάρος των δασικών οικοσυστηµάτων. Στην πράξη
ο διαχωρισµός της πρόληψης από την καταστολή των δασικών
πυρκαγιών έχει αποτύχει. Αυτή η πολιτική τροφοδοτεί συνεχώς
και εξοπλίζει τους εµπρηστές.

Η αντιπυρική περίοδος που ήδη ξεκίνησε βρίσκει τους αρµό-
διους φορείς απροετοίµαστους. Οι δασικές πυρκαγιές ξεκίνη-
σαν. Όµως δεν υπάρχει καµµία σύγχρονη ολοκληρωµένη µελέτη
αντιπυρικής προστασίας, σχεδόν στο σύνολο των δασών της Ελ-
λάδας.

∆εν έχουν γίνει ακόµη δεκτές οι προτάσεις της δασικής υπη-
ρεσίας για «Μέτρα οργάνωσης του αντιπυρικού σχεδιασµού και
πρόληψης δασικών πυρκαγιών».

Οι πιστώσεις είναι µειωµένες σε σχέση µε πέρυσι και δεν έχει
ακόµη προληφθεί το αναγκαίο εποχικό προσωπικό, ενώ υπάρ-
χουν χρέη για το 2009.

∆εν έχουν γίνει καθαρισµοί και συντήρηση του δασικού οδι-
κού δικτύου.

Τα κενά προσωπικού στην Πυροσβεστική Υπηρεσία ξεπερνούν
τις τρεισήµισι χιλιάδες, ενώ υπάρχουν πάνω από τετρακόσιες αι-
τήσεις για συνταξιοδότηση. Ταυτόχρονα µεγάλες είναι οι ελλεί-
ψεις και σε οδηγούς πυροσβεστικών οχηµάτων.

Ο στόλος των πυροσβεστικών οχηµάτων είναι σε µεγάλο πο-
σοστό απαρχαιωµένος.

Τα πέντε ελικόπτερα της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας παραµέ-
νουν καθηλωµένα στο έδαφος, ενώ οι πιλότοι έχουν µετακινηθεί
σε άλλες µονάδες.

∆εν έχει γίνει προµήθεια του απαραίτητου εξοπλισµού και οι
φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης δεν έχουν πιστώσεις για πρό-
σληψη εποχικού προσωπικού, έργων πρόληψης, συντήρησης και
εξοπλισµού.

Ερωτώνται οι Υπουργοί τι άµεσα µέτρα για την αντιπυρική πε-
ρίοδο πρόκειται να πάρουν, ώστε να καλύψουν τα παραπάνω
κενά και ελλείψεις για τη συντήρηση και προστασία των δασών
και να εξασφαλισθεί η συνολική προστασία των δασικών οικο-
συστηµάτων µε κύριο βάρος στην πρόληψη;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Προστασίας

του Πολίτη κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης.
Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ζήτηµα της προστασίας των δασών, πολλά από τα οποία

είναι πολύτιµα και µοναδικά σε όλον τον ευρωπαϊκό χώρο και
ορισµένα παγκόσµια, είναι µια µεγάλη και υψηλή πολιτική
προτεραιότητα, την οποία εµείς θέλουµε να αναδείξουµε και ως
µια καθηµερινή επιχειρησιακή προτεραιότητα, προκειµένου να
αποφύγουµε για µια ακόµη χρονιά να θρηνήσουµε µεγάλες
καταστροφές στο φυσικό µας περιβάλλον.

Νοµίζω ότι όλοι µας, όλες οι πλευρές της Βουλής και όλος ο
ελληνικός λαός τα τελευταία χρόνια αντλήσαµε πολύ οδυνηρά
µαθήµατα από τις µεγάλες καταστροφές που κόστισαν δεκάδες
ανθρώπινες ζωές και ταυτόχρονα εκατοντάδες χιλιάδες έως
εκατοµµύρια στρέµµατα πολύτιµων δασών ιδιαίτερα στο
λεκανοπέδιο της Αττικής, όπου κάηκε το σπάνιο δάσος της
Πάρνηθας. Ταυτόχρονα το λεκανοπέδιο της Αττικής έχει
στερηθεί από δισεκατοµµύρια κυβικά οξυγόνου, το οποίο ήδη
ήταν επιβαρυµένο.

Οφείλουµε, λοιπόν, φέτος να µην επαναλάβουµε µε τις
παραλείψεις µας και τις αδράνειες µας, µε όλες αυτές τις
συµπεριφορές µας γεγονότα, τα οποία θα πλήξουν το φυσικό
περιβάλλον. Γι’ αυτό είναι καλοδεχούµενη η ερώτηση της
συναδέλφου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδας και
πιστεύω ότι αυτή η συζήτηση εδώ πρέπει να απλωθεί µέσα στο
ελληνικό Κοινοβούλιο, έτσι ώστε να πάρουµε όλοι µαζί
αποφάσεις, να υπάρξει µια συστράτευση για να προστατεύσουµε
τα δάση και το φυσικό πλούτο της χώρας. Πολύ σωστά η
συνάδελφος, αναφέρετε σε µια σειρά συναρµόδια Υπουργεία και
υπηρεσίες, διότι, κύριε Πρόεδρε, καλώς ή κακώς εµπλέκονται
πάρα πολλοί φορείς.

Θέλω να σας πω ότι το κρίσιµο ζήτηµα σ’ αυτήν τη φάση είναι
η πρόληψη. Πρόληψη σηµαίνει ότι πρέπει να ελαχιστοποιήσουµε
µε τις δράσεις µας, τις πολιτικές µας, τις παρεµβάσεις µας τις
ζηµιές που µπορεί να προκληθούν από την αδιαφορία αυτής της
εποχής. Καθαρισµοί δασικών δρόµων, γέµισµα και συντήρηση
υδατοδεξαµενών, συντήρηση πυροφυλακίων, το µεγάλο
πρόβληµα µε τις χωµατερές που υπάρχει στη χώρα και κύρια στο
λεκανοπέδιο της Αττικής, οι οποίες αποτελούν µόνιµη πηγή
πρόκλησης πυρκαγιών, του καθαρισµού δασών συνολικότερα.

Εδώ θέλω να σας πω ότι φέτος θα υπάρξει µια επισταµένη
έρευνα και συστηµατικός έλεγχος και εποπτεία σε ό,τι αφορά
τον καθαρισµό των δασών. Οι δήµοι, οι κοινότητες όπου
υπάρχουν, κυρίως αυτοί που βρίσκονται σε περι-αστικά δάση
οφείλουν να καθαρίσουν και να περιποιηθούν την πέριξ περιοχή,
έτσι ώστε το περιβάλλον πέριξ των δήµων και το δάσος να µην
αποτελούν πηγές και πρόκλησης πυρκαγιών, το ίδιο και οι
χωµατερές.

Τα προηγούµενα χρόνια η µόνιµη πληγή και πηγή πυρκαγιών
στην Αττική, δυστυχώς, είναι από την µια η αδιαφορία και από
την άλλη πλευρά οι ανεξέλεγκτες χωµατερές, οι οποίες
παράνοµα λειτουργούν στο λεκανοπέδιο της Αττικής.

Σε ό,τι αφορά την προετοιµασία για την καταστολή, το
προκατασταλτικό στάδιο, θέλω να σας πω ότι έχουµε τελειώσει
τη διαδικασία µε τη µίσθωση των εναερίων µέσων για την
πυρόσβεση. Πολύ σωστά επισηµαίνετε, κυρία συνάδελφε, ότι τα
εναέρια µέσα του Πυροσβεστικού Σώµατος είναι καθηλωµένα.
∆υστυχώς, υπάρχει µια κατάσταση απαράδεκτη. Ωστόσο και
αυτό το ζήτηµα λύθηκε. Πιστεύω ότι σε ορισµένες εβδοµάδες τα
εναέρια µέσα του Πυροσβεστικού Σώµατος, τα οποία είναι
πολύτιµα και αξιόµαχα, θα είναι και αυτά σε θέση να επιχειρούν.

Και επίσης, κύριε Πρόεδρε, θα υπάρξει µια διασπορά των ενα-
έριων µέσων σε όλη τη χώρα, έτσι ώστε και δυνατότητα άµεσης
επέµβασης να υπάρχει, αλλά ταυτόχρονα και µεταφορά προσω-
πικού να γίνεται µε τα εναέρια µέσα που διαθέτει το ίδιο το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα.

Επειδή, όµως, έχω ήδη ξεπεράσει το χρονικό µου όριο, θα συ-
νεχίσω ακούγοντας τη συνάδελφο στη συνέχεια.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εγώ σας ευχαρι-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΑ’ - 28 ΜΑΪΟΥ 2010 8041



στώ.
Το λόγο έχει η κ. ∆ιαµάντω Μανωλάκου, Βουλευτής του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, για να αναπτύξει την ερώτησή
της.

∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, δεν µας απαντή-
σατε σε τίποτε σε συγκεκριµένα θέµατα που θέσαµε και αυτό
που καταλαβαίνουµε είναι ότι έχει ξεκινήσει εδώ και ένα µήνα η
περίοδος πυροπροστασίας και πάµε γυµνοί.

Λέτε υψηλή προστασία των δασών. Πώς θα γίνει η προστασία,
όταν δεν υπάρχει οργάνωση αντιπυρικού σχεδιασµού και πρό-
ληψη των δασικών πυρκαγιών ∆εν έχουν γίνει ακόµα δεκτές οι
προτάσεις της ∆ασικής Υπηρεσίας, δεν έχει προσληφθεί εποχικό
προσωπικό και οι πόροι είναι µειωµένοι κατά 50%.

Ουσιαστικά, µας αναπτύξατε µια ιδέα για το τι πρέπει να γίνει,
γιατί η πρόληψη είναι κρίσιµο ζήτηµα. Βεβαίως, είναι κρίσιµο ζή-
τηµα η πρόληψη. Και µάλιστα, είναι πολύ πιο φθηνή η πρόληψη
από την καταστολή.

Όµως, σας θέσαµε συγκεκριµένα ερωτήµατα. Υπάρχουν τέσ-
σερις χιλιάδες κενά στο Πυροσβεστικό Σώµα. ∆εν επαρκεί ο στό-
λος. Τα πυροσβεστικά οχήµατα είναι παµπάλαια. Υποστηρίζετε
ότι υπάρχουν ορισµένες οµάδες, οι οποίες όµως ακόµη είναι
εξαγγελία.

Η διασπορά των οχηµάτων στα δασικά οικοσυστήµατα, δυ-
στυχώς γίνεται µε βάση τον ηµερήσιο δείκτη επικινδυνότητας,
που δεν είναι σωστός σύµφωνα µε τη δασική επιστήµη, ενώ θα
έπρεπε να γίνεται µε τις ζώνες επικινδυνότητας.

Ακόµα, υπάρχουν µια σειρά πράγµατα που δυστυχώς, αφο-
ρούν το Υπουργείο Περιβάλλοντος -και δεν είναι κανείς εδώ
παρών- µε χαρακτηριστικό ότι στο Συντονιστικό Κέντρο ∆ασο-
προστασίας, η ∆ασική Υπηρεσία συµµετέχει Σάββατο και Κυ-
ριακή από τις 9.00’ έως τις 19.00’, όταν όλες τις προηγούµενες
χρονιές το ωράριο ξεκινάει από την Ανατολή –στις 6.00’- µέχρι τις
22.00’. Και αυτό γιατί το κάνετε Για να µειώσετε τις υπερωρίες.

Εµείς αυτό που καταλαβαίνουµε είναι ότι συνεχίζεται η πολι-
τική που οπλίζει τον εµπρηστή, µαζί µε τις αλλαγές στον ορισµό
του δάσους, µε την έλλειψη κτηµατολογίου.

Και να σας πω και κάτι άλλο, επειδή συζητάµε και τον «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ» ∆υστυχώς, µεταφέρονται και οι ορεινοί όγκοι της Αττι-
κής και της Θεσσαλονίκης στις αντίστοιχες µητροπολιτικές
ενότητες που σηµαίνει «κοµµάτια φιλέτο» πηγαίνουν για ιδιωτι-
κοποίηση.

Τελικά και το θέµα της προστασίας του περιβάλλοντος είναι
θέµα που οι εργαζόµενοι πρέπει να το πάρουν στα χέρια τους,
όπως πρέπει να προστατέψουν και να διεκδικήσουν δηµόσια
υγεία, παιδεία, συντάξεις.

Εµείς το λέµε καθαρά, ότι τα δασικά οικοσυστήµατα είναι κοι-
νωνικό αγαθό, είναι λαϊκή περιουσία και δεν µπορούν να λει-
τουργούν στη βάση της καπιταλιστικής αγοράς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες
και πέντε εκπαιδευτικοί από το ∆ηµοτικό Σχολείο Στερνών, Κυ-
δωνίας Χανίων Κρήτης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κοιτάξτε, έχουµε επιλέξει µια εντελώς διαφορετική συµπερι-

φορά από τα προηγούµενα χρόνια. Μιλάµε ελάχιστα και εργα-
ζόµαστε σκληρά. Εργαζόµαστε σκληρά για να υπηρετήσουµε τις
ανάγκες του τόπου.

Έτσι, λοιπόν, προσωπικά δεν θεωρώ ότι χρειάζεται να κάνουµε
διαρκώς ανακοινώσεις εκτός από το χρήσιµο και αναγκαίο διά-
λογο που κάνουµε εδώ µέσα, γύρω από την προετοιµασία της
αντιπυρικής περιόδου του 2010.

Εξάλλου, κύριε Πρόεδρε, θα κριθούµε από το αποτέλεσµα.

Εάν τα δάση και το φυσικό περιβάλλον φέτος δεν καταστραφούν
και έχουµε γλιτώσει κάποια δισεκατοµµύρια κυβικά οξυγόνου, τα
οποία θα συνεχίσουν να τροφοδοτούν µε υγεία τους πολίτες της
χώρας, αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Γι’ αυτό, λοιπόν, έχουµε προχωρήσει στην οργάνωση ενός συ-
γκεκριµένου αντιπυρικού σχεδιασµού, µε συµµετοχή πια και των
δασικών υπαλλήλων µέσα από το νέο Υπουργείο Περιβάλλοντος
και Κλιµατικής Αλλαγής. Έχουν εγκριθεί και για εκεί επτακόσιες
εξήντα έξι προσλήψεις, οι οποίες υποθέτω ότι τις επόµενες ηµέ-
ρες θα υλοποιηθούν.

∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Πότε θα εκπαιδευτούν αυτοί οι άν-
θρωποι;

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Μα δεν χρειάζονται εκπαίδευση, αυτοί είναι για καθαρισµό,
κυρία συνάδελφε.

Πεντέµισι χιλιάδες εποχικοί πυροσβέστες έχουν προσληφθεί
από 1ης Απριλίου 2010 και ήδη τελειώνει και ο δεύτερος µήνας
της απασχόλησής τους. Έχουν ενταχθεί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, όλοι στα πεζοπόρα τµήµατα, δεκαέξι πεζοπόρα τµή-
µατα, που οργανώσαµε στις ΕΜΑΚ όλης της χώρας. Είναι
αεροµεταφερόµενα τµήµατα.

Και φέτος, έχουµε και µια καινοτοµία. Εγώ σας είπα, δεν θέλω
να πω πολλά λόγια. Θα κριθούµε απ’ το αποτέλεσµα και είναι κρί-
σιµο το αποτέλεσµα να είναι επωφελές και χρήσιµο για τον τόπο.
Χρησιµοποιούµε φέτος για πρώτη φορά οκτακόσιους δέκα πυ-
ροσβέστες, εποχικούς και µόνιµους, πάνω σε δίκυκλα, περίπου
διακόσιες µηχανές οι οποίες θα αναλάβουν τη φύλαξη των
δασών. Θα έχουµε δηλαδή, µια άµεση και γρήγορη παρουσία
στα πιο σηµαντικά δάση της χώρας, µε µέσα κινούµενα πάρα
πολύ γρήγορα, πάρα πολύ ευέλικτα και πάρα πολύ αποτελε-
σµατικά και µε πάρα πολύ γρήγορη ειδοποίηση και αντίδραση
σε περίπτωση που υπάρχει το κακό, η καταστροφή.

Έχουµε, νοµίζω, κάτι καινούργιο στον τόπο που θα µπορού-
σαµε να αξιοποιήσουµε και είναι ο εθελοντισµός. Το 15% της δύ-
ναµης της Πυροσβεστικού Σώµατος αυτήν τη στιγµή αποτελούν
οι εθελοντές της χώρας. Όπως, επίσης, έχουµε και τριακόσιες
είκοσι τρεις οργανώσεις εθελοντών πολιτικής προστασίας, εκ
των οποίων οι εκατόν έξι έχουν εκπαιδευτεί από το Πυροσβε-
στικό Σώµα.

Νοµίζω ότι έτσι µπορούµε να υποστηρίζουµε ότι υπηρετούµε
το αγαθό της δηµόσιας υγείας και της προστασίας του περιβάλ-
λοντος και έτσι προστατεύουµε το κοινωνικό αγαθό –όπως πολύ
σωστά είπατε- των ελληνικών δασών.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Επανερχόµαστε στην δεύτερη µε αριθµό 832/25-5-2010 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Ευγενίας Τσουµάνη-Σπέντζα προς τον Υπουργό
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων βελτίωσης των σωφρονιστικών καταστηµά-
των ανηλίκων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Τσουµάνη-Σπέντζα έχει ως εξής:
«Η παραβατικότητα των ανηλίκων συνιστά αδιαµφισβήτητα ένα

φαινόµενο κοινωνικής παθογένειας µε σοβαρές επιπτώσεις στο
παρόν και το µέλλον του κοινωνικού συνόλου. Η παρέµβαση της
πολιτείας στον τοµέα αυτό ανάγεται σε ζήτηµα υψίστης σηµα-
σίας.

Στην Ελλάδα, όπως έχει ήδη επανειληµµένα επισηµανθεί και
από το «Συνήγορο του Πολίτη», οι συνθήκες διαβίωσης στους
χώρους κράτησης ανηλίκων δεν εκπληρώνουν τους σκοπούς της
σωφρονιστικής τους µεταχείρισης και δεν ανταποκρίνονται στις
ιδιαίτερες ανάγκες τους.

Σηµειωτέον δε ότι το κείµενο διαβούλευσης σχετικά µε την τέ-
λεση αξιόποινων πράξεων από ανηλίκους αφ’ ενός δεν φαίνεται
να προωθείται, αφ’ ετέρου δεν αντιµετωπίζει αποτελεσµατικά τα
ζητήµατα βελτίωσης των συνθηκών στα καταστήµατα κράτησης
ανηλίκων ούτε προβλέπει µέτρα για την κοινωνική επανένταξη
των ανηλίκων παραβατών.

Ερωτάται, συνεπώς, ο αρµόδιος Υπουργός:
Ποια µέτρα λαµβάνει για τη βελτίωση της διαβίωσης στα κα-

ταστήµατα κράτησης ανηλίκων, µε διασφάλιση συνθηκών υγείας,
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ψυχαγωγίας, εκπαίδευσης και δηµιουργικής απασχόλησης;
Ποια µέτρα λαµβάνει για την κοινωνική επανένταξη των ανηλί-

κων παραβατών;»
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός ∆ικαιο-

σύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Απόστολος
Κατσιφάρας.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Η εγκληµατικότητα των νέων µας, η παραβατικότητα, τα παι-
διά σε κίνδυνο, η θυµατοποίηση είναι σύγχρονα, µεγάλα θέµατα
στην παγκόσµια κοινότητα, στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα και στη
χώρα µας ταυτόχρονα. Και διαρκώς οξύνονται και θα οξύνονται
όσο οι κοινωνικές και οικονοµικές συνθήκες είναι και αυτές οξυ-
µένες.

Γνωρίζουµε και γνωρίζετε όλοι σας ότι ο νέος είναι ένας αδύ-
ναµος κρίκος στην κοινωνία. Γι’ αυτό, από µια δηµοκρατία, από
µια σύγχρονη κοινωνία, χρήζει µιας ιδιαίτερης αντιµετώπισης,
µιας µεγαλύτερης ευαισθησίας, εάν θέλουµε, πραγµατικά, να
έχουµε µια κοινωνία µε συνοχή, µια κοινωνία µε αξιοπρέπεια. Οι
εθνικές δηµόσιες πολιτικές για την αντιµετώπιση της εγκληµατι-
κότητας των νέων περνούν και υλοποιούνται µέσα από δοµές
προληπτικής και συµβουλευτικής αντιµετώπισης, όπως είναι οι
εταιρείες προστασίας ανηλίκων, οι υπηρεσίες κοινωνικής αρω-
γής, αλλά και οι στέγες φιλοξενίας. Οι ΕΠΑ λειτουργούν και
στους πενήντα τρεις νοµούς. Χρειάζεται όµως να κάνουµε πολλή
δουλειά και να αναβαθµίσουµε το έργο τους. Στον τοµέα των
στεγών φιλοξενίας λειτουργούν και ανοικτού και κλειστού τύπου
επτά στέγες φιλοξενίας στη χώρα µας.

Στις δοµές όµως της σωφρονιστικής αντιµετώπισης για τους
κρατούµενους νέους παραβάτες η χώρα µας έχει τέσσερα ειδικά
καταστήµατα: Στον Αυλώνα, στο Βόλο, στην Κασσαβέτεια και ει-
δικό τµήµα για τις ανήλικες νέες παραβάτισσες. ∆ίνουµε ιδιαί-
τερη προσοχή στα προγράµµατα µορφωτικής και
επαγγελµατικής εκπαίδευσης, δηµιουργικής απασχόλησης, ψυ-
χαγωγίας, διασφάλισης συνθηκών υγείας και υγειονοµικής περί-
θαλψης.

Σε ό,τι αφορά τον Αυλώνα, τα αµιγώς εκπαιδευτικά προγράµ-
µατα που υλοποιούνται είναι εξατάξιο δηµοτικό σχολείο µε συµ-
µετοχή πενήντα ατόµων, γυµνάσιο µε προσαρτηµένες τάξεις Α’,
Β’ και Γ’ µε συµµετοχή ενενήντα δύο ατόµων και λύκειο µε προ-
σαρτηµένες τρεις τάξεις µε συµµετοχή τριάντα έξι ατόµων. Ταυ-
τόχρονα, λειτουργούν θεραπευτικά προγράµµατα για να
αντιµετωπίσουµε και το µεγάλο πρόβληµα που έχουµε µε τους
νέους χρήστες κρατούµενους, µέσω του ΚΕΘΕΑ και της Κοινό-
τητας «ΣΤΡΟΦΗ». Αντίστοιχα σχολεία λειτουργούν και στο Ειδικό
Κατάστηµα Κράτησης Βόλου µε γυµνάσιο, όπου συµµετέχουν
τριάντα τέσσερις ανήλικοι κρατούµενοι. Ταυτόχρονα και στο Κα-
τάστηµα Κασσαβέτειας λειτουργεί ∆ηµοτικό Σχολείο µε συµµε-
τοχή επτά ανηλίκων. Αντίστοιχα θεραπευτικά και συµβουλευτικά
προγράµµατα λειτουργούν σε όλα τα καταστήµατα.

Αγαπητή κυρία συνάδελφε, υπάρχουν πολύ συγκεκριµένες δη-
µόσιες πολιτικές µε θετικά αποτελέσµατα. Όσο όµως το πρό-
βληµα οξύνεται, τόσο πρέπει να τις αναβαθµίζουµε. Και αυτό
κάνει η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας
και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, καταθέτοντας -όπως κι εσείς ανα-
φέρετε στην ερώτηση- σχέδιο νόµου σε δηµόσια διαβούλευση, η
οποία έχει ολοκληρωθεί και πολύ σύντοµα µε τις νέες παρατη-
ρήσεις, γιατί συµµετείχε πολύ µεγάλος αριθµός τόσο από την
επιστηµονική κοινότητα όσο και από µη κυβερνητικές οργανώ-
σεις και, ταυτόχρονα, από δοµές και φορείς κοινωνικού χαρα-
κτήρα, κυρίως όµως µε δοµές που αναπτύσσονται γύρω από το
παιδί και τη νεολαία- βελτιώνουµε τόσο την ποινική µας νοµοθε-
σία για τους ανήλικους δράστες, όσο και για την πρόληψη και
την αντιµετώπιση της θυµατοποίησης, της τέλεσης αξιόποινων
πράξεων από ανηλίκους, ιδρύοντας ένα εννεαµελές κεντρικό επι-
στηµονικό συµβούλιο ειδικά γι’ αυτόν το σκοπό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ. Ευ-

γενία Τσουµάνη-Σπέντζα να αναπτύξει την ερώτησή της.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, για τη νεανική εγκληµατικότητα, η οποία απο-

τελεί µια παθογένεια -όπως είπατε κι εσείς πολύ σωστά- στην
εποχή µας και µάλιστα σε µια δύσκολη εποχή, τα στατιστικά στοι-
χεία που υπάρχουν σε ευρωπαϊκό επίπεδο δείχνουν και το µέγε-
θός της: ένα 15% των εγκληµάτων που διαπράττονται γενικώς
αφορούν εγκλήµατα ανηλίκων. Σε µερικές χώρες µάλιστα το πο-
σοστό αυτό φτάνει στο 22%.

Στην Ελλάδα, όπως έχει επανειληµµένα επισηµανθεί σε εκθέ-
σεις του «Συνηγόρου του Πολίτη» και ιδιαίτερα του «Συνηγόρου
του Παιδιού», οι χώροι που κρατούνται οι ανήλικοι δεν πληρούν
τις προϋποθέσεις ούτε εκπληρώνουν τους σκοπούς της σωφρο-
νιστικής µεταχείρισης των ανηλίκων. Και σ’ αυτό έχω και προ-
σωπική εµπειρία.

Αυτό συµβαίνει διότι οι ανήλικοι κατ’ αρχήν, πέραν της ελευ-
θερίας τους, στερούνται και άλλων δικαιωµάτων. Στερούνται, για
παράδειγµα, το δικαίωµα της ανάπτυξης της προσωπικότητάς
τους και της δηµιουργίας ελπίδας για το µέλλον, τη θεραπευτική
αντιµετώπιση προβληµάτων όπως η τοξικοεξάρτηση και τη µέρι-
µνα για κοινωνική επανένταξη, στην οποία αναφερθήκατε.
Ωστόσο, η όλη πολιτική είναι ατελής αυτήν τη στιγµή.

Επιπλέον και, κυρίως, οι συνθήκες διαβίωσής τους στους χώ-
ρους αυτούς δεν ανταποκρίνονται στις ανάγκες ιδιαίτερα µιας
τέτοιας ηλικίας, τόσο σε επίπεδο υγειονοµικής περίθαλψης, όσο
και σε επίπεδο συµβίωσης εγκληµατιών και προσωρινώς κρα-
τουµένων µε καταδίκους, καθώς δεν υπάρχει διαχωρισµός. Και
αυτό για τη νεανική ηλικία είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό πρό-
βληµα. Έτσι, λοιπόν, υπάρχει ο κίνδυνος οι κρατούµενοι να απο-
κτούν εµπειρίες που αντί να συµβάλλουν στην αποτροπή της
εγκληµατικότητάς τους, να την επιτείνουν.

Υπάρχει ο κίνδυνος να εξοικειώνονται αυτά τα άτοµα, οι ανή-
λικοι, µε την εγκληµατικότητα. Και αυτό, κύριε Υπουργέ, έχει επι-
βεβαιωθεί προ ετών και µε στατιστικά στοιχεία έρευνας του
Πανεπιστηµίου Αθηνών, όπου απεδείχθη ότι τέσσερις στους
πέντε πρώην κρατούµενους νέους συνελήφθησαν επιπλέον και
οδηγήθηκαν ξανά στις φυλακές. Και αυτό είµαι βέβαιη ότι ξέρετε
και είναι πολύ σηµαντικό.

Όντως, όπως επισήµανα, εξαγγείλατε στις αρχές του έτους
αυτήν την ίδρυση ενός αυτοτελούς κέντρου πρόληψης για την
αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας των νέων. Αυτό το θέµα τέ-
θηκε σε µια διαβούλευση. Ωστόσο, ακόµα δεν έχουµε είδηση
περί της κατάθεσης σχετικού νοµοσχεδίου. Άκουσα ότι προτίθε-
στε, αλλά πρέπει να δούµε το πότε. Ωστόσο, αυτό που έχει ση-
µασία γι’ αυτό τουλάχιστον το κείµενο που έχει δοθεί στη
διαβούλευση, είναι ότι δεν αντιµετωπίζει ζητήµατα συνθηκών που
είναι το βασικό πρόβληµα και δεν περιλαµβάνει επίσης θέµατα
επανένταξης και ενσωµάτωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Εδώ, κύριε Υπουργέ, επιτρέψτε µου να σας πω ότι η παρέµ-
βαση στον τοµέα της νεανικής εγκληµατικότητας δεν πρέπει να
µένει µόνο στο νοµικό επίπεδο, αλλά πρέπει να είναι πολυτοµε-
ακή και να ενσωµατώνει και άλλους γνωστικούς κλάδους. Κυρίως
δε, όπως σηµειώνει και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, πρέπει να πε-
ριλαµβάνει και µέτρα κοινωνικής ενσωµάτωσης των νέων µέσα
από την ενίσχυση του ρόλου της οικογένειας, του σχολείου και
των γυναικών. Και ως προς το τελευταίο έχετε και αρµοδιότητα,
εποµένως περιµένουµε από σας πολλά.

Κύριε Υπουργέ, σε πρόσφατη επίσκεψη της Ειδικής Μόνιµης
Επιτροπής Ισότητας Νεολαίας ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου στο
Ειδικό Κατάστηµα Κράτησης Νέων του Αυλώνα, όπου εγώ προ-
σωπικά είχα την ευκαιρία να συµµετέχω, διαπιστώσαµε ιδίοις όµ-
µασι την απαράδεκτη κατάσταση που επικρατεί.

Θέλω να σηµειώσω, βεβαίως, ότι το θέµα της εκπαίδευσης και
των σχολείων που αναφέρατε και εσείς είναι σε ένα αρκετά καλό
επίπεδο. Αυτό οφείλω να το πω. Ωστόσο, οι συνθήκες κράτησης
είναι απαράδεκτες. Υπάρχει παντελής έλλειψη θέµατος υγιεινής
και αυτό για τους νέους ανθρώπους αποτελεί ένα πάρα πολύ σο-
βαρό πρόβληµα.

Μ’ αυτήν την αφορµή, λοιπόν, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή της
Βουλής συνέταξε µία έκθεση διακοµµατικής συµφωνίας, την
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οποία πρόκειται να πάρετε σύντοµα. Εκεί, λοιπόν, επισηµαίνουµε
την ανάγκη διαχωρισµού υποδίκων µε καταδίκους, την ανάγκη
κτηριακής αποκατάστασης, την τοποθέτηση µονίµου ιατρού, την
τοποθέτηση σε µόνιµη βάση ψυχολόγων, γιατί µόλις τώρα πήγαν
ψυχολόγοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Αυτό που θέλω να επισηµάνω, κύριε Υπουργέ –και µ’ αυτό θα
ολοκληρώσω- είναι το εξής: Κάθε πολιτική, για να υποστηριχθεί,
απαιτεί πόρους. Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, οι µόνοι πόροι που
έχουµε και τους οποίους θεωρώ ότι είναι πολύ σηµαντικό να
αξιοποιήσουµε, είναι οι ευρωπαϊκοί. Ήθελα, λοιπόν, να γνωρίζω
ποια κονδύλια έχετε προγραµµατίσει ή δεσµεύσατε ήδη από το
Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Απασχόλησης και Επαγγελµατικής
Κατάρτισης, από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο δηλαδή, από
το Ειδικό Πρόγραµµα «Πρόληψη και Καταπολέµηση των Εγκλη-
µατιών 2007-2013», από το Πρόγραµµα «∆ΑΦΝΗ ΙΙΙ», που αφορά
τη βία σε βάρος των παιδιών και των νέων.

Γι’ αυτά, λοιπόν, θα θέλαµε να ξέρουµε τον τρόπο και το χρόνο
της αξιοποίησής τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι, ο

κοινοβουλευτικός έλεγχος λειτουργεί τώρα πλέον εις βάρος της
νοµοθετικής εργασίας, αλλά είναι αναγκαίος.

Ο κ. Κατσιφάρας έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρία συνάδελφε, χαίροµαι που στην αναφορά σας µιλήσατε
για παθογένειες που έρχονται από πριν, για αδυναµίες και κενά.

Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ακριβώς δια-
πιστώνοντας αυτά τα ζητήµατα που µόλις πριν βάλατε, έθεσε σε
πρώτη προτεραιότητα το νέο παραβάτη, το νέο κρατούµενο,
ακριβώς γιατί εκφράζει µέσα από την πολιτική της ταυτόχρονα
και την ευαισθησία της, το πώς βλέπει τα σύγχρονα προβλήµατα,
αλλά και µε ποιες πολιτικές θέλει να λύσει αυτά τα ζητήµατα. Και
γι’ αυτό ακριβώς σε τόσο σύντοµο χρονικά διάστηµα, που δεν
πέρασαν ούτε καν πέντε µήνες, ένα έτοιµο σχέδιο νόµου όσον
αφορά τα δύο µεγάλα ζητήµατα κατατέθηκε σε δηµόσια δια-
βούλευση. Η δηµόσια διαβούλευση ολοκληρώθηκε και είµαστε
έτοιµοι, ως Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, να το φέρουµε στην επι-
τροπή και να πάρει το δρόµο προς την ψήφιση.

Άρα, πρέπει να αναγνωρίσουµε ότι σε ένα τόσο σύντοµο χρο-
νικό διάστηµα µία µεγάλη προτεραιότητα που έθεσε η Κυβέρ-
νηση και αφορά το νέο και την αντιµετώπιση των µεγάλων
ζητηµάτων που αφορούν την εγκληµατικότητα, τη θυµατοποί-
ηση, την παραβατικότητα, βρίσκεται στη σωστή κατεύθυνση.

Ποιες παρεµβάσεις κάνουµε: θεσµικές, νοµικές, γιατί και αυτές
έχουν την αξία τους. Θα αναφερθώ µόνο σε τρεις.

Η πρώτη αφορά τον περιορισµό των ανηλίκων στα ειδικά κα-
ταστήµατα κράτησης νέων. Εµείς δεν συµφωνούµε δεκατριά-
χρονα παιδιά να είναι κρατούµενοι σε φυλακές. ∆εν συµφωνούµε
δεκατετράχρονα και δεκαπεντάχρονα να είναι κρατούµενοι σε
φυλακές.

Άρα, το πρώτο ζήτηµα που ερχόµαστε να αντιµετωπίσουµε και
το αντιµετωπίζουµε µαζί και µε τις επιστηµονικές κοινότητες,
είναι ότι στους ανήλικους µέχρι και την ολοκλήρωση του δέκατου
πέµπτου έτους της ηλικίας τους θα επιβάλλονται µόνο αναµορ-
φωτικά και θεραπευτικά µέτρα και δεν θα υπάρχει κρατούµενος.
Νοµίζω ότι είναι ένα αίτηµα, µε το οποίο θα συµφωνήσουν όλες
οι πτέρυγες του κοινοβουλίου.

Ταυτόχρονα, προβλέπουµε να υπάρχει ειδικός δικαστής ανη-
λίκων µε αυξηµένα προσόντα, ακριβώς γιατί µέσα από εκεί εκ-
φράζουµε την ευαισθησία µας και την ιδιαίτερη προσοχή µας.
Αυτό πρέπει να κάνει ένα σύγχρονο δηµοκρατικό σύστηµα απέ-
ναντι στο νέο.

Ξέρουµε όλοι ότι πολλά (παραβατικά) παιδιά είναι απροστά-
τευτα και δεν έχουν έναν συνήγορο. Αυτό ακριβώς ερχόµαστε
να επιλύσουµε. Προβλέπεται, λοιπόν, ο υποχρεωτικός διορισµός
συνηγόρου από το δικαστή ανηλίκων.

Όµως, οι µεγάλες παρεµβάσεις, κυρία συνάδελφε, γίνονται

στον τοµέα του να έχουµε ενιαίο δίκτυο αναβαθµισµένο, σύγ-
χρονο, που να αντιµετωπίζει όλα τα θέµατα της εγκληµατικότη-
τας των νέων. Γι’ αυτό, λοιπόν, ερχόµαστε µε τη δεύτερη
πρότασή µας µέσα από το σχέδιο νόµου και τη συγκρότηση ενός
κεντρικού επιστηµονικού συµβουλίου για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος της θυµατοποίησης και της εγκληµατικότητας, για
να δώσουµε ένα οριστικό τέλος σε πολιτικές που παίρνονται µε-
ρικώς και είναι θνησιγενείς, αφού κανείς δεν συνεργάζεται µε κα-
νέναν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μέσα από εκεί, λοιπόν, εµείς θέλουµε να παρακολουθήσουµε
και να συντονίσουµε πανελλαδικά το έργο των εταιρειών προ-
στασίας των ανηλίκων. Να αναβαθµίσουµε σε εθνικό και διεθνές
επίπεδο τη συνεργασία µε διεθνείς οργανισµούς και υπηρεσίες,
καθώς και τις µη κυβερνητικές οργανώσεις. Να διαµορφώσουµε
µία κεντρική υπηρεσία καταγγελιών πράξεων κακοποίησης, πα-
ραµέλησης ή εγκατάλειψης ανηλίκων. Και ταυτόχρονα να ανα-
βαθµιστούν οι υπηρεσίες δίπλα από το νέο.

Το µεγαλύτερο χρέος -και το γνωρίζετε πολύ καλά, κυρία συ-
νάδελφε, όπως και όλοι οι συνάδελφοι που επισκεφθήκατε τα κα-
ταστήµατα κράτησης- είναι να αναβαθµίσουµε και τις δηµόσιες
πολιτικές κυρίως σε θέµατα εκπαίδευσης, θέµατα υγιεινής και
θέµατα συµβουλευτικής στα σωφρονιστικά καταστήµατα.

Κάνουµε µία αρκετά καλή δουλειά. ∆εν είµαστε ικανοποιηµέ-
νοι ακόµη απόλυτα, γιατί κανείς δεν µπορεί να είναι ικανοποιη-
µένος όταν ένα νέο παιδί δεν αντιµετωπίζεται µε επάρκεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Άρα θα είµαστε ανήσυχοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υφυπουργέ, σας

παρακαλώ να ολοκληρώσετε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ταυτόχρονα, όµως, θα
εκφράσουµε τη συνέπειά µας στο πέρας των δύο ετών, όταν θα
έχουµε όλα τα ολοκληρωµένα προγράµµατα σε συνεργασία µε
τον ΟΑΕ∆, σε συνεργασία µε το Υπουργείο Παιδείας, αλλά και µε
το δηµόσιο σχολείο, ακριβώς γιατί θέλουµε ο νέος µας να γίνει
καλύτερος και µέσα από το σωφρονισµό να του δοθεί µία δεύ-
τερη ευκαιρία για επανένταξη στην κοινωνία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σηµαντικό θέµα και

όλοι έχουµε την ευαισθησία. Μετατρέπουµε, όµως, τις επίκαιρες
ερωτήσεις σε επερωτήσεις. Πρέπει να υπάρχει σεβασµός στο
χρόνο. Αυτήν την έννοια έχει και η επίκαιρη ερώτηση. Κι έχουµε
µπροστά µας µία εργασία νοµοθετική µε πάρα πολλούς οµιλη-
τές.

Η τρίτη µε αριθµό 841/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Αντωνίου Σκυλλάκου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την καθυστέρηση καταβολής εξισωτι-
κών αποζηµιώσεων 2008 και 2009 στους αγροτοκτηνοτρόφους
κλπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού
και διαγράφεται.

Επίκαιρες Ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η δεύτερη µε αριθµό 838/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’

Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ανάγκη για αύξηση της επι-
σκεψιµότητας στα µουσεία και τους αρχαιολογικούς χώρους της
χώρας µας κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη και τελευταία µε αριθµό
835/25.5.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τη µείωση κατά 12% των αναπηρικών επιδοµάτων
βάσει του ν.3833/15-3-2010 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη έχει ως εξής:
«Μείωση κατά 12% των αναπηρικών επιδοµάτων βάσει του

ν.3833/15-3-2010.

8044 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Με την υπ’ αριθµόν 722/13.04.2010 επίκαιρη ερώτησή µου ζή-
τησα από τους αρµόδιους Υπουργούς να απαντήσουν εάν προ-
τίθενται να αποδεχθούν το αίτηµα του Πανελλήνιου Συνδέσµου
Παραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων (ΠΑΣΥΠΚΑ) σχετικά µε τη
ρητή εξαίρεση των αναπηρικών επιδοµάτων (παραδείγµατος
χάριν, τετραπληγίας, ακρωτηριασµού κ.λπ.) τα οποία δεν δίδο-
νται ως αύξηση µισθού, αλλά για την κάλυψη των επιπλέον δα-
πανών που προκαλούν οι αναπηρικές τους ανάγκες από την
περικοπή ύψους 12% βάσει του ν.3833/15.3.2010 (άρθρο 1 πα-
ράγραφος 2 σχετικά µε τη µείωση κατά ποσοστό 12% των πάσης
φύσεως επιδοµάτων και αποζηµιώσεων των λειτουργών και
υπαλλήλων του δηµοσίου, των νοµικών προσώπων δηµοσίου δι-
καίου και των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης).

Μετά από επικοινωνία µε τους αρµόδιους φορείς του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών και τον ΠΑΣΥΠΚΑ και επειδή η ερµηνευτική
εγκύκλιος 2/14924/0022, 01.04.2010 σχετικά µε την εφαρµογή
του ανωτέρω νόµου δεν καλύπτει µε ρητό και ξεκάθαρο τρόπο
την περίπτωση των αναπηρικών επιδοµάτων, επανέρχοµαι στην
ερώτησή µου:

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Θα αποδεχθούν το αίτηµα του Πανελλήνιου Συνδέσµου Πα-

ραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων; Για ποιον λόγο δεν τροπο-
ποιείται η σχετική νοµοθεσία, έτσι ώστε εκτός από τα προνιακά
να εξαιρούνται ρητά και τα υπόλοιπα επιδόµατα αναπηρίας (πα-
ραδείγµατος χάριν, τετραπληγίας, ακρωτηριασµού κ.λπ.) όπως
συµβαίνει για παράδειγµα µε τα διάφορα επιδόµατα επικινδυνό-
τητας;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη θα απαντήσει ο
Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λο-
βέρδος.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, έχετε καταθέσει και γραπτή ερώ-
τηση σχετικά µε το θέµα κι έχετε πάρει µία πάρα πολύ σαφή απά-
ντηση, έγκαιρα, όπου ξεκαθαρίζεται το θέµα που έχετε θέσει µε
τη σηµερινή επίκαιρη ερώτησή σας.

Περιµένω από την τοποθέτησή σας να καταλάβω ό,τι ακριβώς
δεν καταλαβαίνουµε από τα κείµενα σας, δηλαδή σε τι ακριβώς
η ελληνική διοίκηση δεν σας έχει απαντήσει µε τρόπο σαφή και
κατηγορηµατικό και πρέπει η πολιτικά εποπτεύουσα Κυβέρνηση
να σας δώσει συµπληρωµατικές πολιτικές αποφάσεις.

Το λέω αυτό, κύριε Παπαδηµούλη, διότι στην απάντηση που
δώσαµε στο γραπτό σας ερώτηµα συµπεριλαµβάνεται η εξής κα-
ταληκτική παράγραφος: Από τις ανωτέρω µειώσεις –του 12% δη-
λαδή- εξαιρούνται τα επιδόµατα της παραγράφου 3 του άρθρου
1 του ν.3383/2010 –άλλο θέµα- ενώ δεν περιλαµβάνονται σε
αυτές τα προνιακά επιδόµατα, όπως είναι τα χορηγούµενα επι-
δόµατα για λόγους αναπηρίας.

Είναι µία πάρα πολύ σαφής απάντηση, η οποία –προσέξτε- εάν
εδίδετο επί άλλου ερωτήµατος, κύριε Παπαδηµούλη, θα δικαιο-
λογούσε να ξαναφέρει κανείς το θέµα, ρωτώντας: Καλώς, για τα
γενικά αυτά θέµατα ή τα άλλα θέµατα που είπατε, αλλά γι’ αυτό
το ειδικότερο θέµα που αφορά τα άτοµα µε αναπηρίες, µε πα-
ραπληγία -όσα αναφέρετε στην ερώτησή σας- γι’ αυτά ακριβώς
επανέρχοµαι και ρωτώ εάν ισχύει η εξαίρεση.

Το ερώτηµα αυτό απαντιέται αµέσως ως εξής: Καταθέσατε
ερώτηση γι’ αυτά τα άτοµα, που πάσχουν από αυτές τις αναπη-
ρίες, δηλαδή καταθέσατε πολύ συγκεκριµένη ερώτηση και σας
απαντά το ελληνικό κράτος, το Υπουργείο Οικονοµικών, το Γε-
νικό Λογιστήριο, η αρµόδια διεύθυνση ότι αυτοί εξαιρούνται, δεν
τους καταλαµβάνει η µείωση, διότι η µείωση του 12% δεν περι-
λαµβάνει τα προνοιακά επιδόµατα. Και απαντά έτσι το αρµόδιο
Υπουργείο, επειδή ρωτάτε για συγκεκριµένη κατηγορία.

Άρα, η συγκεκριµένη απάντηση στο συγκεκριµένο ερώτηµα
λύνει την ενδεχόµενη απορία, την ανασφάλεια, το πρόβληµα που
δηµιουργούν ορισµένες φορές, κύριε Παπαδηµούλη, ορισµένοι
που επιµένουν να λένε στα µέσα ενηµέρωσης, παίζοντας πάνω
στο φόβο των ανθρώπων, κερδοσκοπώντας πάνω στην αγωνία
του άλλου, ότι ένα σκληρό κυβερνητικό µέτρο που ελήφθη υπ’
αυτές τις περιστάσεις, τους αφορά. ∆εν πρέπει να παρακολου-
θούµε, κατά τη δική µας άποψη, αυτού του είδους το λαϊκισµό και

δεν πρέπει µε τις παρεµβάσεις µας να παροξύνουµε το φόβο και
την αγωνία των ανθρώπων.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, επανέρχοµαι και λέω ότι ρητά και
κατηγορηµατικά απαντούµε στον κ. Παπαδηµούλη ότι αυτές οι
µειώσεις του 12% δεν αφορούν τα συγκεκριµένα άτοµα. Κύριε
συνάδελφε, παρακαλώ πάρα πολύ επικαιροποιήστε επί της ου-
σίας την ερώτησή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ερω-
τών Βουλευτής κ. Παπαδηµούλης, για να αναπτύξει την ερώτησή
του.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σας ευχα-
ριστώ για την απάντηση. Όσα είπατε περί λαϊκισµού…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): ∆εν αφορούν εσάς, προφανώς.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Προφανώς δεν µε αφορούν,
αλλιώς θα µπορούσαν να επιστραφούν.

Το ερώτηµά µου είναι πάρα πολύ συγκεκριµένο και προέκυψε
µετά από επιµονή του Πανελληνίου Συνδέσµου Παραπληγικών
και Κινητικά Αναπήρων και λέει ότι στην εγκύκλιο που εξέδωσε
µετά την ψήφιση του νόµου και την προκρούστεια περικοπή των
επιδοµάτων κατά 12% το Υπουργείο Οικονοµικών την 1η Απρι-
λίου, ενώ εξαιρεί από αυτήν την περικοπή τα προνοιακά επιδό-
µατα, δεν υπάρχει µία σαφής και ρητή εξαίρεση και των
υπολοίπων επιδοµάτων αναπηρίας, όπως παραδείγµατος χάριν
τετραπληγίας, ακρωτηριασµού κ.λπ., έτσι ώστε να µην υπάρχουν
περιθώρια δυσµενούς ερµηνείας στη συνέχεια µε περικοπές,
κύριε Υπουργέ, γι’ αυτήν την κατηγορία των ατόµων µε αναπη-
ρίες.

Αυτή η αποσαφήνιση ζητείται και κατέθεσα την επίκαιρη ερώ-
τηση, γιατί µου το ζήτησε οµόφωνα το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του
Συλλόγου των ανθρώπων που υποφέρουν από κινητική αναπη-
ρία και είναι παραπληγικοί. Και εάν το υιοθετήσετε, δεν είναι ένα
µέτρο που θα αυξήσει τις δηµόσιες δαπάνες, αλλά είναι ένα
µέτρο που θα µπορεί να διευκολύνει, εάν δεν µειώσετε τα επι-
δόµατα αυτά για τους τετραπληγικούς, τους κινητικά ανάπη-
ρους, την πολιτική αποασυλοποίησης, η οποία είναι και κοινωνικά
σωστή και προοδευτική και εξοικονοµεί πόρους για το δηµόσιο.

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, πόσο κοστίζουν τα επιδόµατα που
παίρνει ένας κινητικά ανάπηρος, για να µεγαλώνει, για να ζει στο
κοινωνικό του περιβάλλον; Παίρνει 7.500 ευρώ το χρόνο. Το αντί-
στοιχο κόστος για κάποιον κινητικά ανάπηρο που ζει σ’ ένα
άσυλο, σ’ ένα ίδρυµα, είναι 115.000 ευρώ το χρόνο. Εάν, λοιπόν,
κάνετε αυτήν τη ρητή εξαίρεση, που δεν την προβλέπει η εγκύ-
κλιος και γι’ αυτό επανήλθα µε επίκαιρη ερώτηση, τότε θα δώ-
σετε µια ανακούφιση σε µια κατηγορία που υποφέρει και
ανθρώπινα και οικονοµικά και κοινωνικά, αλλά και θα προστα-
τεύσετε από σπατάλες τους δηµόσιους πόρους.

Επιµένω, λοιπόν, γιατί; Γιατί τα επιδόµατα για τους κινητικά
ανάπηρους και τους τετραπληγικούς στην Ελλάδα είναι τα χα-
µηλότερα στην Ευρωζώνη -έως και 50%, σε σχέση µε τον ευρω-
παϊκό µέσο όρο- αλλά και γιατί γι’ αυτούς τους ανθρώπους η
προκρούστεια λογική του νόµου που πέρασε για την επιβολή των
έκτακτων µέτρων το Μάρτιο είναι, όχι απλώς κοινωνικά άδικη,
αλλά κοινωνικά ανάλγητη.

Σας παρακαλώ, λοιπόν, στη δευτερολογία σας, να µου δώσετε
µια σαφή απάντηση στο συγκεκριµένο ερώτηµα. Συµπεριλαµβά-
νεται στην εξαίρεση των προνοιακών επιδοµάτων και η εξαίρεση
των υπολοίπων επιδοµάτων αναπηρίας, όπως παραδείγµατος
χάριν, τετραπληγίας, ακρωτηριασµού κ.λπ.; Ναι ή όχι;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Με σαφή, ρητό και κατηγορηµατικό τρόπο σας
απαντώ: Ναι, συµπεριλαµβάνεται.

Ξέρουµε πολύ καλά -και συµφωνούµε µε αυτό που λέτε στην
επίκαιρη ερώτησή σας- ότι το επίδοµα, που αφορά τους αναπή-
ρους δεν είναι επίδοµα επειδή δεν έχουν άλλο επίδοµα, επίδοµα
αντί επιδόµατος ή επίδοµα για να τους αυξήσουν τις αποδοχές
εµµέσως. Είναι επίδοµα, όπως πολύ σωστά λέτε, για να καλυ-
φθούν κάποιες ανάγκες που προκύπτουν ακριβώς από την
ύπαρξη της αναπηρίας. Αυτό είναι σαφές. Γι’ αυτό και η Κυβέρ-
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νηση, όταν πήρε αυτό το δύσκολο µέτρο της περικοπής των επι-
δοµάτων κατά 12%, έκανε ρητή εξαίρεση.

Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών και του Υπουρ-
γείου Εργασίας καλύπτει απολύτως την απάντηση που έδωσε η
22η ∆ιεύθυνση του Γενικού Λογιστηρίου, ότι δηλαδή δεν χρειά-
ζεται καν εγκύκλιος, για να εγκριθεί από το νόµο, κάτι που είναι
απόλυτα σαφές, ότι δηλαδή τα προνοιακά επιδόµατα και αυτά
τα συγκεκριµένα και όλα όσα αναφέρετε στην ερώτησή σας,
εξαιρούνται από τη συγκεκριµένη περικοπή.

Κύριε συνάδελφε, έχουµε µία πρωτοπορία, ως Πανελλήνιο Σο-
σιαλιστικό Κίνηµα µε τις κυβερνήσεις µας, στον αγώνα για την
προστασία των ατόµων µε αναπηρία. Έχουµε και επίγνωση, όλη
η νοµοθεσία, η προστατευτική, την οποία έχουµε θεσπίσει, πόσα
προβλήµατα δηµιούργησε σε ορισµένες περιπτώσεις, που διά-
φοροι την εκµεταλλεύτηκαν, αντί απλώς να αξιοποιήσουν τη νο-
µοθεσία αυτή. Γι’ αυτό, στο νέο ασφαλιστικό νόµο
περιλαµβάνουµε διάταξη, µε την οποία αναµορφώνουµε τον
τρόπο ελέγχου της αναπηρίας, ούτως ώστε να πάψουν πια αυτά
τα τραγικά παραδείγµατα ορισµένων νοµών της χώρας, όπου οι
ανάπηροι κατά τις απαράδεκτες και παράτυπες λειτουργίες των
αντίστοιχων διοικητικών µονάδων είναι πάνω από το 15%, το 18%
και το 20% µερικές φορές του οικονοµικά ενεργού πληθυσµού.

Προσπαθούµε να αναµορφώσουµε το σύστηµα, εξορθολογί-
ζοντάς το και αφαιρώντας από αυτό τις περιπτώσεις των αν-
θρώπων µε «µαϊµού» αναπηρία. Από την άλλη πλευρά, κύριε
συνάδελφε, θέλω να θυµίσω ότι πολύ πρόσφατα η Εθνική Αντι-
προσωπεία ψήφισε δική µας νοµοθετική πρωτοβουλία -µιλώ για
το µήνα Απρίλιο- κατά την οποία για ορισµένες περιπτώσεις βα-

ριάς αναπηρίας άνω του 80%, για επτά συγκεκριµένες ασθένειες,
καταργήσαµε τις διαδοχικές εξετάσεις και η εξέταση γίνεται,
κύριε Πρόεδρε, άπαξ.

Έχουµε, λοιπόν, το µυαλό µας επικεντρωµένο στο ειδικό κοι-
νωνικό πρόβληµα των ανθρώπων µε αναπηρία, κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε σε αυτές τις δυσµενείς συνθήκες και πάντως ως προς το
ερώτηµα που θέσατε, νοµίζω ότι ήµουν απολύτως σαφής.

Και όταν µιλούσα για το λαϊκισµό των µέσων µαζικής ενηµέ-
ρωσης και τις ψευδείς πληροφορίες που δήθεν κάποιοι ειδικοί
διακινούν σε καµµία περίπτωση δεν αναφερόµουν σε σας. Είναι
πασιφανές αυτό και γιατί ο λόγος µου δεν έκανε καµµία αναφορά
στο ΣΥΡΙΖΑ ή σε εσάς προσωπικά και γιατί η δική σας στάση δεν
σας διακρίνει για κάτι τέτοιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον Υπουργό.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκατέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Εργαστήριο Ειδικής
Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης του Ηρακλείου
Κρήτης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης «Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοί-
κησης και Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης-Πρόγραµµα Καλλικρά-
της».

Στη χθεσινή συνεδρίαση άρχισε η συζήτηση επί της δεύτερης
ενότητας των άρθρων από το 2 έως και το 286. Μίλησαν οι ειση-
γητές, οι ειδικοί αγορητές και τέσσερις οµιλητές από τον κατά-
λογο των εγγεγραµµένων Βουλευτών. Στη σηµερινή συνεδρίαση
θα συνεχιστεί ο κατάλογος των εγγεγραµµένων οµιλητών.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Πολατίδης, για έξι λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ κατ’ αρχάς στο άρθρο 16, το οποίο αναστέλλει

την επαγγελµατική ιδιότητα για όσους είναι δήµαρχοι σε δήµους
άνω των είκοσι πέντε χιλιάδων κατοίκων, δηλαδή σχεδόν για
όλους. Οι δήµοι που είναι κάτω από είκοσι πέντε χιλιάδες κατοί-
κους είναι σχετικώς λίγοι. Στο Νοµό Σερρών δεν είναι κανένας
κάτω από τις είκοσι πέντε χιλιάδες.

Θέλουµε, λοιπόν, να προσελκύσουµε κάποιους σοβαρούς αν-
θρώπους, που να µην είναι απατεώνες –όπως είναι τώρα του
συρµού- να µην έχουν παράξενες σχέσεις µε εργολάβους και µε
διάφορες εταιρείες, όπως γνωρίζετε καλά εσείς, της Κυβερνή-
σεως.

Σ’ έναν άνθρωπο που θα γίνει πέντε χρόνια δήµαρχος, έρχεστε
εσείς και του κόβετε κάθε επαγγελµατική προοπτική. Αν ένας σα-
ράντα ετών εκλεγεί δήµαρχος και αναστείλει κάθε επαγγελµα-
τική δραστηριότητα, στα σαράντα πέντε του είναι πολύ µικρός
για σύνταξη και έχει µείνει χωρίς κάποια επαγγελµατική προο-
πτική. Αυτό νοµίζω πρέπει να το δείτε, γιατί ενδεχοµένως να οδη-
γήσει σε τελείως λανθασµένες επιλογές, σε σχέση µ’ αυτές που
εσείς επιδιώκετε.

Είδαµε ότι η αντίστοιχη ρύθµιση που υπήρχε για τους Βου-
λευτές ήταν λάθος και στην προηγούµενη συνταγµατική αναθε-
ώρηση έγινε η αλλαγή της. Γιατί λοιπόν, επανέρχεστε στην ίδια
λογική; Τι ακριβώς θα προσφέρει η συγκεκριµένη ρύθµιση;

Στα άρθρα 72, 73 και 76 κάνατε την Οικονοµική Επιτροπή, την
Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, τη ∆ηµοτική Επιτροπή ∆ιαβούλευ-
σης, το Συµπαραστάτη του ∆ηµότη, που είναι πάλι µια µεταφορά
της Αρχής του Συνηγόρου του Πολίτη. ∆εν πιστεύουµε ότι ο Συ-
νήγορος του Πολίτη είναι και ο πλέον επιτυχηµένος θεσµός και
δεν µας διακατέχει αυτή η λαγνεία.

Ο συγκεκριµένος, όµως, Συµπαραστάτης του ∆ηµότη τι ακρι-
βώς περιµένετε να κάνει; Σας είπαµε ποιο είναι το πρόβληµα, ότι
πράγµατι θα υπάρχουν διαφορετικές εκτιµήσεις από δήµο σε
δήµο και δεν θα έχει τα απαιτούµενα προσόντα ο Συµπαραστά-
της του ∆ηµότη, για να κάνει αυτό που εσείς φαντάζεστε.

Ο Συνήγορος του Πολίτη, που για µας είναι αποτυχηµένος και
είναι ένας καθαρά πολιτικός θεσµός εκτός νοµοθετικής εξου-
σίας, έχει παρ’ όλα αυτά κάποια επιστηµονική συγκρότηση, έχει
κάποιο επιτελείο. Ο Συµπαραστάτης του ∆ηµότη πώς ακριβώς
θα τα κάνει αυτά;

Ερχόµαστε στο άρθρο 78, όπου βάζετε το Συµβούλιο Έντα-
ξης Μεταναστών. Κατ’ αρχάς στις τέσσερις, πέντε επιτροπές που
δηµιουργείτε, η µια είναι το Συµβούλιο Ένταξης Μεταναστών.
Εδώ λέτε ποιοι θα είναι µέσα. Θα είναι φορείς µεταναστών, που
είναι στη συγκεκριµένη περιοχή, αλλοδαποί δηµοτικοί σύµβου-
λοι κ.λπ..

Εδώ υπάρχει ένα θέµα. Υπάρχει κάποια δηµοκρατικότητα σ’
αυτούς τους φορείς εντάξεως µεταναστών, σ’ αυτούς τους φο-
ρείς µάλλον που υποτίθεται ότι εκπροσωπούν τους µετανάστες;
∆εν έχουµε εδώ τα γνωστά φαινόµενα ο Πρόεδρος της Πακι-
στανικής Κοινότητας να είναι ο ίδιος δουλέµπορος; ∆εν έχουµε
κάποιους εµπόρους ναρκωτικών που έχουν αυτή την οικονοµική
δυνατότητα να επηρεάζουν αυτές τις οµάδες και να ελέγχουν
κάποιους ανθρώπους;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Μπορούν πραγµατικά αυτές οι οµάδες των µεταναστών που
υπάρχουν σε κάθε δήµο ανεξάρτητα, να επιλέξουν όποιον θέ-
λουν ή γίνονται εκβιασµοί εκεί και ενδεχοµένως κάποιοι –επι-
τρέψτε µου την έκφραση- γίνονται «προαγωγοί» για να ελέγχουν
αυτές τις οµάδες; Με το άρθρο 78 θεσµοθετείτε την εξουσία
αυτών των νταβατζήδων των λαθροµεταναστών. Αυτό κάνετε.
Μέσα στην λαθροµεταναστολαγνεία σας µπερδεύετε ποιο σκοπό
έχετε.

Στο άρθρο 86 δηµιουργείτε σωστά τη δηµοτική και τοπική κοι-
νότητα, αλλά τον προϋπολογισµό της τον αποφασίζει αποκλει-
στικά και µόνο το δηµοτικό συµβούλιο χωρίς κανένα όριο. ∆εν
λέτε ότι στον προϋπολογισµό, του οποίου την υλοποίηση θα ανα-
θέτει στη δηµοτική και τοπική κοινότητα, θα υπάρχει κάποιο αντι-
κειµενικό κριτήριο, όπως ο πληθυσµός.

Είναι δυνατόν δηλαδή σε µια κοινότητα την οποία συµπαθεί το
δηµοτικό συµβούλιο ή συµπαθεί ο δήµαρχος, εκεί να είναι µεγα-
λύτερος ο προϋπολογισµός, αλλού να είναι µικρότερος. ∆εν έχει
νόηµα αυτό που κάνετε χωρίς κάποιο αντικειµενικό κριτήριο σχε-
τιζόµενο µε τον πληθυσµό ή τέλος πάντων µε τα έσοδα της συ-
γκεκριµένης περιοχής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Στο θέµα των δανείων λέτε ότι προσπαθείτε να κάνετε µία εξυ-
γίανση. Εδώ έρχεστε και αναιρείτε τη λογική του ίδιου του νο-
µοσχεδίου. Υποτίθεται ότι η συνένωση δηµιουργεί καλύτερες
οικονοµικές µονάδες και οικονοµίες κλίµακος και όλα αυτά. Γιατί
οι δήµοι Αθηνών, Θεσσαλονίκης και Πειραιώς είναι οι πλέον κα-
ταχρεωµένοι στην Ελλάδα; ∆ώστε µας µία εξήγηση. ∆εν έχουν
οικονοµικές υπηρεσίες, δεν έχουν µεγάλο πληθυσµιακό µέγεθος;
Γιατί; Και µάλιστα, κατά εποχές, οι κυβερνήσεις, αναγκάστηκαν
να διαγράψουν και χρέη, να τα αναλάβει δηλαδή το δηµόσιο.

Κλείνω µε το θέµα των ΚΕΠ, το οποίο δεν περιλαµβάνεται στο
νοµοσχέδιο, αλλά έχει αναφερθεί ότι µέσω των ΚΕΠ, θα µπορέ-
σουν να παρασχεθούν υπηρεσίες στους δηµότες, τις οποίες
µέχρι τώρα στους καταργούµενους δήµους, τις παρείχε ο ίδιος
ο δήµος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα ίδια ακριβώς λέγονταν και στον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ». Νοµίζω
ότι τα θυµάστε, κύριε Υπουργέ. Τότε λεγόταν ότι θα υπάρχουν
µηχανήµατα στις καταργούµενες κοινότητες και θα µπορεί να
πηγαίνει ο κάθε κάτοικος. Τότε ήταν, βέβαια, και µικρότερες οι
αποστάσεις. Αυτά δεν υλοποιήθηκαν ποτέ. Ποτέ δεν έγινε να
µπορεί κάποιος εξ’ αποστάσεως να βγάζει. Πάντα έπρεπε να µε-
ταβεί στην έδρα του δήµου. Τότε υπήρχε ένα όριο στις αποστά-
σεις γύρω στα σαράντα πέντε χιλιόµετρα η µακρύτερη κοινότητα
από την έδρα του δήµου. Τώρα δεν υπάρχει όριο. Έχουµε ακού-
σει και για δήµους που είναι σε απόσταση εκατό και εκατόν σα-
ράντα χιλιοµέτρων. Μάλιστα, στην Εύβοια ακούσαµε για ένα
συγκεκριµένο δήµο ότι χρειάζεται και τέσσερις ώρες για να πάει
κάποιος, λόγω της καταστάσεως του οδικού δικτύου.

Και κάποιες άλλες ερωτήσεις. Προδιαγραφές για τα ΚΕΠ,
αυτά τα ηλεκτρονικά ΚΕΠ, υπάρχουν; Πόσα θα γίνουν; Έχετε
ψάξει αν πράγµατι υπάρχουν τηλεπικοινωνιακές υποδοµές. για
να µπορέσουν να γίνουν; Ξέρετε αν υπάρχει τεχνική δυνατότητα,
αυτά να κατασκευαστούν και σε πόσο χρόνο θα µπορέσουν να
υλοποιηθούν τα έργα; Πόσο είναι το συνολικό κόστος, το ξέρετε;
Πόσο θα κοστίζει η συντήρηση όλου αυτού του έργου και ποιος
θα την αναλάβει, το έχετε ξεκαθαρίσει;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆υστυχώς µε όλα αυτά, δείχνει ότι και σε συγκεκριµένα θέ-
µατα εκτός των άλλων υπάρχει και προχειρότητα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
συνάδελφο κ. Πολατίδη, Βουλευτή του ΛΑΟΣ από το Νοµό Σερ-
ρών.

Ακολουθεί ο Βουλευτή Αττικής του ΛΑΟΣ, κ. Μαυρουδής Βο-
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ρίδης.
Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου να πω το εξής: Κατ’ αρχάς είναι πάλι, σχεδόν

προφανές ότι εδώ διεξάγεται µία συζήτηση µεταξύ ΛΑΟΣ και
ΠΑΣΟΚ, διότι άλλες πτέρυγες δεν υπάρχουν στην Αίθουσα της
Ολοµελείας. Θα συµπληρώσω –µε συγχωρείτε κύριε Τασούλα -
ότι παρίσταται ο κ. Τασούλας τώρα. Θα επισηµάνω, λοιπόν, ένα
ακόµα πράγµα, ότι ενδεχοµένως ο τρόπος µε τον οποίο συζητή-
θηκε το παρόν νοµοσχέδιο, το οποίο πράγµατι είναι εξαιρετικής
σηµασίας -πράγµατι αποτελεί τοµή και πράγµατι κάνει επιλογές,
οι οποίες θα συνοδεύσουν την αυτοδιοίκηση της χώρας για αρ-
κετό µεγάλο χρονικό διάστηµα- το αδικεί. Το αδικεί γιατί το 80%
µιας µεγάλης συζητήσεως ήταν το λεγόµενο χωροταξικό. Τώρα
που προχωρούµε στη συζήτηση των ρυθµίσεων και οι οποίες
έχουν µεγάλη κρισιµότητα, νοµίζω θα είναι πληµµελής, εν πάση
περιπτώσει η εργασία της Ολοµέλειας ή για να το πω διαφορε-
τικά, δεν θα είναι στο ύψος των περιστάσεων που θα έπρεπε.

Προχωρώ στις παρατηρήσεις που έχω να κάνω. Πρώτον, θέλω
να επισηµάνω στην Κυβέρνηση, κατά τη γνώµη µου, µία δυσλει-
τουργία η οποία θα προκύψει µετά πάσης βεβαιότητας και θα
την αντιµετωπίσουµε άµεσα και θα χρειαστεί να νοµοθετήσουµε
εκ νέου για να τη λύσουµε. Και µάλιστα, όχι σε ζήτηµα ήσσονος
σηµασίας. Αυτό είναι το θέµα της απ’ ευθείας εκλογής των αντι-
περιφερειαρχών. Η µη δυνατότητα αντικαταστάσεως των αντι-
περιφερειαρχών, λόγω της απευθείας εκλογής τους σε
περίπτωση υπάρξεως δυσαρµονίας µε τον περιφερειάρχη, θα
οδηγήσει σε παραλυτικά φαινόµενα στην περιφέρεια. ∆εν θα
µπορεί να τον αλλάξει, δεν θα µπορεί να συνεργαστεί, δεν θα
µπορούν να συνεννοηθούν για κρίσιµα ζητήµατα, δεν θα µπορεί
να δοθεί λύση.

Εγώ δε, επισηµαίνω ότι πρέπει να το ξανασκεφτείτε και από
τη στιγµή που δέχεστε το άλλο σύστηµα, που είναι του ορισµού
των αντιδηµάρχων από το δήµαρχο και το αφήνετε ως έχει,
θεωρώ ότι το ίδιο θα έπρεπε να γίνει και µε το θέµα των αντιπε-
ριφερειαρχών.

∆εύτερο θέµα, επισηµάνθηκε στην επιτροπή –δεν επαναλή-
φθηκε η επισήµανση, δεν ξέρω για ποιο λόγο- από την πλευρά
της Νέας ∆ηµοκρατίας που έθεσε την ένσταση αντισυνταγµατι-
κότητας στην Ολοµέλεια. Εγώ έχω τις προσωπικές µου...

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το θέσαµε.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Το θέσατε, κύριε Υπουργέ; Ωραία.
Όµως, να αναφέρω ξανά αυτό το ζήτηµα –αν επισηµάνθηκε

από τον κ. Παυλόπουλο χθες- γιατί δεν το άκουσα –ξαναλέω-
όταν ετέθη ως ζήτηµα αντισυνταγµατικότητας. ∆εν το θέτω στα
πλαίσια της συνταγµατικότητας, όµως δείτε το.

Το θέµα της εκλογής των δηµοτικών συµβουλίων µε ψήφο α’
κατηγορίας στο δηµοτικό διαµέρισµα και β’ κατηγορίας για το
σύνολο του δήµου είναι προφανές ότι δηµιουργεί δηµοτικούς
συµβούλους δύο ταχυτήτων και είναι προφανές ότι δηµιουργεί
βαρύτητα ψήφου δύο ταχυτήτων. Εδώ, κατά τη γνώµη µου, θα
αντιµετωπίσετε πάρα πολύ σύντοµα πρόβληµα σ’ αυτό το επί-
πεδο.

Τρίτο ζήτηµα. ∆εν ξέρω γιατί δεν υιοθετείτε αυτό το οποίο είναι
πρόταση της ΤΕ∆ΚΝΑ, το οποίο ίσχυε µέχρι σήµερα και το οποίο
εξασφάλιζε –τι;- τη συµµετοχή αριστίνδην, δηλαδή χωρίς σταυ-
ροδοσία, δηµάρχων που είχαν εκλεγεί δύο τετραετίες ή προέ-
δρων κοινοτήτων, που είχαν εκλεγεί τρεις τετραετίες και από τη
στιγµή που τους επέλεγε ο υποψήφιος δήµαρχος και τους ήθελε
µέσα στο δηµοτικό συµβούλιο, µπορούσε µε αυτόν τον τρόπο να
εξασφαλίσει –τι ακριβώς;- την πείρα τους, την αυτοδιοικητική
γνώση τους και τη µεταλαµπάδευσή της στο νέο δηµοτικό συµ-
βούλιο.

Είναι πολύ πιθανόν αυτοί οι άνθρωποι για ορισµένους λόγους
να µην θέλουν να µπουν στη διαδικασία της σταυροδοσίας,
συχνά γιατί είναι µεγάλης ηλικίας, συχνά γιατί το έχουν κάνει
πολλές φορές, συχνά γιατί όταν έχεις εκλεγεί δήµαρχος τρεις ή
τέσσερις φορές δεν θέλεις να πας να σταυροδοτείσαι για να
εκλεγείς δηµοτικός σύµβουλος.

Γιατί να αποστερήσουµε τα δηµοτικά συµβούλια και τους δη-
µάρχους, αν το επιλέξουν –στην κρίση τους είναι αυτό- από την

εµπειρία των παλαιών δηµάρχων, αυτών που κατά σειρά ετών
έχουν υπηρετήσει στην αυτοδιοίκηση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μεταχειρίζεστε στο άρθρο 66, κατά τη γνώµη µου µε βαθύ-
τατα αντιδηµοκρατικό τρόπο, τους δηµοτικούς συµβούλους που
ανεξαρτητοποιούνται. Γιατί πρέπει υποχρεωτικώς να παραµέ-
νουν ανεξάρτητοι; Γιατί δεν πρέπει να µπορούν να πάνε σε άλλη
παράταξη, αν το κρίνουν; Γιατί θα πρέπει να επιστρέψουν µόνο
στην παράταξη, από την οποία εξελέγησαν;

Με αυτή τη λογική, θα το δεχόµασταν το ίδιο για τη Βουλή;
Ένας Βουλευτής που ανεξαρτητοποιείται να πρέπει υποχρεω-
τικά να παραµείνει ανεξάρτητος και να έχει κώλυµα να πάει σε
άλλη κοινοβουλευτική οµάδα; Για ποιο λόγο; Ποια η σκοπιµό-
τητα;

Ποια είναι η σκοπιµότητα και µάλιστα –προσέξτε- όταν το εκλο-
γικό σύστηµα πρώτον, δεν δεσµεύει την ψήφο του και, δεύτε-
ρον, όταν είναι τόσο ενισχυµένο το πλειοψηφικό σύστηµα µέσα
στο δηµοτικό συµβούλιο και στα περιφερειακά συµβούλια που ο
πλειοψηφών συνδυασµός παίρνει τα 3/5 των εδρών; Για ποιο
λόγο αυτή η πρόσθετη προστασία;

Ως προς τις λαϊκές αγορές κάνετε µια επιλογή. Μεταφέρετε
την αδειοδότησή τους στους δήµους. Το πρόβληµα, όµως, είναι
γνωστό. Οι δήµοι µε τις λαϊκές αγορές είναι εξαιρετικά επιφυλα-
κτικοί, κυρίως γιατί υπάρχει µία σύγκρουση εµπορικών συλλό-
γων και λαϊκών αγορών.

Εδώ, λοιπόν, η ορθή στάθµιση των συµφερόντων θα ήταν –αν
µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε τριάντα δευτερό-
λεπτα- να υπάρξει µία λύση, η οποία θα µεταφέρει την αδειοδό-
τηση των λαϊκών αγορών στην περιφέρεια, δηλαδή στο δεύτερο
βαθµό Τοπικής Αυτοδιοίκησης, εκεί που και ήταν, στις νοµαρχίες.

Ήταν στους δήµους, υπήρχε αυτή η σύγκρουση, µεταφέρθηκε
ακριβώς εξαιτίας της συγκρούσεως αυτής η αδειοδότηση στις
νοµαρχίες και τώρα την παίρνουµε από το δεύτερο βαθµό αυτο-
διοίκησης και την ξανακατεβάζουµε στους δήµους. Θα υπάρξει
µεγάλο πρόβληµα και µεγάλη σύγκρουση. Θα χρειαστεί να το
ξαναρυθµίσετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σχετικά µε το Συµβούλιο Ένταξης Μεταναστών, υποθέτω αυ-

τονοήτως ότι όλοι οι δήµαρχοι θα βάλουν εκεί και κάποιο εκ-
πρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, υπό την έννοια
ότι εµείς είµαστε ο κατεξοχήν χώρος, αν διαβάζω καλά, ο οποίος
ενδιαφέρεται για τα προβλήµατα, τα οποία δηµιουργούνται από
τη µετανάστευση. Άρα, εξ ορισµού φαντάζοµαι, κάποιος εκ του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού θα είναι στο Συµβούλιο Έντα-
ξης Μεταναστών.

Εν πάση περιπτώσει, πέραν του ζητήµατος αυτού, δεν υπάρ-
χει πουθενά η λέξη των «νοµίµων». Θα ασχολούνται και µε τα
προβλήµατα των παρανόµων στην κατεύθυνση της ένταξης; ∆η-
λαδή εδώ υπάρχει µία επιλογή της Κυβερνήσεως ότι θα πρέπει
να ακολουθούνται πολιτικές εντάξεως και γι’ αυτούς που παρα-
νόµως κατοικούν στο δήµο, που παρανόµως εργάζονται; Αυτή
είναι η επιλογή, που κάνετε εδώ; Τη φράση «νόµιµη µετανά-
στευση» εδώ δεν την έχετε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
κύριε Βορίδη. Ο οµότιτλός σας «ήρθε, είδε και απήλθε», αλλά
κατά τα άλλα είµαστε σε κοµµατική απαρτία αυτή την ώρα.

Το λόγο έχει η αγαπητή Βουλευτής Τρικάλων του ΠΑΣΟΚ, κ.
Αθανασία Μερεντίτη.

Ορίστε, κυρία Μερεντίτη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε ένα νοµοσχέδιο που έχει χαρακτηριστεί -και εγώ θα

επαναλάβω- σαν τιτάνια προσπάθεια και επαναστατική µεταρ-
ρύθµιση. Θεωρώ ότι επιθυµία, προσδοκία, αλλά και αγωνία όλων
µας είναι να επιτύχει. Έτσι εξηγείται, κύριε Βορίδη, η απουσία
και η παρουσία όλων όσων είµαστε και όσων απέχουµε, αναλό-
γως και µε τα ενδιαφέροντά µας.

8048 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Θα προσπαθήσω, όµως, να κάνω κάποιες παρατηρήσεις στα
άρθρα, κύριε Υπουργέ, µε γνώµονα να γίνει το καλύτερο, αν είναι
δυνατόν, το τέλειο. Άρθρο 14, κώλυµα εκλογιµότητας για όσους
έχουν εκπέσει από το αιρετό αξίωµά τους κατόπιν αµετάκλητης
καταδίκης.

Κύριε Υπουργέ, να το διευκρινίσουµε: αφορά ακόµα και αυ-
τούς για τους οποίους δεν έχει εκτελεστεί η δικαστική απόφαση;
Γνωρίζουµε τι συµβαίνει και κάποιοι καταφέρνουν να αθωώνο-
νται δια της πλαγίας οδού. Θέλω να το ξεκαθαρίσουµε, γιατί µι-
λάµε για δηµάρχους ισχυρών δήµων, που θα διαχειρίζονται
πολλά συµφέροντα και προοπτικές για τους κατοίκους και για
την περιοχή τους.

Συµφωνώ απόλυτα µε τα κωλύµατα και µε τα ασυµβίβαστα που
βάλαµε στους δηµάρχους, γιατί και εδώ τίθενται πάρα πολλά
προβλήµατα. Και ξέρουµε ότι η εξουσία που αποκτούν µέσα από
την ενασχόλησή τους, τους δίνει δύναµη, την οποία ασκούν για
να εκλεγούν ή όχι.

Στην παράγραφο 12 υπάρχει, όµως, η διατύπωση ότι στις ∆η-
µοτικές εκλογές του Νοεµβρίου του 2010 θα ισχύσουν τα ασυµ-
βίβαστα του άρθρου 29. Κύριε Υπουργέ, έχουµε πει ότι κάνουµε
µια επανάσταση. Λοιπόν, να δούµε, αν θα ισχύσουν και σε αυτές
τις εκλογές; Ή τέλος πάντων να το διευκρινίσουµε.

Σχετικά µε την επαγγελµατική δραστηριότητα του δηµάρχου,
είναι πολύ σωστό. Οι ∆ήµοι του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» είναι πάρα πολύ
µεγάλοι και τα ασυµβίβαστα είναι πάρα πολύ σωστά. ∆εν µπο-
ρείς να κάνεις δύο δουλειές. Εγώ θεωρώ -και είναι η άποψή µου
και όσον αφορά τους Βουλευτές- ότι δεν µπορείς να κάνεις δύο
δουλειές. Χρειάζεται να έχεις όλη µέρα την προσοχή σου στο
λειτούργηµά σου και ιδιαίτερα οι δήµαρχοι που ασκούν και διοί-
κηση και εκτελεστική εξουσία.

Το βάζετε, όµως, αυτό, κύριε Υπουργέ, αν σωστά ξέρω, από εί-
κοσι πέντε χιλιάδες κατοίκους και πάνω. ∆εν είµαι νοµικός, δεν
θα αναφερθώ στο αν υπάρχει πρόβληµα αντισυνταγµατικότητας
επί ίσης µεταχείρισης όλων των πολιτών. Θα σας φέρω, όµως,
ένα παράδειγµα.

Ο ∆ήµος Πύλης του Νοµού Τρικάλων, έχει κάτω από είκοσι
πέντε χιλιάδες κατοίκους. Ο δήµος αυτός, όµως, λόγω της ιδιαι-
τερότητάς του, θα κληθεί να διαχειριστεί πολλά -και όχι µόνο-
κονδύλια του ΕΣΠΑ. Θεωρώ ότι µπορεί να αναδειχτεί στον σπου-
δαιότερο δήµο του νοµού µας. Και εκεί λέτε ότι ο δήµαρχος δεν
έχει κωλύµατα.

Θέλω να το δούµε για την όποια, άµεση ή έµµεση, εργασιακή
σχέση που αφορά το πρόσωπο αυτού που εκλέγεται. Θεωρώ ότι
θα πρέπει και για τον δήµαρχο αλλά και για τους αντιδηµάρχους
να βάλουµε ασυµβίβαστο, κύριε Υπουργέ, ως προς τις σχέσεις
τους µε το δήµο. Παραδείγµατος χάριν, ο δήµαρχος που είναι
πολιτικός µηχανικός, µπορεί αυτή την ώρα να κάνει δουλειές µε
το δήµο. Ο αντιδήµαρχος αύριο θα µπορεί να κάνει; Θεωρώ ότι
και αυτό θα πρέπει να το δούµε.

Πρέπει να απαγορευθεί ρητά, κύριε Υπουργέ, η σαλαµοποί-
ηση, δηλαδή η κατάτµηση των έργων. Ξέρετε και ξέρουµε όλοι
τι έκαναν κάποιοι δήµαρχοι –για να µην τα ισοπεδώνουµε όλα-
µε αυτή την περιβόητη κατάτµηση των έργων, τι παιχνιδάκια, τι
πελατειακές σχέσεις υπήρχαν και όχι µόνο.

Κύριε Υπουργέ, θέλω µία διευκρίνιση ως προς τη συµµετοχή
στην ΤΕ∆K της περιφέρειας και αναφέροµαι στο νοµό µου.

Ο Νοµός Τρικάλων έχει τέσσερις δήµους. Είναι µεγαλύτερος
από το Νοµό Καρδίτσας. Είναι εδώ ο αγαπητός φίλος κ. Σαλα-
γιάννης. ∆εν έχουµε αντιπαράθεση, αλλά θέλουµε να είµαστε δί-
καιοι. Να το ξεκαθαρίσουµε, γιατί υπάρχει και η σπέκουλα στο
Νοµό Τρικάλων ότι θα αδικηθούµε και δεν θα έχουµε εκπροσώ-
πηση. Να πούµε ξεκάθαρα ότι θα είναι εδαφικά και πληθυσµιακά
τα κριτήρια, όχι αριθµητικά για τους δηµάρχους, γιατί τότε µας
συγχωρείτε δεν δεχόµαστε και δεν θα το επιτρέψουµε να έχουµε
αδικία.

«Πόθεν έσχες». Κύριε Υπουργέ, να το τολµήσουµε. Το «πόθεν
έσχες» των δηµάρχων πρέπει να δηµοσιοποιείται. Πρέπει να
ξέρω, εγώ ο πολίτης των Τρικάλων, πώς µπήκε στη πολιτική ο
δήµαρχός µου, πώς πορεύεται και πώς εξέρχεται. Και δεν πρέ-
πει να επιτρέπουµε δηµάρχους να επαίρονται ή να χρησιµοποι-
ούν τη δύναµη του χρήµατος, που απέκτησαν κατά τη διάρκεια

της θητείας του. Μιλάµε για κάθαρση, ζούµε δύσκολες στιγµές
για το πολιτικό σύστηµα της χώρας. Εδώ και τώρα να δούµε τι γί-
νεται µε τους δηµάρχους.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι τώρα χρειαζόµαστε την ψυχρή λο-
γική, όχι ροµαντισµούς. Να φτιάξουµε έναν «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που
θα περπατήσει και όχι έναν «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που θα βοηθήσει
εµένα, εσάς και κάποιους άλλους εδώ µέσα να περπατήσουν πο-
λιτικά, γι’ αυτό κι είµαι και απόλυτη ως προς το χωροταξικό του
νοµού µου.

Όσον αφορά την περιφέρεια, κάπου εδώ έχω δει ότι δίνετε τη
δυνατότητα στην περιφέρεια να προσλάβει δύο δηµοσιογρά-
φους. Γιατί, κύριε Υπουργέ και σε τέτοιες εποχές; ∆εν µπορώ να
καταλάβω, τι ιδιαίτερη µεταχείριση είναι αυτή. Να δούµε όλους
τους αδύναµους δήµους που γίνονται τώρα πως µπορούµε να
τους δώσουµε τη δυνατότητα της σωστής στελέχωσης από µη-
χανικούς, δικηγόρους για να πάψουν τα «παιχνίδια». Όλα αυτά
ναι, αλλά να προσλάβει δύο δηµοσιογράφους η κάθε περιφέρεια,
επιτρέψτε µου µε πολλή σεβασµό να σας πω ότι δεν το κατανοώ,
διότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση για όλους εµάς που θητεύσαµε λίγο
ή πολύ σε αυτή –εγώ, κύριε Υπουργέ, είχα την τύχη και πραγµα-
τικά είναι πολύ όµορφο, να υπηρετήσω την Τοπική Αυτοδιοίκηση
σε πολύ νεαρή ηλικία- έχει ιδιαίτερη γοητεία. Αυτή τη γοητεία
όµως, εµείς πρέπει να τη περιφρουρήσουµε και να δώσουµε τη
δυνατότητα, αλλά να βάλουµε και τους περιορισµούς όσοι την
υπηρετήσουν, να την υπηρετήσουν µόνο για την ανάπτυξη και το
καλό των κατοίκων, όχι για την εξέλιξη τη δική τους.

Επειδή ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» –το είπα και στην τοποθέτησή µου
επί της αρχής- θα αντιµετωπίσει πάρα πολλές δυσκολίες, θέλω
να πω ότι το κυρίαρχο για µένα από εδώ και πέρα είναι τα πρό-
σωπα που θα έχουν τη δύναµη, το µεράκι, αλλά και το πνεύµα
να τον υπηρετήσουν, διότι πρέπει να είναι οραµατιστές, να βλέ-
πουν µπροστά, να τολµούν, αλλά πάνω απ’ όλα να σέβονται αυτό
που θα κληθούν να κάνουν. Εµείς εδώ όµως, πρέπει να βάλουµε
τις ασφαλιστικές δικλείδες να µην τους επιτρέψουµε –όποιος,
αν, όποτε διανοηθεί, εγώ εύχοµαι ποτέ- να χρησιµοποιήσει αλ-
λιώς την ισχύ και το χρήµα.

Ως προς την επέκταση των σχεδίων πόλεως, κύριε Υπουργέ,
θέλω να πω το εξής: Κάνουµε τόσο τολµηρά βήµατα, σας παρα-
καλώ πάρα πολύ ας το προχωρήσουµε. Οι καθυστερήσεις στις
εγκρίσεις των επεκτάσεων σχεδίων πόλεων δίνουν τη δυνατό-
τητα να δηµιουργούνται εστίες διαφθοράς, διαπλοκής και πελα-
τειακών σχέσεων. Νοµίζω όλοι, λίγο-πολύ έχουµε κάποιες τέτοιες
εµπειρίες στη περιφέρειά µας, στο στενό ή ευρύτερο κύκλο. Να
το δούµε και αυτό.

Τέλος, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας καταθέσω κάτι µε πολλή
αγάπη από τα Τρίκαλα, αλλά νοµίζω και απ’ όλη την Ελλάδα. Τα
Τρίκαλα έχουν τα Μετέωρα, κύριε Πρόεδρε. ∆εν µπορώ να φα-
νταστώ ότι υπάρχει κάποιος που δεν το ξέρει. Είναι διεθνούς
φήµης µνηµείο, γίνεται αναφορά γι αυτό σε όλο τον κόσµο και
πρέπει εµείς αυτό το µνηµείο να το αναδείξουµε, να είναι ανα-
φορά για ανάπτυξη της Ελλάδος και των Τρικάλων. Είναι καθο-
λικό αίτηµα του νοµού να µετονοµαστεί ο ∆ήµος Καλαµπάκας σε
∆ήµο Μετεώρων. Τίποτε άλλο. Συµφωνούµε σε όλα τα άλλα.

Θα σας καταθέσω, λοιπόν, αυτό το οποίο είναι παράκληση,
αλλά και όνειρο των Τρικάλων.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-
τέρως την κ. Αθανασία Μερεντίτη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ και χαι-
ρόµαστε πάρα πολύ για το ρεαλιστικό, πραγµατιστικό και
πολιτικό λόγο που έχετε.

Ο κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ από το
Νοµό Αχαΐας, έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο, για έξι λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Συζητάµε, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, τα υπόλοιπα
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άρθρα του µεγάλου αυτού νοµοσχεδίου για την Τοπική και την
Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση, για το νέο µεγάλο θεσµό, για τη µε-
ταρρύθµιση.

∆υστυχώς, δώσαµε βάρος –όπως ειπώθηκε πριν από λίγο- στο
χωροταξικό. Εκεί έγινε µεγάλη συζήτηση. Εκεί έχει πάει το µε-
γάλο ενδιαφέρον. Τώρα, όµως, που συζητάµε τον τρόπο λει-
τουργίας της Τοπικής και της Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης, τις
δυνατότητές της, τις λειτουργίες της, όλο αυτό το καινούργιο
µοντέλο, το οποίο θα εφαρµοσθεί στην περιφέρεια, δυστυχώς,
δεν φαίνεται να υπάρχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον γι’ αυτή τη συ-
ζήτηση.

Κύριε Υφυπουργέ, ο χρόνος που έχουµε µέχρι την εφαρµογή
του νέου θεσµού είναι πολύ λίγος. ∆εν έχουµε πολύ χρόνο. Πι-
στεύω, λοιπόν, ότι πρέπει να υπάρξει πολύ καλή προετοιµασία,
ούτως ώστε από τη στιγµή που θα ξεκινήσει η εφαρµογή του, να
είµαστε έτοιµοι να εφαρµοσθούν, βεβαίως, οι αρµοδιότητες που
έχουν και τώρα οι φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά πολύ
περισσότερο οι νέες αρµοδιότητες, οι οποίες είναι πάρα πολλές
και οι οποίες πηγαίνουν προς την τοπική και τη Περιφερειακή Αυ-
τοδιοίκηση.

Και πρέπει να πούµε ότι δεν θα είναι εύκολο το εγχείρηµα. Θα
είναι δύσκολο, γιατί πρέπει να υπάρξουν οι µετατάξεις υπαλλή-
λων, προετοιµασία, οργάνωση. Είναι πολλά καινούργια πράγ-
µατα, τα οποία θα αρχίσουν να εφαρµόζονται. Γι’ αυτό, λοιπόν,
χρειάζεται πολύ καλή προετοιµασία, πολύ καλή ενηµέρωση,
ούτως ώστε στην πρώτη κυρίως εφαρµογή, όταν θα ξεκινή-
σουµε, να µην έχουµε προβλήµατα.

Θέλω να κάνω, όµως και κάποιες παρατηρήσεις σε κάποια συ-
γκεκριµένα άρθρα. Το άρθρο 27 αφορά τη σταυροδοσία, τους
σταυρούς προτίµησης για την εκλογή των δηµοτικών συµβού-
λων.

Πιστεύω και εγώ, κύριε Υφυπουργέ, ότι δεν πρέπει να υπάρ-
χουν δύο κατηγορίες δηµοτικών συµβούλων. Αυτό θα είναι κακό
και µάλιστα, σε δήµους που προκύπτουν από συνένωση µικρό-
τερων δήµων. Πρέπει, λοιπόν, να υπάρχει µία οµοιοµορφία και
µία ίση αντιµετώπιση στο θέµα της ψηφοφορίας.

Για παράδειγµα, θεωρώ ότι δεν είναι σωστό να ψηφίζει ένας
κάτοικος µιας εκλογικής περιφέρειας τους δικούς του µόνο δη-
µοτικούς συµβούλους και έναν από έναν άλλο δήµο. Πρέπει να
είναι ενιαία η ψηφοφορία για όλους τους δηµοτικούς συµβού-
λους, ολόκληρου του δήµου, απ’ όλες τις περιφέρειες. Από τη
στιγµή που υπάρχει η εκλογική, αναλογική εκπροσώπηση όλων
των περιφερειών, όλων των περιφερειακών δήµων, νοµίζω ότι
αυτό δεν έχει καµµία ισχύ. Ίσα- ίσα, µε τον τρόπο αυτό, τους χα-
ρακτηρίζουµε διαφορετικά. Νοµίζω ότι πρέπει να υπάρχει ενιαία
αντιµετώπιση και ενιαία εκλογή. Αυτό νοµίζω ότι θα βοηθήσει
πάρα πολύ και κυρίως, θα βοηθήσει να αφοµοιωθούν όλοι οι
δήµοι στον ένα και µεγάλο δήµο, ο οποίος θα προκύπτει από τη
συνένωση.

Το δεύτερο ζήτηµα αφορά τους αντιδηµάρχους. Έχουµε αντι-
δηµάρχους καθ’ ύλη και κατά τόπο ή και τα δύο µαζί. Πιστεύω,
λοιπόν, ότι στους δήµους που έχουµε συνένωση πολλών άλλων
δήµων, εκεί θα υπάρχουν ηυξηµένες απαιτήσεις -τουλάχιστον
στην αρχή, αλλά και στη συνέχεια πιστεύω- στους πρώην δήµους
να υπάρχουν λειτουργίες, να υπάρχει εξυπηρέτηση του πολίτη.
Άρα, σωστά λέτε κατά τόπο αντιδήµαρχος, αλλά νοµίζω ότι πρέ-
πει να υπάρχει ηυξηµένη παρουσία του κατά τόπου αντιδηµάρ-
χου σε αυτόν τον πρώην δήµο.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι ο ορισµός των αντιδηµάρχων, θα πρέπει
ενδεχοµένως να αυξηθεί µ’ ένα ποσοστό σε σχέση µε το σύνολο
των συνενούµενων δήµων. Για παράδειγµα, στο 1/3 ή το ½ του
αριθµού των συνενούµενων δήµων να αυξηθεί κατά 1/3 ή το ½ ο
αριθµός των αντιδηµάρχων, ούτως ώστε να υπάρχει δυνατότητα
να έχει ηυξηµένη παρουσία και ηυξηµένη επιµέλεια αυτός ο αντι-
δήµαρχος στον πρώην δήµο. Νοµίζω ότι δεν θα είναι µεγάλη η
επιβάρυνση.

Ένα τρίτο θέµα αφορά τις µετατάξεις του προσωπικού. Νο-
µίζω ότι εδώ θα πρέπει να υπάρξει πολύ καλή προετοιµασία και
πολύ καλή µέριµνα ούτως ώστε να µην υπάρξουν προβλήµατα,
ιδιαίτερα στις νέες αρµοδιότητες, οι οποίες δίνονται στους δή-
µους.

Θέλω, λοιπόν, στο άρθρο 257 που µιλάει για τις µετατάξεις
προσωπικού σε δήµους να συµπληρωθεί η πρώτη παράγραφος.
Λέµε: «σε διάστηµα ενός µηνός από τη δηµοσίευση του παρό-
ντος νόµου, η οποία υποβάλλεται προς τον νοµάρχη, να ζητήσει
ο κάθε υπάλληλος τη µετάταξή του στο δήµο της έδρας του
νοµού».

Εδώ νοµίζω ότι πρέπει να συµπληρωθεί «ή σε δήµο, στην έδρα
του οποίου λειτουργούν αποκεντρωµένες υπηρεσίες της Νο-
µαρχιακής Αυτοδιοίκησης µε αρµοδιότητες της παραγράφου 1α
του άρθρου 95 του παρόντος νόµου». Έτσι θα δοθεί η δυνατό-
τητα να υπάρξει η µετάταξη και σε δήµους στους οποίους υπάρ-
χει σήµερα λειτουργία ή σε άλλους δήµους. Νοµίζω, λοιπόν, ότι
θα πρέπει να συµπληρωθεί ενδεχοµένως µ’ αυτήν την πρόβλεψη.

Και τέλος, στο άρθρο 95, κύριε Υφυπουργέ, στο τέλος της πα-
ραγράφου 5 που λέτε «µε ανάλογη εφαρµογή της διαδικασίας
που ορίζεται στις παραγράφους 2, 3, 4, 5, 6 και 7» νοµίζω ότι πρέ-
πει να συµπληρωθεί και µε την παράγραφο 1 του άρθρου 257
του παρόντος νόµου. Νοµίζω ότι έτσι θα είναι πλήρης η διατύ-
πωση και θα δοθεί η δυνατότητα να υπάρξει αυτή η εθελοντική
µετάταξη κατά την προετοιµασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι θεωρώ πραγµατικά πολύ
µεγάλη τη µεταρρύθµιση, η οποία έρχεται µε το νοµοσχέδιο, το
οποίο συζητούµε. Όµως, πιστεύω ότι ακόµα και τώρα, παρ’ ότι
υπήρξε και διαβούλευση και διάλογος και διαµαρτυρίες και εντά-
σεις –θεµιτές ως ένα βαθµό- δεν υπάρχει η ενηµέρωση στην κοι-
νωνία για το τι ακριβώς καινούριο φέρνει αυτός ο θεσµός, αυτό
το νοµοσχέδιο.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι για την καλύτερη προετοιµασία για την
εφαρµογή του θεσµού, αλλά κυρίως για την ενηµέρωση, κύριε
Υφυπουργέ, πέφτει σε σας ο ρόλος να ενηµερώσετε µε ηµερί-
δες, µε παρουσίες, µε συνεντεύξεις, κυρίως την περιφέρεια, προ-
κειµένου να ενηµερωθεί ο κόσµος, κυρίως οι ενδιαφερόµενοι
φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, για το καινούριο, για το νέο.

Πιστεύω, πραγµατικά, ότι αυτή η µεταρρύθµιση που λέγεται
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» είναι µία µεταρρύθµιση σπουδαία για το µέλλον
της πατρίδας µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και
εµείς τον ευπατρίδη κάθε φορά κ. Σπηλιόπουλο.

Ακολουθεί ο συνάδελφος Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ
κ. Φραγκίσκος Παρασύρης.

Το µικρό σας όνοµα µας θυµίζει πάντα ότι πέρασαν Φράγκοι,
Λεβαντίνοι άλλοτε και τελικά γύρισαν ξανά από εκεί που ήρθαν.

Κύριε Φραγκίσκο Παρασύρη, µε το ωραίο όνοµα, έχετε το
λόγο.

ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναµφισβήτητα το νοµοσχέδιο που συζητάµε

είναι το θεσµικό εργαλείο, το θεσµικό κλειδί, για την αλλαγή του
αναπτυξιακού µοντέλου της χώρας, αλλά και για την αλλαγή του
µοντέλου διακυβέρνησης του τόπου. Επίσης, προσφέρει και την
αναγκαία θεσµική θωράκιση για µία ασφαλή και γενναία, αλλά
και δυναµική µεταφορά αρµοδιοτήτων στην Τοπική Αυτοδιοί-
κηση.

Αναντίρρητα γίνεται µία προσπάθεια στο εν λόγω νοµοσχέδιο,
έτσι ώστε η χώρα να αποκτήσει επιτέλους το πρωταρχικό δηµο-
κρατικό και αναπτυξιακό κοινωνικό κύτταρο, τους δήµους, το
οποίο θα είναι το όχηµα της µετάβασής µας στο µέλλον.

Ωστόσο, από τη συζήτηση, έτσι όπως έγινε, όλες αυτές τις
ηµέρες που προσπάθησα να παρακολουθήσω µέσα στην Ολο-
µέλεια του Κοινοβουλίου, θέλω να σχολιάσω και εγώ, όπως άλ-
λωστε και άλλοι συνάδελφοι, ότι επισκιάστηκε από τη συζήτηση
γύρω από τη χωροταξία. Μάλιστα και ο Αργηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης αφιέρωσε µεγάλο µέρος του χρόνου του στη χω-
ροταξία, κάτι το οποίο θεωρώ ότι αδικεί το ίδιο το νοµοσχέδιο
και, δυστυχώς, δίνει και αναπαράγει µία εικόνα και στερεότυπα
του πολιτικού συστήµατος µίας στείρας αντιπαράθεσης, την
οποία δυστυχώς, η κοινωνία δεν µπορεί να την παρακολουθήσει.

Θα ήθελα να πω, κύριε Υπουργέ, σε σχέση µε τη συζήτηση επί
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των άρθρων, ότι η όποια επισήµανση γίνεται είναι σε µία προ-
σπάθεια βελτίωσης. Άλλωστε, είναι και λογικό ένα τόσο µεγάλο
νοµοσχέδιο ως ανθρώπινο έργο να έχει κάποιες αβλεψίες.

Στη συζήτηση επί των άρθρων ξεκινώ, λοιπόν, επί της ουσίας
να πω ότι πράγµατι κάνατε µια γενναία προσπάθεια εµβάθυν-
σης των δηµοκρατικών θεσµών, µια προσπάθεια ενσωµάτωσης
µε το ευρωπαϊκό οικοδόµηµα, που άλλωστε υπαγορεύεται και
από τη Συνθήκη της Λισαβόνας και αποτυπώθηκε και στη Λευκή
Βίβλο.

Ωστόσο, θέλω να σχολιάσω κάτι, σε αντίθεση µε την αγαπητή
συνάδελφο κ. Μερεντίτη: Όλο το νοµοσχέδιο διαπνέεται και δια-
περνάται από µια φιλοσοφία, που τουλάχιστον εµένα µε βρίσκει
αντίθετο και οδηγεί στην επαγγελµατοποίηση της πολιτικής, κάτι
που το θεωρώ και αντίθετο στην ίδια τη φιλοσοφία της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης.

Εν προκειµένω, µπαίνω συγκεκριµένα στο άρθρο 16, που ήδη
σχολιάστηκε, για το ασυµβίβαστο των δηµάρχων. Βέβαια, µέσα
στην επιτροπή από τις δέκα χιλιάδες το ανεβάσατε στο όριο των
είκοσι πέντε χιλιάδων κατοίκων. Θεωρώ ότι πρέπει να ανέβει
ακόµη περισσότερο. Να σας πω µόνο ότι στην επόµενη απο-
γραφή που θα γίνει στο Νοµό Ηρακλείου, όλοι οι δήµοι θα έχουν
πάνω από 25 χιλιάδες κατοίκους. Ενδεχοµένως, στο Ηράκλειο
να ψάχνουµε ανθρώπινο δυναµικό, για να µπει υποψήφιος δή-
µαρχος και να µην µπορέσουµε να το βρούµε.

Να πω ακόµη ότι στη λογική αυτή της επαγγελµατοποίησης
της πολιτικής, σχετικά µε το άρθρο 94 και το άρθρο 181 –στην
παράγραφο 4 και για τα δύο-γίνεται µια παράδοξη προσθήκη. Το
σχολίασα και στην Επιτροπή. Στα άτοµα µε αναπηρίες η αντιµι-
σθία προσαυξάνεται κατά 20%. Θεωρώ ότι οι πολιτικές θέσεις
δεν είναι θέσεις στο δηµόσιο και είναι και προσβλητικό απέναντι
στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Είναι άλλο το υπόβαθρο της πο-
λιτικής µας παρουσίας. Πρέπει πάντα να παραµένει ένα υπόβα-
θρο προσφοράς στα κοινά και δεν είναι θέσεις στο δηµόσιο.

Θα αναφερθώ στα άρθρα 92 και 93, καθώς και στα άρθρα 180
και 181. Είναι διττά σε σχέση µε τους δήµους και τις περιφέρειες
και αφορούν τους δηµόσιους υπαλλήλους. Θα ήθελα να το ξε-
καθαρίσετε αυτό, κύριε Υπουργέ. Τη στιγµή που απολαµβάνουν
της άδειας από την εργασία τους οι δηµόσιοι υπάλληλοι, θεωρώ
ότι το να φθάνει η αντιµισθία τους στο ύψος του µισθού του γε-
νικού γραµµατέα Υπουργείου είναι λάθος. Θα έπρεπε να επιλέ-
γουν έναν από τους δύο µισθούς είτε το µισθό του δηµοσίου είτε
την αντιµισθία τους.

Θέλω να πω σχετικά µε την απαραίτητη για µένα περικοπή που
πρέπει να γίνει στις αµοιβές των µελών του δηµοτικού συµβου-
λίου, που συµµετέχουν σε νοµικά πρόσωπα, σε δηµοτικές επι-
χειρήσεις, σε ΚΑΠΗ, σε παιδικούς σταθµούς. Αυτές οι αµοιβές
πολλές φορές λειτουργούν και ως χειραγώγηση των ίδιων των
αιρετών.

Θέλω, επίσης, να θέσω ένα ζήτηµα που θεωρώ σπουδαίο και
αφορά στις θητείες για τους δηµάρχους και τους περιφερειάρ-
χες, καθώς και για το γραµµατέα της αποκεντρωµένης διοίκη-
σης. Θεωρώ ότι πρέπει να θεσπιστούν δύο ή τρεις θητείες. Αυτό
είναι στην ευχέρειά σας.

Να συµφωνήσω, επίσης, µε αυτό που ήδη ακούστηκε για τη
γνωστοποίηση του «πόθεν έσχες» του δηµάρχου και του περι-
φερειάρχη.

Σχετικά µε το άρθρο 8, όσον αφορά στην αντιπροσώπευση
στις δηµοτικές και τοπικές κοινότητες, θεωρώ ότι πρέπει να αυ-
ξηθούν κατά δύο µέλη επιπλέον οι τοπικές και δηµοτικές κοινό-
τητες, τα συµβούλια αυτών των κοινοτήτων. Μέχρι τριακόσιους
κατοίκους γνωρίζετε ότι είναι ένα µέλος. Νοµίζω ότι είναι λίγο.
Θα µπορούσε να γίνει τρία. Από τριακόσιους έως δύο χιλιάδες
κατοίκους, που είναι µεγάλα και πολλά αυτά τα χωριά σε όλη την
Ελλάδα θα µπορούσαν να είναι πέντε τα µέλη αντί για τρία ή
έστω να υπάρχει µια διάκριση για τις έδρες των πρώην καποδι-
στριακών δήµων.

Σε ό,τι αφορά τον προϋπολογισµό που κάνουν αυτές οι κοινό-
τητες, να θεσπιστεί ως κατώτατο όριο του προϋπολογισµού το
ύψος του προϋπολογισµού, που σήµερα προβλέπεται για τους
καποδιστριακούς δήµους. Αυτό να είναι το κατώτατο όριο που
θα ενταχθεί στον προϋπολογισµό των νέων καλλικράτειων

δήµων.
Επίσης, να βάλω µια διάταξη σε ό,τι αφορά το άρθρο 185 για

τον απολογισµό των πεπραγµένων, που κάνει ο περιφερειάρχης.
Κάτι τέτοιο δεν το βρήκα αντίστοιχο για τους δήµους. Θα πρέπει
να µπει µια απολογιστική διαδικασία και για τους δηµάρχους και
την εκτελεστική επιτροπή σε αντιστοιχία µε αυτό που λέτε για
τον περιφερειάρχη και την εκτελεστική επιτροπή της περιφέ-
ρειας.

Επιπλέον, θα ήθελα πραγµατικά µια απάντηση σε σχέση µε την
αντικατάσταση των τριών επιπλέον διορισµένων αντιπεριφερει-
αρχών και γιατί αυτή δεν προβλέπεται στο άρθρο 160 του νοµο-
σχεδίου. Για πέντε χρόνια ακολουθεί η πρώτη επιλογή του
περιφερειάρχη, σε ό,τι αφορά το διορισµό των αντιπεριφερει-
αρχών.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι υπάρχει ένα ζήτηµα σε
σχέση µε το Νοµό Ηρακλείου και σε σχέση µ’ έναν οικισµό, που
ονοµάζεται Καρτερός. Θεωρώ ότι θα υπάρχουν και άλλοι αντί-
στοιχοι οικισµοί. Είναι τουριστικός οικισµός, παραλιακός, όπου
ένας δρόµος τον διαχωρίζει σε δύο δήµους. Και µε το άρθρο 1
του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», που ψηφίσαµε χθες, εξακολουθεί αυτός ο
οικισµός να τέµνεται από αυτό τον δρόµο και να διαχωρίζεται σε
δύο δήµους: στο ∆ήµο Ηρακλείου πλέον και στο ∆ήµο Χερονή-
σου. Θεωρώ ότι για τον οικισµό αυτό θα πρέπει να υπάρξει µια
πρόβλεψη και όχι να περιµένουµε το προεδρικό διάταγµα σύµ-
φωνα µε τον κώδικα, έτσι ώστε να µπορέσει να πάει σ’ έναν από
τους δύο δήµους και να µπορέσει έτσι να γίνει και ουσιαστικό
δηµοτικό έργο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Φραγκίσκος Παρασύρης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Φραγκίσκο Παρασύρη, Βουλευτή ΠΑΣΟΚ Ηρακλείου, για την
εµπεριστατωµένη οµιλία που έκανε.

Ακολουθεί ο κ. Αθανάσιος Νάκος, Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας από το Νοµό Μαγνησίας.

Περιµένω πάντα να µου απαντήσετε εάν το Χρυσόµαλλο
∆έρας έφτασε στην Ιωλκό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Και είχα την ανησυχία, κύριε Πρόεδρε,
ότι δεν θα κάνετε για µένα κάποιο σχόλιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Αδύνατον.
Έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυ-

χώς οι αστοχίες και οι κοµµατικές σκοπιµότητες στο χωροταξικό
εξέτρεψαν τη συζήτηση για το κορυφαίο ζήτηµα της διοικητικής
αναδιάρθρωσης σε αντιπαραθέσεις τοπικού ενδιαφέροντος, µε
ευθύνη σίγουρα –µήπως όµως και µε επιθυµία;- της Κυβέρνησης.
Μήπως για να µη συζητηθεί η ουσία του θέµατος, η βιωσιµότητα
του εγχειρήµατος;

Από την αρχή θέσαµε το κυρίαρχο θέµα, σχετικά µε την πλή-
ρωση της βασικής συνταγµατικής επιταγής, που επιβάλει ότι
κάθε µεταβίβαση αρµοδιοτήτων από κεντρικά ή περιφερειακά
όργανα του κράτους προς την αυτοδιοίκηση συνεπάγεται και τη
µεταφορά των αντίστοιχων πόρων, προσωπικά, όχι από τη νο-
µική πλευρά, αλλά για να βεβαιωθούµε για τη δυνατότητα της
επιτυχίας της µεταρρύθµισης. ∆υστυχώς, απάντηση δεν πήραµε
µέχρι σήµερα, τελευταία ηµέρα της συζήτησης. Συνεπώς, ξανα-
ρωτάµε.

Οι νέοι δήµοι και περιφέρειες καλούνται να ασκήσουν ένα σύ-
νολο αρµοδιοτήτων, που τους µεταβιβάζονται ή που τις ασκού-
σαν και ανακατανέµονται µεταξύ αυτών. Μαζί µε τις
αρµοδιότητες µεταφέρεται και προσωπικό από την κρατική πε-
ριφέρεια προς τους δύο βαθµούς και µεταφέρεται ή διατηρείται
το προσωπικό των σηµερινών νοµαρχιών. Μέχρι σήµερα η δα-
πάνη µισθοδοσίας του προσωπικού, που υπηρετούσε τόσο στις
κρατικές περιφέρειες, όσο και στις νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις,
επιβάρυνε τον κρατικό προϋπολογισµό. Με το νοµοσχέδιο η δα-
πάνη αυτή θα βαρύνει πλέον τους προϋπολογισµούς των αυτο-
διοικήσεων. Το κόστος των µεταφεροµένων αυτών αρµοδιοτήτων
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και της δαπάνης –φυσικά- µισθοδοσίας των είκοσι πέντε χιλιά-
δων και πλέον υπαλλήλων προσδιορίζεται από το Γενικό Λογι-
στήριο σε 2.189.000.000. Στην ίδια έκθεση προσδιορίζονται
µειώσεις της δαπάνης ως οικονοµίες κλίµακος 780.000.000. Άρα,
λοιπόν, από το επίσηµο κείµενο προκύπτει µια διαφορά
1.409.000.000, που καλείται να καλύψει η αυτοδιοίκηση από τους
θεσµοθετούµενους µε το παρόν πόρους. Την καλύπτει, όµως, τη
διαφορά;

Το άθροισµα των πόρων που θα εισέπρατταν και οι δύο νέοι
βαθµοί αυτοδιοίκησης, εάν εφαρµοζόταν ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»
φέτος, δηλαδή από το Φόρο Εισοδήµατος, το Φόρο Προστιθέ-
µενης Αξίας και το Φόρο Ακίνητης Περιουσίας, σε σηµερινές
τιµές φετινού προϋπολογισµού ανέρχεται στα 5.600.000.000. Εάν
αυτό το ποσό τώρα το συγκρίνουµε µε αυτό που εισέπραξε η αυ-
τοδιοίκηση πέρσι, το 2009, που ήταν 4.870.000.000, θα διαπι-
στώσουµε ότι η αυτοδιοίκηση θα πάρει 736.000.000 παραπάνω
και θα κληθεί να καλύψει 1.409.000.000. Άρα, από χέρι ξεκινάει
µε έλλειµµα τουλάχιστον 700.000.000 ευρώ. Χθες κατέθεσα το
σχετικό πίνακα.

Στο έλλειµµα αυτό θα πρέπει, επίσης, να προστεθούν το κό-
στος των νέων θεσµών, όπως οι πάσης φύσεως επιτροπές, ο Συ-
µπαραστάτης του ∆ηµότη, οι περιφερειακοί συµπαραστάτες, το
Συµβούλιο και οι Επιτροπές Ένταξης των Μεταναστών, ο εκτε-
λεστικός γραµµατέας της περιφέρειας και άλλα. Ακόµα να προ-
στεθεί το κόστος οργάνωσης της αυτοδιοίκησης σε λογιστικό
επίπεδο και σε επίπεδο παροχής απολογιστικών στοιχείων προς
το Υπουργείο, όπως είναι τα οικονοµικά αποτελέσµατα, η ακί-
νητη περιουσία, το µητρώο εργαζοµένων κ.λπ.. Και όλα αυτά,
εφόσον γίνουν οι οικονοµίες κλίµακος, που προσδιορίζει το Γε-
νικό Λογιστήριο.

Όµως, 295.000.000 αναγράφονται εκεί ότι θα εξοικονοµηθούν
από ενοίκια συντήρησης και γενικά έξοδα, λόγω συνένωσης των
δήµων. Αλήθεια, από πού προκύπτει αυτό; Τα υπάρχοντα δη-
µαρχεία, στους σηµερινούς δήµους, θα κλείσουν; Εκεί προβλέ-
πεται να λειτουργήσουν τα συµβούλια των δηµοτικών κοινοτήτων
και οι υπηρεσίες που θα λειτουργούν εκεί. Άρα, λοιπόν, πού είναι
η οικονοµία κλίµακος;

Το σχέδιο νόµου λέει ότι 330.000.000 θα προκύψουν από τη
συγχώνευση των νοµικών προσώπων δηµοσίου και ιδιωτικού δι-
καίου των δήµων. Πώς προκύπτει πάλι αυτό το νούµερο, όταν οι
υπηρετούντες διατηρούνται, οι υπάλληλοι παραµένουν και
καλώς παραµένουν; Τι είναι τα 330.000.000; Αµοιβές των διοικη-
τικών συµβουλίων και ενοίκια; ∆εν είναι δυνατόν. Και ανέφερα
µόνο τα πιο χαρακτηριστικά. Πρόκειται, προφανώς, για νέα «καλ-
λικράτειο» δηµιουργική λογιστική.

Ενώ, λοιπόν, µε τους απλούς αυτούς υπολογισµούς, προκύ-
πτει ότι µε τους προβλεπόµενους πόρους, που περιλαµβάνουν τα
800.000.000 της ΑΤΑ που είναι για έργα, δεν καλύπτονται ούτε τα
λειτουργικά έξοδα των µεταφεροµένων αρµοδιοτήτων, το νοµο-
σχέδιο προβλέπει, τµήµα αυτών να διατίθεται για επενδυτικές
δραστηριότητες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω ενάµιση λεπτό επιπλέον, κύριε Πρόεδρε.
Με αυτές τις ρυθµίσεις ένα είναι βέβαιο, κύριοι συνάδελφοι.

Ότι για µεν τους δήµους επανερχόµαστε στο προσφιλές στο
ΠΑΣΟΚ καθεστώς, αυτό της παρακράτησης των πόρων και στην
προ του «ΘΗΣΕΑ» επενδυτική άπνοια, για δε τις περιφέρειες στο
προηγούµενο καθεστώς, όπου οι νοµαρχίες αφέθηκαν, από αυ-
τούς που τους δηµιούργησαν, χωρίς πόρους και έργα.

Η υπάρχουσα στο σχέδιο νόµου πρόβλεψη για την κατ’ έτος
και εκ των υστέρων κάλυψη του απολογιστικού κόστους των µε-
ταφεροµένων αρµοδιοτήτων σε βάρος των αντίστοιχων κωδικών
του κρατικού προϋπολογισµού, είναι προφανές ότι κανέναν δεν
µπορεί να καθησυχάσει, γιατί απλούστατα, πού θα βρεθούν τα
ποσά αυτά, που όπως εύκολα αποδείξαµε, θα απαιτηθούν. Στην
πραγµατικότητα στο νοµοσχέδιο επαναλαµβάνεται η περίφηµη
ατάκα «λεφτά υπάρχουν», που είδαµε όλοι πού οδήγησε.

Για την υποστήριξη των νέων δήµων και περιφερειών, για την
ενίσχυση της Τοπικής και Περιφερειακής ανάπτυξης και την άµ-
βλυνση των περιφερειακών ανισοτήτων προβλέπεται το Πρό-

γραµµα «ΕΛΛΑ∆Α». Το πρόγραµµα, όµως, είναι υπόσχεση χωρίς
αντίκρισµα. Και εξηγώ γιατί. Ο πρώτος άξονας δεν έχει περισ-
σότερα από 400.000.000, δηλαδή το ΕΣΠΑ δεν µπορεί να διαθέ-
σει περισσότερα από 400.000.000 για τεχνική βοήθεια και
εκπαίδευση.

Ο δεύτερος άξονας, που αποκαλείται Εθνικό Αναπτυξιακό
Πρόγραµµα Αυτοδιοίκησης, όπως ο γνωστός σε όλους σας «ΘΗ-
ΣΕΑΣ» του οποίου αποτελεί αντίγραφο, χρηµατοδοτείται από πό-
ρους της αυτοδιοίκησης και ένα τµήµα αυτού, µε 175.000.000
για το 2009, από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Η Κυ-
βέρνηση, παρ’ ότι κατ’ επανάληψη προκλήθηκε από µας, αρνή-
θηκε να δεσµευθεί για το ποσό συµµετοχής του Προγράµµατος
∆ηµοσίων Επενδύσεων στο πρόγραµµα αυτό. Να, γιατί, λοιπόν,
είναι υπόσχεση χωρίς αντίκρισµα.

Είναι δυνατόν κατά συνέπεια, µε δεδοµένα τα παραπάνω, να
ισχυριστεί κανείς ότι µε το πρόγραµµα «ΕΛΛΑ∆Α» όχι µόνο δεν
θα στηριχθούν οι νέοι δήµοι, όχι µόνο δεν θα ενισχυθεί η Τοπική
και Περιφερειακή Ανάπτυξη, όχι µόνο δεν θα αµβλυνθούν οι πε-
ριφερειακές ανισότητες, αλλά περισσότερα προβλήµατα θα δη-
µιουργηθούν;

Έστω σήµερα, κύριε Υπουργέ, έστω και την τελευταία στιγµή
θα µας πείτε κάτι για τα οικονοµικά να µας καθησυχάσετε; Φο-
βούµαι ότι δεν θα το κάνετε. Και το δυστύχηµα δεν είναι ότι θα
τα βρείτε µπροστά σας εσείς, αλλά θα τα βρει µπροστά του ο
πολίτης.

Τελειώνοντας, θέλω να κάνω άλλη µια ερώτηση. Στη διαρκή
επιτροπή διεφάνη ότι θα δεχτείτε τα νησιά, τα οποία δεν υπάγο-
νται στο βόρειο ή στο νότιο Αιγαίο, όπως οι βόρειες Σποράδες,
να αποκτήσουν κι αυτά το ιδίωµα της νησιωτικότητας.

Στην πατριδογνωσία στην Α’ ∆ηµοτικού µάθαµε ότι όταν στε-
ρεά γη βρέχεται γύρω-γύρω από θάλασσα, αυτό λέγεται νησί.
Πώς γίνεται, λοιπόν, να µην είναι νησί η Σκιάθος, η Σκόπελος και
η Αλόννησος και η Σαµοθράκη και η Θάσος; Πώς γίνεται αυτά
να µην είναι νησιά; Πατριδογνωσία της Α’ ∆ηµοτικού είναι. Πρέ-
πει να το διορθώσετε αυτό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ και συµφωνώ γι’ αυτά που είπατε για τη Σαµοθράκη και τη
Θάσο, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Σαλαγιάννης, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ
από το Νοµό Καρδίτσης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να επαναλάβω ότι στηρίζω το νοµοσχέδιο ως ένα πρώτο ση-

µαντικό αποφασιστικό βήµα για την ανασυγκρότηση του κρά-
τους. Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο θα κάνω την κριτική µου για να πω
ποιες αµφιβολίες έχω.

Η όλη κριτική µου υπακούει σε µια λογική µε βάση τις αρχές.
Η πρώτη είναι ότι όσο µεγάλη και αποφασιστική είναι η αποκέ-
ντρωση, τόσο πιο ισχυρό πρέπει να είναι το κεντρικό κράτος.
Ισχυρή αυτοδιοίκηση µε ανίσχυρο κεντρικό κράτος, σηµαίνει χα-
οτική λειτουργία.

Όταν κάνουµε τοµές, πρέπει οι τοµές να είναι ολοκληρωµέ-
νες, οι δοµές καθαρές, οι αρµοδιότητες ξεκαθαρισµένες, να µην
έχουν εγγενείς, εκ γενετής αναπηρίες.

Μιας τέτοιας έκτασης επιχείρηση θέλει και ένα επιχειρησιακό
σχέδιο ολοκληρωµένο, συνεκτικό, µε συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα εφαρµογής.

Αυτές είναι οι βασικές αρχές, που εγώ θεωρώ ότι πρέπει να
θεµελιώνουν µια τέτοια µεγάλη αλλαγή. Σ’ αυτά, λοιπόν, τα πλαί-
σια εγώ ειλικρινά δεν έχω πειστεί γιατί κάνετε κάποιες περιφέ-
ρειες. Όλα τα επιχειρήµατα που έχετε µέσα στο νοµοσχέδιο, µε
τα οποία φτιάχνετε επτά περιφέρειες αποκεντρωµένης διοίκη-
σης, συν το επιχείρηµα ότι χρειαζόµαστε µεγαλύτερης κλίµακας
σχεδιασµούς για το νέο µοντέλο ανάπτυξης, όλα οδηγούν στο
να κάνουµε έξι, επτά περιφέρειες. ∆εν κατανοώ ειλικρινά και το
επιχείρηµά σας για το ΕΣΠΑ, το οποίο δεν µε ικανοποιεί.

Αυτό που δεν κατανοώ είναι γιατί κάνετε αυτές τις επτά διοι-
κητικές περιφέρειες. Ειλικρινά, θεωρώ ότι είναι καπέλο σε µια
αυτοδιοίκηση. Κάνουµε ένα αποφασιστικό βήµα και βάζουµε και
µία αναπηρία στην άκρη, ένα καπέλο. ∆εν το κατανοώ. Θα µπο-
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ρούσαν οι υπηρεσίες που είναι κρατικές ακόµη, να έχουν απευ-
θείας σχέση µε µια γενική διεύθυνση του Υπουργείου και οι πε-
ριφέρειες να έχουν άµεση σχέση µε το κεντρικό Υπουργείο.

Πιστεύω ότι υπάρχει ένας φόβος εδώ ανοµολόγητος, που δεν
τον κατανοώ. Ένα ισχυρό κράτος, κεντρικό, καθαρά επιτελικό,
µε σαφείς κανόνες που µπορεί να προσδιορίζει την ενιαία πορεία
της χώρας, να βάζει γενικές κατευθύνσεις πολιτικής, γενικές κα-
τευθύνσεις ανάπτυξης και να έχει ελέγχους αποφασιστικούς και
αξιολογήσεις, δεν χρειάζεται καπέλα. Αυτή είναι η άποψή µου.

Κάτι ακόµη που θεωρώ µεγάλο λάθος. Τι θα πει ότι εκλέγουµε
έναν περιφερειάρχη και µετά εκλέγουµε και τους αντιπεριφερει-
άρχες χωρίς ψήφο από κάθε νοµό; Θεωρείτε ότι το µοντέλο της
διευρυµένης νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης ήταν πετυχηµένο; Όχι,
κατά την άποψή µου. Ήταν αποτυχηµένο µοντέλο. Γιατί το επα-
ναφέρουµε αυτό; Τι είναι αυτό δηλαδή που µας φοβίζει; Γιατί βά-
ζουµε εκ γενετής αναπηρίες σε µια τόσο µεγάλη προσπάθεια;
∆εν χρειάζεται να το κάνουµε αυτό. Θα έπρεπε οι περιφερειακοί
σύµβουλοι να εκλέγονται από όλη την περιφέρεια. Πώς θα απο-
κτήσουν συνείδηση περιφέρειας; Και πώς θα έχουν αντίληψη πε-
ριφέρειας για το σχεδιασµό της ανάπτυξης;

Και τους βάζουµε να είναι και επικεφαλής των νοµαρχιακών
υπηρεσιών, όπως και σήµερα. Άρα, ένα δοβλέτι ξεχωριστό. Άρα,
µία συνοµοσπονδία στην περιφέρεια. Λάθος. Θα φανεί ότι είναι
λάθος λειτουργικό. ∆εν πρέπει να το κάνουµε. Μπορεί να είναι
αργά τώρα για να το αλλάξετε, αλλά ποτέ δεν είναι αργά να διορ-
θώσουµε τα λάθη µας.

Έκτον, λένε πολλοί φίλοι: γιατί κάνουµε αυτή την τοµή τώρα,
που τα πράγµατα είναι δύσκολα; Μα, αγαπητοί φίλοι, τώρα χρει-
άζονται ανατροπές, τώρα χρειάζονται αλλαγές. ∆εν µπορούµε
να πάµε µε τα εργαλεία που είχαµε µέχρι σήµερα. Χρεοκοπή-
σαµε. Τώρα πρέπει να γίνουν αλλαγές, ριζικές αλλαγές, συνολι-
κές. Εδώ και τώρα!

Αυτό, όµως, δεν µας απαλλάσσει από την ανάγκη ό,τι κάνουµε,
να µπορούµε να το στεριώσουµε, να µην υπονοµευθεί από την
αρχή.

Γι’ αυτό, αγαπητέ Υπουργέ, πέρα από σαφέστερο σχέδιο δια-
χείρισης και εφαρµογής αυτού του σχεδίου, χρειάζεται να ορ-
γανώσετε µία ικανή, ολιγοµελή, έµπειρη επιτελική οµάδα
διαχείρισης του έργου -από τώρα!- για να µη µείνουµε πολύ
καιρό µέχρι να βρούµε τις νέες αρµοδιότητες, να βρούµε τα βή-
µατά µας, σε µία τόσο κρίσιµη περίοδο που θέλουµε να αναπτύ-
ξουµε τη χώρα, γιατί είµαστε στην κατάρρευση. Μην αφήσουµε
περιθώρια 6µηνου, ενός χρόνου και δύο χρόνων δυσλειτουργιών.
Θεωρώ ότι είναι µείζον θέµα.

Έρχοµαι σ’ ένα δευτερεύον θέµα, που για εµάς, για την Καρ-
δίτσα, είναι πρωτεύον. Σας ζητήσαµε να γίνει ένας ∆ήµος Λίµνης
Σµοκόβου. ∆εν το δεχθήκατε. Αν επιµείνετε, αγαπητέ Υπουργέ,
µέχρι τέλους θέλω να σας προτείνω το εξής: Εκεί έχουµε έναν
ιστορικό δήµο, όχι µία ιστορική έδρα, τον ιστορικό ∆ήµο Ρεντί-
νας. Χθες είπατε –και είπε ο Υπουργός- ότι µπορούµε να κάνουµε
µία ιστορική έδρα σ’ ένα νέο δήµο αν έχουµε τα 2/3 του ∆ηµοτι-
κού Συµβουλίου. Θέλω αυτό να το κάνετε απλή πλειοψηφία.
Εµείς θέλουµε στο νέο ∆ήµο Σοφάδων να έχουµε ιστορική έδρα
τη Ρεντίνα. Και θεωρώ ότι αυτό µπορούµε να το πετύχουµε.

Επίσης, αφού υπάρχει σήµερα ιστορική έδρα στο ∆ήµο Μου-
ζακίου –υπάρχει ήδη από το 2002- να µπορούµε να ορίσουµε
ιστορική έδρα του ∆ήµου Μουζακίου το Μαυροµάτι µε ό,τι λέει
ο Κώδικας για τις ιστορικές έδρες, ότι εκεί µπορεί να συνδυάζο-
νται τα ∆ιοικητικά Συµβούλια, να γίνονται οι γιορτές οι εθνικές,
µπορούν να κάνουν και άλλες εκδηλώσεις. Θεωρώ ότι είναι µεί-
ζον θέµα. Θέλουµε και την ιστορική Ρεντίνα και το ιστορικό Μαυ-
ροµάτι.

Νοµίζω ότι θα πρέπει να απαλύνετε λίγο τα πράγµατα, για να
µπορούµε να το πετύχουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
το συνάδελφο κ. Σαλαγιάννη από το Νοµό Καρδίτσης.

Από την κεντρική Ελλάδα µε αυτό το σοβαρό λόγο, στην Ελ-
λάδα της ∆ωδεκανήσου.

Ο κ. Κουσουρνάς, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ, του Νοµού ∆ωδεκανή-

σου έχει το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

αξιότιµοι συνάδελφοι, η σηµασία του νοµοσχεδίου που συζη-
τούµε σήµερα αποδεικνύεται και από τη µεγάλη συµµετοχή των
συναδέλφων Βουλευτών στη συζήτηση. Έχουν µιλήσει µέχρι
τώρα πάνω από διακόσιοι. Το νοµοσχέδιο αποτελεί ουσιαστική
µεταρρύθµιση. Η προγραµµατική θέση του ΠΑΣΟΚ για επιτελικό
κράτος και αποκέντρωση µε Αυτοδιοίκηση γίνεται πράξη. Πρώτη
φορά µεταφέρονται ουσιαστικές πολιτικές αρµοδιότητες και
εξουσίες σε αιρετά περιφερειακά όργανα σε τόση έκταση.

Παρά τις επιµέρους εκφρασθείσες αντιρρήσεις, κυρίως επί
του χωροταξικού, που είναι εύλογο να υπάρχουν, πρέπει να συγ-
χαρούµε την ηγεσία του Υπουργείου Εσωτερικών και τα στελέχη
που δούλεψαν για το Πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», το οποίο χα-
ρακτηρίζεται από πληρότητα και ολοκληρωµένη προσέγγιση στη
νέα διοικητική µεταρρύθµιση.

Τώρα, κύριε Πρόεδρε, θα αναφερθώ σε µερικά άρθρα του νο-
µοσχεδίου, που έχουν σχέση µε την ιδιαίτερή µου πατρίδα, τα
∆ωδεκάνησα.

Το άρθρο 2 αναφέρεται στη συγκρότηση των ∆ήµων. Η παρά-
γραφος 3 αναφέρει πως δηµοτική κοινότητα στο νησιωτικό χώρο
συγκροτούν τα τοπικά διαµερίσµατα µε πληθυσµό άνω των χι-
λίων κατοίκων.

Επίσης, συγκροτούν δηµοτική κοινότητα, ανεξαρτήτως πλη-
θυσµού, πρώην κοινότητες ή τοπικά διαµερίσµατα τα οποία εκτεί-
νονται στο σύνολο του νησιού.

Με τη διάταξη αυτή γίνεται -άθελα νοµίζω- διάκριση κατά της
Κοινότητας Ολύµπου Καρπάθου, η οποία καταργείται και δεν
αποτελεί δηµοτική κοινότητα -δεν ξέρω αν υπάρχουν στο νησιω-
τικό χώρο και άλλες τέτοιες εξαιρέσεις- διότι δυστυχώς δεν επε-
κτείνεται στο σύνολο του νησιού.

Για την Κοινότητα Ολύµπου Καρπάθου µε ευχαρίστηση
άκουσα χθες πολλούς συναδέλφους, από όλους τους πολιτικούς
χώρους, να αναφέρονται. Αυτό µε ικανοποιεί, γιατί φαίνεται ότι
έχει µία υπερτοπική σηµασία. Η Όλυµπος Καρπάθου αποτελεί
τόπο µε πολιτιστική ιδιαιτερότητα, την οποία οφείλουµε να δια-
τηρήσουµε. Αν γίνει δηµοτική κοινότητα, τότε υπάρχει και χωρι-
κός αντιδήµαρχος, τον οποίο νοµίζω ότι η Όλυµπος δικαιούται.

Με το άρθρο 94 µεταβιβάζονται δεκάδες αρµοδιότητες στους
νέους δήµους, οι οποίες µέχρι τώρα ασκούνταν από το κεντρικό
κράτος, τα Υπουργεία, τις περιφέρειες, τις νοµαρχίες. Οι πολίτες
θα έχουν καλύτερη εξυπηρέτηση, δίχως άσκοπες µετακινήσεις
και υπηρετείται έτσι η αρχή της εγγύτητας.

Είναι λογικό, όµως, πως στο νησιώτικο χώρο υπάρχουν και
νησιά-δήµοι που δεν µπορούν να ασκήσουν άµεσα αυτές τις πρό-
σθετες αρµοδιότητες και τους δίνεται η δυνατότητα να εξυπη-
ρετούνται από όµορους δήµους.

Ειδικά για την έκδοση οικοδοµικών αδειών προβλέπεται η δι-
οικητική υποστήριξη από τον δήµο της έδρας του νοµού. Αυτό
ίσως είναι λειτουργικό για την ηπειρωτική χώρα, για τα νησιά,
όµως, των ∆ωδεκανήσων, ίσως και των Κυκλάδων, είναι οπισθο-
δρόµηση γιατί µέχρι τώρα νησιά αποµακρυσµένα, όπως η Κάσος,
η Αστυπάλαια, η Νίσυρος εξυπηρετούντο από τα πολεοδοµικά
γραφεία στις έδρες των επαρχείων. Τώρα πάµε πιο µακριά. Νο-
µίζω ότι µπορούµε να κάνουµε µία προσθήκη που να προβλεφθεί
ότι οι αρµοδιότητες στην άσκηση εκδόσεως οικοδοµικών αδειών
µπορούν να γίνονται από όµορους δήµους, που έχουν τη δυνα-
τότητα.

Οι δήµοι του Νοµού ∆ωδεκανήσου µαζί µε τις τοπικές ενώσεις
δήµων και κοινοτήτων και τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση δηµι-
ούργησαν θεσµούς υποστήριξης της τουριστικής οικονοµίας, της
προστασίας του περιβάλλοντος και της υγείας. Συγκεκριµένα,
υπάρχει νοµικό πρόσωπο «ΠΡΟΤΟΥΡ» και άλλοι φορείς που υπο-
στηρίζουν συστηµατικά την τουριστική προβολή της περιοχής.
Μάλιστα, δαπανούν από ίδιους πόρους περίπου 1,5 εκατοµµύ-
ριο ευρώ το χρόνο. Έχουν δηµιουργήσει εταιρεία, η οποία ασχο-
λείται µε τη δασοπυρόσβεση, βοηθώντας την τοπική ∆ασική
Υπηρεσία. Επίσης, επεµβαίνουν σε έκτακτες καταστάσεις δαπα-
νώντας περίπου 1,5 εκατοµµύριο ευρώ.

Η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση έχει µη κερδοσκοπική εταιρεία,
η οποία παρέχει υπηρεσίες υγείας στα νησιά µ’ ένα πλωτό µέσο,
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«το ∆ελφίνι της Ζωής και της Ελπίδας». Για όλες αυτές τις δρα-
στηριότητες, που είναι µια τοπική κατάκτηση, υπάρχει ο φόβος
µήπως κριθούν οι δαπάνες τους παράνοµες από τον ελεγκτή νο-
µιµότητας.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, προτείνω, στο άρθρο 96 που αναφέ-
ρεται σε συµµετοχή των δήµων σε προγράµµατα, να υπάρχει
ρητή αναφορά πως οι δήµοι και οι περιφέρειες στο νησιώτικο
χώρο µπορούν να συµµετάσχουν σε προγράµµατα τουριστικής
προβολής, προγράµµατα υγείας και προστασίας περιβάλλοντος
και στη δασοπυρόσβεση, διότι αν δεν γίνει αυτό, όλες αυτές οι
πιλοτικές δραστηριότητες που έχουν κατακτηθεί, θα πάνε χαµέ-
νες.

Ως νησιώτης εκφράζω την ικανοποίησή µου που το νοµοσχέ-
διο σ’ ένα από τα κεφάλαιά του ασχολείται ειδικά µε το νησιωτικό
χώρο. Είναι από τις λίγες φορές που λαµβάνεται υπόψη το άρθρο
101 του Συντάγµατος.

Υπάρχει, όµως και η ιδιαιτερότητα των ακτοπλοϊκών µετακινή-
σεων µεταξύ των νησιών. Πολλοί δήµοι του νοµού µας, όπως η
Κάλυµνος, η Σύµη, η Τήλος ο ∆ήµος Ηρακλειδών έχουν συστή-
σει και λειτουργούν ναυτιλιακές εταιρείες, οι οποίες καλύπτουν
πραγµατικές τοπικές ανάγκες θαλασσίων µεταφορών και ανα-
λαµβάνουν επιδοτούµενες γραµµές δηµοσίου ενδιαφέροντος και
είναι αυτές οι εταιρείες που βοήθησαν να σπάσει η αποµόνωση
των νησιών.

Προτείνω, στις αρµοδιότητες των νησιωτικών δήµων να υπάρ-
χει και η δυνητική αρµοδιότητα εκτέλεσης ακτοπλοϊκών συγκοι-
νωνιών µέσω ναυτιλιακών εταιρειών, µε τις ισχύουσες διατάξεις
του ιδιωτικού τοµέα. Είναι αδιανόητο και αδύνατο να λειτουργή-
σει µια ναυτιλιακή εταιρεία µε προσλήψεις µέσω ΑΣΕΠ.

Κλείνοντας, θέλω να πω πως µε το νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση
εµπιστεύεται τις τοπικές κοινωνίες, πιστεύω ακράδαντα πως και
οι τοπικές κοινωνίες µέσω των αυτοδιοικητικών οργάνων θα απο-
δείξουν ότι µπορούν να αναλάβουν το ρόλο που τους αρµόζει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον συνάδελφο κ. Ευστάθιο Κουσουρνά από τα ∆ωδεκά-
νησα για τις εύστοχες και χρήσιµες παρατηρήσεις του.

Ο κ. Νικόλαος Ζωΐδης, από τα ∆ωδεκάνησα έµπειρος του
τοµέα και της περιοχής του, έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήµασταν όλοι ευτυχέστεροι, αν σήµερα

παρουσίαζε το Κοινοβούλιο τη χθεσινή εικόνα του. Αν δηλαδή,
ήταν όλοι οι συνάδελφοι εδώ και να βάλει ο καθένας ένα λιθα-
ράκι, ώστε να βελτιώσουµε ίσως µια πολύ µεγάλη τοµή που επι-
χειρείται στη χώρα µας και στην Αυτοδιοίκηση, µε το σηµερινό
σχέδιο νόµου.

Φαίνεται, όµως, ότι η γεωγραφία µάς κέρδισε. Η χωροταξία
ανηγορεύθη σε κυρίαρχο πόλο, σηµείο του νοµοσχεδίου και κα-
νένας δεν ενδιαφέρεται για την ουσία αυτών που σήµερα νοµο-
θετούµε.

Μια και παρακάλεσα τον κ. Παυλόπουλο, µια και δεν κατάφερα
χθες να µιλήσω και επειδή αναφέρθηκε ως ∆ήµος «τέρας» επί
παραδείγµατι ο ενιαίος ∆ήµος της Ρόδου και το δόγµα περί
δήµων ισχυρών, δήµων κυβερνείων, όσον αφορά τα νησιά, θα
ήθελα να του υπενθυµίσω τους λόγους, πέραν των προφανών
που έχουν να κάνουν µε την αναπτυξιακή διαδικασία, που µας
οδήγησαν να επιζητούµε αυτή τη λύση.

Υπάρχουν τέσσερις, πέντε µεγάλες τοµές, κύριε Πρόεδρε, µε-
γάλες προσπάθειες που γίνονται στη Ρόδο συγκεκριµένα, εδώ
και είκοσι χρόνια, όπως είναι η Μαρίνα, όπως είναι το φράγµα
Γαδουρά, που λύνει για τριάντα χρόνια το πρόβληµα της υδρο-
δότησης, όπως είναι το οδικό δίκτυο, όπως είναι η αποκατάσταση
έστω, των Ροµά, των τσιγγάνων, που είναι µόνιµοι κάτοικοι στη
Ρόδο.

Όσες προσπάθειες έγιναν, επί δεκαετίες τα προηγούµενα χρό-
νια, σταµάτησαν, µόνο και µόνο γιατί δεν υπήρχε ενιαίο κέντρο
λήψης αποφάσεων. Γιατί οι τοπικές κοινωνίες, δικαίως ή αδίκως,
έβαζαν ανυπέρβλητα εµπόδια πολλές φορές στην προσπάθεια
που όλοι κάνουµε για να επιλύσουµε σοβαρά υπαρκτά και χρή-
σιµα προβλήµατα του τόπου µας. Ελπίζουµε, µε αυτή τη βαθιά

τοµή, µε ενιαίο κέντρο αποφάσεων πλέον, να µπορούµε να λύ-
σουµε προβλήµατα που µας ταλανίζουν επί δεκαετίες ολόκλη-
ρες.

Επειδή, θέλω να χαιρετίσω, πέραν των άλλων, την ειδική προ-
σέγγιση που γίνεται στο νησιωτικό χώρο από το παρόν σχέδιο
νόµου, τη σηµασία που δίνουµε στο άρθρο 101 παράγραφος 4
για τη νησιωτικότητα, επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, αφού επι-
κροτήσω αυτά που µόλις ο προλαλήσας συνάδελφος ανέφερε,
να επισηµάνω και εγώ δυο, τρία πραγµατάκια, που νοµίζω ότι
απλή λογική µας υποχρεώνει να αποδεχθούµε και να φροντί-
σουµε να τα περιλάβουµε στις διατάξεις που σήµερα ψηφίζουµε.

Όσον αφορά το άρθρο 94 παράγραφος 4 και σε σχέση µε όσα
είπε ο προλαλήσας συνάδελφος, για τη χρηµατοδότηση των νο-
µικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου, όπου προβλέπεται µόνο για
τον πολιτισµό να επιτρέπεται αυτή η χρηµατοδότηση, θα µπο-
ρούσαµε παράλληλα µε το άρθρο 96, όπως το περιέγραψε ο συ-
νάδελφος, να συµπληρώσουµε στο άρθρο 94 παράγραφος 4,
«επιχορήγηση των νοµικών προσώπων, τα οποία αναπτύσσουν
πολιτιστικού, τουριστικού και περιβαλλοντικού χαρακτήρα δρα-
στηριότητες στη χωρική αρµοδιότητα του δήµου».

Στη Ρόδο έγινε το τουριστικό θαύµα, µε πρωτοβουλία των το-
πικών κοινωνιών, µε τον «ΠΡΟΤΟΥΡ». Βεβαίως, είµαστε ένας
τόπος προικισµένος από το Θεό και από τη φύση. Υπήρξε, όµως
και ο ανθρώπινος παράγων, που πρωτοστάτησε. Όπως επίσης, η
αδυναµία του κράτους για τη δασοπροστασία καλύφθηκε µε το-
πική δοµή, όπως η «ΠΡΟΦΥΚΑ» και το περιβάλλον. Όπως επίσης,
τα θέµατα της υγείας που ανέφερε µε τη νοµαρχιακή δοµή ο συ-
νάδελφος προηγουµένως.

Εποµένως, ας διευρύνουµε το τί θα µπορούσε να επιτρέπεται,
µε βάση το νόµο που σήµερα ψηφίζουµε, για να καλύψουµε και
άλλους κρίσιµους τοµείς που επιτρέψτε µου να πω, ότι οι νη-
σιώτες νιώθουν πως είναι πολύ µακριά από το κεντρικό κράτος
για να προσδοκούν από εκεί τη θεραπεία τους.

Επίσης, µεγάλη τοµή στη Ρόδο. Καταργούνται εννέα καποδι-
στριακοί δήµοι! Εννέα δήµοι! Οι δέκα γίνονται ένας. Σε ορισµέ-
νες περιοχές, στις καταργούµενες έδρες των δήµων, επειδή είναι
πληθυσµιακά τα κριτήρια, ο αριθµός των τοπικών συµβούλων
είναι πάρα πολύ µικρός. Τρεις, πέντε.

Προτείνουµε, λοιπόν, να προβλέπεται στις έδρες των καταρ-
γούµενων καποδιστριακών δήµων, ο αριθµός των συµβούλων να
είναι ο αµέσως ανώτερος της πληθυσµιακής τους κατάταξης.

Εκεί που είναι, δηλαδή, τρεις να γίνουν πέντε και εκεί που είναι
πέντε, να γίνουν επτά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, το άρθρο 205 παράγραφος 4, που προβλέπει την αρχή
της επικουρικότητας, βάζει όριο για νησιά µε κατοίκους µέχρι
τριών χιλιάδων κατοίκων. Έχουµε νησιά που είναι τριών χιλιάδων
εκατό κατοίκων και η επικουρικότητα -επιτρέψτε µου να παρα-
δεχθώ και να δηλώσω- είναι κάτι που το θέλουν οι τοπικές κοι-
νωνίες, γιατί εµείς έχουµε την αίσθηση της χωρικής ενότητας ως
πρώην νοµός. Εποµένως, παρακαλώ να απαλειφθεί το «τρεις χι-
λιάδες» και να µείνει άνευ ορίων, όπου θα µπορεί να προσφέρε-
ται επικουρική βοήθεια από τους µεγαλύτερους κοντινότερους
δήµους.

Μια και εµπιστευτήκατε, κύριε Υπουργέ, την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση, θα ήθελα να πω ότι εµείς είµαστε υπέρ γενικώς του ελέγ-
χου και του προληπτικού ελέγχου. Γιατί 100.000 για τους δήµους
και τις νοµαρχίες και 100.000.000 για τα Υπουργεία και 5.000.000
για το ΕΣΠΑ; Η εµπιστοσύνη ας καταδειχθεί, για να µη γίνει
φρένο, για να µην συσσωρεύονται προβλήµατα και αιτήσεις που
δεν µπορούν ή θα περιµένουν πολύ χρόνο, για να βρουν τη λύση
τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω µε µία τελευταία παρατήρηση-προτροπή του Συµβου-
λίου Νησιωτικών ∆ήµων και Κοινοτήτων Ελλάδας. Το άρθρο 38
του Κώδικα ∆ηµοσίων και Κοινοτικών Υπαλλήλων να µην ισχύει
για υπαλλήλους που είναι µόνιµοι κάτοικοι νησιών µε πληθυσµό
κάτω των τριών χιλιάδων εκατό κατοίκων.

Επίσης, οι διατάξεις των άρθρων 93 και 16 περί ειδικής αδείας
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κατά τη διάρκεια της θητείας των αιρετών του δήµου που έχουν
υπαλληλική ιδιότητα, να µην ισχύουν για νησιά µε πληθυσµό
κάτω των τριών χιλιάδων εκατό κατοίκων. Έχουµε ανάγκη από
φωτισµένους ανθρώπους, οι οποίοι παράλληλα µε το επάγγελµά
τους θα δεχθούν να µείνουν στα νησάκια µας, για να µπορέσουν
να προσφέρουν τις καλές τους υπηρεσίες. Και έχουµε λαµπρά,
φωτεινά παραδείγµατα τέτοιων ανθρώπων. Ο πρώην Πρόεδρος
της ΚΕ∆ΚΕ, ο κ. Πάρης Κουκουλόπουλος που είναι εδώ, µπορεί
να ξέρει.

Χαίροµαι που γύρισε ο Υπουργός κ. Παυλόπουλος.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε µισό λεπτό, γιατί θέλω να ανα-

φέρω κάτι προς τον κ. Παυλόπουλο. Ο ίδιος έκανε αναφορά σε
ένα δήµο-τέρας. Αυτήν την ορολογία χρησιµοποιήσατε, κύριε
Παυλόπουλε, αν δεν κάνω λάθος, για τη Ρόδο. Ξέρω πως αγα-
πάτε τη Ρόδο και ασχοληθήκατε πάρα πολύ µε τη Ρόδο. Σας κα-
τονοµάζω, λοιπόν, τα εξής: Ούτε το Φράγµα Γαδουρά έχει γίνει.
Μάλιστα, αν δεν γίνει µέχρι 31 ∆εκεµβρίου, ξέρετε ότι απεντάσ-
σεται το έργο και η χώρα µας χάνει περίπου 70.000.000 ευρώ.
Και δεν έχει γίνει, γιατί στην πορεία του αγωγού και χθες ακόµα
σταµάτησαν οι εργασίες, επειδή κάποιοι δήµαρχοι ήθελαν άλλα,
δίκαια αιτήµατα, που όµως δεν έχουν καµµία σχέση µε το έργο.
Ούτε αυτό ισχύει και για το µόνο οδικό άξονα που έχει η Ρόδος,
την εθνική οδό Ρόδου-Λίνδου. Ούτε αυτό ισχύει για το εργοστά-
σιο της ∆ΕΗ. Είκοσι χρόνια προσπαθούµε να το κάνουµε. Αλλά-
ξαµε έξι φορές χωροθέτηση και ακόµα δεν έχει ξεκινήσει. Ούτε
αυτό ισχύει για τη µαρίνα µας. Αφού βγήκαν δέκα φορές µαύρες
σηµαίες, καταφέραµε να την εντάξουµε στο χειρότερο χωροτα-
ξικά σηµείο και ακόµα δεν έχει τελειώσει, γιατί υπήρξαν αντι-
δράσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, η φιλοσοφία περί ενιαίου κέντρου λήψης αποφάσεων στα
νησιά είναι µια σοφή φιλοσοφία, είναι µια αδήριτη ανάγκη που
κανείς δεν µπορεί να µας πείσει ότι δεν ήταν απαραίτητη, γιατί
ό,τι και να προβλέψουµε είναι πολύ µακριά εκεί στο ανατολικό
Αιγαίο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μας έχετε πείσει,
κύριε Ζωίδη, ούτως ή άλλως.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ: … το κράτος των Αθηνών, για να µας
δίνει πάντα τις λύσεις.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Ζωίδη, για τα χρήσιµα πράγµατα που µας είπατε.
Ο πρύτανης, όπως είπε και πριν ο κ. Ζωίδης, του αντικειµένου

και ο Βeau Brummel του θέµατος, ο κ. Πάρης Κουκουλόπουλος,
Βουλευτής Κοζάνης του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συνθήκες κάτω από τις
οποίες διεξάγεται η συζήτηση για τα επόµενα του άρθρου 1
άρθρα του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» είναι µια πικρή δικαίωση για εµένα και
για όλα όσα είχα πει στην επί της αρχής συζήτηση, λες και το
όλο ζήτηµα είναι η χωροταξία των δήµων. Σήµερα που συζητάµε
το περιεχόµενο του θεσµού, τον δεύτερο βαθµό, για µια αλλαγή
στο ίδιο το αποκεντρωµένο κράτος, η συζήτηση γίνεται σχεδόν
σε συνθήκες εκτάκτου ανάγκης. Νοµίζω ότι πρέπει να µας προ-
βληµατίσει όλους.

Στο λίγο χρόνο που έχω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Υπουργέ, θέλω να εστιάσω την προσοχή σας σε συγκεκριµένα
ζητήµατα. ∆εν θα αφιερώσω χρόνο σε θέµατα που τα έθιξα χθες
κατά τη συζήτηση του χωροταξικού. Είναι ήδη ψηφισµένη η επι-
λογή για ένα δήµο ανά νησί και έχουν ήδη υιοθετηθεί µεγάλα χω-
ρικά σχήµατα στην ηπειρωτική περιφερειακή χώρα.

Αυτό έχει συνέπειες για τις οποίες µίλησα χθες και νοµίζω είναι
περιττό να τις επαναλάβω. Απλά περιορίζοµαι να πω ότι θα πρέ-
πει να προσέξουµε ιδιαίτερα µε επόµενες νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες, γιατί πάσχει ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» ως προς αυτό. Και για να
είµαι δίκαιος να πω ότι δεν θα µπορούσε να µην πάσχει. ∆εν
υπήρχε χρόνος να αντιµετωπιστεί αυτό που θα θέσω. Πρέπει να

βρούµε µια κατάλληλη δέσµη διατάξεων, έναν τρόπο ώστε να
συνδυάζουµε τη δηµοκρατία µε την αποτελεσµατικότητα από την
ώρα που υιοθετήσαµε µεγάλα χωρικά σχήµατα.

Η αποτελεσµατικότητα είναι το κυρίαρχο χαρακτηριστικό του
Α’ βαθµού αυτοδιοίκησης και από την άλλη τα µεγάλα χωρικά
σχήµατα δεν πρέπει να µας οδηγήσουν στο να ισοπεδώνουµε,
κύριε Υπουργέ, φωνές και µάλιστα σε επίπεδα ηµιαστικών κέ-
ντρων, όπως οι κωµοπόλεις, των οποίων η αντίδραση πρέπει να
µας προβληµατίζει τις τελευταίες µέρες, γιατί είναι έντονο το
υποκειµενικό στοιχείο. Εδώ ακριβώς, στο εκλογικό σύστηµα θα
πω ότι πρέπει να έχουµε το θάρρος τώρα και όχι σε επόµενη νο-
µοθετική πρωτοβουλία, να πάµε σε καθολική εκλογή. Πρέπει να
αξιολογήσουµε, κύριε Υπουργέ, αυτό που ζήσαµε και την προη-
γούµενη και ετούτη την εβδοµάδα µε τις αντιδράσεις, άσχετα αν
αυτές γίνονταν µε προµετωπίδα την ιστορικότητα, την µοναδι-
κότητα κάθε τόπου κ.ο.κ..

Εάν πάµε σε οµοσπονδιακά δηµοτικά συµβούλια και κρατή-
σουµε περίκλειστο τον υποκειµενισµό των ηµιαστικών κέντρων,
τότε στην προσδοκώµενη και ποθητή ενότητα, που είναι κυ-
ρίαρχο στοιχείο για να βαδίσει ο δήµος µπροστά στην αναπτυ-
ξιακή πορεία, θα της έχουµε προκαλέσει ένα πλήγµα.

Με την εµπειρία του «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», θέλω να σας πω κάτι που
ισχύει καθ’ ολοκληρία και χωρίς εξαίρεση. Η πρώτη µέρα ενότη-
τας των κατοίκων εκεί που παρουσιάστηκαν µεγάλες αντιθέσεις
λόγω έδρας, η πρώτη µέρα που ενώνονται οι κάτοικοι είναι η
µέρα που συναντώνται στις κάλπες. Ας τους επιτρέψουµε, λοι-
πόν, να συναντηθούν χωρίς φραγµούς. Μιας και έθιξα το θέµα
των εκλογικών συστηµάτων πρέπει να πω ότι είµαι έντονα επι-
φυλακτικός για την απευθείας εκλογή αντιπεριφερειαρχών και
θα πρέπει, πιστεύω, αυτό να το δούµε ή τώρα ή στη συνέχεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, πάω σε ένα
άλλο ζήτηµα που αφορά τα ασυµβίβαστα, τα οποία αν δεν κάνω
λάθος, κύριε Υπουργέ, έχουν µετατεθεί για την επόµενη δηµο-
τική περίοδο. Εν πάση περιπτώσει, θέλω να σας πω πάντως ότι
όλο αυτό που νοµοθετούµε είναι επηρεασµένο από την απόλυτη
κυριαρχία στην πολιτική ατζέντα του θέµατος διαφάνεια. Νοµίζω
είναι υπερβολικά αυτά που νοµοθετούµε. Το πραγµατικό ζήτηµα
µε τους δηµάρχους, που αποφασίζουν να αφήσουν τη δουλειά
τους και να γίνουν πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης, τα
προηγούµενα χρόνια ήταν ένα και µοναδικό, το ασφαλιστικό
τους.

Πολλοί από εµάς κάναµε πέντε και δέκα χρόνια «τρύπα» κυ-
ριολεκτικά στο συνταξιοδοτικό και ασφαλιστικό µας, γιατί µεί-
ναµε άνευ αποδοχών από τη δουλειά µας. Αυτό είναι το
πραγµατικό πρόβληµα, ότι θα πρέπει να εξασφαλίσουµε τη συ-
νέχιση της κύριας ασφάλισης καθενός, ανεξαρτήτως αν είναι
ελεύθερος επαγγελµατίας, ιδιωτικός ή δηµόσιος υπάλληλος, για
να µπορεί ασφαλιστικά να µην έχει πρόβληµα και µε την αποζη-
µίωση από το δήµο του να µπορεί να αφιερωθεί αποκλειστικά
στα καθήκοντά του.

Πρέπει να αλλάξει η προσέγγιση. ∆εν µπορεί αυτή η τροµο-
κρατία των Μέσων Ενηµέρωσης γύρω από το θέµα διαφάνεια,
να µας οδηγεί να νοµοθετούµε κάτω από ένα κλίµα όπου ποινι-
κοποιούµε εκ των προτέρων κάθε έναν, που πάει να καταλάβει
µια θεσµική θέση. Έλεος! Πρέπει να αλλάξει εντελώς η λογική.

Κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ένα και µοναδικό ζή-
τηµα που αφορά τις επτά γενικές διοικήσεις. Κύριε Υπουργέ, το
έχουµε συζητήσει πάρα πολλές φορές. Θέλω, για ύστατη στιγµή,
να σας παρακαλέσω να ξαναδείτε το θέµα των επτά γενικών δι-
οικήσεων. Υπάρχουν µείζονα θέµατα.

Η εµπειρία της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης το 1994, λέει ότι
το κράτος ισορρόπησε µετά από δέκα χρόνια και µάλιστα υπάρ-
χουν τοµείς, που δεν ισορρόπησε και θα µνηµονεύσω δύο. Με
τη θεσµοθέτηση την Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης είχαµε την πα-
νηγυρική έναρξη της ατζέντας διαφθοράς στην αυτοδιοίκηση,
γιατί καταστράφηκαν οι µηχανισµοί ελέγχου σε επίπεδο νοµού.
Και κάτι εξίσου σοβαρό: ποτέ δεν ξαναείδαµε στην ελληνική
ύπαιθρο γεωτεχνικό, γεωπόνο και κτηνίατρο δίπλα στον παρα-
γωγό. Απορροφήθηκαν όλοι από υπηρεσίες νοµαρχιών, περιφε-
ρειών, κεντρικού κράτους και όλοι µέχρι σήµερα κάνουν
ελέγχους.
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Και εµείς οµνύουµε στην πράσινη ανάπτυξη και περιµένουµε
να κάνουµε ανάπτυξη στην ύπαιθρο χωρίς γεωτεχνικό δίπλα στον
παραγωγό. Αυτή είναι η αλήθεια για όσους έζησαν αυτές τις πε-
ριπέτειες και τις επιλογές στην πρώτη γραµµή.

Θέλω να πω και κάτι ακόµα. Η χώρα έχει αντικειµενικά έξι, επτά
αναπτυξιακές ενότητες. Είναι η Μακεδονία-Θράκη, είναι η κε-
ντρική Ελλάδα, η Αττική, η δυτική Ελλάδα µε Αιτωλοακαρνανία,
Ήπειρο, Λευκάδα και Κέρκυρα, είναι η Πελοπόννησος µε την Κε-
φαλλονιά και τη Ζάκυνθο και το βόρειο και νότιο Αιγαίο είναι µαζί
και µε την Κρήτη. Άντε να πούµε την Κρήτη χώρια και εδώ είναι
το έξι ή επτά και τελειώσαµε. Αυτές είναι οι αναπτυξιακές ενό-
τητες της χώρας.

Το δεκατρία, που θεσµοθέτησε ο Μένιος Κουτσόγιωργας πριν
χρόνια, πάσχει και ως προς τα µεγέθη και ως προς την ενότητα
των αναπτυξιακών χαρακτηριστικών. Εµείς τι κάνουµε ακριβώς
µε τις επτά γενικές διοικήσεις; Και σε µια κρίσιµη περίοδο προ-
καλούµε ένα ιδιαίτερο πρόβληµα και κρατισµό αυτό µου απο-
πνέει, γιατί αυτό είναι πάνω από τις δεκατρείς αιρετές. Κύριε
Υπουργέ, θα δεχόµουν τον αριθµό επτά, αν τουλάχιστον αντα-
ποκρινόταν στην τελική λύση για την περιφερειακή αυτοδιοίκηση
µετά από πέντε ή δέκα χρόνια.

Θέλω λοιπόν να παρακαλέσω το εξής: Ή να τις κάνουµε δε-
κατρείς, για να παραµείνει το κράτος και να λειτουργήσει εκεί
που είναι αρθρωµένο ή διαφορετικά, αν τις κρατήσουµε επτά, να
δούµε µήπως πρέπει να αλλάξουµε τη χωρική τους αναφορά και
σε τελική ανάλυση, αν παραµείνουν επτά, παρακαλώ πολύ η δυ-
τική Μακεδονία –και δεν έχω καθόλου τοπικιστική λογική και το
ξέρετε- να υπαχθεί σαν ύστατη λύση στη γενική διοίκηση της
Θεσσαλονίκης, γιατί εµείς τα επόµενα χρόνια θα ζήσουµε µια
πολύ δυσάρεστη κατάσταση.

Σε ό,τι αφορά την Περιφέρεια υγειονοµικά ανήκουµε στη Θεσ-
σαλονίκη, ως προς το ∆ιοικητικό Εφετείο ανήκουµε στη Θεσσα-
λονίκη και θα είµαστε στην ίδια κρατική διοίκηση στην Ήπειρο
–προσέξτε- οι Πρέσπες µαζί µε τη Ζάκυνθο. Αν είναι δυνατόν! Αν
δεν υπάρχει πρόθεση -και πιστεύω ότι πρέπει να το δείτε µε γεν-
ναιότητα, κύριε Υπουργέ- να παραµείνουµε στις δεκατρείς γενι-
κές διοικήσεις ως έχουν, τουλάχιστον κάντε αυτή την αλλαγή για
τη δυτική Μακεδονία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε το
συνάδελφο κ. Κουκουλόπουλο. Το ρητό που σας πάει είναι «όσα
ξέρει ο νοικοκύρης» και χαρήκαµε όλοι γι’ αυτό.

Το λόγο έχει από τη Νέα ∆ηµοκρατία ο πρώην Υπουργός, αρ-
µόδιος γι’ αυτά τα θέµατα, κ. Προκόπης Παυλόπουλος.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερό ότι σε ό,τι αφορά

την ουσία του νοµοσχεδίου, µιλάµε σ’ αυτήν την Αίθουσα –όπως
ήρθαν τα πράγµατα- µόνο και µόνο για να καταγραφούν πλέον
απλώς οι απόψεις ως προς το τι σκέφτεται καθένας γι’ αυτήν τη
µεταρρύθµιση και τι πρόκειται να συµβεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Γιατί, αφού µείζονος σηµασίας µεταβολές δεν έχουν συµβεί
και δεν βλέπουµε να συµβαίνουν, από εκεί και πέρα ισχύει αυτό
που τονίσαµε σχεδόν όλοι, ακόµα και καθ’ υποφοράν βεβαίως
και συνάδελφοι από το ΠΑΣΟΚ. Αυτή η µεταρρύθµιση, αναγκαία
για τον Τόπο, αναγκαία για το µέλλον του Τόπου, η οποία θα
έπρεπε να γίνει από κοινού και µε όρους αποτελεσµατικότητας,
γίνεται κάτω από επικοινωνιακούς όρους χωρίς έστω και στοι-
χειώδεις εγγυήσεις δυνατότητας εφαρµογής της.

Πέρα από τα λάθη που εµπεριέχει, το κυριότερο που συµβαί-
νει µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» συνίσταται στο ότι είναι µια αδύνατη
µεταρρύθµιση. Όχι ισχνή, αδύνατη µε την έννοια της αντικειµε-
νικής αδυναµίας. ∆ιότι όταν δεν εξασφαλίζεις τις προϋποθέσεις,
η µεταρρύθµιση αυτή δεν πρόκειται να αποδώσει. Και είναι κρίµα,
γιατί θα πάµε πολύ πίσω και από εδώ που είµαστε τώρα.

Σας το ξαναλέω. Πολύ καιρό σκεφτόµασταν όλοι και εγώ προ-
σωπικά, όταν ήµουν Υπουργός, αυτήν τη µεταρρύθµιση. ∆εν είναι
όπως ακούστηκε -και µην παίζουµε µε τα λόγια- ότι δεν τολµού-
σαµε ή δεν θέλαµε. ∆εν ήταν δυνατόν να γίνει µ’ αυτές τις προ-

ϋποθέσεις και µέσα σ’ αυτήν την οικονοµική κρίση.
Και φαίνεται ακριβώς σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. ∆εν υπάρχουν

ιδίως οι θεσµικές και οικονοµικές προϋποθέσεις, -πέρα από τα
επιµέρους λάθη- για την αποτελεσµατική εφαρµογή και θα το
δείτε. Και πού ξανακούστηκε, λίγους µήνες πριν από τις εκλο-
γές, να φέρνεις ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, να στήνεις δύο επίπεδα
Τοπικής Αυτοδιοίκησης σ’ αυτήν την έκταση και να θεωρείς ότι
από 1 Ιανουαρίου του 2011 µπορεί να λειτουργήσει, ακόµα και µε
µεταβατική περίοδο.

Είναι αδύνατο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Γι’ αυτό είπα ότι
καταγράφω την άποψή µου. Εδώ θα είµαστε και θα το δείτε ότι
αυτό θα συµβεί. Κυριότερο στοιχείο που αποδεικνύει αυτό που
λέω είναι το γεγονός ότι υπάρχει πλήρης αντιστροφή της λογι-
κής.

Όταν σχεδίαζα ως Υπουργός τη µεταρρύθµιση και την συζη-
τούσα και µε την ΚΕ∆ΚΕ και την ΕΝΑΕ και τους άλλους συνα-
δέλφους την εποχή εκείνη, το πρώτο πράγµα που µας
απασχολούσε ήταν ότι έπρεπε να υπάρχει προηγουµένως το Ει-
δικό Επιχειρησιακό, που να λέει για τί πόρους µιλάµε, ποιο θε-
σµικό υπόβαθρο και από κει να προχωρήσουµε. Όλο όµως αυτό
το νοµοσχέδιο µε πάνω από δυόµισι εκατοντάδες άρθρα, έχει
ένα όλο κι όλο άρθρο, µια εξουσιοδότηση στο άρθρο 281, για το
πρόγραµµα «ΕΛΛΑ∆Α».

Ακριβώς αυτό συνέβη και µε τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», σας το θυ-
µίζω. Ο «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ» έπασχε γιατί αλλά είχαν υποσχεθεί
στον κ. Αλέκο Παπαδόπουλο ότι θα του δώσουν σ’ επίπεδο
πόρων και άλλα του έδωσαν τελικά. Το αποτέλεσµα ήταν ότι,
όπως συνέβη και µε την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, ξεκίνησαν
πρόχειρα και κατέρρεαν οι θεσµοί. Χρειάστηκαν οι δύο οικονο-
µικές µεταρρυθµίσεις, το τονίζω για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση ο 3345 του 2005 και για την Τοπική Αυτοδιοίκηση Α’ βαθµού
ο «ΘΗΣΕΑΣ», για να µπορέσει να ξαναπάρει µπρος η οικονοµική
και αναπτυξιακή µηχανή της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, για να ξε-
κινήσουµε αυτήν τη µεταρρύθµιση.

Τίποτε από αυτά δεν είναι εξασφαλισµένο από δω και πέρα.
Και επειδή αυτό το πράγµα θα καταρρεύσει στην πραγµατικό-
τητα, θα παρασύρει ό,τι πρόοδο συνέβη, στα οικονοµικά ιδίως,
µε τα νοµοθετήµατα εκείνα τα οποία είχαν γίνει στο µεταξύ. Γιατί,
το τονίζω, στην τακτική των µεταρρυθµίσεων πρέπει να έχει ο νο-
µοθέτης, ο Υπουργός που παίρνει την ευθύνη, τη λογική του
ορειβάτη. Έχετε δει ποια είναι η λογική του ορειβάτη. Για να ανέ-
βει στην κορυφή, πρώτα βάζει τη σφήνα στο βράχο για να πατή-
σει καλά και ύστερα κάνει το επόµενο βήµα. Αυτή η σφήνα στο
βράχο δεν υπάρχει. Είναι το µετέωρο βήµα, το είπα, της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης. Θα µπορούσε –γιατί άκουσα και την συνάδελφο
από το Τρίκαλα που ενδιαφερόταν για τα Μετέωρα και ορθώς- να
έχει γενικώς τίτλο αυτό το νοµοσχέδιο «ΜΕΤΕΩΡΑ»!

Αυτή είναι η αγωνία µου, κύριοι συνάδελφοι. ∆εν είναι ότι εγώ
δεν θέλησα ή δεν τόλµησα. Και στο κάτω-κάτω της γραφής τι ση-
µασία έχει ποιος την κάνει µια µεταρρύθµιση; Έτσι µένει το
όνοµα των ανθρώπων στην ιστορία της πολιτικής; Μένει από
αυτό από το οποίο κάνεις πραγµατικά. Απόδειξη, πολλές µεταρ-
ρυθµίσεις έγιναν, αλλά οι «µεταρρυθµιστές» που δεν απέδωσαν,
όχι µόνο δεν κέρδισαν τίποτα, παραδόθηκαν, κυριολεκτικά στην
αφάνεια και στην ανευθυνότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και έρχοµαι για δύο λεπτά µόνο, -θέλω να τα επαναλάβω αυτά-
σε θέµατα που θα τα βρούµε µπροστά µας. Και µη µου πείτε ότι
είναι ενδεχοµένως το γεγονός ότι µε την άλλη, την πανεπιστη-
µιακή µου ιδιότητα, έχω κάποια, αν θέλετε νοµική «διαστροφή»,
µε την καλώς νοούµενη έννοια του όρου, για τα ζητήµατα αυτά.

Πρώτο ζήτηµα, το επαναλαµβάνω, στο άρθρο 27. Είναι λάθος
µε βάση την συνταγµατική αρχή της καθολικότητας. Τα συλλο-
γικά όργανα, παραδείγµατος χάριν το δηµοτικό συµβούλιο, πρέ-
πει να εκλέγεται απ’ όλους τους δηµότες. Είναι άλλο τι συµβαίνει
όταν έχεις διαµερίσµατα, που εκλέγεις τους συµβούλους των
διαµερισµάτων. Εκεί είναι άλλο πράγµα. Εδώ, έχεις ένα δηµοτικό
συµβούλιο το οποίο εκλέγεται, στην πραγµατικότητα, ανά περι-
φέρεια και απλώς δίνεις το δικαίωµα σε καθέναν, ο οποίος επι-
λέγει τους δικούς του, δηλαδή µέσα στην περιφέρεια, του δίνεις
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το δικαίωµα σε κάθε άλλη περιφέρεια να επιλέξει ένα ή δύο ανά-
λογα µε τον πληθυσµό που υπάρχει. Αυτό παραβιάζει την αρχή
της καθολικότητας. Το σωστό είναι ότι όλοι οι δηµότες πρέπει
να µπορούν να ψηφίσουν όλα τα µέλη του δηµοτικού συµβου-
λίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εύτερον, το είπα. Υπάρχει πρόβληµα σε ό,τι αφορά την έν-
νοια της τοπικής υπόθεσης. Και θέλει ξεκαθάρισµα. Το γεγονός
ότι µπήκε η τροποποίηση, την οποία έκανε ο Υπουργός χθές, που
λέει ειδικά για το θέµα του Υπουργείου, παραδείγµατος χάριν,
Υγείας ότι µόνο οι τοπικές υποθέσεις µπορούν να πηγαίνουν εκεί,
το τι σηµαίνει τοπική υπόθεση είναι ένα λεπτό πράγµα και δεί-
χνει ακριβώς ότι δεν υπάρχει προετοιµασία να ξέρουµε τι είναι
εκείνο που θα µεταφερθεί. Αλλά και εν πάση περιπτώσει, για τις
∆ΥΠΕ αυτή η τροποποίηση δεν λέει τίποτα. Εκεί που λέτε ότι µε-
ταφέρονται αρµοδιότητες των ∆ΥΠΕ, δεν λέτε ότι: «εκείνες που
είναι τοπικές». Έτσι όπως την κάνατε την ρύθµιση, ούτε και αυτό
σώζει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είπαµε εξ ολο-
κλήρου.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ:, Μα εδώ είναι το θέµα.
Αυτή είναι η βασική µου αντίρρηση. Ούτε τη νοµολογία δεν

κοίταξε κάποιος να δει του Συµβουλίου της Επικρατείας. Οι αρ-
µοδιότητες των ∆ΥΠΕ είναι τοπική υπόθεση, για να µεταφερθεί;
Και µιλάω µε την έννοια του άρθρο 102 παράγραφος 2 εδάφιο Β.
∆εν είναι όλα τοπική υπόθεση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Παυλό-
πουλε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, συγχωρείστε
µε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχουν λεχθεί άλλωστε
και από σας τον ίδιο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η απόφαση 506 του 2010 σχε-
τικά µε τα οικονοµικά θέλει την οικονοµική αυτοτέλεια δεδοµένη
και σύγχρονη µεταφορά αρµοδιοτήτων και πόρων.

Αυτό δεν φαίνεται. Είναι µεταφορά στο µέλλον. Εκείνο όµως
που θέλω να τονίσω είναι το εξής: Ξέρετε από πού φαίνεται αυτή
η αντισυνταγµατικότητα; Φαίνεται, όταν οµολογείται στο άρθρο
95 παράγραφος 2, ότι αν ο δήµος δεν µπορεί να ασκήσει κάποιες
αρµοδιότητες, αυτές ασκούνται από όµορο δήµο ή το δήµο της
πρωτεύουσας. Και για τους νησιωτικούς και τους ορεινούς –
ιδίως γι’ αυτούς δεν υπάρχει ούτε χωρικός προσδιορισµός- εκεί
υπάρχει πλήρης οµολογία αδυναµίας άσκησης αρµοδιοτήτων και
ισχύει η αρχή της επικουρικότητας. Είναι δυνατόν να λειτουργή-
σει συνταγµατικούς δήµος, για τον οποίο οµολογείται ότι δεν του
εξασφαλίζει η Πολιτεία τα µέσα, για να κάνει τη δουλειά του;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ ολο-
κληρώστε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το τελευταίο. Καλά κάνατε και
βάλατε την εξουσιοδότηση – το έλεγε και η Επιστηµονική Υπη-
ρεσία της Βουλής- στο 281 παράγραφος 5 και από υπουργική
απόφαση γίνεται διάταγµα για το Πρόγραµµα «ΕΛΛΑ∆Α».

Κοιτάξτε το, κύριε Υπουργέ. Κοιτάξτε το µε τους νοµικούς σας.
Σας είπα πως παρά το γεγονός ότι βάλατε διάταγµα, και το διά-
ταγµα θέλει κάποια εξειδίκευση. Το άρθρο 281 του σχεδίου
νόµου, για να έχεις ένα πρόγραµµα όπως είναι το Πρόγραµµα
«ΕΛΛΑ∆Α» -όλο το επιχειρησιακό µέσα σε έξι παραγράφους- δεν
είναι αρκετά εξειδικευµένο προκειµένου να αρκέσει και διάταγµα
ακόµα. Μπορεί να έχετε πρόβληµα.

Το τονίζω. Έχει εγγενείς αδυναµίες το νοµοσχέδιο. Η αποτε-
λεσµατικότητά του καταλήγει να είναι αναποτελεσµατικότητα.
Και ένα τέτοιο εγχείρηµα, αυτή την κρίσιµη στιγµή, λίγους µήνες
προ των εκλογών, δεν έπρεπε να γίνει, αν θέλαµε να κάνουµε µια
πραγµατική µεταρρύθµιση. Η βιασύνη δεν ωφελεί σε τίποτα. Θα
παρασύρει και ό,τι πρόοδο είχαµε, σε µια Τοπική Αυτοδιοίκηση
που έχει ανάγκη από περισσότερη και ουσιαστικά στήριξη.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από τµήµα του Ιδιωτικού ∆η-
µοτικού Σχολείου Θεσσαλονίκης «Ο Απόστολος Παύλος».

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται να λάβει το λόγο ο ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και
Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού στην Α’ Περιφέ-
ρεια Πειραιά κ. Βαΐτσης Αποστολάτος.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Εγώ έχω το professional handicap να αντιλαµβάνοµαι και να
ανέχοµαι –να καταλαβαίνω δηλαδή- τις επαγγελµατικές δια-
στροφές που άκουσα πριν. Αυτό σηµαίνει ότι πρέπει να προχω-
ρήσω γρήγορα και πολύ λακωνικά να πω ότι δεν θα αναφερθώ
εγώ επαναληπτικά, γι’ ακόµα µια φορά, σε όσα σύσσωµη η Αντι-
πολίτευση, αλλά και η Συµπολίτευση εν µέρει, διατείνεται.

Πήρα το λόγο µόνο για να πω ότι έχω σαφή αντίθεση, κύριε
Υπουργέ, στο θέµα του ασυµβιβάστου. Ήθελα να τα πάρω µε τη
σειρά, αλλά το ασυµβίβαστο είναι το πρώτο θέµα, δηλαδή το
άρθρο 16, η πρόβλεψη περί αναστολής της επαγγελµατικής δρα-
στηριότητας κατά τη διάρκεια θητείας των δηµάρχων σε δήµους
πάνω από είκοσι πέντε χιλιάδες, η οποία δεν κρίνεται επωφελής
για τοπικές κοινωνίες και περιφέρειες.

Θα σας πω ότι το επαγγελµατικό ασυµβίβαστο των δηµάρχων
δεν επιτυγχάνεται µόνο µε την απρόσκοπτη άσκηση των καθη-
κόντων τους, αλλά µε µια κατάσταση µετατροπής αφ’ ενός µεν
της συµµετοχής τους στα κοινά σε επαγγελµατική ανέλιξη, αφ’
ετέρου δε τους αιρετούς άρχοντες τους καθιστά σε πολιτικούς
καριέρας, αποκλειστικά εξαρτηµένους και από δηµόσιους πό-
ρους.

Άλλωστε, επαγγελµατικό ασυµβίβαστο δεν προβλέπεται στον
καταστατικό χάρτη της χώρας, το Σύνταγµά µας, ούτε για τα
µέλη της Εθνικής Αντιπροσωπείας πλέον, γεγονός που καθιστά
αυταπόδεικτη λογική και την άρση του επαγγελµατικού ασυµβι-
βάστου και στους αιρετούς δηµάρχους.

Προτείνεται, συνεπώς, η επανεξέταση του άρθρου 16. Ήµουν
από τους πολέµιους του ασυµβιβάστου και για εµάς τους Βου-
λευτές και νοµίζω και πιστεύω βαθιά ότι είναι σαφώς λάθος η
απόφαση αυτή.

Έρχοµαι στο άρθρο 92 στην παράγραφο 5 και στο άρθρο 181
στην παράγραφο 5. Στις παραγράφους των άρθρων αυτών προ-
βλέπεται ότι σε περίπτωση που η αντιµισθία αιρετών αρχόντων –
που είναι υπάλληλοι του δηµοσίου ή ιδιωτικού τοµέα- είναι
µικρότερη των πάσης φύσεως αποδοχών της θέσης τους, προ-
σαυξάνεται κατά το ποσό της διαφοράς µε ανώτατο όριο τις απο-
δοχές του γενικού γραµµατέα Υπουργείου.

Πιστεύω απόλυτα εδώ ότι σε αυτήν την εξαιρετικά δύσκολη
για το κράτος οικονοµική περίοδο, όπου οι θυσίες του ελληνικού
λαού είναι ιδιαίτερα µεγάλες, είναι σώφρον οι αιρετοί τοπικοί άρ-
χοντες, που είναι υπάλληλοι δηµοσίου ή ιδιωτικού τοµέα, να επέ-
λεγαν είτε το ποσό των πάσης φύσεως αποδοχών τους είτε την
αντιµισθία που αναλογεί στο αιρετό αξίωµα χωρίς προσαυξήσεις,
στην περίπτωση όπου αυτό υστερεί των αποδοχών του Γενικού
Γραµµατέα Υπουργείου.

Θα ήθελα να σηµειώσω ότι στο άρθρο 92 στην παράγραφο 4,
όπως και στο άρθρο 181 παράγραφος 4 θεσπίζεται η προσαύ-
ξηση κατά 20% της αντιµισθίας των αιρετών οργάνων των δήµων
και περιφερειών, τα οποία χαρακτηρίζονται ως άτοµα µε αναπη-
ρίες. Εδώ φρονώ πως τέτοιες διατάξεις που αντιµετωπίζουν τους
ιδιαίτερους, πράγµατι, συνανθρώπους µας ως άτοµα όχι µε ανα-
πηρίες, αλλά µε µειονεκτήµατα, επιδεικνύει κάθε άλλο παρά µία
κοινωνία χωρίς διακρίσεις ίσης αντιµετώπισης και ευκαιριών.

Στην ίδια λογική προτείνεται επιπλέον και η ολική ή µερική κα-
τάργηση των εξόδων παράστασης που λαµβάνουν τα µέλη των
διοικητικών συµβουλίων των δηµοτικών νοµικών προσώπων -
ΚΑΠΗ, δηµοτικοί οργανισµοί όπως παιδικοί σταθµοί κ.λπ.- των
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δηµοτικών επιχειρήσεων. Η πρόταση αυτή επιβάλλεται για έναν
επιπλέον λόγο, καθώς οι αµοιβές των διορισµένων στα δηµοτικά
νοµικά πρόσωπα και επιχειρήσεις µελών λειτουργούν ως µέσο
πίεσης και ελέγχου τους και χρησιµοποιούνται για τη χειραγώ-
γηση σε αρκετές περιπτώσεις των αιρετών.

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι στο άρθρο 8 παράγραφος 3 και 4
του νοµοσχεδίου, προβλέπεται ότι ο αριθµός των µελών των
συµβουλίων των δηµοτικών και τοπικών κοινοτήτων, καθορίζεται
και διαφέρει ανάλογα µε τον πληθυσµό της δηµοτικής ή τοπικής
κοινότητας.

Είναι, όµως, ο προκαθορισµένος αριθµός µελών δηµοτικών και
κοινοτικών συµβουλίων που χρήζει την ανάγκη αύξησης τουλά-
χιστον κατά δύο επιπλέον µελών, έτσι ώστε να επιτευχθεί η κα-
λύτερη δυνατή αντιπροσώπευση των τοπικών και δηµοτικών
κοινοτήτων στο πλαίσιο, αυτού που πολύ καλά έχετε αποδείξει
ότι ξέρετε, της αποκεντρωµένης και ταυτόχρονα διευρυµένης
συµµετοχικής δηµοκρατίας.

Στο σηµείο αυτό -όπως σας είχα σηµειώσει και προσωπικά,
χωρίς τοπικιστικό βλέµµα, γιατί εγώ είµαι βέρος Πειραιώτης-
θέλω να σας µιλήσω για τας διαποντίους Νήσους την Ερεικούσα,
το Μαθράκι και τους Οθωνούς πάνω από την Κέρκυρα.

Υπηρέτησα τη στρατιωτική µου θητεία, καθώς και το αγροτικό
ιατρείο εκεί, γνωρίζω πάρα πολύ καλά τον τόπο, τα ήθη, τα έθιµα,
τους ανθρώπους, τις καιρικές συνθήκες µε τα µελτέµια που έρ-
χονται από τις Άλπεις και µε την ‘Οστρια που έρχεται από την
Αφρική και τα αποκλείει από την Κέρκυρα ακόµη και µήνα. Και
ένα περιστατικό ασθενούς µπορεί να χαθεί, γιατί ούτε ελικόπτερο
δεν µπορεί να ξεκινήσει - δεν µιλάµε καν για καΐκι από το Σιδάρι-
και να τον µεταφέρει από την Κέρκυρα.

Το γεγονός, βεβαίως, ως προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση έχει
να κάνει µε το ότι τα εντάσσετε στην Κέρκυρα. Έχετε κάποιο σχέ-
διο, κάποια γνώση, κάποια σκοπιµότητα;

Εγώ επιµένω -και θα µου πείτε γιατί- µε αφορµή την επικαιρό-
τητα του νυκτερινού νόµου της Αλβανικής Κυβέρνησης για τις
διευκολύνσεις στον τουρκικό στόλο που είναι ακριβώς απέναντι,
ότι εκτός όλων των άλλων, επειδή οι κάτοικοι αυτών των τριών
διαποντίων Νήσων της Ερείκουσας, του Μαθρακίου και των Οθω-
νών είναι πρώην κάτοικοι της Ηπείρου, µε ήθη, έθιµα, γλώσσα
και συνείδηση ελληνική, χρήζει να µην –αν θέλετε- υπηρετούνται
µε τον έναν και µόνο αντιδήµαρχο, που θα τους αντιπροσωπεύει
ως αιρετός άρχοντας της Τοπικής Αυτοδιοίκησης στο Νοµό της
Κέρκυρας.

Αυτά. Και θέλω να πω ότι στη βάση αυτή το παρόν σχέδιο
νόµου, µεγαλεπήβολο για τη χώρα, µπορεί να είναι τοµή. Ως
προς τις προθέσεις, όµως, η ρήση που λέει ότι δεν αρκούν οι
καλές, γνωρίζοντας τον λαβύρινθο και τις δολιχοδροµίες του τι-
τάνιου πραγµατικά πονήµατός σας, θα σας έλεγα και εγώ µε τη
σειρά µου ότι είναι φρόνιµο και την τελευταία στιγµή να γίνουν
προσπάθειες. Και ειδικά οφείλουµε για τα νησιά, κλείνοντας µε
τα Αντικύθηρα που είχα πει και στην πρώτη µου οµιλία, εκεί που
πραγµατικά συναντιέται η Αφρική µε την Ευρώπη, όπου οι κά-
τοικοι τους ταλαιπωρούνται αφού δεν έχει καράβι, δεν έχει πλοίο,
ούτε και αεροπλανάκι για εκεί, να κάνουµε κάτι, να είναι δήµος.
Εκεί επιβάλλεται.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αποστολάτο.

Κύριε Υπουργέ, θα παρέµβετε τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θέλετε τρία-τέσσερα
λεπτά;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι, να µη δε-
σµευθώ και εκτεθώ, αλλά θα τελειώσω όσο πιο σύντοµα µπορώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αγαπητές και

αγαπητοί συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω δύο-τρία
πράγµατα, τα οποία έχουν µια ιδιαίτερη σηµασία και θεσµικά,
αλλά πρέπει να σας πω για τη συγκεκριµένη παρέµβαση, και προ-
σωπικά.

∆εν είχα την ευκαιρία χθες, λόγω της εξέλιξης της συζήτησης
και των υποχρεώσεών µας, να αντιµετωπίσω δύο πολύ συγκε-
κριµένες τοποθετήσεις που έγιναν για δύο πολύ ειδικά θέµατα
για τα οποία προσδόθηκε προσωπικός χαρακτήρας σε ό,τι
αφορά την επιλογή τους. Λυπάµαι που θα το πω, αλλά δεν περί-
µενα ποτέ ότι µε τέτοια χαρακτηριστικά θα τεθούν θέµατα από
τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Αυτά τα θέµατα, για να ενηµερωθούν καλά και οι συνάδελφοι
που δεν είχαν παρακολουθήσει, είναι τα εξής δύο:

Πρώτον, γιατί η Αντίπαρος µετεξελίσσεται από κοινότητα σε
δήµο και γιατί, για παράδειγµα, δεν γίνεται το ίδιο µε τα Αντικύ-
θηρα. Και δεύτερον, τέθηκε ένα ζήτηµα, γιατί οι υπάλληλοι των
τεχνικών υπηρεσιών ∆ήµων και Κοινοτήτων στη Περιφέρεια νο-
τίου Αιγαίου παραµένουν στην Περιφέρεια νοτίου Αιγαίου. Μά-
λιστα, υπήρξαν αναφορές που αναφέρονται σε εκλογικές
περιφέρειες, στην προσωπική µου καταγωγή κ.ο.κ..

Θέλω, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, να ξέρετε δύο
πράγµατα και να θέσω υπ’ όψιν των κοµµάτων...

Μην γελάτε, κύριε Τσούκαλη, σας παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν το έθεσα εγώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν το θέσατε
εσείς, αλλά σας παρακαλώ µη γελάτε, γιατί είναι πολύ σοβαρό
θέµα και για µένα προσωπικά, αλλά και για τη θέση µας και τη
θέση µου στην Κυβέρνηση.

Λοιπόν, για την Αντίπαρο τα δεδοµένα είναι τα εξής: Υπάρχουν
άλλα είκοσι νησιά περίπου που είναι µικρότερα από την Αντί-
παρο. Εγώ θέλω την τοποθέτηση των συναδέλφων Βουλευτών
και των κοµµάτων στο τέλος της διαδικασίας, εάν προτείνουν
αυτά τα είκοσι νησιά να µην είναι δήµοι, αλλά να προσδεθούν σε
κάποια από τα µεγαλύτερά τους. Πρέπει να είναι σαφής η θέση
–παρακαλώ πολύ- των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, διότι µόνο
έτσι µπορεί να συνεχιστεί ή να σταµατήσει µία συζήτηση µε το
εάν στην Αντίπαρο έγινε ή δεν έγινε κάποια ειδική ρύθµιση.

Τα νησιά αυτά είναι: Η Σέριφος, η Κάσος, το Μεγανήσι, η Νί-
συρος, το Αγκίστρι, οι Οινούσσες, η Κίµωλος, η Ελαφόνησος, οι
Λειψοί, η Φολέγανδρος, η Τήλος, τα Ψαρά, η Μεγίστη, ο Άγιος
Ευστράτιος, η Χάλκη, η Ανάφη, η Σίκινος, το Αγαθονήσι και η
Γαύδος. Αυτά τα νησιά που ανέφερα είναι στη συντριπτική τους
πλειοψηφία µικρότερα από την Αντίπαρο µετεξελίσσονται σε δή-
µους για διαφορετικούς λόγους, που άπτονται του τι εξυπηρετεί
αυτούς τους κατοίκους περισσότερο και τι µπορεί να λειτουρ-
γήσει δεδοµένης της νησιωτικότητας για όσους τη γνωρίζουν και
για όσους έχει τύχει ποτέ να τη βιώσουν. Άρα, µία προσέγγιση
για την Αντίπαρο, θετική ή αρνητική, είναι ταυτόχρονα και µία
προσέγγιση γι’ αυτά τα νησιά.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Τα Αντικύθηρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Τα Αντικύθηρα
είναι κατά την επιλογή µας, κύριε Ψαριανέ…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Οι Μικρές Κυκλάδες;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διακόπτετε, κύριε

Ψαριανέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κατ’ αρχάς, τα
Αντικύθηρα αποτελούνται από τριάντα εννέα κατοίκους, κύριε
Ψαριανέ, και όχι από χίλιους έντεκα που αποτελείται η Αντίπα-
ρος. Και όλα αυτά σύµφωνα µε την απογραφή του 2001, γιατί το
2011, αν συνεχιστούν οι ρυθµοί αύξησης του πληθυσµού των νη-
σιών των Κυκλάδων, θα έχουµε πολύ µεγαλύτερη αύξηση και δεν
ξέρω τι θα συµβεί µε τα Αντικύθηρα.

Και σε ό,τι αφορά τις Μικρές Κυκλάδες ήταν αυτή τη στιγµή,
και κατά τη γνώµη µας και κατά τη γνώµη της κοινωνίας της
Νάξου και του ∆ήµου της Νάξου, αλλά και µεγάλου τµήµατος
αυτών των νησιών, καλύτερη επιλογή να ενωθούν µε τον ∆ήµο
της Νάξου. Αλλά αυτό που µπορεί να πει κανείς –και για το οποίο
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οφείλει να τοποθετηθεί- είναι να γίνουν αυτά τα είκοσι νησιά
δήµοι ή να µην γίνουν. Ξέρετε πολύ καλά...

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Να γίνουν όλα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Aυτό είναι άλλο
θέµα από την Αντίπαρο, κύριε Ψαριανέ.

∆εύτερον θέµα επί του οποίου θέλω –σας παρακαλώ- την θέση
σας είναι το εξής.

Αναφέρθηκε ότι κάνουµε ρουσφέτι στους πέντε υπαλλήλους
των Τεχνικών Υπηρεσιών ∆ήµων και Κοινοτήτων του νοτίου Αι-
γαίου -αυτό προήλθε από συνάδελφο του Συνασπισµού και αν
δεν κάνω λάθος αναπαρήχθη από συνάδελφο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας- γιατί επιλέγουµε αυτοί να στελεχώσουν την τεχνική υπη-
ρεσία της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου. Σ’ αυτήν την υπηρεσία,
µε το άρθρο 205, έχουµε αναθέσει την ευθύνη για την εκπόνηση
µελετών, για την πραγµατοποίηση τεχνικών έργων, στα πολύ
µικρά νησιά της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου, σ’ αυτά που είναι
βέβαιο ότι –να υποθέσει κανείς- πολύ δύσκολα θα αποκτήσουν
κάποτε τη δυνατότητα να έχουν ένα µηχανικό.

Λοιπόν, εγώ θα ανακαλέσω αυτή τη διάταξη –το λέω ρητώς και
κατηγορηµατικώς- αν τα επίσηµα κόµµατα της Αντιπολίτευσης –
δεν εννοώ τους Βουλευτές που τοποθετήθηκαν- έχουν την
άποψη ότι αυτό είναι ειδική µεταχείριση των τεχνικών υπηρεσιών
του νοτίου Αιγαίου. ∆εν θ’ αφήσουµε καµµία σκιά για ρουσφε-
τολογική αντιµετώπιση κανενός υπαλλήλου.

Παρακαλώ πολύ, τελείως ανοικτά από πλευράς µας, την το-
ποθέτηση όλων των κοµµάτων: ή θα µείνουν οι πέντε αυτοί υπάλ-
ληλοι στην Περιφέρεια νοτίου Αιγαίου για να υπηρετούν τα µικρά
νησιά ή θα περάσουν -όπως προβλέπεται για όλες τις ΤΥ∆Κ-
στους δήµους, στους οποίους µεταφέρονται και µετατάσσονται
οι υπάλληλοι. Παρακαλώ, εάν σε αυτό δεν υπάρξει η σύµφωνη
γνώµη, τουλάχιστον της συντριπτικής πλειοψηφίας των κοµµά-
των της Αντιπολίτευσης, εγώ θα αποσύρω αυτήν τη διάταξη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, πράξτε
το σωστό, χωρίς να προκαλείτε απαντήσεις, θέσεις και γνώµες.
Λέγονται οι γνώµες, κρίνει ο λαός. Πράξτε το σωστό, χωρίς να
εντείνετε τις θέσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ακούστε, υπάρ-
χει µία διαφορά, κύριε Πρόεδρε.

Εγώ δεν πήρα το λόγο επί προσωπικού. Στην πραγµατικότητα,
τοποθετούµαι επί αυτού. Γιατί εχθές -εσείς δεν ήσασταν στην
έδρα- υπήρξαν τέσσερις τοποθετήσεις, οι οποίες προσέδωσαν
προσωπικό χαρακτήρα σ’ αυτές τις ρυθµίσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, έχω γνώση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλω λοιπόν, να
είναι απολύτως καθαρό ότι η Κυβέρνηση δεν νοµοθετεί...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆ώστε τις εξηγήσεις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν ζητώ µόνο
εξηγήσεις να δώσω. Ζητώ -σας παρακαλώ πολύ και αυτό να γίνει
σεβαστό και από πλευράς σας- την τοποθέτηση των κοµµάτων.
Εάν τα κόµµατα θεωρούν ότι αυτό εµπεριέχει στοιχεία µερολη-
πτικής αντιµετώπισης ειδικής κατηγορίας εργαζοµένων, που ερ-
γάζονται στο νότιο Αιγαίο, θα αποσύρουµε τη διάταξη. Το λέµε
πάρα πολύ καθαρά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ξέρετε γιατί σας το
λέω;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας παρακαλώ,
κύριε Πρόεδρε, µε διακόπτετε τέταρτη φορά. Είναι σαφής η το-
ποθέτησή µας. Και επιτρέψτε µας να την κάνουµε, όπως νοµί-
ζουµε σωστά.

Το τέταρτο που ήθελα να πω, αγαπητές και αγαπητοί συνά-
δελφοι, είναι το εξής: Επιλέξαµε χθες η ενότητα να είναι µόνο
για το άρθρο 1. Οφείλω µία τοποθέτηση για το θέµα των αιρετών
περιφερειών. Θέλω να γνωρίζει το Σώµα ότι ο µοναδικός και απο-
κλειστικός λόγος, για τον οποίο εµείς διατηρήσαµε τις αιρετές
περιφέρειες, ήταν το γεγονός –µετά και από εντατικές συνεν-
νοήσεις µε το Υπουργείο Οικονοµίας- ότι δεν θα άντεχε η χώρα

αυτήν τη στιγµή να µπει σε µία διαδικασία αλλαγής των αιρετών
περιφερειών, χωρίς να υποστεί αρνητικότατες συνέπειες στους
ρυθµούς απορρόφησης του ΕΣΠΑ. Είναι ένα µείζον θέµα για την
ανάπτυξη της χώρας, το οποίο µας υποχρέωσε να εισηγηθούµε
τη διατήρηση του συγκεκριµένου σήµερα γεωγραφικού προσ-
διορισµού των κρατικών περιφερειών και αυτές, ως τέτοιες, να
µετατραπούν σε αιρετές περιφέρειες.

∆ιαφορετικά, θέλω να γνωρίζει το Σώµα την άποψή µας ότι
πρέπει να επανακαθοριστούν αυτά τα όρια, γιατί πράγµατι έχουν
καθοριστεί µ’ ένα τρόπο, ο οποίος δεν εξυπηρετεί τους πολίτες,
δεν ανταποκρίνεται σε µία σειρά από ορθολογικά κριτήρια. ∆εν
µπορούσαµε να το κάνουµε αυτό σ’ αυτήν εδώ τη φάση για το
λόγο που σας εξήγησα.

Όσον αφορά, τέλος, τις αποκεντρωµένες κρατικές διοικήσεις,
θα ήθελα να κάνω µία µόνο, από πλευράς µας, σηµαντική παρα-
τήρηση. Θα απαντήσουµε νοµίζουµε σωστά στο ποιός πρέπει να
είναι ο αριθµός των αποκεντρωµένων κρατικών διοικήσεων, µόνο
αν ξεκινήσουµε τη συζήτηση από το εξής κρίσιµο σκέλος: Ποιες
αρµοδιότητες θα έχουν και θα ασκούν και αν αυτές οι αρµοδιό-
τητες -που στη συγκεκριµένη περίπτωση είναι τα δασικά, τα πε-
ριβαλλοντικά, οι σχετικές µε την απονοµή ιθαγένειας ή και µε την
άσκηση µεταναστευτικής πολιτικής- µπορούν να ασκούνται ορθά
από αυτές τις αποκεντρωµένες κρατικές διοικήσεις, που θα είναι
ως δεκατρείς, ως δεκαπέντε ή ως επτά που προτείνουµε εµείς.
Εµείς πιστεύουµε ότι αυτές οι αρµοδιότητες, κάλλιστα και µε
πολύ αποτελεσµατικό τρόπο, µπορούν να ασκούνται από ένα επί-
πεδο επτά αποκεντρωµένων κρατικών περιφερειών και όχι από
περισσότερες. Οι περισσότερες δεν θα είχαν όφελος στην απο-
τελεσµατική άσκηση των αρµοδιοτήτων. Ο µεγαλύτερος αριθ-
µός αποκεντρωµένων κρατικών διοικήσεων, κατά τη γνώµη µας,
δεν θα είχε να προσφέρει κάτι περισσότερο.

Και κάτι τελευταίο. Μία παρατήρηση για κάποια θέµατα που
είπε ο κ. Παυλόπουλος, για διάφορες προτάσεις. Θα τις συζη-
τήσουµε στο τέλος. Και οι επισηµάνσεις που έχετε κάνει, κύριε
Παυλόπουλε, θα τις λάβουµε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν µας.

Όµως, νοµίζω ότι πρέπει να πούµε κάτι, γιατί γι’ αυτό δεν είναι
ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» η µόνη αφορµή. Έχουµε όλοι υποχρέωση –
και η χώρα ζει ένα τέτοιο παράδειγµα τις τελευταίες ηµέρες- να
µη στεκόµαστε µόνο στα συµπτώµατα έτσι όπως εκδηλώνεται
ένα πρόβληµα. Κάθε πρόβληµα έχει και τα συµπτώµατα µε τα
οποία εκδηλώνεται, αλλά έχει και τα αίτιά του. Εµείς έχουµε
πάρει τη δύσκολη απόφαση να παρεµβαίνουµε και στα αίτια.

Θα ήθελα να πω ένα παράδειγµα γενικότερης πολιτικής υφής,
γενικότερου πολιτικού χαρακτήρα. Ένα µεγάλο θέµα για τη χώρα
είναι τι θα γίνει µε την περίπτωση του κ. Μαντέλη και πώς θα εξε-
λιχθούν οι διαδικασίες επιβολής ποινών, όπως προβλέπεται στο
κράτος δικαίου.

Όµως, κατά τη γνώµη µας ένα δεύτερο µείζον θέµα που έχει
να αντιµετωπίσει η χώρα και που πρέπει να συζητήσει ο πολιτικός
κόσµος, το πολιτικό σύστηµα, είναι να ψάξει να βρει ποια είναι τα
αίτια που γεννούν αυτές τις προβληµατικές καταστάσεις, αυτά
τα συµπτώµατα, αυτές τις παραβατικές συµπεριφορές στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση. Εάν δεν παρέµβουµε στα αίτια και αν η
συζήτηση µείνει µόνο στο πρώτο σκέλος, τότε θα είναι µεν µία
θετική εξέλιξη, αλλά δεν θα είναι η ολοκληρωτική λύση στο πρό-
βληµα.

Και επειδή, βεβαίως, έχουµε και τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που άπτε-
ται τέτοιων θεµάτων, αλλά θα έχουµε την ευκαιρία και εν όψει
του εκλογικού νόµου να συζητήσουµε όλα αυτά τα θέµατα, νο-
µίζω ότι είναι πολύ σηµαντικό να πούµε ξανά ότι χρειάζεται µία
πολύ µεγάλη παρέµβαση στα αίτια που παράγουν τα συγκεκρι-
µένα συµπτώµατα. Και για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» αυτό έχει πάρα
πολλές και εκτεταµένες εφαρµογές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν ζητήσει το λόγο ο κ. Σι-
ούφας και ο κ. Ζώης.

Κύριε Σιούφα, θέλετε να ξεκινήσουµε µε σας;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα µε πείραζε κα-
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θόλου να προηγηθεί ο συνάδελφος κ. Ζώης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Σιούφα.

Εξάλλου, θα έχετε το λόγο ο καθένας σας για ένα λεπτό.
Το λόγο έχει, λοιπόν, ο κ. Χρήστος Ζώης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω κάτι, απλώς επειδή προκλη-

θήκαµε από τον κύριο Υπουργό και νοµίζω ότι οφείλουµε να το-
ποθετηθούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, αυτό έχει ενδια-
φέρον.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όπως θα διαπιστώσατε, κύριε Υπουργέ,
τόσο από τη δική µου τοποθέτηση ως εισηγητού του νοµοσχε-
δίου εκ µέρους της Αντιπολίτευσης, όσο και από τις τοποθετή-
σεις του Κοινοβουλευτικού µας Εκπροσώπου, σε καµµία
περίπτωση δεν ετέθησαν τα ζητήµατα τα οποία θίξατε. Βεβαίως,
υπήρξαν τοποθετήσεις συναδέλφων Βουλευτών, τις οποίες ου-
δείς δικαιούται να λογοκρίνει, αλλά και ουδείς δικαιούται να πα-
ρερµηνεύει. Και είµαι εδώ για να υπερασπιστώ εν τη απουσία
τους την ορθή ερµηνεία των αποδιδοµένων σ’ αυτούς.

Κύριε Πρόεδρε, είναι απλά τα πράγµατα. Οι συνάδελφοι ξεκι-
νώντας από το γνήσιο ενδιαφέρον τους για τις ιδιαίτερες πατρί-
δες τους και γνωρίζοντας, όπως γνωρίζει και ο κ. Ραγκούσης, τα
της ιδιαίτερης πατρίδας τους καλύτερα από εµένα, έθεσαν το
θέµα της Αντιπάρου όχι για να καταργηθεί ο ∆ήµος της Αντιπά-
ρου που ορθώς ιδρύεται, αλλά για να ευαισθητοποιήσουµε τον
κύριο Υπουργό προκειµένου να κατανοήσει και µε τον ίδιο ακρι-
βώς τρόπο που οδηγήθηκε σ’ αυτήν την επιλογή, να προχωρήσει
στην υιοθέτηση σύστασης και άλλων δήµων, όπως αυτού των
Αντικυθήρων, των ∆ιαποντίων Νήσων, για τους οποίους υπάρχει
το ίδιο ειδικό ενδιαφέρον.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συντοµεύετε, παρα-
καλώ, κύριε Ζώη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Το δεύτερο που θα ήθελα να πω, κύριε Πρό-
εδρε, αφορά τους υπαλλήλους των ΤΥ∆Κ, για τους οποίους
υπάρχει ακριβώς η ίδια λανθασµένη ερµηνεία. Ουδείς παραγνω-
ρίζει την ανάγκη οι υπάλληλοι των ΤΥ∆Κ να παραµείνουν στην
Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου. Σας παρότρυναν, όµως, οι κύριοι συ-
νάδελφοι, να κατανοήσετε ότι το ίδιο πρέπει να γίνει και µε τους
υπαλλήλους των ΤΥ∆Κ σε όλες τις περιφέρειες, κάτι το οποίο και
οι ίδιοι, αν θέλετε, υποστηρίζουν και είχαµε την ευκαιρία να πα-
ρακολουθήσουµε τις εξηγήσεις τους στην επιτροπή µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε συνά-
δελφε. Ορθόν και λήξαν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και σε ό,τι αφορά το θέµα των αιρετών Πε-
ριφερειών και των Γενικών ∆ιοικήσεων, κύριε Υπουργέ, ακούσαµε
τις εξηγήσεις σας για τις διοικήσεις και τις αιρετές περιφέρειες,
αλλά ακόµα δεν έχουµε ακούσει τίποτα για το διορισµένο Γεω-
γραφικό Αντιπεριφερειάρχη που συµπιέζει και στην ουσία εξου-
δετερώνει τη σκοπιµότητα για την οποία ιδρύεται η αιρετή
περιφέρεια.

Η απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, αποτελεί λυδία λίθο, αν θέ-
λετε, για να αντιληφθούµε όλοι πού το πάει η Κυβέρνησή σας.
Σας ζήτησα να τοποθετηθείτε και µου το διαψεύσατε βεβαίως,
αλλά κρατείστε το αυτό για να τοποθετηθείτε ξανά όταν πάρετε
πάλι το λόγο, γύρω από το εάν έχετε στόχο στο µέλλον να κα-
ταργήσετε την αιρετή Περιφέρεια, εκκινώντας ακριβώς απ’ αυτό
το σηµείο που έχει να κάνει µε το διορισµένο αντιπεριφερειάρχη
και µε το «καπέλο» των γενικών διοικήσεων που βάζετε στην αι-
ρετή Περιφέρεια.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Ζώη.
Ο κ. Σιούφας έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και εγώ

το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Τσού-

καλη, για µία λέξη µόνο.
Ορίστε, κύριε Σιούφα, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, χαίροµαι γιατί και

άλλοι συνάδελφοι σήµερα –και µεταξύ αυτών άκουσα τον κ. Κου-
κουλόπουλο- έθεσαν το πολύ µεγάλο κεφάλαιο της περιφερεια-

κής διοίκησης, αιρετής και κρατικής.
Σήµερα πιστεύω ότι είναι το πιο ουσιαστικό µέρος της συζή-

τησης αυτού του εγχειρήµατος από την πλευρά της Κυβέρνη-
σης. Χαίροµαι που είστε εδώ, κύριε Υπουργέ, διότι θα
επαναλάβω αυτό που σας είπα προχθές.

Χρησιµοποιήσατε ένα πολύ ισχυρό επιχείρηµα σε ό,τι αφορά
τις δεκατρείς αιρετές περιφέρειες, το οποίο έχει αντιστοίχιση και
ίδια λογική µε τα συµβαίνοντα -τουλάχιστον από την πλευρά των
περιφερειών- στην υπόλοιπη Ευρώπη. Πρέπει, όµως, µε τη λο-
γική του ίδιου επιχειρήµατος να µην προχωρήσετε µόνο στην
ίδρυση των επτά κρατικών περιφερειαρχών. Να αφήσετε δεκα-
τρείς αιρετές περιφέρειες και δεκατρείς κρατικές περιφέρειες.

Αν στο µέλλον σας δοθεί η δυνατότητα να δηµιουργήσετε κάτι
διαφορετικό και για τον αιρετό και για τον κρατικό περιφερει-
άρχη, να προχωρήσετε σε αυτήν τη διάρθρωση. ∆ιότι και εδώ θα
κάνετε το ίδιο λάθος που κάνατε µε τη διάρθρωση της νέας Κυ-
βέρνησης τον Οκτώβρη µήνα: Με άλλα πράγµατα ξεκινήσατε και
στη διαδροµή βλέπετε πόση µεγάλη δυσλειτουργικότητα έφε-
ραν στην Κυβέρνηση αυτές οι διασπάσεις και οι συνενώσεις
Υπουργείων.

Αφήστε, λοιπόν, τις κρατικές περιφέρειες, όπως είναι. Η πα-
ρουσία του κράτους, της κεντρικής Κυβέρνησης πρέπει να είναι
στο πρόσωπο του διοριζόµενου γενικού γραµµατέα της περιφέ-
ρειας, για να κρατήσει ενότητα και ο νοµός.

Είναι πολύ σηµαντικό –βάλτε το στην προσοχή σας και µην το
παίρνετε µε πείσµα- πως αυτές οι τοποθετήσεις δεν γίνονται για
λόγους αντιπολιτευτικούς, αλλά γίνονται µε έγνοια και µε εθνική
ευθύνη.

Φθάνω στο τελευταίο: Ξαναµετρήστε και πάλι το θέµα εάν ο αι-
ρετός γενικός γραµµατέας περιφέρειας πρέπει να είναι άµεσα
εκλεγόµενος από τους πολίτες της συγκεκριµένης περιφέρειας
ή πρέπει να είναι έµµεσα εκλεγόµενος, όπως συµβαίνει στις πε-
ρισσότερες ευρωπαϊκές χώρες που λειτουργούν µε το σύστηµα
των περιφερειών δοκιµασµένα εδώ και πάρα πολλά χρόνια.

Αυτές τις απόψεις ήθελα να καταθέσω σε αυτό το σηµαντικό
µέρος του νοµοθετήµατος και του εγχειρήµατος που γίνεται σή-
µερα. ∆ιότι µπλέξαµε µε το θέµα της διάρθρωσης των νέων
δήµων, ενώ η ουσία της παρέµβασής σας βρίσκεται στα σηµε-
ρινά περίπου 300 άρθρα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έγινε ιδιαίτερη ανα-

φορά από τον κ. Ραγκούση και µάλιστα µε έναν αρνητικό σχο-
λιασµό. Γι’ αυτό σας παρακαλώ θέλω και εγώ να πάρω το λόγο
για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο
για ένα λεπτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ξεκινήσατε, κύριε Υπουργέ –εντε-
λώς άδικα- µε ένα σχολιασµό σχετικά µε την αντίδραση, που δεν
έχει καµµία σχέση µε την τοποθέτησή σας. Καµµία! Αυτό ήταν
αρνητικό. Σας το λέω ευθέως και δεν τιµά τον οµιλούντα.

∆εύτερον, όσον αφορά στην Αντίπαρο, δεν είχε καµµία σχέση
αυτό το οποίο αναφέραµε µε τη γενικότερη χωροθεσία των νη-
σιών. Αυτό που θέσαµε ευθέως είναι ότι δεν µπορεί να µην επε-
κταθεί και σε άλλα νησιά. Άλλο η Αντίπαρος, άλλο η
Ελαφόνησος, άλλο η Κάσος, άλλο ο Άη Στράτης. Γιατί η Αντίπα-
ρος και η Ελαφόνησος, απ’ ό,τι γνωρίζω, δεν αποκόπτονται ποτέ
λόγω κακοκαιρίας από τα νησιά µε τα οποία έχουν επαφή, ενώ
δεν συµβαίνει το ίδιο στην Κάσο και στον Άη Στράτη.

Είπαµε για γενίκευση και είπαµε, κύριε Ραγκούση, πως δεν
είναι δυνατόν η Αντίπαρος και η Ελαφόνησος να είναι ένας δήµος
και να είναι ένας δήµος και η Λέσβος. Προσχωρήσαµε στη θέση
της ΚΕ∆ΚΕ. Τόσο σοβαρή είναι η τοποθέτησή µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εύτερον, έρχοµαι στις ΤΥ∆Κ. Και ο οµιλών ειδικός αγορητής
και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος Φώτης Κουβέλης το-
ποθετηθήκαµε –νοµίζω- µε αρκετή σοβαρότητα. Η αναφορά που
έγινε από ένα συνάδελφό µας σε σχέση µε τις ΤΥ∆Κ έχει σχέση
µε τη µοναδική τροπολογία που έχουµε καταθέσει εµείς και µι-
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λάµε για γενίκευση εφαρµογής αυτού που κάνετε στο νότιο Αι-
γαίο σε όλη την Ελλάδα. Έχουµε καταθέσει τροπολογία. Ίσως
να µην την έχετε δει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει. Είστε σαφής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Με αυτήν την έννοια το λέω. Όχι βε-

βαίως ότι δεν χρειάζονται οι πέντε ΤΥ∆Κ στην Περιφέρεια Νο-
τίου Αιγαίου µε τα µικρά νησιά και ότι δεν πρέπει να
ασχοληθούµε µε την ανάπτυξη αυτών των νησιών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Τσούκαλη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Απλώς, εγώ νο-
µίζω ότι είναι σαφής η θέση των κοµµάτων και ότι είναι
προφανώς θετική και για τη µια διάταξη και για την άλλη. Απο-
σαφηνίστηκε αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θετικές, θετικές.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θετικές, ναι. Και
ευχαριστώ γι’ αυτό, όχι που είναι θετικές, αλλά που πήραµε τις
απόψεις των κοµµάτων.

∆εύτερον, για του λόγου το αληθές, έτσι για την ιστορία µόνο
να αναφέρω συγκεκριµένη χθεσινή αναφορά του κ. Μαρκόπου-
λου: «Είναι φωτογραφική διάταξη, εξυπηρέτηση κοµµατικής πε-
λατείας». Εγώ γι’ αυτό διέκρινα τοποθέτηση προσωπική ούτε τη
λογοκρίνω ούτε τη σχολιάζω, αλλά ήταν αυτή που υποχρέωσε,
κύριε Ζώη, να κάνω αυτήν την τοποθέτηση. Τελείωσε το θέµα και
αυτό που µας ενδιαφέρει είναι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όµως, η σωστή ερµηνεία είναι αυτή που σας
είπα εγώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Εντάξει, τώρα,
εάν αυτό επιδέχεται άλλης ερµηνείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι λήξαν το θέµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όσον αφορά τους
κατοίκους, τώρα, κύριε Σιούφα, σας παρακαλώ πολύ, µε αφορµή
την τοποθέτησή σας, πρέπει να το συµπληρώσω. Θέλω να γνω-
ρίζετε, παρακαλώ και εσείς, αλλά και όλοι οι συνάδελφοι το εξής.

Έχουµε, επίσης, συµπεριλάβει, για να καταλήξουµε στα κρι-
τήρια τα µείζονα, τα εθνικά –έχουν και τέτοια διάσταση, όχι µε
την έννοια των συνόρων, αλλά µε την έννοια της προοπτικής του
έθνους, της κοινωνίας και των τοπικών κοινωνιών- στη συλλογι-
στική µας για τις επτά αποκεντρωµένες κρατικές διοικήσεις και
µε γνώµονα, πάλι σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικονοµίας, τη
διαπραγµάτευση, την οποία πολύ σύντοµα θα κληθεί η χώρα µας
να ξεκινήσει, για τη δηµιουργία του επόµενου Κοινοτικού Πλαι-
σίου Στήριξης.

Και έχουν έτσι προσδιοριστεί τα γεωγραφικά όρια των επτά
αποκεντρωµένων κρατικών διοικήσεων, ώστε να πετύχουµε και η
δυτική Μακεδονία και η Ήπειρος -που όµως ήταν επόµενο µάλ-
λον ότι θα το είχε έτσι κι αλλιώς αυτό το προνόµιο- αλλά και δια
µέσου αυτής της αρχιτεκτονικής και της γεωγραφίας και το σύ-
νολο της βορείου Ελλάδος, να έχουµε πολύ αυξηµένες πιθανό-
τητες να παραµείνουν στον περίφηµο Στόχο 1 –τα γνωρίζετε
πολύ καλά- και να µπορούν να αντλήσουν πόρους και στο επό-
µενο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης,για την πραγµατοποίηση έργων
βαριάς υποδοµής. Απλώς, ήθελα να το ακούσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Υπουργέ.
Σας ευχαριστούµε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο
για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, κύριε Σταµάτη. Εί-
σαστε στη σειρά σας.

Ο κ. Καρατζαφέρης, ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, έχει το λόγο για λίγα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Για ελάχιστα, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, όταν υποχωρεί η έπαρση –και χαίροµαι που
σήµερα έχει υποχωρήσει αισθητά- και αυξάνεται ο διάλογος είναι
καλή αγωγή για τη δηµοκρατία.

Άκουσα να απευθύνετε ερωτήµατα εις τα κόµµατα της Αντι-
πολιτεύσεως. Εµείς πιστεύουµε ακράδαντα ότι κάθε νησί πρέπει
να έχει το δήµο του και να προχωρήσει προς τα εκεί. Βεβαίως,
θέλω να ελπίζω ότι αυτό το οποίο θα ισχύσει στο Αιγαίο, για το
οποίο έχετε µια ευαισθησία την οποία ουδείς µπορεί να σας την
αρνηθεί, ε, ας ισχύσει και για το Ιόνιο, το βόρειο Ιόνιο, για το
πάνω από την Κέρκυρα Ιόνιο. Και δεν νοµίζω ότι εκεί χρειάζεται
κάποιος δογµατικός λόγος. Μπορείτε να το δείτε, δεν χάλασε ο
κόσµος.

Όσον αφορά το θέµα που έθεσε ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος
της Βουλής, έχω τις δικές µου ενστάσεις. Όταν πάµε σε ένα
θεσµό δηµοκρατικό αιρετού περιφερειάρχη, πρέπει να σεβα-
στούµε την εντολή του ελληνικού λαού. Όταν ο άλλος θα έχει
πάρει τρία εκατοµµύρια ψήφους στην Αττική ή ένα εκατοµµύριο
ψήφους στην κεντρική Μακεδονία, δεν χρειάζεται να έχει απέ-
ναντι αφεντικό και από πάνω αφεντικό. ∆εν χρειάζονται καν οι
επτά. Ή τους εµπιστεύεστε ή δεν τους εµπιστεύεστε. Ή εµπι-
στευόµεθα τον ελληνικό λαό ή δεν εµπιστευόµεθα τον ελληνικό
λαό.

Αυτή η ανασφάλεια ότι θα ψηφιστεί από τρία εκατοµµύρια Έλ-
ληνες και πρέπει επάνω να του βάλω το δοτό εγώ, πρώην απο-
τυχηµένο, ενδεχοµένως, Βουλευτή ή πολιτευτή, που συνήθως
χρησιµοποιούµε τα κόµµατα, είναι προσβολή της ουσίας της δη-
µοκρατίας. Να έχει αφεντικό; Τον βάζει σε µια διαδικασία να ψη-
φιστεί σε γενικές εκλογές και θα έχει αφεντικό, ποιον; Το δοτό;
Θα του σηκώνει το τηλέφωνο να του λέει τι να κάνει; Γιατί φο-
βάται η δηµοκρατία; Ή το πιστεύουµε ή δεν το πιστεύουµε. Εάν
δεν το πιστεύουµε, το προσπερνάµε και δεν το κάνουµε. Εάν,
όµως, το πιστεύουµε, θα το στηρίξουµε.

Και δεν καταλαβαίνω την έννοια, πράγµατι, γιατί αυτοί πρέπει
να είναι επτά ή δύο ή δεκατρείς. Ή χρειάζονται ή δεν χρειάζονται.
Για µένα δεν χρειάζονται. Από τη στιγµή που κάποιος έχει την
εντολή του ελληνικού λαού, αυτήν την εντολή µπορεί να τη δια-
περαιώσει χωρίς την ανάγκη υπάρξεως αφεντικών, τα οποία χρη-
σιµοποιούνται από την κεντρική διοίκηση, µόνο και µόνο για να
ποδηγετήσουν τον αιρετό. Και αυτό είναι το σηµείο στο οποίο
έχω µεγάλη διαφορά.

Όσον αφορά τώρα τους πέντε υπαλλήλους κάτω, βεβαίως και
πρέπει να παραµείνουν, για να µπορέσουν να εξυπηρετήσουν τα
µικρά νησιά. ∆εν χάλασε ο κόσµος και δεν νοµίζω ότι αυτό είναι
ένας βιασµός της δηµοκρατίας.

Ευχαριστούµε πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε,
το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε,
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, σε σχέση µε την άποψη που
διατυπώσατε µε αφορµή την τοποθέτηση του κ. Σιούφα, να κάνω
δύο πολύ χρήσιµες νοµίζω επισηµάνσεις.

Η πρώτη είναι ότι δεν υπάρχει καµµία ιεραρχική σχέση µεταξύ
της αποκεντρωµένης κρατικής διοίκησης και της αιρετής περι-
φέρειας. ∆εν µπορεί τίποτα πέραν της άσκησης των αρµοδιοτή-
των που ο κάθε βαθµός έχει και που οφείλει και υποχρεούται να
ασκεί αυτοτελώς και αυτόνοµα, να συµπλέξει τους δύο αυτούς
ιδιαίτερους βαθµούς. Από τη µια το αποκεντρωµένο κράτος από
την άλλη η αυτοδιοίκηση, συνταγµατικά αυτοτελής.

Για πρώτη φορά σ’ αυτό το νοµοσχέδιο θεσπίζεται ότι η επο-
πτεία επί της νοµιµότητας των αποφάσεων που λαµβάνουν και
οι δύο βαθµοί της αυτοδιοίκησης δεν θα είναι µια υπόθεση πολι-
τική, κυβερνητική, δεν θα ασκείται δια µέσου του γενικού γραµ-
µατέα της κρατικής αποκεντρωµένης διοίκησης, αλλά θα
υπάρχει αυτοτελής υπηρεσία, που ως τέτοια θα συσταθεί, µε επι-
λογή που θα γίνει από το ΑΣΕΠ και το Συνήγορο του Πολίτη, του
επόπτη της νοµιµότητας των αποφάσεων και των περιφερειών
και των δήµων.

Άρα, καµµία ιεραρχική σχέση, καµµία σχέση ο ένας πάνω από
τον άλλο. Πάνε παράλληλα ο καθένας για να ασκεί τις δικές του
αρµοδιότητες.
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Οι αποκεντρωµένες κρατικές διοικήσεις, επαναλαµβάνω,
έχουν κυρίως αρµοδιότητες δασικές, περιβαλλοντικές, οτιδήποτε
σχετικό µε την ιθαγένεια, οτιδήποτε σχετικό µε τη µεταναστευ-
τική πολιτική. Πολιτικές και αρµοδιότητες, που δεν επιτρέπει το
Σύνταγµα να µεταβιβαστούν στην αυτοδιοίκηση, το οποίο στο
άρθρο 101, αν δεν κάνω λάθος, επιβάλλει, επιτάσσει -θα ήταν
µείζον το συνταγµατικό πρόβληµα µε το νοµοσχέδιο- να υπάρχει
το κράτος σε αποκεντρωµένη εκδοχή, να αναπτύσσει και να
ασκεί τις αρµοδιότητές του και σε αποκεντρωµένη εκδοχή.

Αυτή η συνταγµατική επιταγή είναι που µας επιβάλλει να υπάρ-
χουν αποκεντρωµένες κρατικές διοικήσεις. ∆εν γίνεται µε βάση
το Σύνταγµα να µην υπάρχουν. Υπάρχουν χωρίς να είναι καπέλο
στις αιρετές περιφέρειες για να ασκούν τις δικές τους αρµοδιό-
τητες. Η εποπτεία επί των ΟΤΑ, Α’ και Β’ βαθµού, γίνεται ανε-
ξάρτητα για πρώτη φορά, όπως θεσπίζεται στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Αυτά θα ήθελα σας παρακαλώ να γνωρίζετε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, κύριε συνάδελφε,

θα προχωρήσει η συζήτηση.
Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. Κωνσταντίνος Καρτάλης έχει το

λόγο…
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί της

διαδικασίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχω δώσει ήδη το λόγο

σε συνάδελφό σας. Είστε και εγγεγραµµένος.
Ορίστε, κύριε Καρτάλη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Υπουργός κ. Ραγκούσης νοµίζω έβαλε µε πολύ καθαρό

τρόπο το όλο ζήτηµα των περιφερειών και θα ήθελα να πω ότι
σήµερα που συζητάµε για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και συζητάµε για
το ΕΣΠΑ και την επιτάχυνσή του, παράλληλα γίνονται συζητή-
σεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση για το Ε’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης, το οποίο µπορεί να επηρεάσει καθοριστικά τη χώρα µας σε
ό,τι αφορά στη διάρθρωση των περιφερειών ανάλογα µε το αν
περιφέρειες της χώρας ξεπεράσουν το στόχο του 75% και βρε-
θούν εκτός στόχου 1.

Άρα, πρέπει να είµαστε πολύ προσεκτικοί, να δούµε πώς ορ-
γανώνουµε περιφερειακά τη χώρα. Και ορθά το Υπουργείο Εσω-
τερικών κάνει αυτή τη διάκριση για να µπορέσουµε να έχουµε
την ικανότητα να δροµολογήσουµε έργα υποδοµής σε πολλές
περιφέρειες της χώρας και στο επόµενο προγραµµατικό πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Είπα στη συζήτηση επί της αρχής ότι το νοµοσχέδιο είναι µια
πνοή τοπικής δηµοκρατίας και προφανές είναι ότι αποτελεί µια
σοβαρή τοµή για τη διοίκηση της χώρας και την αυτοδιοίκηση.
∆εν θα επανέλθω σ’ αυτό.

Θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο στον κ. Παυλό-
πουλο, τον οποίο σέβοµαι και ως συνάδελφο Βουλευτή και ως
συνάδελφο στο πανεπιστήµιο, που επικαλέστηκε θέµατα διαφά-
νειας στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», ότι ως νέος Βουλευτής επιχειρούσα
µε αγωνία να βρω στοιχεία για το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» του
Υπουργείου Εσωτερικών και ποτέ δεν τα έπαιρνα από το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών στις ερωτήσεις του κοινοβουλευτικού ελέγχου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μην τα λέτε αυτά τώρα. Είναι αναρτηµένα
όλα τα στοιχεία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Έπαιρνα µια απλή σελίδα,
χωρίς καµµία λεπτοµέρεια, αγαπητέ συνάδελφε, κύριε Ζώη,
χωρίς καµµία κατανοµή, χωρίς καµµία τεκµηρίωση γιατί επιλέ-
γεται το ένα και το άλλο έργο. Νοµίζω ότι θα πρέπει να είµαστε
πολύ συνεπείς στο θέµα διαφάνειας. ∆εν είναι αυτό το σηµερινό
ζήτηµα, όµως είναι πολύ σηµαντικό.

Σε σχέση µε το νοµοσχέδιο αυτό καθ’ αυτό, κύριε Υπουργέ,
έχετε µια σειρά από πολύ σοβαρές διατάξεις: στο άρθρο 73 για
την οικονοµική επιτροπή για όλους τους δήµους. Όµως, όταν πη-
γαίνουµε στο άρθρο 76 που είναι η Επιτροπή ∆ιαβούλευσης, στο
άρθρο 73 που είναι η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, στο άρθρο 77
που είναι ο συµπαραστάτης του δηµότη και της επιχείρησης, βά-
ζουµε κριτήριο τον πληθυσµό «πάνω από δέκα χιλιάδες» στις δύο
πρώτες περιπτώσεις, «πάνω από είκοσι χιλιάδες» στην τρίτη πε-
ρίπτωση.

Είναι πολύ κρίσιµοι θεσµοί αυτοί για την αυτοδιοίκηση. Γιατί

ένας δήµος, ο οποίος έχει εννιά χιλιάδες εννιακόσιους ενενήντα
εννιά κατοίκους ή οκτώ χιλιάδες επειδή είναι ορεινός, να µην έχει
αυτό το εργαλείο για να µπορεί να στηρίξει την τοπική του κοι-
νωνία; ∆ηλαδή το συµπαραστάτη του δηµότη, την επιτροπή δια-
βούλευσης, την επιτροπή ποιότητας της ζωής; Αντιλαµβάνοµαι
ότι πρέπει να κάνουµε µία οικονοµία στις επιτροπές. Μήπως θα
µπορούσαν, εάν δεν κατέβουµε πληθυσµιακά, δήµοι µεγαλύτεροι
να επικουρούν µε τις επιτροπές αυτές ή µε τους συµπαραστάτες
και µικρότερους όµορους δήµους, για να µπορέσει ο δηµότης
και η επιχείρηση, η επιχειρηµατικότητα, να έχει µια προστασία
σε ένα δύσκολο πλαίσιο ανταγωνιστικότητας και οικονοµικής
ανάπτυξης που δηµιουργείται; Αυτό είναι το πρώτο σηµείο.

Το δεύτερο σηµείο: Θα ήθελα και εγώ µε τη σειρά να επιµείνω
στο άρθρο 27, να είναι ενιαία η ψηφοφορία για τους δηµοτικούς
συµβούλους. Να µην υπάρχουν δύο ταχύτητες, γιατί νοµίζω ότι
αυτό βοηθάει τους καινούργιους µεγαλύτερους δήµους να απο-
κτήσουν καλύτερη συνοχή. Και λέγοντας αυτό, θα ήθελα και εγώ
να πω ότι σε ό,τι αφορά τους αντιπεριφερειάρχες, θεωρώ ότι θα
πρέπει να εκλέγονται για να αποκτήσουν οι νέες περιφέρειες, οι
νέες αυτές δοµές µια περιφερειακή συνείδηση που τους είναι
απολύτως αναγκαία για να µπορέσουν να σταθούν στα επόµενα
βήµατα, τα οποία δροµολογούνται το επόµενο διάστηµα.

Άρθρα 204 έως 206 που αφορούν τους νησιωτικούς δήµους:
Ξέρω ότι έχετε ειδική µέριµνα ως προς αυτό, γι’ αυτό και ο κύ-
ριος Πρόεδρος του ΛΑΟΣ αναφέρθηκε σε αυτό σωστά. Θα ήθελα
να επεκτείνετε αυτές τις µέριµνες και για νησιά που ανήκουν σε
περιφέρειες άλλων περιοχών της χώρας, όπως η περιφέρεια
Θεσσαλίας, που έχει τις Σποράδες, η περιφέρεια στη βόρειο Ελ-
λάδα που έχει τη Θάσο και τη Σαµοθράκη, η Σκύρος, που είναι
στην περιφέρεια Στερεάς Ελλάδος, γιατί και αυτά είναι νησιά που
χρειάζονται ειδικές πρόνοιες από αρµοδιότητες για να µπορέ-
σουν να έχουν βιώσιµες τοπικές οικονοµίες. Θα µπορούσατε, λοι-
πόν, να λάβετε µία µέριµνα, έτσι ώστε να επεκταθούν µε µια
δεύτερη πράξη, την οποία θα εκδώσει το Υπουργείο Εσωτερι-
κών, κάποιες από αυτές τις αρµοδιότητες και για τα νησιά που
ανήκουν σε περιφέρειες, που δεν είναι οι κλασσικές νησιωτικές
περιφέρειες.

Λέγοντας αυτό, θα ήθελα επίσης να πω ότι θα πρέπει να προ-
βλέψουµε ότι οι ακτοπλοϊκές συγκοινωνίες, όταν αυτές επικου-
ρούνται ή υποστηρίζονται από εταιρείες ναυτικής βάσης που
γίνονται από νησιά, για να µπορέσουµε να καλύψουµε το πρό-
βληµα της έλλειψης ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών σε πολλές πε-
ριοχές της χώρας, να έχουν πιο ευέλικτες διατάξεις για να
µπορούν να προσλαµβάνουν το προσωπικό. Είναι πολύ βαρύ το
σχήµα ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου να προσλαµβάνει
µε ΑΣΕΠ τους ναύτες, τους καπετάνιους, τους µηχανικούς. Εδώ
θέλουµε µία ευελιξία για να µπορέσουµε πραγµατικά να δώ-
σουµε µία πνοή στα νησιά, ώστε να έχουν τη δυνατότητα να κα-
λύψουν το έλλειµµα της ακτοπλοϊκής συγκοινωνίας.

Άρθρο 257: Οι µετατάξεις προσωπικού που ανήκουν στις νο-
µαρχίες. Θα έλεγα ότι θα µπορούσαν να ζητήσουν τα συγκεκρι-
µένα στελέχη τη µετάταξή τους, όχι µόνο στο δήµο που είναι η
έδρα του νοµού, αλλά και σε οποιονδήποτε άλλο δήµο που είναι
στον ίδιο νοµό. Θα τους δώσουµε αυτήν την ευκολία, έτσι ώστε
να διαχυθούν καλύτερα οι υπάρχουσες δυνάµεις και να µπορέ-
σουµε να έχουµε µια καλύτερη αξιοποίηση του ανθρώπινου δυ-
ναµικού που έχει ιδιαίτερη εµπειρία.

Άρθρο 159: Παράγραφος 5. Ο περιφερειάρχης, ο νέος γενι-
κός γραµµατέας της περιφέρειας, πρέπει να παρουσιάζει τον
προϋπολογισµό στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής. Ο νέος πε-
ριφερειάρχης έχει πάρα πολλές αρµοδιότητες: Υλοποιεί το
ΕΣΠΑ, που είναι το µεγαλύτερο εργαλείο ανάπτυξης της χώρας.

Θα πρότεινα, κύριε Υπουργέ, ο εκάστοτε περιφερειάρχης να
µην έχει απλώς την παρουσίαση του προϋπολογισµού, αλλά να
έχει και την παρουσίαση σε ετήσια βάση του απολογισµού και
της προόδου, την οποία έχει προκαλέσει στην περιοχή του, για
να µπορέσει να έχει και η Βουλή των Ελλήνων µία εικόνα σύµ-
φωνα µε την πρόνοια του νοµοσχεδίου και τον τρόπο µε τον
οποίο εξελίσσεται η υλοποίηση του ΕΣΠΑ σε κάθε περιφέρεια
της χώρας.

Αυτές είναι οι βασικές παρατηρήσεις που θα ήθελα να κάνω.
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Παρακαλώ να λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν σας –είµαι βέβαιος ότι θα
το κάνετε- τις ειδικότερες παρατηρήσεις για τα νησιά που δεν
πρέπει να µείνουν σε δεύτερη ταχύτητα, επειδή ανήκουν σε µία
χερσαία περιφέρεια και έλκουν, σύµφωνα µε το νοµοθέτη, την
ανάπτυξή τους από τη χερσαία περιοχή, αντί να αξιοποιείται η
νησιωτικότητά τους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καρτάλη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και δέκα
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Ιδιωτικό ∆ηµοτικό Σχολείο Θεσ-
σαλονίκης «Ο Απόστολος Παύλος».

Η Βουλή τους καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστο-
λος Κακλαµάνης.

Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Πρόεδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα τελειώσω σύντοµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ζητώ να οικονο-

µήσουµε το χρόνο.
Έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να επι-

σηµάνω προς τον κύριο Υπουργό τα εξής ζητήµατα: Έχει προη-
γηθεί για ορισµένα από αυτά σχετική συζήτηση και θα ήθελα κι
εγώ να πω την άποψή µου.

Πρώτα – πρώτα σε ό,τι αφορά αυτό που θα αποτελέσει τη
λυδία λίθος της επιτυχίας αυτού του µεγάλου εγχειρήµατος:

Ξέρουµε όλοι -όπως ανέφερα και χθες το βράδυ- ότι ουσια-
στικά αυτό που ονοµάζουµε διαφθορά µέσα στο κράτος, έχει, σε
µεγάλο βαθµό, µεταφερθεί στην περιφέρεια. Ένα όργανο, πολι-
τικό όργανο, της Κεντρικής Κυβέρνησης δεν µπορεί να ενταλθεί
την εκταµίευση ούτε 1 ευρώ, αν δεν θα υπάρξει ο έλεγχος του
Παρέδρου του Γενικού Λογιστηρίου, αν δεν υπάρξει, κατά κα-
νόνα, η διαδικασία η εσωτερική, όπως τουλάχιστον εγώ γνωρίζω
από τη θητεία µου ως Προέδρου της Βουλής.

Η Τοπική Αυτοδιοίκηση και η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, που
τώρα, δυστυχώς έχουν σε σηµαντικό βαθµό δυσφηµιστεί, όπως
συµβαίνει µε τον λεγόµενο πολιτικό κόσµο, εξ αυτού του γεγο-
νότος και θα αποτελέσει, κατά τη γνώµη µου, έναν σηµαντικό
ανασταλτικό παράγοντα στην εφαρµογή αυτού του νόµου. Γι’
αυτό έδωσα ιδιαίτερη σηµασία σε αυτά τα τρία σηµεία που ανα-
πτύξατε χθες το βράδυ, κύριε Υπουργέ. ∆ιότι ασφαλώς ο νόµος
αυτός από το Εθνικό Τυπογραφείο και µετά δεν θα αφεθεί χωρίς
εποπτεία, χωρίς προσπάθεια, ώστε και ό,τι στραβό εµφανιστεί,
να διορθωθεί.

Νοµίζω ότι βασικό στοιχείο θα είναι η διαφάνεια. Αυτό είναι το
πρώτο. Το δεύτερο είναι αυτό που απ’ όλες τις πλευρές αναφέ-
ρεται και από εσάς και από την εισηγητική έκθεση, ότι θα εξα-
σφαλιστούν πόροι.

Εδώ θα ήθελα να εκφράσω µία σκέψη, την οποία πρέπει να πω
ότι ο συνάδελφος -και µε την πείρα που έχει ως επί σειρά ετών
δήµαρχος- κ. Αµοιρίδης µου την ενέπνευσε. Η περισσότερη γκρί-
νια είναι από όσους δεν θέλουν να ενταχθούν σε ένα άλλο δήµο
και λένε, εµείς έχουµε ανθηρά οικονοµικά, οι άλλοι, δεν είναι
καλά κλπ.. Θα πρέπει και µε το ΕΣΠΑ, διότι από εκεί θα πάνε για
την ανάπτυξη της περιφέρειας τα πιο πολλά κονδύλια να δηµι-
ουργηθεί ένας µηχανισµός, ώστε ο κάθε δήµαρχος, να έχει τη
στήριξη εκείνη που θα του επιτρέψει να ανταποκριθεί στο καθή-
κον του, για να µην αποτύχει αυτή η µεταρρύθµιση, ιδιαίτερα στις
ορεινές και ηµιορεινές, αλλά και στις νησιωτικές περιοχές. Υπάρ-
χουν χωριά αποµακρυσµένα από το κέντρο, που θα είναι η έδρα
ενός δήµου. Πρέπει, λοιπόν, να υπάρξει κι ένας µηχανισµός προς
αυτήν την κατεύθυνση. Και πρέπει η διαφάνεια να εξασφαλιστεί
µε κάθε δυνατό µέσο.

Πιστεύω ότι σε αυτό θα συµβάλει, εάν δεν αισθανθεί ο κάθε

άρχοντας της Τοπικής και Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης το ρόλο
του ως «ενός ανδρός αρχή». Κι «ενός ανδρός αρχή» προκύπτει,
όταν έχει κανείς την ψευδαίσθηση ότι έχει κατευθείαν από το λαό
την εντολή κι από εκεί και πέρα, «εντολή βασιλική και τα σκυλιά
δεµένα».

Είναι κατά τη γνώµη µου λάθος και πρέπει να το ξανασκεφτείτε
και η απευθείας εκλογή του περιφερειάρχη.

Επίσης, εάν µείνετε στην απευθείας εκλογή, δεν αντιλαµβά-
νοµαι την απευθείας εκλογή των αντιπεριφερειαρχών. Εάν αυτό
έρχεται να αντισταθµίσει τη δύναµη του πρώτου, είναι µια σκέψη.
Αντιλαµβάνεσθε, όµως, κάποιους αντιπεριφερειάρχες που και
αυτοί έχουν κατευθείαν από το λαό τη δύναµή τους, και που δεν
µπορεί ο πρώτος να τους αντικαταστήσει, που θα µπορούν να
πουν σε εσάς, όταν θα σας κατεβάσουµε ως υποψήφιο Βουλευτή
στο Νοµό Κυκλάδων -γιατί υποθέτω ότι στην Πάρο θα διατηρεί-
ται ακόµη ερείσµατα και αφού όπως είδα πριν µε την απάντηση
που δώσατε για τους πέντε υπαλλήλους της τεχνικής υπηρεσίας,
προφανώς δεν…

ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Έχει µηχανισµό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι, δεν έχει µηχανισµό, αφού

λέει «αν κύριοι, θεωρείτε ότι είναι αυτό ρουσφέτι…». Μόνο που
έκανε ένα λάθος και πρέπει να του το πω του αγαπητού Υπουρ-
γού.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, είναι οι Βουλευτές. ∆εν είναι συνέλευση
της ΕΦΕΕ, που όπως ξέρετε έχει απαξιωθεί και έχει διαλυθεί από
τα χρόνια που εσείς ήσασταν ενεργός εκεί. Γιατί; ∆ιότι κατά-
ντησε να σηκώνεται ένας από τη µια παράταξη, ένας από την
άλλη, ένας από την άλλη, όταν οι εκπρόσωποι, όπως ξέρουµε,
διορίζονταν στις φοιτητικές εκλογές. Το φοιτητικό κίνηµα ήταν
κάποτε µαζί µε τους επιστηµονικούς κλάδους που κατάντησαν
τώρα τεχνικά επιµελητήρια, και οι δικηγορικοί σύλλογοι, ιατρικοί
σύλλογοι. Ο τόπος πάει πίσω. Αυτά τα στρώµατα που έπρεπε να
έχουν µαζικότητα, κινητικότητα, έχουν δυστυχώς είτε απαξιωθεί
και αυτοδιαλυθεί είτε µετεβλήθησαν σε οµάδες στενών συντε-
χνιακών συµφερόντων.

Εδώ, λοιπόν, είναι οι Βουλευτές. Ήταν λάθος που είπατε: «Τι
λένε τα κόµµατα για αυτό το θέµα;» ∆ηλαδή, αν εδώ οι Βουλευ-
τές νοµίζουµε –κακώς- ότι πρέπει αυτοί οι τεχνικοί να πάνε αλλού
και όχι όπου τους βάζετε, εσείς δεν θα το λάβετε υπόψη σας,
αλλά θα περιµένετε αν θα σας πει ο κ. Ζώης ή ο κύριος συνά-
δελφος του ΚΚΕ τι λένε τα κόµµατα; Είναι λάθος.

Σας παρακαλώ, επειδή ξέρω τη βαθύτατη δηµοκρατική σας
συνείδηση και επειδή κάποιοι εδώ, ίσως λόγω παλαιότητας, αλλά
όχι τόσης ώστε να περιέλθουµε σε αχρηστία -καταλάβατε; - θε-
ωρούµε ότι ο Βουλευτής είναι αυτός που εκφράζει άµεσα και
πλέον αυθεντικά από οποιονδήποτε άλλον τον ελληνικό λαό, να
διορθώσετε αυτό το λάθος.

ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Θεωρητικό είναι αυτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θεωρητικό. Ναι, αλλά γι’ αυτό

οι Βουλευτές -και σας επαναλαµβάνω αυτό που είπα και χθες το
βράδυ…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πρέπει, όµως, να αλλάξει ο Κα-
νονισµός της Βουλής.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο Κανονισµός Βουλής µπορεί
να αλλάξει, αλλά πρέπει να πω στους νεότερους συναδέλφους
ότι το 1981 µε τον παλιό Κανονισµό, ήµουν ο µόνος Βουλευτής
της Αντιπολιτεύσεως που κατόρθωσα να µιλήσω για τον προϋ-
πολογισµό. ∆ιότι µιλούσαν οι Υπουργοί δύο ώρες, οι εισηγητές
µία ώρα, ο κάθε εκπρόσωπος µία ώρα, οι Βουλευτές είχαν είκοσι
λεπτά και έτσι αν δεν πρόφτανες να µιλήσεις, δεν µίλαγες.

Επειδή από το 1974 µέχρι το 1981 είχαµε το σκάνδαλο των
«LEOPARD», ξεχνάµε τι έγινε επτά χρόνια, πώς άρχισε να εδραι-
ώνεται η δηµοκρατία. Επειδή στη δεκαετία του ’80 είχαµε το
σκάνδαλο Κοσκωτά, ξεχάσαµε τι έγινε µια οκταετία εκεί. Επειδή
στη δεκαετία του ’90 µας βγαίνουν οι Μαντέληδες κ.τ.λ., να τα κα-
ταργήσουµε. Στα πεντέµισι χρόνια που κυβέρνησαν οι άλλοι δεν
έκαναν τίποτα; Κάτι έκαναν και αυτοί. Αν το σβήσουµε και αυτό,
τότε τι µένει; Να λέµε στον κόσµο ότι κακώς τους διώξαµε το ’74.
∆υστυχώς, δεν τους διώξαµε καν εµείς, τους διώξανε άλλοι,
αφού τελείωσε η δουλειά που ήθελαν.

Κύριε Πρόεδρε, αυτό που θέλω να πω στον Υπουργό, είναι να
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ξανασκεφτεί το θέµα. Επίσης θα έχει µεγάλη σηµασία, αν δεν το
σκεφτεί έτσι, µε έµµεση εκλογή, δηλαδή, του περιφερειάρχη,
όπως ειπώθηκε ήδη, να κατεβάσετε το όριο. Το 50% είναι πράγ-
µατι µια δέσµευση της Κυβέρνησης, του κυβερνώντος κόµµατος
από το συνέδριό του. Πράγµατι, αλλά, κύριε Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, εδώ έχουν έρθει τα πάνω-κάτω.

Εδώ υποσχεθήκαµε ορισµένα πράγµατα, τα οποία εκ των
πραγµάτων δεν µπορούµε να τα κάνουµε. Και, εν πάση περι-
πτώσει, δεν είναι δυνατόν µια και έξω, να κάνουµε κάτι, το οποίο
θα οδηγήσει σε εξαφάνιση πολιτικών προτάσεων και προγραµ-
µάτων.

Σας λέω εγώ, που γυρίζω τη Β’ Αθήνας από τη µια άκρη στην
άλλη, αφήστε την περίφηµη κοινωνία των πολιτών, που αρχίζουν
να δηµιουργούν, µαζί µε τις Μ.Κ.Ο. -τις Μη Κυβερνητικές Οργα-
νώσεις- καταστάσεις που κατακοµµατιάζουν την ίδια τη δηµο-
κρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Μπορεί να είναι σε κάποια ύφεση η πολιτική µας ζωή και ο δη-
µόσιος βίος, αλλά γι’ αυτό είµαστε εδώ και έχουµε καθήκον, να
αναστηλώσουµε και την πολιτική και τους θεσµούς και να εκκα-
θαρίσουµε το χωράφι αυτό του ελληνικού λαού, από τα όποια
αγριάγκαθα βγαίνουν.

Εγώ πιστεύω λοιπόν, ότι πρέπει να ακούσετε σ’ αυτό το θέµα
την Αντιπολίτευση. Είναι στενόκαρδη η αρνητική τακτική της Αντι-
πολίτευσης για το σχέδιο.

Το σχέδιο όµως προχωρεί. Εδώ χρειάζεται να συµβάλλετε κύ-
ριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Γιατί, εάν αρχίσουµε όπως τα Ζω-
νιανά, όπως την άλλη την περίπτωση στο Λασίθι, να
καλλιεργούµε την αντίληψη ότι: «Εµείς ξέρετε, αν έρθουµε θα
αλλάξουµε το νόµο» ξέρετε ότι δεν είναι θετική η προσπάθεια
αυτή.

Νοµίζω λοιπόν, ότι αυτό πρέπει να κάνει η Κυβέρνηση: Πρέπει
να κάνει αυτό το βήµα. Να πει «ωραία, σαράντα δύο θέλετε; Σα-
ράντα δύο. Ελάτε να προχωρήσουµε».

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε και σας ευχαριστώ πάρα
πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
∆εν µπορώ να αφήσω ασχολίαστη µια λέξη σας ή µια σκέψη

σας, την οποία σχολιάζω ως εξής ενώπιον του Σώµατος. Υπάρ-
χουν περιπτώσεις προσωπικοτήτων, όπου η πάροδος του χρό-
νου, όχι µόνο δεν καθιστά περίπτωση αχρησίας, αλλά η
χρησιµότητα και η ωφελιµότητα…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι να γίνουµε αρχαιολογικής
αξίας, όµως.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): …επαυξάνεται.
Αυτό ως σχόλιο σε µια παρατήρησή σας.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λαρίσης του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος

Έξαρχος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα την ευκαιρία, µιλώντας επί

της αρχής, να πω ότι είναι κοινή πεποίθηση των πολιτών, ανε-
ξάρτητα από κοµµατική τοποθέτηση, ότι η χώρα για να βγει από
τα σηµερινά αδιέξοδα, απ’ αυτό το τούνελ της αβεβαιότητας και
της ανασφάλειας, πρέπει να κάνει ριζικές αλλαγές παντού. Ριζι-
κές αλλαγές στους θεσµούς, ριζικές αλλαγές στη συγκρότησή
τους, στη λειτουργία τους, στην αποτελεσµατικότητά τους.

Το νοµοσχέδιο που συζητούµε είναι αλήθεια ότι προωθεί τέ-
τοιες αλλαγές. Προωθεί µια µεγάλη µεταρρύθµιση.

Όσοι έχουµε εµπειρία από την αυτοδιοίκηση, ξέρουµε ότι η
κριτική που δέχεται είναι ότι το σηµερινό σύστηµα είναι δηµαρ-
χοκεντρικό, άρα χρειάζονται ρυθµίσεις που θα ενισχύσουν τη
συλλογικότητα των οργάνων της αυτοδιοίκησης. Ή και πολλές
φορές ότι είναι αναποτελεσµατικό και ο πολίτης χάνεται στους
διαδρόµους των δηµαρχείων, προκειµένου να βρει απάντηση στα
ερωτήµατα που έχει, λόγω επικαλύψεων αρµοδιοτήτων ή λόγω
µη ανάληψης της ευθύνης.

Υπάρχουν σωστές ρυθµίσεις στο νοµοσχέδιο. Είναι αυτές που
αναβαθµίζουν το ρόλο της δηµαρχιακής επιτροπής, δεν τη µε-
τονοµάζουν απλώς. ∆ίνουν τη δυνατότητα συµµετοχής στο προ-
εδρείο και της ελάσσονος αντιπολίτευσης. Προωθούνται θεσµοί

που έχουν να κάνουν µε νεοτερισµούς που είναι χρήσιµοι, όπως
είναι ο θεσµός, η επιτροπή, που δηµιουργείται για την ποιότητα
ζωής, όπως είναι ο συµπαραστάτης του δηµότη, για να µην έχει
την αδυναµία, πολλές φορές, να πάρει απάντηση ο πολίτης, προ-
σφεύγοντας στη δικαιοσύνη, που ξέρουµε ότι πολλές φορές οι
καθυστερήσεις είναι πολύ µεγάλες.

Υπάρχει ένας φόβος, κύριε Υπουργέ, και πρέπει να σας τον
πω. Είµαι από αυτούς που πιστεύουν ότι οι διαµάχες για τις
έδρες των δήµων δεν θα είχαν αυτήν την οξύτητα που πήραν σε
ορισµένες περιοχές, εάν γνώριζαν -και θέλω σε αυτό να είναι
πολύ κατηγορηµατική η Κυβέρνηση- ότι τα σηµερινά δηµαρχεία
των συνενούµενων δήµων θα παρέχουν τις διοικητικές υπηρε-
σίες που και σήµερα παρέχουν. ∆ηλαδή, δεν θα χρειάζεται να
µετακινηθεί ο δηµότης του σηµερινού συνενούµενου δήµου στην
έδρα του δήµου.

Βεβαίως, στην έδρα του δήµου θα υπάρχουν και κάποιες υπη-
ρεσίες που δεν έγινε δυνατό µε τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ» να λειτουρ-
γήσουν. Για παράδειγµα, στην ελληνική περιφέρεια δεν είναι
δυνατόν να µην υπάρχουν διευθύνσεις ή γραφεία αγροτικής ανά-
πτυξης στους αγροτικούς δήµους, οι οποίες διευθύνσεις ή γρα-
φεία, αναλόγως και µε το µέγεθος του δήµου, θα αναλάβουν την
ευθύνη και της ενηµέρωσης των κατοίκων της υπαίθρου, των γε-
ωργών και των κτηνοτρόφων, για τα προγράµµατα, τις διαδικα-
σίες, τα δικαιολογητικά, αλλά και της υλοποίησης πολιτικών και
προγραµµάτων στην πράξη, που είναι κάτι το οποίο έλειψε.
Υπήρχε ως πρόβλεψη στον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», αλλά σε ελάχιστες
περιπτώσεις, µετρηµένες στα δάκτυλα, εφαρµόστηκε στην ελ-
ληνική περιφέρεια.

Σηµαντικό θέµα, επίσης, θεωρώ αυτό το οποίο υπάρχει ως
πρόβλεψη. Και επειδή προβλέπεται υπουργική απόφαση, κύριε
Υπουργέ, την απόφαση αυτή να την λάβετε από την αρχή. Τι
εννοώ; Η πρόβλεψη ότι θα υπάρχει συγκεκριµένο ποσοστό πι-
στώσεων από τον προϋπολογισµό του δήµου που θα δεσµεύεται
για κάθε χωριό. Γιατί ποιος είναι ο φόβος που υπάρχει σήµερα
στους δήµους, που δυστυχώς ορισµένα παραδείγµατα τα προη-
γούµενα χρόνια επιβεβαιώνουν αυτούς τους φόβους; Υπάρχει ο
φόβος ότι αποφασίζουν τα δηµοτικά συµβούλια µε βάση το πλη-
θυσµιακό µέγεθος. Ποια είναι η έδρα του δήµου; Ποιο είναι το µε-
γαλύτερο κέντρο; Άρα, εκεί θα πάνε και οι πιστώσεις.

Πρέπει να υπάρχει, λοιπόν, η δέσµευση στον προϋπολογισµό
ότι συγκεκριµένο ποσοστό θα υπάρχει για κάθε χωριό. Έτσι, θα
φύγει ο φόβος ότι δεν θα γίνουν έργα και στα µικρά χωριά, µαζί
βεβαίως µε την πρόβλεψη που είναι σωστή, αλλά πρέπει να
εφαρµόζεται στην πράξη, δηλαδή να ακυρώνονται αποφάσεις
δηµοτικών συµβουλίων όπου, όταν αναφέρονται σε συγκεκρι-
µένο χωριό, δεν θα έχει κληθεί ο πρόεδρος της δηµοτικής ή το-
πικής κοινότητας, όπως επίσης και να δηµοσιεύονται οι
αποφάσεις. Είναι σωστό αυτό.

Στο θέµα που έθεσε ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής, θέλω να
σας πω και εγώ έναν προβληµατισµό. Αναφέροµαι στην αλλαγή
στο εκλογικό σύστηµα. Η θέση αρχής, βεβαίως, παραµένει και
είναι σωστή. Είναι αυτή που προβλέπει το 50% και πάνω για την
εκλογή. Θα έλεγα, όµως, ότι µέσα στη Βουλή πρέπει να έχουµε
ίδιες αρχές σε ό,τι αφορά την αλλαγή του εκλογικού συστήµα-
τος. ∆ηλαδή, στην αλλαγή του εκλογικού συστήµατος για τις κοι-
νοβουλευτικές εκλογές θέλουµε αυξηµένη πλειοψηφία ή
διαφορετικά, ισχύει από τις µεθεπόµενες εκλογές. Νοµίζω ότι
είναι ένας σωστός προβληµατισµός που έχει αξία αυτήν τη
στιγµή να συζητηθεί µε άνεση, βεβαίως όση άνεση µπορεί να
προσφερθεί, λόγω του χρόνου που υπάρχει στη σηµερινή συνε-
δρίαση. Πιστεύω, όµως, ότι είναι χρήσιµο και σωστό που τέθηκε.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι είναι µία µεγάλη µεταρ-
ρύθµιση. Το εγχείρηµα είναι πολύ µεγάλο. Προφανώς θα υπάρ-
χουν αδυναµίες που θα διαπιστωθούν στην πορεία και στο νόµο.
Αυτό το οποίο χρειάζεται, όµως, είναι το µήνυµα που θα φύγει
από την ελληνική Βουλή να είναι σαφές. Και σαφήνεια σηµαίνει
ότι αυτή η αλλαγή είναι απαραίτητη, ότι πρέπει να δώσουµε και
τις εγγυήσεις σε ό,τι αφορά και τους πόρους και τους µηχανι-
σµούς και την ενηµέρωση και την προετοιµασία, πριν από την
εφαρµογή -ναι, η Κυβέρνηση κάθε ηµέρα θα δίνει εξετάσεις σε
αυτό- αλλά σε κάθε περίπτωση αξίζει της υποστήριξής µας αυτό
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το εγχείρηµα, διότι, εάν εφαρµοσθεί σωστά στην πράξη, θα αλ-
λάξει τη ζωή στην ελληνική ύπαιθρο. Θα περάσουν χρόνια; Μπο-
ρεί, αλλά είναι απαραίτητο να γίνει αυτό το βήµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Έξαρχο.

Το λόγο έχει ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ στο Νοµό Αττικής κ. Αθανάσιος Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα επιτέλους υπήρξαν κά-
ποια ψήγµατα διαλόγου. Ψήγµατα, όµως. ∆υστυχώς, η Κυβέρ-
νηση αυτό το τόσο καίριο και κρίσιµο νοµοσχέδιο το
αντιµετώπισε µε έναν τρόπο απροσπέλαστο, απλησίαστο, δεν δέ-
χθηκε καµµία συζήτηση έως τώρα και καµµία τροπολογία. Ό,τι
και εάν είπε η Αντιπολίτευση, έπεσε στο κενό, ακόµη και από
Βουλευτές του ιδίου του κυβερνώντος κόµµατος. Ας ελπίσουµε
ότι έχει καταλάβει πως έτσι όπως πορεύεται αυτό το νοµοσχέδιο
έχει πάρα πολλά τρωτά, τα οποία δυστυχώς θα δούµε στην
πράξη, όπως από πολλούς έχει αναφερθεί.

Τώρα, όσον αφορά τα άρθρα. Κατ’ αρχήν στο άρθρο 3 έχουµε
την Περιφέρεια Αττικής, στη διάρθρωση Περιφερειών. Η Περι-
φέρεια Αττικής είναι ένας τεράστιος χώρος, είναι το 40% και επι-
πλέον του ελληνικού πληθυσµού και το 60% του ελληνικού
προϋπολογισµού. ∆εν ξέρω πώς θα λειτουργήσει. Ειλικρινά εδώ
θα είναι ένα άλλο κράτος. Πώς αυτό το κράτος θα λειτουργήσει;
Θα έχει αρµοδιότητες; Θα έχει πόρους; ‘Η αυτό το «µακρύ χέρι»
της κεντρικής εξουσίας, που στην προκειµένη περίπτωση θα είναι
ο αποκεντρωµένος διοικητής, ο γενικός περιφερειάρχης, ο γενι-
κός γραµµατέας ή όπως αλλιώς θέλετε να λέγεται, θα είναι
αυτός που θα καθορίζει, όπως γινόταν ως τώρα; Είναι κάτι που
µας απασχολεί.

Ύστερα, στο άρθρο 14, κύριε Υπουργέ, έχετε τα κωλύµατα και
τα ασυµβίβαστα. Υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα, τα έχουµε
δει και στο παρελθόν και υπάρχουν άνθρωποι, που έχουν υπο-
φέρει -και ο οµιλών ένας εξ αυτών- από αυτά τα ασυµβίβαστα. Εν
µέρει έχουν αρθεί. ∆υστυχώς, βλέπουµε ότι εδώ υπάρχουν και
επανέρχονται και µάλιστα υπάρχει και το επαγγελµατικό ασυµ-
βίβαστο που είναι κάτι που θα αποκλείσει πάρα πολλούς αξιόλο-
γους κοινωνικούς παράγοντες να ασχοληθούν µε τα κοινά, κάτι
που θα έπρεπε µε κάθε τρόπο εµείς να το ενισχύσουµε. Βέβαια
κατά τη γνώµη µας, που πάγια την υποστηρίζουµε, η εκλογή θα
έπρεπε να γίνεται µε απλή αναλογική και να εκλέγονται οι δηµο-
τικοί ή οι περιφερειακοί σύµβουλοι και αυτοί στη συνέχεια να
εκλέγουν το δήµαρχο ή τον περιφερειάρχη. Αυτό είναι κάτι που
δυστυχώς από την Κυβέρνηση και από τα δύο κόµµατα εξουσίας,
δεν γίνεται ποτέ αποδεκτό.

Υπάρχει τώρα µια σειρά από αρµοδιότητες, που αποκτούν ο
δήµοι, εκτός από αυτές που είχαν ως τώρα. ∆εν θέλω να επε-
κταθώ περισσότερο. Θα ήθελα, όµως, πριν φτάσουµε εκεί να
πούµε ότι στο δηµοτικό συµβούλιο θα πρέπει και η µειοψηφία να
έχει δικαιώµατα, να ορίζει θέµατα και να µπορούν να συζητού-
νται. Βέβαια, σε κάποια παράγραφο λέει ότι µπορούν να υπάρ-
χουν αυτές οι δυνατότητες, πλην, όµως, αν απορριφθούν από
την πλειοψηφία δεν µπορούν να προχωρήσουν. Αυτό το έχουµε
ζήσει και παλιά στην αυτοδιοίκηση.

Κύριε Υπουργέ, αν µε παρακολουθείτε, στις πρόσθετες αρµο-
διότητες µιλάµε για καθαρές ακτές, για καθαρές θάλασσες κλπ.
Εκτός απ’ αυτό οι επιχωµατώσεις, τα µπαζώµατα, οι καταλήψεις
των ακτών πώς θα αντιµετωπιστούν; Έγινε µία φαντασµαγορική
παρουσία στον Άγιο Κοσµά και βέβαια, έχει ξεκινήσει από τον
απεργούντα και τώρα ∆ήµαρχο Ελληνικού τον κ. Κορτζίδη. Τι θα
γίνει µε αυτές τις καταπατήσεις και τις επιχωµατώσεις; Είναι απο-
φασισµένη η Κυβέρνηση να χτυπηθεί µε όλα αυτά τα µεγάλα
συµφέροντα, ιδιαίτερα στις παραλίες εξαίρετου φυσικού κάλους;

Υπάρχει η διαχείριση των στερεών αποβλήτων. Ένα µέρος των
αρµοδιοτήτων περνάει στους δήµους και ένα άλλο µένει στις πε-
ριφέρειες. Τι θα γίνει µε τα απορρίµµατα, κύριε Υπουργέ, που
εξακολουθούν να αθροίζονται σε αυτό το συφοριασµένο τόπο
στη χωµατερή ‘Άνω Λιοσίων, Φυλής, Θριασίου; Έτσι θα εξακο-

λουθήσει να πηγαίνει η κατάσταση; Γιατί ναι µεν λέτε ότι θα το
ρυθµίζουν, θα το διαχειρίζονται, αλλά πότε θα γίνουν αυτά; Πότε
επιτέλους θα δουν και αυτοί οι άνθρωποι εκεί πέρα φως; Είναι
µία κατάσταση τραγική απαράδεκτη και όµως, εξακολουθεί να
παραµένει.

Θα έχουν και άλλες αρµοδιότητες, όπως να καθορίζουν αστι-
κές γραµµές λεωφορείων. Όλη η Αττική, κύριε Υπουργέ, αυτή τη
στιγµή σε µεγάλο ποσοστό έχει υπεραστική συγκοινωνία. Θα
µπορεί ο ∆ήµος Ωρωπού παραδείγµατος χάριν να καθορίσει
αστική συγκοινωνία; ∆εν ξέρω. Μακάρι και να είναι έτσι.

Ανάµεσα στα άλλα, µέχρι και περισυλλογή αδέσποτων σκύ-
λων, λέτε ότι θα υπάρχει. Οι πόροι από πού θα έρχονται, όπως
και για τόσα άλλα, για τα επιδόµατα που θα καταβάλλονται για
ανάπηρους, τυφλούς, κωφάλαλους; Βέβαια εδώ τα επιδόµατα
αναπήρων δεν περιλαµβάνουν ποτέ τους ηµίπληκτους, που είναι
µεγάλη κατηγορία συνανθρώπων µας, που πάσχουν. Υπάρχει επι-
βολή κυρώσεων σε ιατρούς για διάφορες αιτίες.

Θα ήθελα, κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ να προσέξετε
και κάτι ακόµα στο άρθρο 94 παράγραφος 33. Υπάρχει λέει
εφαρµογή, οργάνωση και εποπτεία της τεχνητής σπερµατέγχυ-
σης και του συγχρονισµού του οίστρου των ζώων. ∆ηλαδή, κύριε
Υπουργέ, ο αναµαλλιασµένος δήµαρχος -ο οποίος θα τρέχει γιατί
απεργούν τα απορριµµατοφόρα, οι οδοκαθαριστές, που έχουν
πληµµυρίσει οι δρόµοι, που δεν έχει να πληρώσει- θα πρέπει να
προσέξει τους κεραµιδόγατους, να συγχρονίσει τον οίστρο τους
µε τις ψιψίνες που λιάζονται κάτω εκεί στο γρασίδι! Αυτό κατα-
λαβαίνω εγώ, όπως λέγεται. Συγχρονισµός του οίστρου των
ζώων. Ποιων ζώων, τι και πώς;

Υπάρχουν και άλλα πάρα πολλά που θα µπορούσε να πει κα-
νείς. ∆εν υπάρχει χρόνος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε, σεβόµενος το χρόνο.
Θα ήθελα µόνο εδώ να τονίσω ότι όλα αυτά δεν µπορούν να γί-

νουν χωρίς επαρκείς πόρους.
Τέλος, στο άρθρο 1 ανάµεσα στα άλλα που δεν αναφέρθηκε,

να συνηγορήσω και εγώ µε το εξής: Το όνοµα Λαυρεωτική είναι
µία πολύ ευρύτερη έννοια. Ο ∆ήµος Λαυρεωτικής περιλαµβάνει
και άλλους δήµους που είναι ξεχωριστοί. Στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση να ονοµαστεί, όπως το ζητούν οι τοπικοί ∆ήµοι Κερα-
τέας και Λαυρίου, ως δήµος Θορικίων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Λεβέντη.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Ηλείας του ΠΑΣΟΚ κ. Κου-

τσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεδριάζουµε σήµερα στον

απόηχο της χθεσινής µέρας, που οι αντιπαραθέσεις γύρω από
το χωροταξικό επισκίαζαν την ουσία αυτού του νοµοθετήµατος,
αυτής της µεγάλης αλλαγής στο διοικητικό σύστηµα της χώρας.
Πράγµατι, η εικόνα του ελληνικού Κοινοβουλίου σήµερα δεν είναι
αντάξια αυτής της µεγάλης απόφασης για να αλλάξουµε το σύ-
στηµα της κεντρικής διοίκησης, της περιφερειακής διοίκησης και
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Βέβαια, κύριε Υπουργέ, ο τρόπος µε τον οποίο έγινε ο διάλο-
γος το προηγούµενο διάστηµα, οι ευθύνες των αιρετών που σε
πάρα πολλές περιπτώσεις δεν στάθηκαν στο ύψος των περιστά-
σεων µε αντικρουόµενες απόψεις, µε συµµαχίες που άλλαζαν
από τη µια στιγµή στην άλλη, δεν έδωσε τη δυνατότητα να λύ-
σουµε και επιµέρους ζητήµατα, που κατά την άποψή µου ήταν
εύκολα να αντιµετωπιστούν και στις τοπικές κοινωνίες αφήνουν
πικρίες και παράπονα.

Στην Ηλεία παράπονα έχει η Βάρδα, η Αµαλιάδα, ο ∆ήµος Ωλέ-
νης. Εκείνο που έχει σηµασία για εµάς από εδώ και πέρα είναι
να δούµε πώς στις τοπικές κοινωνίες θα µετασχηµατίσουµε αυτή
την πικρία και τα παράπονα σε µία δηµιουργική πολιτική παρέµ-
βαση, αναδεικνύοντας το ρόλο που µπορεί να έχει ο πολίτης
αξιοποιώντας τις διατάξεις αυτού του νοµοθετήµατος.

Εγώ για παράδειγµα υποστήριζα από παλιά ότι ένας αγροτικός
δήµος δεν µπορεί να εξαντλεί τη δραστηριότητά του αλλάζοντας
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τα πλακάκια της κεντρικής πλατείας ή φτιάχνοντας µόνο πεζό-
δροµους, αλλά πρέπει να ασχοληθεί µε την αγροτική ανάπτυξη.
Τώρα µ’ αυτό το νοµοσχέδιο έχει τη δυνατότητα να το κάνει, γιατί
στις περίπου διακόσιες αρµοδιότητες που παίρνουν οι καινού-
ριοι δήµοι, έχουν τη δυνατότητα και µε την αγροτική ανάπτυξη να
ασχοληθούν και πιλοτικά προγράµµατα να κάνουν και πολιτική
γης να ασκήσουν και νέες πρωτοβουλίες στην παραγωγική βάση
της περιοχής. Να αναλάβουν και κοινωνική πρόνοια να ασκή-
σουν, όπως και µια σειρά άλλα πράγµατα, τα οποία µέχρι τώρα
ανήκαν είτε στη Νοµαρχία είτε στην Περιφέρεια είτε στο κεντρικό
κράτος.

Βέβαια, οφείλω να κάνω µια παρατήρηση εδώ, κύριε Υπουργέ,
ότι την ώρα που έρχεται η ελληνική Κυβέρνηση, µε βάση τις Προ-
γραµµατικές της ∆ηλώσεις και τις πολιτικές της επεξεργασίες, να
δώσει περισσότερη εξουσία και αρµοδιότητες στους θεσµούς
της δηµοκρατίας σε τοπικό επίπεδο, υπάρχουν κοινωνικές οµά-
δες που βλέπουν µε επιφύλαξη αυτή τη µεταφορά των αρµοδιο-
τήτων, γιατί δεν έχουν εµπιστοσύνη στις τοπικές ηγεσίες.

Έχω για παράδειγµα ένα υπόµνηµα των ταξιτζήδων της πε-
ριοχής µου που επιµένουν να παραµείνει η αρµοδιότητα στο κε-
ντρικό κράτος, γιατί φοβούνται πώς θα ασκήσει την πολιτική η
αυτοδιοίκηση. Έχω και άλλα τέτοια παραδείγµατα των λαϊκα-
τζήδων που βγήκανε προχθές στο δρόµο. Τι φοβούνται αυτοί;
Γιατί φοβούνται δηλαδή ότι η εξουσία αν θα είναι στην τοπική
κοινωνία που µπορούν να την ελέγχουν εύκολα, θα ασκείται µε
τρόπο που θα έχει στοιχεία «ηµετεροκρατίας», κοµµατισµού ή
αδιαφάνειας; Γιατί ενδεχόµενα δεν πείσαµε, δεν καταφέραµε να
δείξουµε το βάθος των αλλαγών που γίνονται µε αυτό το νοµο-
θέτηµα. Αυτή είναι η µία παρατήρησή µου.

Η δεύτερή µου παρατήρηση, κύριε Υπουργέ, ότι σε αυτό το
νοµοθέτηµα που κατά την άποψή µου απεικονίζει και ενσωµατώ-
νει µία πάρα πολύ σοβαρή δουλειά που έκανε το Υπουργείο σας
όλο αυτό το διάστηµα, χάνουµε την ευκαιρία να λύσουµε ορι-
σµένα βασικά προβλήµατα που ταλανίζουν το διοικητικό σύ-
στηµα της χώρας. Παραµένουµε στις δεκατρείς αιρετές
περιφέρειες, ενώ είχε τεθεί το θέµα ότι αυτές οι περιφέρειες δεν
απεικονίζουν τις γεωγραφικές και αναπτυξιακές ενότητες της
χώρας. Το κάνουµε γιατί υπάρχει µία ανάγκη της συγκυρίας.
Ταυτόχρονα, προχωράµε στις επτά διοικητικές περιφέρειες,
χωρίς όµως να λαµβάνουµε µέριµνα να ενοποιήσουµε την περι-
φερειακή διάταξη των κρατικών υπηρεσιών. ∆ηλαδή άλλη διοι-
κητική διάρθρωση έχει το Υπουργείο Υγείας, άλλη διοικητική
διάρθρωση έχει το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, άλλη διοικητική διάρ-
θρωση έχει το Υπουργείο Οικονοµικών, µε αποτέλεσµα στις κρα-
τικές διοικήσεις να µην ενσωµατώνονται συνολικά οι δοµές του
κράτους στο επίπεδο της περιφερειακής διοίκησης.

Αυτό νοµίζω ότι τώρα ήταν η ευκαιρία να το κάνουµε. Εν πάση
περιπτώσει, αφού δεν το κάνουµε τώρα, µπορείτε να το κάνετε
στο αµέσως επόµενο διάστηµα, έως ότου εφαρµοστεί το νοµο-
σχέδιο. ∆ηλαδή, έχουµε πιστεύω το χρόνο µέχρι 31 ∆εκεµβρίου
να λειτουργήσουν µε τέτοιο τρόπο τα Υπουργεία, ώστε να αντι-
στοιχίσουν τις περιφερειακές τους δοµές στην καινούργια διοι-
κητική δοµή της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το δεύτερο έλλειµµα, πιστεύω, κύριε Υπουργέ, και είναι δίπλα
µου ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων ο κ.
Κακλαµάνης, είναι ότι χάνουµε την ευκαιρία να λύσουµε το ζή-
τηµα της καταστατικής κατάστασης των αιρετών σε όλα τα επί-
πεδα µε τον ίδιο τρόπο. Σήµερα που το πολιτικό σύστηµα
δοκιµάζεται η όποια παροχή στους αιρετούς θεωρείται ως προ-
νόµιο και όχι ως διευκόλυνση για να ασκήσουν τα καθήκοντά
τους. Άλλο καταστατικό καθεστώς έχουµε για το Βουλευτή, άλλο
για το δήµαρχο, άλλο για τον περιφερειάρχη. Άλλο εκλογικό σύ-
στηµα, άλλα ασυµβίβαστα, άλλη µισθοδοσία, άλλα ασφαλιστικά
και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα. ∆υστυχώς.

Και ήταν µία ευκαιρία να το κάνουµε µε έναν τρόπο που να
πούµε στους πολίτες ότι η δηµοκρατία κοστίζει γιατί αλλιώς µπο-
ρούµε να πάµε σε άλλα συστήµατα τα οποία δεν έχουν κανένα
κόστος, αλλά ο πολίτης δεν έχει και κανένα δικαίωµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό, σας παρακαλώ.
Πιστεύω ότι έχετε στην πλάτη σας ένα βαρύ φορτίο. Είµαι βέ-

βαιος ότι θα το βγάλετε πέρα. Το πλάνο εφαρµογής του νόµου
είναι αυτό που πρέπει να σας απασχολεί στο επόµενο διάστηµα.
Θα πρόσθετα ότι πρέπει, ότι είναι απαραίτητο να υπάρξει ένα
πρότυπο οργανισµού για τους δήµους και για τις περιφέρειες
που να ενσωµατώνει όλες τις αρµοδιότητες και να δίνει τη δυ-
νατότητα στους αιρετούς να επιλέξουν ποιες θα ασκήσουν. Αυτό
πρέπει να περιγραφεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, θα πρόσθετα ότι, κύριε Υπουργέ, το διάστηµα που µε-
σολαβεί µέχρι την εφαρµογή του νόµου πρέπει να εξαντλήσετε
το περιθώριο να υποκινήσετε και να ενθαρρύνετε το ανθρώπινο
δυναµικό. Εµένα µου προκαλεί θλίψη το γεγονός ότι υπήρχαν κα-
ταλήψεις σε νοµαρχίες. Είχαµε κατάληψη στη Νοµαρχία στην
Ηλεία προχθές, γιατί υπάρχει ανασφάλεια. Και όταν οι αλλαγές
γίνονται χωρίς να συζητούµε και χωρίς να πείθουµε το ανθρώ-
πινο δυναµικό, πράγµατι υπάρχει ανασφάλεια. Ο νόµος καλύπτει
εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συντοµεύετε, παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Παρακαλώ, λοιπόν, µέσα από τη διαδικασία του διαλόγου να

αντιµετωπίσουµε όλα τα ζητήµατα που θέτουν οι εργαζόµενοι,
ώστε αυτός ο παράγοντας να είναι καθοριστικός στην επιτυχία
αυτού του εγχειρήµατος το οποίο θεωρώ ότι είναι ιδιαίτερα ση-
µαντικό για τον τόπο µας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τη µικρή ανοχή.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να σας ευχαριστήσω
και εγώ, αλλά να παρακαλέσω τους άλλους συναδέλφους επειδή
θα χάσουν το αεροπλάνο εκείνοι που πρόκειται να ταξιδέψουν
κ.λπ., να είναι ακριβείς στο χρόνο τους.

Ο κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας από το Νοµό Φλωρίνης, έχει το λόγο. Σας αφορά και η
κίνηση των αεροπλάνων.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ακριβώς.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από µια επίπονη συζήτηση

τριών ηµερών, για ένα πράγµα µας έπεισαν οι εισηγητές της Κυ-
βέρνησης, ότι ένα µεγαλεπήβολο σχέδιο που θα κρίνει τις τύχες
της αυτοδιοίκησης και κατ’ επέκταση και την ποιότητα της δη-
µοκρατίας και την ανάπτυξη στον τόπο µας, κατέληξε να έλθει
στη Βουλή µε προχειρότητα και χωρίς σπουδή για ένα και µόνο
λόγο, γιατί αποτέλεσε µέρος της συµφωνίας µε το ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο ως επιχείρηµα για την εξοικονόµηση των
πόρων.

Πιστεύω ότι στην πορεία για τον εκσυγχρονισµό του κράτους
και της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης το νοµοσχέδιο αυτό έχει χάσει το
δρόµο. Ξέφυγε από το πνεύµα και τη φιλοσοφία των συνενώ-
σεων, όπως διατυπώθηκαν από την ΚΕ∆ΚΕ και την ΕΝΑΕ και
όλους τους αρµόδιους φορείς το αµέσως προηγούµενο διά-
στηµα και καταλήξαµε στο ίδιο έργο θεατές.

Πριν από δώδεκα χρόνια παρακολουθήσαµε τον «ΚΑΠΟ∆Ι-
ΣΤΡΙΑ» και σήµερα καλούµαστε στη νέα έκδοσή του, τον «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗ» και θα πίστευα ότι στην Κυβέρνηση θα είχαν διδαχθεί
από τα λάθη και τις αστοχίες του παρελθόντος και θα είχαν γίνει
σοφότεροι, αλλά δυστυχώς στο ίδιο πολιτικό σκηνικό, είναι ανά-
λογοι οι πρωταγωνιστές, µε την ίδια όµως συνταγή προχειρό-
τητα, πειραµατισµοί και φυσικά µεθοδεύσεις.

∆εν έχει άδικο ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας όταν µιλά
για κοµµατική «κοπτοραπτική», γιατί φαίνεται ξεκάθαρα, κύριοι
της Κυβέρνησης, ότι δεν αφήνετε στην άκρη την κακή κοµµατική
σας νοοτροπία. Ασχοληθήκατε κυρίως µε τη χωροταξία, περισ-
σότερο από όλα αυτά. Αυτό σας ενδιέφερε οι ισορροπίες και τα
εκλογικά οφέλη. ∆εν αντιµετωπίσατε την πραγµατικότητα, αλλά
τους εφιάλτες.

Η Νέα ∆ηµοκρατία από την πρώτη στιγµή έθεσε τρία θέµατα.
Ξεκάθαρες αρµοδιότητες, εξασφάλιση πάγιων πόρων, διάλογος
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µε τις τοπικές κοινωνίες. Και πάνω σε αυτό θα σας πω, µόνο για
την ιστορία –γιατί χθες ψηφίστηκε το πρώτο άρθρο- ότι είχατε
αφήσει να εννοηθεί πως, εάν υπάρξει συµφωνία των Βουλευτών
ενός νοµού και κοινή πρόταση µε τους υπόλοιπους φορείς, θα γί-
νουν κάποιες αλλαγές.

Όµως, για το Νυµφαίο που το ζητήσαµε όλοι µαζί, παρέµεινε
στο ∆ήµο Αµυνταίου και βέβαια «χρυσώσατε» το χάπι µιλώντας
για ιστορική έδρα, χωρίς να λέτε τι ακριβώς είναι η ιστορική
έδρα. Πιστεύω ότι τέτοιες παλαιοκοµµατικές τακτικές δεν βοη-
θούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα άρθρα που αναφέρονται
στο προσωπικό των ΟΤΑ επικρατεί µια απόλυτη σύγχυση. Ανα-
φέρεται χαρακτηριστικά –κατά λέξη- για τις µετατάξεις του προ-
σωπικού:

∆όθηκε αφ’ ενός η δυνατότητα εθελούσιων µετατάξεων, όπου
αυτό ήταν δυνατό και αφ’ ετέρου λήφθηκε µέριµνα, ώστε το προ-
σωπικό ανεξαρτήτως φορέα απασχόλησης να παραµείνει στην
πόλη, όπου ήδη εργάζεται, ώστε να µην προκληθούν οικογενει-
ακά, κοινωνικά και άλλα προβλήµατα λόγω µετακινήσεων. Πά-
ντως, θα πρέπει να σηµειωθεί ότι οι µετατάξεις προσωπικού είναι
κατά κύριο λόγο υποχρεωτικές. ∆ηλαδή και εθελούσιες και υπο-
χρεωτικές, δύο σ’ ένα.

∆εν είναι αυτά σοβαρά πράγµατα, κύριε Υπουργέ, γιατί πι-
στεύω ότι η αλήθεια είναι αλλού. Η εθελούσια µετάταξη θα γίνε-
ται δεκτή, αν συµβαδίζει µε τη βούληση του Υπουργείου.

Να σας φέρω ένα παράδειγµα. Αν σε κάποια πόλη θέλετε να
µετατάξετε πέντε υπαλλήλους και υπάρχουν πέντε αιτήσεις εθε-
λουσίων µετατάξεων, τότε θα τις κάνετε δεκτές και θα πείτε ότι
ακολουθήσατε αυτό το δρόµο. Αν όµως δεν είναι στις προθέσεις
του Υπουργείου να καλυφθούν οι συγκεκριµένες θέσεις, τότε δεν
θα κάνετε δεκτές τις αιτήσεις και θα τους αναγκάσετε να µετα-
ταγούν εκεί που θέλετε εσείς, πράγµα που –όπως ήδη φαίνεται-
αναφέρεται ρητά στο συγκεκριµένο άρθρο. Στην ουσία, θέλετε
να κατευθύνετε τις µετατάξεις και όλα τα υπόλοιπα περί εθε-
λουσίων µετατάξεων, στην πράξη, πάνε περίπατο.

Στο άρθρο 261 αναφέρεται ότι ποσοστό 20% επί του Φόρου
Ακίνητης Περιουσίας που αποτελεί πόρο των ΚΑΠ θα αποτελεί
έσοδο του δήµου, ανάλογα µε τα έσοδα του φόρου που ει-
σπράττονται στη διοικητική του περιφέρεια και τα έσοδα αυτά
θα χρηµατοδοτούν παρεµβάσεις στον πολεοδοµικό ιστό και στο
δοµηµένο περιβάλλον του δήµου.

∆εν µας λέτε όµως, κύριε Υπουργέ, στους µικρούς δήµους,
όπου αυτά τα έσοδα είναι ελάχιστα, τι θα γίνει. Να σας πω εγώ.
∆εν θα γίνει τίποτα. ∆εν θα υπάρχουν έσοδα, δεν θα γίνουν έργα.
∆εν µας λέτε τι µπορεί να υπάρχει, αν υπάρχει µια εναλλακτική
λύση χρηµατοδότησης.

Έστω και αργά σας προτείνω να συντάξετε οικονοµοτεχνικές
µελέτες για κάθε νέο δήµο χωριστά, ώστε να προϋπολογίσετε τα
έσοδα και να διαπιστώσετε τη βιωσιµότητα των νέων δήµων. ∆υ-
στυχώς τώρα, όπως λέει ο λαός, βαδίζουµε στα τυφλά. Το ίδιο
ισχύει και για τα έσοδα από το ΦΠΑ, που αναφέρετε. Υπάρχουν
δήµοι έτσι όπως έχουν γίνει, οι οποίοι κατά κύριο λόγο είναι γε-
ωργοκτηνοτροφικοί. Από πού θα εισπράξουν ΦΠΑ αυτοί οι δήµοι;

Όλα τα παραπάνω, όπως καταλαβαίνετε, έχουν αρνητικές συ-
νέπειες. Και στα άρθρα 264 και 265 ορίζετε ως βασική προϋπό-
θεση για τη σύναψη δανείου τη σχέση συνολικού χρέους µε τα
ετήσια έσοδα. Όταν ένας µικρός δήµος δεν έχει έσοδα, δεν θα
µπορεί και να δανειστεί. Και αν είναι ήδη υπερχρεωµένοι οι δήµοι,
οδηγούνται στην καταστροφή.

∆ίνετε αρµοδιότητα, το ανέφερε και ο συνάδελφός µου, στους
δήµους να χορηγούν τις άδειες επιβατικών δηµοσίας χρήσεως,
παρ’ όλο που πάρα πολλοί ταξιτζήδες διαµαρτύρονται. Ξέρετε
πολύ καλά ότι αυτό και θα δηµιουργήσει πρόβληµα στην εκτέ-
λεση του επαγγέλµατος, αλλά και θα έχει και ψηφοθηρικές τά-
σεις και θα το βρείτε µπροστά σας. Το ίδιο ισχύει και µε τις λαϊκές
αγορές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τελειώνετε, γιατί θα χά-

σετε και το αεροπλάνο!

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Σε µισό λεπτό, κύριε Πρόε-
δρε, τελειώνω.

Μιλάτε για αλλαγές και µεταφορές αρµοδιοτήτων του Υπουρ-
γείου Υγείας, χωρίς να λέτε ποιες. Η έκθεση επί του νοµοσχε-
δίου σας το τονίζει και λέει για ασάφεια. ∆εν θα µιλήσω
παραπάνω.

Και θα κλείσω λέγοντάς σας ότι χθες ακόµα και ο εισηγητής
της Κυβέρνησης -και πάρα πολλοί από τα µέλη της Πλειοψηφίας-
δεν απέκλεισαν το ενδεχόµενο µελλοντικά ο νόµος να επικαιρο-
ποιείται και να τροποποιείται. ∆είχνει το φόβο και επισηµοποιεί
την αβεβαιότητα, που υπάρχει στον ελληνικό λαό.

Στη Νέα ∆ηµοκρατία πιστεύουµε ότι χρειάζονται ριζικές αλ-
λαγές και πρέπει να έχετε το θάρρος να τις κάνετε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηλείας του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχάλης Κα-

τρίνης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάνουµε σήµερα στην τέταρτη

ηµέρα µιας πραγµατικά εξαντλητικής συζήτησης, κάτι το οποίο
δικαιώνει την Κυβέρνηση, το Υπουργείο, όλους εµάς που πιστέ-
ψαµε και στηρίξαµε το εγχείρηµα της διοικητικής µεταρρύθµι-
σης και αναδιάρθρωσης.

Πάνω από διακόσιοι συνάδελφοι πήραν το λόγο και τοποθε-
τήθηκαν, κυρίως βεβαίως για το χωροταξικό, αλλά και σε επιµέ-
ρους ζητήµατα του νοµοσχεδίου. Αυτό είναι πολύ ενθαρρυντικό
και παρήγορο ότι εδώ στο Ναό της ∆ηµοκρατίας µπορούµε να
συζητάµε, µπορούµε να διαφωνούµε, µπορούµε να συνδιαµορ-
φώνουµε πολιτικές και αποφάσεις σε αυτή τη δύσκολη συγκυ-
ρία που περνάει το πολιτικό σύστηµα, που βεβαίως επιβαρύνεται
από τις αποκαλύψεις των τελευταίων ηµερών.

Βεβαίως, το γεγονός ότι η Πλειοψηφία των συναδέλφων επι-
κεντρώθηκε στο άρθρο 1 που αφορά µόνο το χωροταξικό, µετα-
φέροντας ουσιαστικά σ’ αυτήν την Αίθουσα τις επευφηµίες, τις
αγωνίες, τις ανασφάλειες, τα λογικά ή παράλογα αιτήµατα των
τοπικών αρχόντων, νοµίζω ότι αδικεί την ποιότητα αυτής της
συζήτησης. Σήµερα που συζητάµε τα υπόλοιπα διακόσια ογδό-
ντα και πλέον άρθρα αυτού του νοµοσχεδίου, µόνο τριάντα Βου-
λευτές ζήτησαν να πάρουν το λόγο.

Βεβαίως, µας προβληµατίζει η στάση των αρχόντων της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης, οι οποίοι σ’ αυτήν την πολύ δύσκολη συγκυ-
ρία για τη χώρα, οικονοµικά, πολιτικά, κοινωνικά φρονούν και
θεώρησαν ότι θα έπρεπε να πυροδοτήσουν τοπικές εντάσεις, θα
έπρεπε να βάλουν τον κόσµο να διαµαρτύρεται στους δρόµους,
άλλοι λιγότερο, άλλοι περισσότερο, αδικαιολόγητα. Και βεβαίως,
αντί να συµβάλουν θετικά µε τις προτάσεις τους και µε την εµπει-
ρία τους από το χώρο της αυτοδιοίκησης, εξάντλησαν κάθε πε-
ριθώριο λαϊκισµού, εκβιασµού, απειλών, αλλά και αδιέξοδης
συζήτησης.

Εµφανίστηκε και ο εκπρόσωπος της ΚΕ∆ΚΕ στην αρµόδια επι-
τροπή της Βουλής ο κ. Τζανακούνης, ο οποίος το µόνο στο οποίο
εστίασε τη διαφωνία του ήταν το ασυµβίβαστο των δηµάρχων,
το οποίο Υπουργείο κακώς -κατά την άποψή µου- υιοθέτησε µια
µεταβατική διάταξη αυξάνοντας το πληθυσµιακό όριο.

∆εν νοµίζω ότι µπορεί σήµερα κάποιος δήµαρχος να έχει την
πολυτέλεια του χρόνου να ασχολείται σοβαρά µε ένα δήµο εί-
κοσι πέντε χιλιάδων κατοίκων και την ίδια στιγµή να ασκεί επαγ-
γελµατική δραστηριότητα, όταν όλοι διαµαρτύρονται ότι µε
λίγους πόρους και µε λίγα µέσα δεν µπορούν να ανταποκριθούν

Βεβαίως, το άλλο στο οποίο εστίασε τη διαφωνία του ήταν το
γιατί θεσµοθετεί το Υπουργείο το συµπαραστάτη του δηµότη και
άλλα πράγµατα τα οποία, βεβαίως, διευκολύνουν τους δηµο-
κρατικούς θεσµούς, αυξάνουν τον έλεγχο και δίνουν φωνή και
δύναµη στο δηµότη.

Κύριε Υπουργέ, παρά το γεγονός ότι και εγώ εξέφρασα κά-
ποιες διαφορετικές τοποθετήσεις στην Ολοµέλεια, όπως και
άλλοι συνάδελφοι, για το χωροταξικό, λιγότερο ή περισσότερο
δικαιολογηµένες, χαίροµαι γιατί βλέπω να υπάρχει µία σθεναρή
στάση από τη µεριά του Υπουργείου η οποία, αφού άκουσε και
στην επιτροπή και στη διαβούλευση που έγινε πριν έρθει το νο-
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µοσχέδιο στη Βουλή, όλες τις απόψεις, υιοθέτησε κάποιες και
πήρε τη σύµφωνη γνώµη της ΚΕ∆ΚΕ, που στο 90% του νοµο-
σχεδίου συµφωνεί στο χωροταξικό. Χαίροµαι, λοιπόν, γιατί υπάρ-
χει αυτή η σταθερή στάση του Υπουργείου γιατί όταν αρχίζουν οι
εκπτώσεις, τότε αρχίζει και η αντίστροφη µέτρηση και είναι σί-
γουρο ότι η δική σας παρουσία και η δική σας στάση σ’ αυτήν την
Αίθουσα δικαιώνει την αποφασιστικότητα αυτής της Κυβέρνησης
να προχωρήσει αυτές τις µεταρρυθµίσεις µε όποιο πολιτικό κό-
στος.

Θα ήθελα να κάνω κάποιες σύντοµες παρατηρήσεις πάνω στα
άρθρα.

Άρθρο 14 παράγραφος 12, σε σχέση µε τα κωλύµατα εκλογι-
µότητας. Λέει το σχέδιο νόµου ότι αυτά τα κωλύµατα θα ισχύ-
σουν από τις επόµενες εκλογές της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και
όχι από τις εκλογές του Νοεµβρίου του 2010 και δεν καταλα-
βαίνω για ποιο λόγο µετατίθεται αυτό µετά από τέσσερα χρόνια,
τη στιγµή που καταργήσαµε την προϋπηρεσία για τους εργαζό-
µενους στα «STAGE» χωρίς να δώσουµε µεταβατική διάταξη, τη
στιγµή που πήραµε δύσκολα µέτρα, και οικονοµικά και κοινωνικά,
χωρίς να δώσουµε µεταβατικό χρόνο και στο θέµα των προσλή-
ψεων µέσω ΑΣΕΠ παγώσαµε όλες τις προσλήψεις και δεν δώ-
σαµε καµµία περίοδο χάριτος. Εδώ, λοιπόν, ενώ συµφωνούµε ότι
το ανθρώπινο δυναµικό θα διαδραµατίσει σηµαντικό ρόλο στο
νέο τοπίο της αυτοδιοίκησης, ενώ όλοι συµφωνούµε στη διαπί-
στωση ότι το υπάρχον δυναµικό εκµεταλλεύεται πολλές φορές
τη θέση του στο δηµόσιο τοµέα και µεταφράζει την υποχρέωσή
του σε εκλογική πολιτική στήριξη, δίνουµε µια περίοδο χάριτος.

Στο Νοµό Ηλείας δεν είναι τυχαίο ότι το 70% του πολιτικού δυ-
ναµικού της αυτοδιοίκησης είναι υπάλληλοι της Νοµαρχιακής Αυ-
τοδιοίκησης και φαντάζοµαι ότι αυτό συµβαίνει και στους
υπόλοιπους νοµούς. Ενώ, λοιπόν, έχουµε βρει µια ρίζα του
κακού, την ίδια στιγµή δίνουµε µια περίοδο χάριτος.

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει από αυτές τις εκλογές
να υπάρχουν αυτά τα κωλύµατα, τα ασυµβίβαστα που πολύ
σωστά, κατά την άποψή µου, τα θεσπίζετε. Όσο και αν είναι άδικα
για κάποιους, όσο και αν φαίνονται αυστηρά, θα πρέπει αυτή η
αποφασιστικότητα να φανεί από τις αµέσως επόµενες εκλογές.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Θέλω να επαναφέρω το αίτηµα για τις δηµοτικές κοινότητες
που βάζετε το όριο των δύο χιλιάδων κατοίκων. Ειδικά σε περιο-
χές ορεινών κοινοτήτων, θα πρέπει αυτό το πληθυσµιακό όριο
να είναι λίγο πιο χαµηλό. Να δοθούν αυτές οι δυνατότητες που
έχει πλέον µια δηµοτική κοινότητα για ανάπτυξη της τοπικής κοι-
νωνίας και να µην είµαστε αυστηροί και ανελαστικοί, όπως και
στο πληθυσµιακό όριο, παραδείγµατος χάριν, για τους ορεινούς
δήµους.

Στο άρθρο 94 το Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο έχει προτείνει
κάποια πράγµατα για αυξηµένες αρµοδιότητες στον ευαίσθητο
τοµέα του τουρισµού, που πρέπει να δοθούν στους δήµους και
νοµίζω ότι θα πρέπει να υιοθετηθούν.

Τέλος, θα αναφερθώ σε δύο άρθρα που αφορούν τους απο-
φοίτους της Εθνικής Σχολής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Τοπικής
Αυτοδιοίκησης. Υπάρχει ένας διαχωρισµός σε σχέση µε το βα-
σικό τίτλο σπουδών. Συµφωνούµε όλοι ότι σε αυτό το νέο πολύ-
πλοκο, αλλά ταυτόχρονα προκλητικό τοπίο µιας σύγχρονης
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ενός σύγχρονου επιτελικού κράτους-στρα-
τηγείου πρέπει και το ανθρώπινο δυναµικό που σε διοικητικό και
τεχνοκρατικό επίπεδο θα το στελεχώσει να είναι ιδιαίτερα αυξη-
µένων ικανοτήτων. Και οι απόφοιτοι της Εθνικής Σχολής ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκησης πραγµατικά
καλούνται να διαδραµατίσουν πρωταγωνιστικό ρόλο και θα πρέ-
πει σε αυτούς τους ανθρώπους να µην βάζουµε στεγανά βασικού
τίτλου σπουδών.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να αναφερθώ στο υπόµνηµα των απο-
φοίτων της Εθνικής Σχολής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης, οι οποίοι ζητούν έχοντας την τεχνογνωσία και το
πέρασµα από αυτή τη Σχολή, που είναι ιδιαίτερα εξειδικευµένο
σε θέµατα Τοπικής Αυτοδιοίκησης, να µπορούν να προσφέρουν
και στις αυτοτελείς υπηρεσίες των ΟΤΑ και όχι να υπάρχει αυτός
ο άδικος, κατά την άποψή µου, διαχωρισµός µε βάση το βασικό

τίτλο σπουδών.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Κατρίνη.
Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου για έξι λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη χθεσινή συζήτηση για το

χωροταξικό το 80% των οµιλητών ήταν από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Στη σηµερινή συζήτηση το 80% των οµιλητών είναι από το
ΠΑΣΟΚ και «στα λοιπά» είναι και το ΛΑΟΣ.

Αυτό αποτυπώνει την πολιτική φιλοσοφία και το ενδιαφέρον
της κάθε παράταξης για τα ζητήµατα που αφορά το νοµοσχέδιο,
για τη µεγάλη αλλαγή στο διοικητικό και αναπτυξιακό σύστηµα
της χώρας, για τη µεγάλη ανατροπή στα κακώς κείµενα του συ-
γκεντρωτικού και αδιαφανούς κράτους που δοµήσαµε όλοι µε
ευθύνες µας.

Περισσότερο, όµως, αποτυπώνει –και πρέπει να δούµε- τη
στάση ανευθυνότητας που έχει δείξει η Νέα ∆ηµοκρατία.

Μεθαύριο, που θα αρχίσουν οι διεργασίες για το ποιοι θα είναι
οι περιφερειάρχες, θα βγει ο κ. Σαµαράς ή κάποιος εκπρόσωπός
του και θα µας ανακοινώσει δεκατρείς περιφερειάρχες που στη-
ρίζει η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν, κύριοι συνάδελφοι, επί της αρχής
είστε αντίθετοι. Τι σηµαίνει επί της αρχής αντίθετοι; Σηµαίνει ότι
δεν συµφωνείτε µε το θεσµό, µε το εγχείρηµα και θεωρείτε ότι
είναι επιζήµιο για τον τόπο. ∆ιότι, δεν διαφωνείτε σε συγκεκρι-
µένα άρθρα. ∆ιαφωνείτε επί της αρχής. Αν διαφωνούσατε σε συ-
γκεκριµένα άρθρα, σηµαίνει ότι δικαιούστε το λόγο –και όλοι
µας- για να βελτιώσετε τα πράγµατα. Όµως, είστε κάθετα αντί-
θετοι. Γι’ αυτό ψηφίσατε αρνητικά επί της αρχής.

Εποµένως, µε ποιο δικαίωµα στη συνέχεια έρχεστε να πείτε
ότι θα υπηρετήσετε ένα θεσµό, τον οποίο δεν πιστεύετε; Και
αυτό είναι το µεγάλο πολιτικό ζήτηµα σήµερα. Μια παράταξη, η
οποία δεν πιστεύει στο θεσµό, στη συνέχεια θα έρθει να διαχει-
ριστεί τα πράγµατα. Να τα διαχειριστεί πώς; Με την αδιαφανή
λογική, την οποία εκφράζει σε όλα τα συγκεντρωτικά συστήµατα
που έχει δοµήσει µέχρι τώρα;

Όµως, δεν θα αφιερώσω άλλο χρόνο στη Νέα ∆ηµοκρατία,
παρά µόνο µια παρατήρηση για αυτά που είπαµε ότι έκανε. Ξέ-
ρετε τι έκανε το Υπουργείο Εσωτερικών τα πεντέµισι προηγού-
µενα χρόνια; ∆ιπλασίασε τους αντινοµάρχες στη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση και διπλασίασε τους µισθούς. Αυτό έκανε για τη
νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση. Μια µέρα βγήκε ο κ. Παυλόπουλος
και λέει: «Θα σας κόψω το τέλος µεταβίβασης», ένα σηµαντικό
πόρο που θεσµοθέτησε το ΠΑΣΟΚ. Στη συνέχεια έγινε αγώνας
από την ΕΝΑΕ, τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και είπε: «∆εν θα
το κόψω». Λέει: «Είδατε που προσέχω τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση;». Αυτά τα δύο έκανε για τη νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση.

Όσον αφορά την Τοπική Αυτοδιοίκηση, εκτός από την αυτο-
νόµηση των ∆ολιανών και του ∆ραγασίου µε τα αντίστοιχα απο-
τελέσµατα- που έτρεχε ύστερα ο κ. Παυλόπουλος να τα µαζέψει,
αλλά τα αµάζευτα δεν µαζεύονται- θέσπισε το «ΘΗΣΕΑ». Κατάρ-
γησε το ’07, άφησε δύο χρόνια την αυτοδιοίκηση χωρίς πρό-
γραµµα, έφερε το «ΘΗΣΕΑ», το µεγαλύτερο µέρος του οποίου
πήγε στη «ρουφήχτρα» την Αθήνα. Θα µου πείτε εκεί εκλέγεται
ο κ. Παυλόπουλος, γιατί να µην το κάνει, όπως και οι περισσότε-
ροι, εν πάση περιπτώσει, από το σύστηµα που διοικεί τη χώρα;
Αλλά, οι καποδιστριακοί δήµοι έµειναν χωρίς προγράµµατα. Και
τώρα τι έχουµε; Ενταγµένα –λέει- στο «ΘΗΣΕΑ» προγράµµατα
από πέρσι, πρόπερσι, αλλά χωρίς λεφτά. Ε, τέτοιες εντάξεις
κάνω και εγώ. Χαρτιά µπορεί να µοιράζω. Μοιράσανε προεκλο-
γικά ένα κάρο χαρτιά για γήπεδα, για έργα, για δρόµους και
πραγµατικά ήταν κάτι το οποίο απέδειξε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία
δεν ξεχνά το παρελθόν της. Συνεχίζει στον ίδιο ρυθµό, πελατει-
ακές σχέσεις, κοµπογιαννίτικα κ.λπ..

Κύριε Υπουργέ, ας έρθουµε στο νοµοσχέδιο, το οποίο είναι η
µεγάλη τοµή. Θα χρειαστεί διορθώσεις, αλλά όσο λιγότερες,
τόσο το καλύτερο. Γι’ αυτό σήµερα µπορούµε να ακούµε αυτά
που πρέπει. Θα έλεγα ότι η συλλογικότητα στην Τοπική Αυτοδι-
οίκηση σήµερα είναι κάτι επιβεβληµένο, κάτι που δεν πρέπει να
είναι υπό συζήτηση ή υπό αµφισβήτηση. Οι αντιδήµαρχοι πρέπει
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να εκλέγονται από το δηµοτικό συµβούλιο. Μόνο τότε θα απο-
κτήσει συλλογικότητα η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Μόνο τότε θα λει-
τουργήσουν παρατάξεις όπως πρέπει. Μόνο τότε θα καταργηθεί
η οµάδα του τάδε και του τάδε, αλλά θα λέει η οµάδα των τάδε
θέσεων, των τάδε απόψεων, των τάδε προοπτικών για τον τόπο.
Εκλογή, λοιπόν, των αντιδηµάρχων!

Έχω ξαναπεί και θα το ξαναπώ σήµερα ότι οι τοπικές ή δηµο-
τικές κοινότητες που είναι πρώην έδρες, µε την πρόταση που
έκανε ο κ. Μίχος και έγινε αποδεκτή από τον Υπουργό, αποκτούν
ένα ιδιαίτερο βάρος. Θα συνεχίσουν να παρέχουν τις υπηρεσίες
που παρέχουν σήµερα στους πολίτες. Αυτό το ιδιαίτερο βάρος
σηµαίνει µια αντίστοιχη ιδιαίτερη δοµή. ∆εν µπορεί να είναι το
ίδιο. Οι πρώην έδρες, λοιπόν, θα πρέπει να είναι υποχρεωτικά
δηµοτικές κοινότητες ανεξαρτήτως πληθυσµού και θα πρέπει να
εκλέγουν αριθµό συµβούλων στο τοπικό συµβούλιο, τον αµέσως
επόµενο απ’ ότι προβλέπεται από την πληθυσµιακή τους κατά-
ταξη.

Αυτό το έχετε υιοθετήσει ως λογική, κύριε Υπουργέ. Πού; Στην
περίπτωση –λέει- που συνενώνονται πάνω από πέντε δήµοι έξι
και πάνω. Ακριβώς αυτό προβλέπεται για το δηµοτικό συµβούλιο.

Εποµένως, θεωρώ ότι πρέπει να γίνει και για τις πρώην έδρες,
καθώς έχει πολύ µεγάλη σηµασία για να µπορούν να στηρίξουν
αυτή τη σωστή πρόταση την οποία υιοθετήσατε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω δύο ακόµα παρατηρήσεις
και θα ολοκληρώσω. Εξάλλου, για τη σηµερινή διαδικασία ο χρό-
νος θα έπρεπε να είναι όχι έξι, αλλά δεκαέξι λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ο χρόνος είναι αµεί-
λικτος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Να προβλεφθεί ενοποίηση οικι-
σµών που ανήκουν σε δύο δήµους. Με ποιον τρόπο λύνεται; ∆εν
προβλέπεται. Το έβγαλε ο κ. Παρασύρης. Έχουµε πολλές τέ-
τοιες περιπτώσεις στο Ηράκλειο.

Για το εκλογικό θέµα έχω να πω το εξής. Κατά τη δική µου
άποψη –και το είχα πει και τότε που είχε φέρει ο κ. Παυλόπουλος
το 42%, που είχε κόψει το 42% και δεν κατάλαβα γιατί δεν ήταν
41% ή 43% ή 40%- δύο αρχές υπάρχουν, η αρχή της απόλυτης
πλειοψηφίας και η αρχή της σχετικής πλειοψηφίας. ∆εν υπάρ-
χουν άλλες. Το 42% πού το βρήκε, πώς του ήρθε η έµπνευση,
δεν ξέρω. Είπε στο δρόµο όπως ερχόταν: «Να βάλω 40%, 39%,
41%, 42%;», άλλοι του έλεγαν 45%, λέει «άντε, 42%». Έτσι βγήκε
το 42%. Είναι, λοιπόν, κάτι αυθαίρετο.

Κατά την άποψή µου, στις κοινότητες, όπως ήταν παλιά, εκλέ-
γονταν µε τη σχετική πλειοψηφία. ∆εν υπάρχει κανένας λόγος
κατά την άποψή µου σε µικρούς δήµους µε κατοίκους κάτω των
δέκα χιλιάδων, να γίνεται δεύτερη Κυριακή εκεί που επιβάλλεται
και η περισσότερη σύνθεση, αν θέλετε, των απόψεων και των το-
πικών κοινωνιών µε κάτω από δέκα χιλιάδες κατοίκους και µε σχε-
τική πλειοψηφία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Βέβαια µε την πρόταση του Προέδρου συµφωνώ απόλυτα,
διότι θα πρέπει να έχουµε µία εναρµόνιση µ’ αυτά που ισχύουν
από το Σύνταγµα για τις βουλευτικές εκλογές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Κεγκέρογλου,
σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε,
λέγοντας ότι για το χωροταξικό δεν πήραµε το λόγο. Για ποιο
λόγο; Εδώ έγινε ένα πλαίσιο. Υπάρχουν όλες οι δυνατότητες και
είναι ανοικτοί οι ορίζοντες οι τοπικές κοινωνίες να επιλέξουν αν-
θρώπους που θα κάνουν σύνθεση, θα επιβάλλουν τη συνεργα-
σία και θα έχουν τα µεγαλύτερα αποτελέσµατα. Και εκεί
χρειάζεται η συµβολή όλων.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς, σας ευχαρι-
στούµε.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά. Και

επειδή φεύγει και το τρένο, κύριε Ροντούλη, πιστεύω ότι θα είστε
ακόµα πιο σύντοµος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα
είµαι πάρα πολύ σύντοµος.

Κύριε Υπουργέ, αναφέροµαι συγκεκριµένα στα άρθρα 31 και
137, περί της πλειοψηφίας που απαιτείται για να θεωρηθεί ένας
συνδυασµός επιτυχών. Επί εποχής Νέας ∆ηµοκρατίας είχαµε το
42%. Ακρότης! Έρχεστε εσείς και λέτε 50% συν µία ψήφος. Πάλι
ακρότης!

Εµείς θα σας προτείνουµε µε βάση τη λογική της αριστοτελι-
κής µεσότητας µία εφικτότατη λύση που φεύγει από τα δύο
άκρα. Σας λέµε, λοιπόν, να υιοθετήσετε το εξής σύστηµα. Εάν
µεταξύ του πρώτου και του δευτέρου συνδυασµού –µιλάµε για
τους δύο πρώτους- αφαιρεθεί η διαφορά που έχουν και προστε-
θεί, αθροιστεί, στον πρώτο, στην περίπτωση που δίνει το 50%
συν ένα, τότε αυτός ο συνδυασµός να θεωρείται επιτυχών. Άρα,
φεύγουµε και από το ένα άκρο του 42%, φεύγουµε και από το
άλλο άκρο και ακολουθούµε µια ρεαλιστική και εφικτότατη λύση
και πρόταση.

Άρα, νοµίζω ότι αν θέλετε να ακούτε υλοποιήσιµες προτάσεις,
θα τείνετε ευήκοον ους. Βεβαίως, µπορεί να πει κάποιος συνά-
δελφος: «Μα, το 42% δεν έχει τη δηµοκρατική νοµιµότητα». Ναι,
αλλά ελάτε τώρα και σε κάποιον ο οποίος έχει φθάσει 49%, ο
άλλος είναι 38% και τελικά δήµαρχος βγαίνει αυτός µε το 38%!
Και εκεί δεν υπάρχει αδικία; Και εκεί δεν υπάρχουν παιχνίδια
κάτω από το τραπέζι; Γιατί, λοιπόν, να µην κάνουµε ένα σύστηµα
που έρχεται στο µέσον και αποφεύγει τα δύο άκρα;

∆εύτερον, έρχοµαι στα άρθρα 77 και 179 που αναφέρονται
στο θεσµό του συµπαραστάτη του δηµότη και της επιχείρησης.
Είναι πράγµατι ένας καινοτόµος θεσµός και πρέπει να το παρα-
δεχθούµε.

Όµως, θέλω να σας κάνω την εξής ερώτηση, κύριε Υπουργέ.
Μπορείτε να εξασφαλίσετε το ενιαίο των γνωµοδοτήσεων; ∆η-
λαδή θα υπάρχει συµπαραστάτης του δηµότη στον τάδε δήµο,
που θα βγάζει µία «άλφα» γνωµοδότηση για ένα ζήτηµα και ένας
άλλος συµπαραστάτης του δηµότη σε έναν άλλο δήµο, που θα
γνωµοδοτεί διαφορετικά για το ίδιο ζήτηµα. Άρα, πώς θα εξα-
σφαλιστεί το ενιαίο της γνωµοδότησης;

Θα πρέπει να δούµε αυτόν το θεσµό υπερτοπικά και να µην
τον περιορίσουµε σε στενά τοπικό πλαίσιο. Έχουµε όργανο, που
µπορούµε να ενισχύσουµε, για να περιορίσουµε το πρόβληµα
αυτό; Βεβαίως, έχουµε το Συνήγορο του Πολίτη, που κινείται σε
υπερτοπικό πλαίσιο και που µπορεί να εξασφαλίσει το ενιαίο των
γνωµοδοτήσεων. Άρα, µέσα στο θεσµό του Συνηγόρου του Πο-
λίτη, που ήδη λειτουργεί, γιατί δεν κάνουµε ένα τµήµα Τοπικής
Αυτοδιοίκησης, προκειµένου οι όποιες γνωµοδοτήσεις γίνονται
να είναι υπερτοπικού περιεχοµένου και χαρακτήρα; Έτσι θα απο-
φύγουµε και πιέσεις τοπικής προέλευσης που µπορούν να ανοί-
ξουν διάφορα παράθυρα.

Άρα, ή κάνετε αυτό που σας λέµε ή είστε στη λογική περαι-
τέρω διορισµών, δηλαδή ανοίγετε ένα παράθυρο διορισµών και
ενίσχυσης του πελατειακού συστήµατος µε τέτοιου είδους γνω-
µοδοτήσεις, που θα γίνονται από συµπαραστάτες του δηµότη σε
κάθε ένα δήµο και που θα επιλέγονται –ξέρουµε όλοι πώς- ανά-
λογα µε τη διαµορφωθείσα κάθε φορά πλειοψηφία του δηµοτι-
κού συµβουλίου.

Τρίτον, αναφέροµαι στο άρθρο 227 παράγραφος 2, στον Ελε-
γκτή Νοµιµότητας. Εδώ προσέξτε µια δηλητηριώδης πρόβλεψη
που υπάρχει, αγαπητοί συνάδελφοι. Λέει: «Ο Ελεγκτής Νοµιµό-
τητας αποφαίνεται επί της προσφυγής µέσα σε αποκλειστική
προθεσµία δύο µηνών από την υποβολή της. Αν παρέλθει η ανω-
τέρω προθεσµία, χωρίς να εκδοθεί απόφαση, θεωρείται ότι η
προσφυγή έχει σιωπηρώς απορριφθεί».

Εδώ βλέπετε ότι ανοίγει ένα µεγάλο παράθυρο χρηµατισµού,
για να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. ∆ιότι κάποιος Ελε-
γκτής Νοµιµότητας µπορεί ή για πραγµατικούς λόγους φόρτου
εργασίας, αλλά και για άλλους λόγους –όλοι καταλαβαίνουµε τι
εννοώ- να µην ασχοληθεί µε µία υπόθεση και η υπόθεση αυτή,
αφού παρέλθει το χρονικό διάστηµα των δύο µηνών, απλώς να
απορριφθεί.

Τι θα γίνει στη συνέχεια, κύριοι συνάδελφοι; Θα σας πω τι θα
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γίνει. Θα τρέχει ο πολίτης. Θα πάει στο ∆ιοικητικό Εφετείο. ∆ύο-
τρία χρόνια. Από το ∆ιοικητικό Εφετείο θα πάµε στο Συµβούλιο
της Επικρατείας. Πέντε-έξι χρόνια. Αν δικαιωθεί στο Συµβούλιο
της Επικρατείας, θα ξαναγυρίσει η αναποµπή στο ∆ιοικητικό Εφε-
τείο για δύο-τρία χρόνια. Σύνολο έντεκα-δώδεκα ετών, για να τε-
λεσιδικήσει µια υπόθεση και σωρεία εξόδων για τον πολίτη που
κάνει µία προσφυγή.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Εµείς θεωρούµε πως, αν θέλετε να
χτυπήσετε σε επίπεδο Τοπικής Αυτοδιοίκησης το πελατειακό
κράτος, το πελατειακό σύστηµα, διότι εµφιλοχωρεί και σε επί-
πεδο ΟΤΑ, θα πρέπει να βάλετε καθορισµένο αριθµό θητειών για
το δήµαρχο και για τον περιφερειάρχη. Τότε θα χτυπήσετε στην
πράξη το πελατειακό σύστηµα. Όσο το διατηρείτε, δεν θα κά-
νετε τίποτα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δέκα δευτερόλεπτα.
Σας έθεσα έναν προβληµατισµό για τις µετακινούµενες κοινό-

τητες, κύριε Υπουργέ. Περίµενα ότι θα το λάβετε πολύ σοβαρά
υπ’ όψιν. Αυτό που σας ζητάω δεν είναι τίποτα. Οι µετακινούµε-
νες κοινότητες είναι άνθρωποι που µετακινούνται κατά τους χει-
µερινούς µήνες και πρέπει να έχουν δίπλα τους µια διοικητική
δοµή, για να παίρνουν ένα απλό πιστοποιητικό.

Όσον αφορά, λοιπόν, αυτές τις κοινότητες, είτε πρόκειται για
την Αετοµηλίτσα, την Αβδέλα, τη Σµίξη κ.λπ. –τις ξέρετε- θα πρέ-
πει στον τόπο που µεταφέρονται το χειµώνα οι κάτοικοι αυτών
των κοινοτήτων να υπάρχει µια στοιχειώδης διοικητική υποδοµή,
ένα ΚΕΠ, ένα γραφείο για τη γραµµατέα τους, ένα γραφείο για
το συµβούλιο. ∆εν ζητούν πολλά πράγµατα οι άνθρωποι. Αν δεν
το κάνετε αυτό, αν δεν υποχωρήσετε ακόµη και σ’ αυτό το ση-
µείο, αυτές οι ορεινές κοινότητες θα παρακµάσουν, θα φύγουν
οι κάτοικοί τους και, ενώ µιλάµε για ανάπτυξη, θα έχουµε το αντί-
θετο αποτέλεσµα στον ορεινό όγκο.

Βλέπετε ότι εµείς κάναµε συγκεκριµένες προτάσεις και θεω-
ρούµε ότι θα τις λάβετε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Ροντούλη.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Σταµάτης για έξι λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να ξεκινήσω

από τα ειδικότερα, για να πάω στα γενικότερα. Και το ειδικότερο
είναι ένα θέµα βεβαίως, το οποίο γνωρίζει ο κύριος Υφυπουρ-
γός, ότι είχε προκύψει στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας µε το ∆ήµο
Χάλκιας και µε τις αποφάσεις του συµβουλίου τους ∆ήµου Χάλ-
κιας και του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Μεσολογγίου και ένα δεύ-
τερο θέµα που είχε προκύψει µε τους πρώην δήµους της ορεινής
Ναυπακτίας, οι οποίοι είναι ορεινοί δήµοι, βρίσκονται πιο κοντά
στην πόλη του Θέρµου, ο οποίος αυτός και µόνο αυτός είναι από
τους νέους δήµους τους οποίους εγκαινιάζει ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

Βέβαια, όλες αυτές τις τέσσερις ηµέρες που γίνεται η συζή-
τηση κύριε Πρόεδρε, για το νοµοσχέδιο αυτό, βλέπουµε ότι η
Κυβέρνηση ήρθε να διεξάγει τη συζήτηση, χωρίς διάθεση να δε-
χθεί καµµία πρόταση, καµµία σκέψη, καµµία διαφοροποίηση σε
όσα προέβλεπε το σχέδιο νόµου από την αρχή. Και αυτό βέβαια
–εντός παρενθέσεως- ακυρώνει εν πολλοίς τη λειτουργία της
Βουλής, ακυρώνει εν πολλοίς τη λειτουργία αυτού του Σώµατος
και δεν είναι τυχαίο τα όσα τελευταίως λέγονται και για τη Βουλή
και για τους βουλευτές και για τον πολιτικό κόσµο.

Θα έπρεπε να έχει το θάρρος η Κυβέρνηση, σε κάποιες περι-
πτώσεις, οι οποίες είναι πέραν του βεβαίου ότι είναι και λογικές
και έχουν και τη βούληση των τοπικών κοινωνιών να προχωρήσει
σε αλλαγές. ∆εν το έκανε αυτό. Και πραγµατικά λυπάµαι γι’ αυτό.

Όπως είχε επίσης η Κυβέρνηση τη δυνατότητα πραγµατικά να
δηµιουργήσει µία µεγάλη τοµή στο χώρο της τοπικής αυτοδιοί-
κησης, αλλά και στη λειτουργία γενικότερα του κράτους, µία
τοµή η οποία θα έφερνε και τα εύσηµα της αντιπολίτευσης, µία
τοµή η οποία θα χαρακτήριζε το ελληνικό κράτος για πολλά χρό-
νια και έχασε την ευκαιρία αυτή. Να γιατί εµείς, κύριε συνάδελ-
φοι του ΠΑΣΟΚ, διαµαρτυρόµαστε.

Γιατί πραγµατικά η τοµή αυτή είναι µία τοµή που θα έπρεπε να

έχει γίνει µε άλλους όρους, σε άλλες βάσεις, µία τοµή η οποία θα
µπορούσε να έχει εισπράξει την οµοφωνία εκ µέρους της Βουλής
και όµως η Κυβέρνηση δεν θέλησε να το τολµήσει. Το γιατί δεν
θέλησε είναι πλέον σίγουρο ή βέβαιο ότι είναι γνωστό σε όλους.

Εύχοµαι κύριε Υπουργέ, παρά τις αντιρρήσεις και τη διαφω-
νία που έχω, εύχοµαι πραγµατικά –και θα ήθελα να το ακούσετε
αυτό- αυτό το νοµοσχέδιο, αυτός ο νόµος να επιτύχει. Σας το εύ-
χοµαι από καρδιάς, γιατί αυτό αφορά όλους µας, αφορά τη λει-
τουργία του κράτους, αφορά την ελληνική κοινωνία, τον ελληνικό
λαό. Σας το εύχοµαι. ∆εν θα πετύχει, λυπάµαι που το λέω. Λυ-
πάµαι που το λέω µε τόση απολυτότητα, αλλά φοβάµαι ότι δεν θα
πετύχει και το γνωρίζετε καλά.

Θα µπορούσατε να το έχετε καθυστερήσει πραγµατικά. Και
για να σας δώσω ένα παράδειγµα, θα επικαλεστώ δικά σας λόγια,
σ’ ένα κεφάλαιο του νοµοσχεδίου, αυτό που αφορά τις δεκατρείς
περιφέρειες. Είπατε ότι αναγκαστήκατε να προσφύγετε στις πε-
ριφέρειες αυτές, όπως ήταν και πριν, παρά τις όποιες αντιρρή-
σεις ενδεχοµένως είχατε ως άτοµο και ως Υπουργός και ως
Κυβέρνηση. Αναγκαστήκατε, όµως, να δεχθείτε την ύπαρξη
αυτών των συγκεκριµένων περιφερειών, των ιδίων περιφερειών,
για κάποιους λόγους µεταξύ των οποίων και η διαχείριση του
ΕΣΠΑ. ∆εν συµφωνώ µε αυτό.

Αλλά την ώρα που εσείς ο ίδιος δια του λόγου σας έχετε κα-
ταθέσει αυτήν την αµφιβολία, πραγµατικά αυτό σηµαίνει ότι θα
µπορούσατε να περιµένετε να κερδίσουµε χρόνο ,να το συζητή-
σουµε, για να πάµε σε νέες περιφέρειες. Γιατί οι νέες περιφέ-
ρειες είναι η βάση πάνω στην οποία, όχι µόνο το παρόν
νοµοσχέδιο θα στηριχθεί, είναι η βάση πάνω στην οποία θα στη-
ριχθεί και η λειτουργία γενικότερα του κράτους. Το ξέρετε πολύ
καλά και όµως αναγκαζόµαστε και λόγω της ταχύτητας µε την
οποία θέλετε να ψηφίσετε το νόµο και λόγω των ειδικών προ-
βληµάτων που ενδεχοµένως υπάρχουν –ας πούµε ότι υπάρχουν-
αναγκάζεστε και πάλι να δεχθείτε και πάλι αυτές τις δεκατρείς
περιφέρειες.

Ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», κύριε Υπουργέ, για εµένα δεν είναι απλώς
ένας νόµος. Είναι µία φιλοσοφία και το ξέρω αυτό. Είναι µία φι-
λοσοφία της Κυβέρνησης και πολύ κάνετε και έχετε µία φιλοσο-
φία, όσον αφορά την εξέλιξη των πολιτικών πραγµάτων. Γιατί θα
δούµε σε λίγο καιρό, το βλέπουµε ήδη µάλιστα σε κάποιες περι-
πτώσεις, «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» για την παιδεία, όπου πλέον τα προ-
βλήµατα που θα δηµιουργηθούν θα είναι πολύ περισσότερα
-κατάργηση πανεπιστηµιακών σχολών σε κάποιες περιφέρειες
όπου έχουν δύο πανεπιστήµια και όχι ένας στην έδρα της περι-
φέρειας- «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» στο θέµα της υγείας, άλλο µεγάλο
θέµα που θα προκύψει, «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» στις δοµές και στη λει-
τουργία όλου του κράτους. Είναι φιλοσοφία ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».
Και γι’ αυτό θα έπρεπε να προσεχθεί ιδιαίτερα αυτή η φιλοσο-
φία. Θα έπρεπε να προσεχθούν ιδιαίτερα οι βάσεις αυτής της φι-
λοσοφίας και όµως δεν το πράξατε.

Είχαµε όλη την καλή διάθεση, γιατί ήταν και δική µας, ξέρετε,
πρωτοβουλία η δηµιουργία ενός νέου «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ ΙΙ» ή ενός
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Θέλαµε να βοηθήσουµε προς αυτή την κατεύθυνση. Θέλαµε
να συµπράξουµε µαζί σας. Θέλαµε να εξασφαλίσουµε και εµείς
την οµοφωνία της Βουλής µαζί µε σας. Κι όµως δεν έγινε αυτό.
Χάνετε µια µοναδική ευκαιρία.

Και το λέω σε σας απευθυνόµενος, όχι µόνο στον Υπουργό της
Κυβέρνησης, απευθυνόµενος και στον Ραγκούση πολιτικό, τον
οποίο εκτιµώ ιδιαίτερα. Επιτρέψτε µου να σας κάνω αυτή την επι-
σήµανση.

Έτσι, βλέπουµε ότι οι περιφέρειες αναγκαστικά θα είναι αυτές
οι ίδιες. Ξέρετε, επειδή είµαι υπεύθυνος του τοµέα περιφερεια-
κής πολιτικής, µιλάµε για περιφερειακή ανάπτυξη και η περιφε-
ρειακή ανάπτυξη δεν είναι µόνο µέσα στα όρια του ελληνικού
κράτους. Μιλάµε για ανταγωνιστική ανάπτυξη στα όρια της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Οι δικές µας περιφέρειες, οι νοµοί που αποτελούν τις επιµέ-
ρους περιφέρειες, έχουν προβλήµατα ανταγωνιστικά µεταξύ
τους και δεν είναι στο ίδιο επίπεδο και το ξέρετε πολύ καλά. Πα-
ραδείγµατος χάριν, η δική µου περιφέρεια Νοµός Αχαΐας, Πάτρα
µε Νοµό Αιτωλοακαρνανίας. Έχουµε τεράστια προβλήµατα, τε-
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ράστιες ανισότητες µεταξύ µας οι τρεις νοµοί που αποτελούµε
την Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος. Θα έπρεπε, λοιπόν, να γίνει
µια άλλη κατανοµή, έτσι ώστε οι περιφέρειες να έχουν µια οµοι-
ογένεια µεταξύ τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πώς θα µπορέσουµε εµείς να ανταγωνιστούµε περιφέρειες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όταν µάλιστα κάποια από τα ταµεία
αυτά, τα οποία ενισχύουν την περιφερειακή ανάπτυξη, είναι
ανταγωνιστικά; ∆έστε, Ταµείο Συνοχής. Πώς θα µπορέσει η Πε-
ριφέρεια ∆υτικής Ελλάδος να ανταγωνιστεί τις άλλες περιφέ-
ρειες της Ευρώπης για το Ταµείο Συνοχής, όταν οι νοµοί µεταξύ
τους δεν έχουν ισόρροπη ανάπτυξη; Να ένα τεράστιο θέµα. Κι
αυτό θα έχει βεβαίως τα αποτελέσµατα που όλοι καταλαβαί-
νουµε. Θα χαθούν πόροι, θα χαθούν έργα, θα χαθεί ανάπτυξη.
Έτσι, θα έπρεπε να το έχετε δει πιο ουσιαστικά αυτό το θέµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μια φράση ακόµη. ∆εν έχω χρόνο δυστυχώς. Θα έπρεπε να
µας δώσετε χρόνο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, δεν υπάρχει πε-
ριθώριο. Κύριε Σταµάτη, σας παρακαλώ κλείστε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Μία φράση και κλείνω.
Είπατε για τους νέους επτά διοικητές, εν πάση περιπτώσει. Και

είπατε ότι οι διοικητές αυτοί δεν θα ασκούν εποπτικό έλεγχο στις
περιφέρειες. Ο έλεγχος αυτός είναι απευθείας στην αρµοδιό-
τητα του Υπουργείου Εσωτερικών. ∆εν είναι έτσι. Το γράφει µέσα
η έκθεση της ΟΚΕ και το ξέρετε πολύ καλά. Είναι πολύ δύσκολο
να κατανοήσει κανείς αυτό το θέµα. Αλλά πρέπει να σας ανα-
φέρω τι γράφει ακριβώς το πόρισµα της ΟΚΕ: «Με το σχέδιο
νόµου επιχειρείται µια ριζική τοµή ως προς το σύστηµα επο-
πτείας των ΟΤΑ, µε τη θεσµική αποπολιτικοποίηση και τη λει-
τουργική ενίσχυσή του. Πράγµατι δηµιουργείται µια νέα
αυτοτελής υπηρεσία για την άσκηση εποπτείας στις πράξεις και
τα πρόσωπα, η οποία υπάγεται στον Υπουργό Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, αλλά αποκεντρώ-
νεται στις επτά αποκεντρωµένες διοικήσεις». Να,
αµέσως-αµέσως οι διοικήσεις αυτές θα ασκούν και έλεγχο,
πράγµα που εσείς δεν δεχθήκατε µόλις προηγουµένως όταν µι-
λήσατε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό λέει τουλάχιστον η έκθεση της ΟΚΕ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Είπατε ότι θα συµπίπτουν οι εκλογές για την εξοικονόµηση

χρηµάτων…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη, κύριε Στα-

µάτη. Η ώρα είναι περασµένη. Πολλοί συνάδελφοι βιάζονται να
φύγουν.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: ∆εν έχω µιλήσει άλλη φορά, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µην κα-
θυστερείτε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Ξέρετε καλά ότι µε το 50+1 οι εκλο-
γές θα επαναλαµβάνονται και δεύτερη Κυριακή. Άρα δεν εξοι-
κονοµούµε τίποτα.

Υπάρχει και το πάγιο αίτηµα που ανέφερα στην επιτροπή, να
µη γίνονται συγχρόνως οι εκλογές οι περιφερειακές µε τις δη-
µοτικές. Είναι πάγιο το αίτηµα αυτό. Θα έπρεπε κι αυτό να το
δείτε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Παρακαλώ να γίνεται σεβαστός ο χρόνος. Όλοι θέλουν να τε-
λειώσουν γρήγορα και όταν αρχίζουν να µιλούν, δεν τελειώνουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση

της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκατέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί από το ∆ηµοτικό Σχολείο Σχολικού Κέντρου Καρ-
δαµήλων Χίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρακολουθώντας αυτές τις ηµέρες τη συζήτηση, σήµερα ει-

λικρινά διαπιστώνω ότι ο αξιότιµος κύριος Υπουργός ήδη νιώθει
µέσα του κάτι να κόβεται. ∆εύτερες σκέψεις γεννιούνται. Και σί-
γουρα πιστεύω ότι αυτό που καταγράφτηκε στην Αίθουσα απ’
όλες τις πτέρυγες, ήταν χρήσιµο στην κυριολεξία. Οι σκέψεις
αυτές θα τον προβληµατίσουν, αλλά φοβούµαι ότι δεν θα έχουµε
το ποθητό αποτέλεσµα στη λειτουργία της περιφερειακής διοι-
κήσεως στην πατρίδα µας.

Ήθελε πολύ µεγάλη συζήτηση ένα τέτοιο εγχείρηµα, κύριε
Υπουργέ. Και, δυστυχώς, δεν θα πω ξανά ότι απαξιώθηκαν οι
Βουλευτές που δικάζονται κάθε µέρα, αντιπροσωπεύοντας τους
πολίτες των ιδιαίτερων εκλογικών τους περιφερειών, αλλά κατ’
εξοχήν κατά την επιταγή του Συντάγµατος, εκπροσωπώντας την
πατρίδα και το λαό.

Απλή αναλογική, κύριε Υπουργέ. Ήρθε η ώρα στην πατρίδα
µας το πολιτικό σύστηµα να αποδεχθεί αυτό που γέννησε ο Ελ-
ληνισµός. ∆εν είναι δυνατόν στις τοπικές κοινωνίες να µη σκε-
φτόµαστε, µετά από τριάντα πέντε Μεταπολιτευτικά χρόνια, την
απλή αναλογική και να οδηγούµαστε στις δεύτερες Κυριακές. Το
είπα στην πρωτοµιλία µου, κατά τα έξοδά µου και όλα τα συναφή,
τα οποία δεν πρέπει να αποκρύπτονται. Θα γίνουν άλλου είδους
συσχετισµοί και άλλη θα είναι η επιθυµία των τοπικών κοινωνιών.
Και ξέρετε, εκεί πληγώνονται ακόµα περισσότερο απ’ οτιδήποτε
άλλο έχει γενικότερα γνωρίσµατα αντιπροσωπευτικότητας.

Απλή αναλογική. Εάν, δε, δεν είναι απλή αναλογική, τουλάχι-
στον εξοµοίωση µε ένα σύστηµα απλής αναλογικής, που να προ-
σοµοιάζει µε οποιοδήποτε σύστηµα στην κεντρική πολιτική ζωή.
∆εν θα είναι το 42%; Ανεβάστε τον πήχη. Γιατί όχι το 45%, το
46%, το 47%; Βρείτε κάπου να σταµατήσουµε και να συµφωνή-
σουµε. Είναι, όµως, δυνατόν να µην µπορούν οι πολιτικές δυνά-
µεις σε τοπικό επίπεδο να συµπτύξουν ό,τι καλύτερο για τις
τοπικές κοινωνίες;

Η λειτουργία των περιφερειών. Χρειαζόταν η αναθεώρηση του
Συντάγµατος, κύριε Υπουργέ. ∆ιότι προφανώς γνωρίζουµε όλοι
ότι υπάρχουν δεσµεύσεις από το Σύνταγµα. Κρατάτε τις επτά δι-
οικήσεις και όλα αυτά.

Οι περιφέρειες οι αιρετές έπρεπε να είναι πιο µεγάλες, για να
µην υπάρχουν και άλλου είδους δυσλειτουργικά φαινόµενα.

Στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας µε ποια αναλογία
ψήφων θα παίρνονται οι αποφάσεις; Με τη συντριπτική πλειονό-
τητα των συµβούλων από τη Θεσσαλονίκη; Και αυτό είναι κατά τη
συνταγµατική επιταγή δίκαιο;

Θα πρέπει να σας προβληµατίσουν όλα αυτά.
Ένα άλλο ζήτηµα στο οποίο θέλω να σταθώ µε ιδιαίτερη φρο-

ντίδα έχει να κάνει µε τις υπηρεσίες των Νοµαρχιακών Αυτοδιοι-
κήσεων. Προσέξτε πού θα οδηγηθούµε, αγαπητοί συνάδελφοι,
στο µέλλον. Η νοµαρχία επί του παρόντος –εγώ οµιλώ έχοντας
γνώση του νοµοθετικού πλαισίου του σηµερινού- δεν καταργεί-
ται. Εγώ είµαι Βουλευτής του Νοµού Κιλκίς. Κι εσείς είστε Βου-
λευτές κάποιου νοµού. ∆εν καταργείται, υπάρχει. Οι υπηρεσίες
της, οι οποίες διακονούσαν το σύνολο του νοµού, θα έρθουν να
κατατµηθούν. Άλλες θα αποµακρυνθούν κι άλλες θα πάνε στους
δήµους πάλι κατατετµηµένες. Είναι δυνατόν να υπάρχει απόδοση
υπηρεσιών προς τον πολίτη; Σύµφωνα µε την παγκόσµια επιταγή
οι Υπηρεσίες προστρέχουν προς τους πολίτες. Εµείς θα τις απο-
µακρύνουµε, όταν µάλιστα η νοµαρχία ως νοµαρχία, ως διοικη-
τική ενότητα, δεν καταργείται;

Οι αντιπεριφέρειες παραµένουν. Τι θα εµπόδιζε άραγε ο αντι-
περιφερειάρχης να προΐσταται αυτών των νοµαρχιακών υπηρε-
σιών; Αν το θέλετε, να λιγοστέψουν οι Υπηρεσίες, σύµφωνα µε
τις αρµοδιότητες, που µετακινούνται προς την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση σε Α’ Βαθµό; Ναι. Σίγουρα, όµως, είχαν να διαδραµατίσουν
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ένα σηµαντικό ρόλο.
Εδώ ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι υπάρχουν µεγάλοι

δήµοι τη σήµερον ηµέρα που δεν έχουν πολεοδοµίες, τεράστιοι
δήµοι που δεν τόλµησαν. Κι εµάς αυτό το κεκτηµένο της αναπο-
τελεσµατικότητας δεν µας προβληµατίζει.

Αναφέρθηκαν πάρα πολλοί συνάδελφοι και ειλικρινά δεν θα
κουράσω το Σώµα. Για τις µετακινούµενες κοινότητες είπε ο κ.
Ροντούλης.

Για την ορεινότητα, κύριε Υπουργέ, θα επιµένω. Σας έφερα το
παράδειγµα της Γουµένισσας µε άλλα εθνικά κριτήρια και ιδιαί-
τερα γνωρίσµατα ορεινότητος. Να είστε βέβαιος ότι θα καταπέ-
σει στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Και αυτό είναι ένα στοίχηµα
προσωπικό. ∆εν είναι δυνατόν να υπάρχει ανισότητα στη συµπε-
ριφορά της κεντρικής πολιτικής εξουσίας κατά την ορεινότητα,
όταν το Σύνταγµα της χώρας, άρθρα 101 και 106, εξοµοιώνει µε
τη νησιωτικότητα και όταν τα µεγάλα λιβάδια του Πάικου βρί-
σκονται κοντά στη Γουµένισσα και θέλουν το κέντρο το διοικη-
τικό που το είχαν µέχρι τώρα στην Αξιούπολη.

Είναι δυνατόν να αγνοείτε εσείς το ανθρώπινο δικαίωµα αυτών
των πολιτών για παροχή υπηρεσιών;

Κλείνοντας, θα θυµίσω πάλι, όχι µε εµµονές προσφυγισµού -
αυτό πλήγωσε τους πατεράδες µας και τους παππούδες µας, αν
το θέλετε το κουβαλάµε στη µνήµη µας, γιατί αν δεν υπάρχουν
γονίδια, όπως είπε κάποιος σοφός, να είστε βέβαιοι ότι υπάρ-
χουν µνηµίδια- ότι ο προσφυγικός Ποντιακός Ελληνισµός, εδώ
και χρόνια ζητάει τη Νέα Σάντα ως κέντρο της, ως κοινότητα. Και
εφόσον τις κοινότητες τις επαναφέρετε το Υπουργείο Εθνική
Άµυνας, ορθώς ποιών, την 71 αεροµεταφερόµενη, την ονόµασε
ταξιαρχία του Πόντου και εδρεύει στη νέα Σάντα. Η Νέα Σάντα δι-
καιούται και πρέπει να γίνει το κέντρο του προσφυγικού Ποντια-
κού Ελληνισµού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Κιλτίδη.

Το λόγο έχει η κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη, για έξι λεπτά.
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙ∆Η: Κύριε Πρόεδρε, το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά

υποσχέθηκε στους νησιώτες τα πάντα. Μίλησε για αναβάθµιση
των ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών, για εφαρµογή του µεταφορικού
ισοδύναµου, για βελτίωση των υπηρεσιών υγείας και καλύτερη
παιδεία στα νησιά, για ολοκλήρωση των υποδοµών. Οκτώ µήνες
µετά και αποδεικνύεται ότι η πολιτική του ΠΑΣΟΚ για το νησιω-
τικό χώρο είναι ανύπαρκτη.

Όλες οι υποσχέσεις ξεχάστηκαν την εποµένη των εκλογών. Οι
νησιώτες βλέπουν επιλογές της Κυβέρνησης, που καµµία σχέση
δεν έχουν µε τις υποσχέσεις του ΠΑΣΟΚ. Επιλογές της Κυβέρ-
νησης, που ελάχιστη σχέση έχουν µε την εφαρµογή της νησιω-
τικότητας κατά το άρθρο 101 του Συντάγµατος. Μεταξύ άλλων,
µε την κατάργηση του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου
και Νησιωτικής Πολιτικής, µε την κατάργηση του Υπουργείου Πο-
λιτισµού, µε το πάγωµα του ΕΣΠΑ.

Τα επισηµαίνω αυτά γιατί οι ∆ωδεκανήσιοι ζούµε για µία ακόµα
φορά την απαξίωση και την κοροϊδία από τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ. Είναι πραγµατικά λυπηρό, η ηγεσία του Υπουργείου
Εσωτερικών να έχει αυτή τη συµπεριφορά απέναντι στους ∆ω-
δεκανησίους.

Κύριε Πρόεδρε, η απόφαση του Υπουργού να ορίσει την έδρα
της αποκεντρωµένης διοίκησης Αιγαίου στον Πειραιά, συνιστά
εξόφθαλµη και κατάφωρη αδικία εις βάρος της Ρόδου. Αυτό δε
συµβαίνει για πρώτη φορά. Το ΠΑΣΟΚ έχει αδικήσει επανειληµ-
µένα τη Ρόδο. Τι να πρωτοθυµηθούµε; Τον ορισµό της έδρας της
Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου στην Ερµούπολη της Σύρου; Τον
ορισµό της έδρας του τότε Υπουργείου Αιγαίου στη Μυτιλήνη;
Τον ορισµό της έδρας του Πανεπιστηµίου Αιγαίου και πάλι στη
Μυτιλήνη;

Αυτή είναι η συµπεριφορά του ΠΑΣΟΚ απέναντι στη Ρόδο και
στα ∆ωδεκάνησα. Να σας πω και κάτι. Εδώ το θέµα δεν είναι το-
πικιστικό. Πρέπει να ορίζονται οι διοικητικές έδρες στα νησιά του
Αιγαίου, γιατί πρέπει να ενισχύονται οι προϋποθέσεις για την ου-
σιαστική ανάπτυξή τους. Αλλά εδώ έχουµε το εξής παράλογο
φαινόµενο. Αντί να οριστεί η έδρα της αποκεντρωµένης διοίκη-

σης στη Ρόδο, ορίζεται στον αποκεντρωµένο «ακριτικό» και «νη-
σιωτικό» Πειραιά!

Κύριε Υπουργέ, αυτή η επιλογή είναι απαράδεκτη. Θα έλεγα
ότι είναι και προκλητική. Είναι προκλητική, γιατί για τις υπόλοιπες
έξι αποκεντρωµένες διοικήσεις επιλέγεται ως έδρα η πρωτεύ-
ουσα του µεγαλύτερου νοµού. Εδώ η Ρόδος αγνοείται. Το πο-
λυπληθέστερο αστικό κέντρο του Αιγαίου, η «ατµοµηχανή» του
τουρισµού, δεν έχει το δικαίωµα να είναι η έδρα της αποκε-
ντρωµένης διοίκησης. Τα δε επιχειρήµατά σας κύριε Υπουργέ,
είναι σαθρά. Τι πάει να πει «λειτουργικοί λόγοι»;

Παραδέχεστε την ανικανότητά σας, ότι δεν µπορείτε να εξα-
σφαλίσετε ακτοπλοϊκή και αεροπορική συγκοινωνία µεταξύ των
νησιών του Αιγαίου; Αυτό είναι πρακτικά αυτό το οποίο µας λέτε.
Βάζετε την έδρα στον Πειραιά για λόγους εύκολης πρόσβασης.
Αυτή είναι η πολιτική σας; Έτσι θα εξασφαλίσετε την ανάπτυξη
των νησιών;

Τότε, στην ίδια λογική, πρέπει να µεταφέρετε και τις έδρες των
Περιφερειών Βορείου και Νοτίου Αιγαίου στον Πειραιά. Με την
πρότασή σας να είναι η έδρα της διοίκησης ο Πειραιάς, αναιρεί-
ται στην ουσία η επιτοµή της φιλοσοφίας της διοικητικής µεταρ-
ρύθµισης, που είναι η αποκέντρωση.

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι στιγµές που πραγ-
µατικά δεν µπορώ να δικαιολογήσω την προσέγγιση του ΠΑΣΟΚ
στα εθνικά µας θέµατα. Θέλω εδώ να θυµίσω –το είπα και στη
συζήτηση επί της αρχής- ότι στην επίσκεψή του ο Υπουργός Εξω-
τερικών της Τουρκίας, ο κ. Νταβούτογλου, σε συνέντευξή του
είπε ότι: «Κακώς δεν αντέδρασε η Τουρκία στην ενσωµάτωση των
∆ωδεκανήσων µε την Ελλάδα». Λίγο πολύ δηλαδή, µας χαρα-
κτήρισε «γκρίζα» περιοχή. Και έρχεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
και βάζει την έδρα της διοίκησης του Αιγαίου στον Πειραιά.

Αυτό είναι το µήνυµα που θέλουµε να δώσουµε στους γείτονές
µας; Αυτό είναι το σαφές µήνυµα της Ελλάδας προς κάθε κα-
τεύθυνση; ∆ηλαδή, το ΠΑΣΟΚ από τη µία χρησιµοποιεί το Κα-
στελόριζο για να ανακοινώσει ο Πρωθυπουργός την ένταξή µας
στο Μηχανισµό του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και από την άλλη, αντί να ενισχύσει διοικητικά
τα νοτιοανατολικά σύνορά µας και τη Ρόδο, µεταφέρει την έδρα
στον Πειραιά.

Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υπουργός δεν είναι διατεθειµένος
να ακούσει. Είπε ότι δεν δέχεται εκβιασµούς, λες και το 55% που
ψήφισαν ΠΑΣΟΚ στα ∆ωδεκάνησα, έχουν σκοπό να εκβιάσουν.

Όχι, κύριε Ραγκούση. ∆ιατύπωσαν και διεκδικούν ένα δίκαιο
και λογικό αίτηµα.

Να χρησιµοποιήσω και τα λόγια των διοικητικών φορέων του
νοµού µου: «Τη φωνή όλων αυτών, µιας ολόκληρης κοινωνίας
σας µεταφέρουµε, προσβλέποντας την αποφυγή ακόµα µιας πο-
λιτικής και ιστορικής αδικίας εις βάρος της Ρόδου. Έστω και την
τελευταία στιγµή, ζητάµε να αποδοθεί δικαιοσύνη, µε την ικανο-
ποίηση µιας απόλυτα τεκµηριωµένης διεκδίκησης, στο πλαίσιο
της διοικητικής µεταρρύθµισης».

Κύριε Υφυπουργέ, οι Κινέζοι λένε: «Οι καλοί στρατηγοί δεν
είναι ποτέ παρορµητικοί. Οι καλοί ηγέτες δεν είναι ποτέ αλαζό-
νες».

Λυπάµαι που δεν είναι στην Αίθουσα ο κ. Ραγκούσης, προκει-
µένου να το ακούσει, διότι θα ήταν πολύ χρήσιµο.

Τέλος θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, να κατα-
θέσω στα Πρακτικά ένα υπόµνηµα της Κοινότητας Ολύµπου,
Καρπάθου, στο οποίο προτείνονται τροποποιήσεις του άρθρου 2
παράγραφος 3, που πιστεύω ότι θα συµβάλλουν στη λειτουργι-
κότητα του νέου νόµου.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Τσιαµπίκα Ιατρίδη καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα σας παρακαλούσα, κύριε Υφυπουργέ, να το δείτε.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κ. Ιατρίδη.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Αµοιρίδης για έξι λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι έχουµε περάσει στο ουσια-
στικό µέρος του νοµοσχεδίου, που είναι το θεσµικό του µέρος
και εξαρτάται σε πολύ µεγάλο βαθµό η επιτυχία του εγχειρήµα-
τος, µέσα από το κοµµάτι που αφορά τους θεσµούς και τί προ-
τείνουµε για τη λειτουργία µέσα από την εµπειρία χρόνων.

Αυτό που θεωρώ σηµαντικότερο είναι ότι οι πολίτες των νέων
δήµων πρέπει να έχουν αντίληψη του ενιαίου δήµου. Πρέπει να
ξεχάσουν τους δήµους του παλαιότερους, να µείνουν στην ταυ-
τότητα των κοινοτήτων, των δήµων, όπως ήταν κάποτε -µια πόλη
ήταν ένας δήµος- να ξεχάσουν δηλαδή, τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ» και
να πάµε στην αντίληψη του ενιαίου δήµου.

Για να γίνει αυτό πρέπει να εκφράζεται οριζόντια το σώµα των
δηµοτικών συµβούλων. Ναι µεν, κάθε παλιός δήµος θα πρέπει
να έχει την έκφραση της τοπικής κοινωνίας, αλλά εκτιµώ, πρέπει
να είναι πολύ µικρός ο αριθµός –έστω και ένας- αλλά οι περισ-
σότεροι δηµοτικοί σύµβουλοι να εκφράζουν το σύνολο του
δήµου.

Ξαναλέω, η ενιαία αντίληψη για τον δήµο πρέπει να γίνει πε-
ποίθηση. Αλλιώς, θα έχουµε βιλαέτια, θα έχουµε προτεκτοράτα
και θα έχουµε εκβιασµούς ανά περιοχή.

Βεβαίως, θα πρέπει να υπάρχουν τα κοµµάτια µε την αυτονο-
µία ή τα ΚΕΠ που δηµιουργεί το Υπουργείο, αλλά πρέπει να είναι
αναπόσπαστα τµήµατα ενιαίας ανάπτυξης.

Πρέπει να υπάρχει η αντίληψη στο πρόγραµµα ότι οι µικρότε-
ροι δήµοι ή τα κοµµάτια τα µικρά, οι παλιές κοινότητες, οι οποίες
υστερούν σε ανάπτυξη, θα έχουν άµεση προτεραιότητα στον
προϋπολογισµό.

Πρέπει λοιπόν, οι δήµοι που έχουν αναπτύξει υποδοµές, µε την
ένταξη των νέων περιοχών στα όρια των νέων δήµων, να δώσουν
άµεσα βαρύτητα σε αυτές τις περιοχές.

Για το θεσµικό των αντιδηµάρχων, το κάνατε κάθε δυόµισι χρό-
νια. Ξέρετε τί µπορώ να κάνω εγώ σαν δήµαρχος; Να του αφαι-
ρέσω όλες τις αρµοδιότητες και να του αφήσω την αρµοδιότητα
των νεκροταφείων. ∆εν πρέπει να γίνει δυόµισι χρόνια. Πρέπει
να είναι κάθε χρόνο και ανάλογα µε τη δουλειά που κάνει, ο δή-
µαρχος θα εκτιµήσει, αν θα τον ξανακάνει αντιδήµαρχο ή όχι.
Αυτό µου λέει η εµπειρία µου. Φτάνουµε σε περιπτώσεις, ειδικά
όταν πρόκειται για τη δεύτερη διετία, τα δεύτερα δυόµισι χρόνια,
ένας αντιδήµαρχος να σηκώνει και µπαϊράκι και να ανεξαρτητο-
ποιείται και να δηµιουργούνται προβλήµατα και ο δήµαρχος να
αφαιρεί τις αρµοδιότητες, απλά να έχει τον τίτλο και το µισθό.

Πρέπει να δώσετε τη δυνατότητα στην τοπική αρχή να κρίνει
τον αντιδήµαρχο.

Εκεί που αναθέσατε στις δηµοτικές παρατάξεις να έχουν ένα
χώρο µέσα στα κτήρια των δηµαρχείων, πρέπει να γίνει επί ποινή
παράβασης καθήκοντος, γιατί καµµιά δηµοτική αρχή δεν δίνει
χώρο στις δηµοτικές παρατάξεις. Να µπορούν να είναι µέσα στο
κτήριο, να έχουν γραµµατειακή υποστήριξη και να ελέγχουν τα
πεπραγµένα της δηµοτικής αρχής. Ως τώρα, η εµπειρία µου, µου
λέει ότι ελάχιστοι δήµαρχοι παραχώρησαν χώρους.

Η διαφάνεια –ξαναλέω- µπορεί να έλθει µε µια µεγάλη καινο-
τοµία. Η Αντιπολίτευση µε έναν εκλεγµένο σύµβουλο από το δη-
µοτικό συµβούλιο να υπογράφει τα εντάλµατα εξόδων. Συµβαίνει
σε άλλες χώρες του εξωτερικού και µπορεί να γίνει. Η δηµοτική
αρχή να αποφασίζει, να σχεδιάζει, να έχει τη πολιτική πρωτο-
βουλία, να διεκδικεί έσοδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Όµως, για τα εντάλµατα εξόδων δεν χρειάζεται µετά να βά-
λετε κανέναν να ελέγξει τίποτα. Εάν τα υπογράφει ένα µέλος της
αντιπολίτευσης, που οµόφωνα το δηµοτικό συµβούλιο θα επιλέ-
ξει, να είστε σίγουρος ότι δεν θα έχετε πρόβληµα µε τη διαφά-
νεια.

Πιθανόν κάποιοι δήµοι, δύο ή τρεις, να ενωθούν και να είναι
όλοι χρεωµένοι. ∆εν ξεκινά τίποτα. Άρα, θα πρέπει στο Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων να δηµιουργηθεί ένα ταµείο στήρι-
ξης των νέων αυτών δήµων. Σε δήµους, που έχουν πραγµατικά
πολύ µεγάλα δάνεια και δανειακές υποχρεώσεις και δεν µπορούν
να συνεχίσουν ή να ξεκινήσουν, θα πρέπει να παραταθούν τα δά-
νεια για δύο ή και τρία χρόνια, δηλαδή η καταβολή τόκων και το-
κοχρεολυσίων, για να µπορούµε να τους βοηθήσουµε στο

ξεκίνηµα στην αρχή.
Κύριε Υπουργέ, µην εγκρίνετε άλλα δάνεια από εδώ και πέρα

στους δήµους. Θα χρεωθούν οι νέοι δήµοι, αλλά θα πρέπει τα
δάνεια αυτά να βγουν στη λογική της ανάπτυξης του ενιαίου
δήµου πλέον.

Βασική προτεραιότητα; Άµεσα η λειτουργία των πολεοδοµι-
κών γραφείων σε συνεργασία µε τις νοµαρχίες. Εάν οι καινούρ-
γιοι δήµοι δεν έχουν πολεοδοµικό γραφείο και απευθύνονται
στον κεντρικό δήµο του νοµού, για να εκδοθούν οι άδειες, οι
οποίες θα αφορούν την οικοδοµική δραστηριότητα, το ΕΣΠΑ και
τις επενδύσεις, τότε το στοίχηµα στην περιφέρεια θα χαθεί. ∆εν
γίνεται να θεωρείται δήµαρχος αυτός που δεν έχει πολεοδοµικό
γραφείο. Ούτε µε τις χρήσεις γης µπορεί να ασχοληθεί, ούτε µε
τη χωροταξία, ούτε µε τα σχέδια πόλης, ούτε µε την οικοδοµική
δραστηριότητα. Θα κάνουµε µία τρύπα στο νερό, εάν ο δήµαρ-
χος της κεντρικής πόλης, του κεντρικού δήµου θα διοικεί και θα
διευθύνει την πολεοδοµία των υπόλοιπων δήµων. Θα είναι σαν
να έχουµε έναν καινούργιο νοµάρχη, δεν θα έχουµε αποκέ-
ντρωση. Είναι πολύ σοβαρό και θα πρέπει να το δείτε.

Όσον αφορά τις αποσπάσεις των κοινοτήτων, θα ήθελα να πω
ότι είναι πολύ σηµαντικό ότι µπήκε αυτή η ρύθµιση. Μετά την
1/1/2011, δηλαδή µετά από την ανάληψη των καθηκόντων της
νέας δηµοτικής αρχής, µία κοινότητα µπορεί να αποσπαστεί,
σύµφωνα µε τη διαδικασία, και να ενταχθεί σε έναν άλλο δήµο.
Σήµερα, µε τη λογική της συνένωσης του ενιαίου παλιού δήµου,
υπάρχουν αστοχίες στο σχεδιασµό. Άρα, είναι πολύ σηµαντικό
µία κοινότητα, η οποία είναι στα όρια ενός διαφορετικού δήµου
να µπορεί, µε απόφαση του τοπικού ή του δηµοτικού συµβου-
λίου, να ενταχθεί στο νέο δήµο άµεσα από την αρχή και στο σχε-
διασµό του νέου δήµου.

Στις ΤΕ∆Κ έχετε µία φράση που λέει «δυνατότητα λειτουργίας
ΤΕ∆Κ ανά νοµό». Πρέπει να αφαιρεθεί η λέξη «δυνατότητα». Πρέ-
πει να λειτουργούν οι ΤΕ∆Κ. ∆εν έχουν µόνο συνδικαλιστικό
ρόλο, έχουν και αναπτυξιακό. Υπάρχουν, παραδείγµατος χάριν,
βιβλιοθήκες στις τοπικές ΤΕ∆Κ που εξυπηρετούν ολόκληρο
το νοµό και δεν πρέπει να καταργηθούν. Πρέπει, λοιπόν, να αφαι-
ρεθεί η λέξη «δυνατότητα».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα σταθώ και στο ποσοστό της εκλογής, αν θα είναι 42% ή
50%. Είµαι θιασώτης του 50%. Όµως, βαθιά δηµοκρατικά σκε-
πτόµενος, λέω ότι δεν µπορούµε, όπως η προηγούµενη κυβέρ-
νηση αιφνιδίασε Αύγουστο µήνα και έφερε το 42%,
ανατρέποντας ως τότε το νόµο, σε µία λογική ότι «µας συµφέρει
το 42%», να πούµε σήµερα εµείς ότι «ανατρέπουµε το 42% και
φέρνουµε το 50%». Εκτιµώ, λοιπόν, ότι πρέπει να το αφήσουµε
και αυτήν την τετραετία όπως είναι και µε τον εκλογικό νόµο που
ισχύει, βάσει του Συντάγµατος, για την κεντρική κυβέρνηση, από
την επόµενη δηµοτική περίοδο να ισχύει το 50%. Θεωρώ ότι είναι
βαθιά δηµοκρατικό να πράξουµε έτσι και να µην αιφνιδιάσουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Τι εννοείτε; Εννοείτε από τη µεθεπόµενη;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Να παραµείνει το 42% γι’ αυτήν την

τετραετία, τα τριάµισι χρόνια, και το 50% να ισχύει από την επό-
µενη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ε, όχι και αιφνιδιασµός!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Αιφνιδιάσατε, κύριε Ζώη, το 2006 Αύ-

γουστο µήνα. Θυµάστε, ο κ. Μεϊµαράκης το είχε πει πολύ πιο
νωρίς, και ό,τι έλεγε ο κ. Μεϊµαράκης γινόταν νόµος µετά από
ένα µήνα. Και έτσι έγινε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Θα σας απαντήσουµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Για την Περιφέρεια της Κεντρικής Μα-

κεδονίας θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, ότι έχουµε τεράστιο πρό-
βληµα. Έξι νοµοί τριάντα σύµβουλοι, ένας νοµός σαράντα ένας
σύµβουλοι. Ξέρετε τι θα γίνει; Στα πρώτα περιφερειακά συµ-
βούλια θα συµµετέχουν όλοι. Όταν, δε, καταλάβουν ότι δεν
έχουν κανένα ρόλο να πηγαίνουν στα περιφερειακά συµβούλια,
γιατί έχουν και αποστάσεις και θα χάνουν και το χρόνο τους,
αφού και η συµµετοχή των συµβούλων είναι πάρα πολύ µικρή,
υπάρχει περίπτωση…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτό,
γιατί υπάρχει µεγάλη ανησυχία σε όλους τους Βουλευτές των έξι
νοµών της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. Έχουµε συνυ-
πογράψει ότι είτε θα µας κάνει χωριστή Περιφέρεια είτε θα πρέ-
πει να αλλάξει αυτό το σχήµα, γιατί δεν µπορεί να «περπατήσει».

Εκτιµούµε, λοιπόν, ότι µετά την ψήφιση του νοµοσχεδίου θα
υπάρξει µία νοµοθετική ρύθµιση, µέσα στο συνταγµατικό πλαί-
σιο, που θα δίνει τη δυνατότητα στους έξι νοµούς να έχουν ανά-
λογη συµµετοχή, ώστε οι αποφάσεις να µην λαµβάνονται από
τον ένα νοµό για τους επτά νοµούς, αλλά να λαµβάνονται συλ-
λογικά. Αλλιώς, δεν θα µπορέσουµε πραγµατικά να αναπτύξουµε
τις περιοχές µε την αναλογική συµµετοχή, όπως προβλέπει και το
Σύνταγµα και κάθε δηµοκρατική διαδικασία, να συµµετέχουν δη-
λαδή ισόρροπα, οµόρροπα οι περιοχές ανάλογα µε τον πληθυ-
σµό τους, αλλά θα έχουµε αυτό το φαινόµενο.

Νοµίζω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι η επιτυχία του επιχειρήµα-
τος είναι άµεσα από την υλοποίηση των προγραµµάτων του
ΕΣΠΑ, που δίνονται πλέον στην περιφέρεια, η δυνατότητα στους
δήµους µέσα από το «ΕΛΛΑ∆Α» και να υπάρχουν τα χρήµατα, να
υπάρχουν οι επενδύσεις και να αλλάξει πραγµατικά η χώρα, όχι
ως µοντέλο ανάπτυξης, αλλά και ως νοοτροπία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριες και κύριοι συνά-

δελφοι οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Προσαρµογή του Ελληνικού ∆ικαίου στο πρότυπο νόµου του
έτους 1997 για τη διασυνοριακή πτώχευση της Επιτροπής των
Ηνωµένων Εθνών για το ∆ιεθνές Εµπορικό ∆ίκαιο».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Αχαΐας του ΠΑΣΟΚ κ. Αθανά-

σιος Παπαδόπουλος για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υφυπουργέ, πήρα το λόγο

να µιλήσω και επί των άρθρων σήµερα και να σταθώ ιδιαίτερα
στην ανάγκη να προσέξουµε όλοι το επιδιωκόµενο αποτέλεσµα
αυτού του σχεδίου νόµου.

Θα µου επιτρέψετε να επαναλάβω για άλλη µια φορά, από τη
θέση αυτή, εκπροσωπώντας µαρτυρικές πόλεις και χωριά της
Ελλάδος, για το άρθρο 1, αφού δεν µου δόθηκε η ευκαιρία χθες
να µιλήσω, ότι θα κάνουµε µεγάλο λάθος, εάν δεν διορθώσουµε
τώρα το νόµο. Να µην αφήσουµε να γίνει αργότερα αυτό, γιατί
δεν µπορούν να περιµένουν οι τοπικές κοινωνίες.

∆εν παθαίνουµε τίποτα να προσθέσουµε την ιστορική λέξη του
Κοµµένου, σε ένα δήµο που τώρα διαµορφώθηκε, στην παλιά
κοινότητα Κοµµένου µαζί µε το ∆ήµο Αράχθου και το ∆ήµο Πέτα.
∆ε θα ξαναβρούµε, κύριε Υφυπουργέ, τριακόσιους δεκαεπτά
σφαγιασθέντες, που έδωσαν τη ζωή τους για την Ελλάδα. ∆εν
θα πειράξει τίποτα κοντά στο όνοµα του νέου δήµου, που είναι
Νικολάου Σκουφά, να βάλουµε το όνοµα Κοµµένου – Νικολάου
Σκουφά. ∆εν θεωρώ ότι θα διαµαρτυρηθεί κανένας απ’ όσους
Βουλευτές έθεσαν τοπικά ζητήµατα και προβλήµατα. ∆εν είναι
δικό µου τοπικό θέµα, είναι πανελλαδικό, είναι θέµα του έθνους
µας.

Θέλω να πω, ότι πρέπει να διορθώσετε τώρα και να φτιάξετε
µία αρχή, έναν κανόνα, τον οποίο θα εφαρµόσουµε για όσους
µαρτυρικούς τόπους µπήκαν σε διπλή ονοµασία σε πολλούς δή-
µους. Ο ∆ήµος Χορτιάτη πρέπει να µπει µπροστά στο δήµο αυτό
που διαµορφώθηκε στη Θεσσαλονίκη και να λέγεται ∆ήµος Χορ-
τιάτη-Πυλαίας, όχι ∆ήµος Πυλαίας-Χορτιάτη. Αυτό πρέπει να
γίνει κανόνας και οι µαρτυρικοί τόποι να µπουν µπροστά.

Τώρα, επιγραµµατικά θέλω να σας πω ότι όσον αφορά την
µαρτυρική Κοινότητα Τσαριτσάνης, δεν παθαίνουµε τίποτα να
την ορίσουµε ιστορική έδρα. Έχουν γίνει αγώνες σε αυτή την
κοινότητα στο παρελθόν και -όπως ξέρετε- οι αποφάσεις της
είναι οµόφωνες και θέλω να τις καταθέσω στη Βουλή σήµερα.

Κύριε Υφυπουργέ, από τη θητεία µου στην Τοπική Αυτοδιοί-
κηση, θεωρώ ότι το πρώτο που πρέπει να κάνουµε τώρα είναι να

προσέξουµε µέχρι την εφαρµογή του καινούργιου νόµου, µέχρι
να ψηφιστούν και να λάβουν υπηρεσία οι νέες δηµοτικές αρχές,
από 1-1-2011, τη διαδικασία διαχείρισης των χρηµάτων τώρα
στους δήµους. Μαθαίνω από κάθε πλευρά ότι προσπαθούν όλοι
να αδειάσουν τα ταµεία, να χρεωθούν µε νέα δάνεια. Πρέπει να
προσέξετε πάρα πολύ αυτό το θέµα.

Πρέπει να προσέξουµε ιδιαίτερα το θέµα των υπαλλήλων στις
ΤΥ∆Κ. Θεωρώ ότι είναι υποχρέωση να αφήσουµε τη δυνατότητα
εθελούσιας µετάταξης, όχι στην έδρα του νοµού, που έχει τεχνι-
κές υπηρεσίες, αλλά να µπορούν αυτοί οι υπάλληλοι να προ-
σφέρουν τις υπηρεσίες τους και στους άλλους δήµους, που δεν
έχουν τεχνικές υπηρεσίες και τους χρειάζονται πάρα πολύ.
Οµοίως, να µπορούν αυτοί οι υπάλληλοι να προσφέρουν τις υπη-
ρεσίες τους στους αυτοτελείς οργανισµούς ελέγχου, που θα δη-
µιουργηθούν στην επικράτεια, γιατί έχουν την ανάλογη εµπειρία.

Θέλω να πιστεύω ότι θα λάβουµε ειδική µέριµνα για τους
υπαλλήλους των ΤΕ∆Κ. Οι υπάλληλοι των ΤΕ∆Κ δεν µπορούν να
πάνε όλοι στην κεντρική ΤΕ∆Κ που θα δηµιουργήσουµε. Πρέπει
να δούµε και τη δυνατότητα παραρτηµάτων των ΤΕ∆Κ ανά νοµό.

Πρέπει να εξετάσουµε την περίπτωση, κύριε Υπουργέ, των
ορεινών δήµων. ∆εν µπορούµε να αφήσουµε αχαρακτήριστους
δήµους, που είναι 100% ορεινοί και προβληµατικοί. Σας είπα χθες
το παράδειγµα του ∆ήµου Καλαβρύτων. Συνενώνονται τέσσερις
δήµοι οι οποίοι ήταν χαρακτηρισµένοι ορεινοί και προβληµατικοί
δήµοι και ο νέος δήµος που προκύπτει, επειδή έχει δεκατέσσε-
ρις χιλιάδες κατοίκους, δεν χαρακτηρίζεται ορεινός. Το ίδιο και
στο ∆ήµο Ερυµάνθου.

Πρέπει να µιλήσω, κύριε Υπουργέ, εδώ για ένα θέµα το οποίο
θεωρώ ότι µας έχει ταλαιπωρήσει τα προηγούµενα χρόνια. Υπάρ-
χει ένα διάταγµα, το 171/1987, αν θυµάµαι καλά, το οποίο ορίζει
ότι, όταν έχουµε µελέτες που υπερβαίνουν τα 5.000.000 ευρώ,
πρέπει να κουβαλάµε όλους αυτούς τους φακέλους στο Υπουρ-
γείο Εσωτερικών για να πάρουµε έγκριση από την υπηρεσία του
Υπουργείου Εσωτερικών. Το αφήνετε ακόµα όπως είναι.

Τώρα, µε τους νέους δήµους, θα είναι πολύ περισσότερες
αυτές οι µελέτες, αφού είναι µεγάλοι οι δήµοι και θα χρειαστεί να
υπερβαίνουν το ποσό αυτό. Πρέπει να δώσετε την αρµοδιότητα
αυτή στις περιφερειακές διοικήσεις, σ’ αυτές τις διοικήσεις που
φτιάχνουµε, τις επτά της περιφέρειας.

Σας ευχαριστώ πολύ και καλή επιτυχία στο νέο θεσµό και το
νέο σας έργο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Με τη σοφία και την

εµπειρία του δηµάρχου δεκαετίας των ιστορικών και µαρτυρικών
Καλαβρύτων οµίλησε ο κ. Παπαδόπουλος, ο προτελευταίος των
οµιλητών, σ’ αυτό το ιστορικό και για το Κοινοβούλιο, νοµοσχέ-
διο.

Τελευταίος, αλλά όχι έσχατος, ο κ. Γείτονας. Πάντα πρώτος
είστε συνήθως, κύριε Γείτονα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ή πρώτος ή τελευταίος είναι
ο κ. Γείτονας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι όµως έσχατος.
Ο κ. Γείτονας έχει το λόγο και ολοκληρώνει αυτή τη σηµαντική

συνεδρίαση του ελληνικού Κοινοβουλίου από πλευράς αγορη-
τών Βουλευτών.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, βαί-
νει προς το τέλος της µια µακρά συζήτηση για το πρόγραµµα
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

Θέλω να πω, µιας και άκουσα τον κ. Ζώη, ότι η παράταξή σας,
η Νέα ∆ηµοκρατία έχασε µια µεγάλη ευκαιρία, να πάρει µέρος
και να συνταχθεί µε µια µεγάλη µεταρρύθµιση που την έχει ανά-
γκη ο τόπος. Εσείς µάλιστα που διακηρύσσατε κάποτε την επα-
νίδρυση του κράτους µια µεταρρύθµιση που είναι εθνική
αναγκαιότητα. Σταθήκατε πάλι απέναντι όπως και στο παρελθόν
σε µια µεγάλη πρωτοβουλία και συνεχίζετε να δείχνετε ότι πραγ-
µατικά δεν πιστεύετε ούτε στην Τοπική Αυτοδιοίκηση ούτε στην
αποκέντρωση.

8074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Το ενδιαφέρον µάλιστα, κύριε Πρόεδρε, της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας εξαντλήθηκε χθες µε τη συζήτηση στη χωροθέτηση. Τα όρια
σας ενδιέφεραν. Και ξέρετε γιατί; Γιατί απλούστατα -αποκαλύ-
ψατε προθέσεις- θέλετε να υποθάλπετε, αλλά και να σπεκουλά-
ρετε πάνω σε ξεπερασµένους τοπικισµούς και σε παραγοντικές
φιλοδοξίες. Επί της ουσίας, στα υπόλοιπα άρθρα, όπου στήνεται
µια νέα αρχιτεκτονική και µια νέα δοµή στην αυτοδιοίκηση, Α’ και
Β’, καθώς και στην αποκεντρωµένη διοίκηση, δεν δείχνετε πραγ-
µατικά κανένα ενδιαφέρον.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μας αδικείτε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συζήτηση ου-

σιαστικά και οι ψηφοφορίες έδειξαν ότι αυτή η µεταρρύθµιση
έχει την Πλειοψηφία της Βουλής, που είναι αντίστοιχη µε την
πλειοψηφική αποδοχή της κοινωνίας.

Γι’ αυτό και εγώ σήµερα θα σταθώ σε ορισµένα σηµεία που
έχουν σχέση µε το παραπέρα, γιατί πιστεύω ότι το µεγάλο στοί-
χηµα έχει σχέση µε την εφαρµογή αυτού του νοµοθετήµατος.
Πρέπει να στηθεί γρήγορα και να λειτουργήσει αποδοτικά η νέα
δοµή. ∆εν µπορεί να υπάρξει κενό στο κράτος. ∆εν πρέπει να
χαθεί άλλος χρόνος.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, ξεκινώ από το άρθρο 281, όπου προ-
βλέπεται το πρόγραµµα «ΕΛΛΑ∆Α». ∆ηλαδή το επιχειρησιακό
πρόγραµµα στήριξης όλης αυτής της προσπάθειας, µε τον τίτλο
«ΕΛΛΑ∆Α, Ελληνική Αρχιτεκτονική ∆ιοίκησης και Αυτοδιοίκησης».

Αυτό για µένα είναι εχέγγυο για τη στήριξη των νέων δήµων
και των περιφερειών, αλλά και την προώθηση της απαραίτητης
συνεργασίας τους. Γι’ αυτό και η κατάρτιση και εκτέλεση αυτού
του προγράµµατος, που εξαρτάται από ό,τι φαίνεται στις διατά-
ξεις από πολλές αποφάσεις, από ένα παράγωγο δίκαιο δηλαδή,
θα πρέπει να ενεργοποιηθεί το ταχύτερο δυνατό, µε την εξα-
σφάλιση και των απαιτουµένων πόρων.

Είναι απαραίτητο τόσο για τη λειτουργία των νέων δοµών, όσο
και για την αξιοποίηση της αναπτυξιακής προοπτικής. Και εδώ,
κύριοι Υπουργοί, έχει ιδιαίτερη σηµασία και πρέπει να δοθεί έµ-
φαση στον άξονα που αναφέρεται στο πρόγραµµα αυτό, και
εννοώ το εθνικό αναπτυξιακό πρόγραµµα, το οποίο λειτουργεί
συµπληρωµατικά µε το ΕΣΠΑ.

∆ύο είναι τα κρίσιµα σηµεία, στα οποία θα δοκιµαστεί η από-
δοση της νέας δοµής: εάν µπορέσει να προχωρήσει γρήγορα
αυτό το εθνικό αναπτυξιακό πρόγραµµα σε τοπικό επίπεδο, σε
επίπεδο δήµων και αν οι περιφέρειες µπορέσουν να κινήσουν µε
µεγαλύτερες ταχύτητες το ΕΣΠΑ.

Μιλώντας για το ΕΣΠΑ, θέλω να αναφερθώ και στο σχετικό
άρθρο, όπου αναφέρεται ότι η περιφέρεια διά του περιφερει-
άρχη ενηµερώνει τη Βουλή, την Επιτροπή Θεσµών, για τον απο-
λογισµό του έργου. Θέλω να πω ότι ιδιαίτερα σε αυτή τη
συγκυρία και σε αυτή την τριετία εκεί που πρέπει να δοθεί το
βάρος είναι στην κοινοβουλευτική παρουσία και στις αρµόδιες
επιτροπές των εκπροσώπων της περιφέρειας, σε σχέση µε την
πρόοδο του ΕΣΠΑ, του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης.

Ο µεγάλος κίνδυνος είναι αυτός. Ήδη παραλάβαµε την απορ-
ρόφηση του ΕΣΠΑ σε επίπεδα απαράδεκτα, στο 3%, ύστερα από
τρία χρόνια. Γίνεται µια προσπάθεια από την Κυβέρνηση. Θα µε-
σολαβήσει, κύριε Υπουργέ, η αλλαγή των κρατικών περιφερειών
µε τις αιρετές περιφέρειες. Εκεί θα πρέπει να δοθεί ιδιαίτερη ση-
µασία, για να µη χαθεί χρόνος. Θα πρέπει ήδη από τώρα, στο µε-
ταβατικό στάδιο, να ληφθούν όλα εκείνα τα µέτρα, για τη
συνέχεια και για να µην υπάρξει περαιτέρω καθυστέρηση.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε –για να µην καταναλώσω άλλο χρόνο-
λέγοντας ότι θεωρώ σηµαντικά τα άρθρα 214 έως 238 για την
Αυτοτελή Υπηρεσία Εποπτείας, όπως και για τον ενισχυµένο
ρόλο του Ελεγκτικού Συνεδρίου, γιατί πιστεύω ότι το θέµα της
διαφάνειας και της λογοδοσίας είναι κρίσιµο µετά τις αρµοδιό-
τητες και τον αυξηµένο ρόλο που παίρνει η αυτοδιοίκηση, δευ-
τεροβάθµια και πρωτοβάθµια.

Αν θέλουµε να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, αυτό
είναι –αν θέλετε- µια αναγνώριση ευθύνης από όλο τον πολιτικό
κόσµο –και από εµένα- ότι µαζί µε τα βήµατα αποκέντρωσης που
κάναµε όλα αυτά τα τριάντα χρόνια, αποκεντρώσαµε πολλές
φορές και την αδιαφάνεια και τη διαφθορά.

Χαίροµαι γιατί µε τρεις παρεµβάσεις αυτό το νοµοσχέδιο –δυο

από τις οποίες ανέφερα, η τρίτη έχει σχέση µε τη δηµοσιότητα
των αποφάσεων, την ανάρτηση στο διαδίκτυο- παίρνονται συ-
γκεκριµένα µέτρα, για ενισχυµένη εποπτεία, έλεγχο και λογοδο-
σία, έτσι ώστε µαζί µε την αποτελεσµατικότητα που εξασφαλίζει
η νέα δοµή, να επικρατήσει και η διαφάνεια που είναι απαραί-
τητη, ιδιαίτερα στις µέρες µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Γείτονα.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε τώρα το λόγο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, κύριε Πρόε-
δρε, για να κάνω συνολικά τις προσθήκες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Να µας τις καταθέσετε
για να διανεµηθούν και να προχωρήσουµε προς το κλείσιµο της
συζήτησης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Χωρίς καµµία ανα-
φορά σε επισηµάνσεις που θα όφειλα να κάνω, σε σχέση µε
πολλές από τις τοποθετήσεις που έκαναν οι συνάδελφοι Βου-
λευτές, θέλω να πάω κατευθείαν και να σας αναγνώσω τις ανα-
διατυπώσεις-προσθήκες που έχουµε συγκεντρώσει µετά από
πάρα πολλές τοποθετήσεις που έκαναν συνάδελφοι Βουλευτές
όλων των κοµµάτων.

Να πω ότι υπάρχουν ορισµένα θέµατα τα οποία δεν έχουµε
κατ’ αρχάς, αντίρρηση να τα αντιµετωπίσουµε, αλλά θα θέλαµε
την επίσηµη τοποθέτηση και της αυτοδιοίκησης για κάποια απ’
αυτά. Παραδείγµατος χάριν λέω, κύριε Τσούκαλη, γι’ αυτά που
αναφέρατε ως τροπολογία που έχετε καταθέσει σχετικά µε το
να πάνε, και οι υπάλληλοι των υπόλοιπων περιφερειών της χώρας
των ΤΥ∆Κ, στις περιφέρειες.

Κατ’ αρχάς, δεν έχουµε αντίρρηση. Επειδή, όµως, η γνώµη
που έχουµε εµείς εισπράξει, αν δεν κάνω λάθος της ΚΕ∆ΚΕ, είναι
ότι θέλει αυτοί οι υπάλληλοι να πάνε στους δήµους, θα θέλαµε
αυτό το πράγµα να το συζητήσουµε µαζί τους και αν υπάρξει µία
συναίνεση και από τη δική τους πλευρά, εµείς δεν θα είχαµε καµ-
µία αντίρρηση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Εµείς υπερασπίζουµε αυτό το αίτηµα των
υπαλλήλων.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ήταν και δικό µας αίτηµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ωραία. Απλώς
κρατείται. Σε ένα από τα επόµενα νοµοσχέδια, αν και η ΚΕ∆ΚΕ
δεν αναπτύξει ένα επιχείρηµα το οποίο θα έκανε όλους σας να το
ξανασκεφθείτε, εµείς δεν έχουµε καµµία δυσκολία αυτό να το
επαναφέρουµε.

Στο άρθρο 3 παράγραφος 3 περίπτωση στ’ -αυτά τα έχουµε
ήδη µοιράσει, για να σας δοθούν το συντοµότερο δυνατόν- ο
∆ήµος Ιθάκης -έχει ζητηθεί- καθίσταται αυτοτελής περιφερειακή
ενότητα.

Στο τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης στ’, της παραγράφου
3, του άρθρου 3, προστίθεται νέο τελευταίο εδάφιο ως εξής: «Ει-
δικά ο δήµος Ιθάκης αποτελεί αυτοτελή περιφερειακή ενότητα».

Στο άρθρο 14, παράγραφος 1, περίπτωση ε’, προστίθεται το
ακόλουθο εδάφιο: «Στη ρύθµιση του προηγούµενου εδαφίου δεν
υπάγονται οι διευθυντές σχολικών µονάδων πρωτοβάθµιας και
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, καθώς και οι διευθυντές τµηµά-
των, µονάδων, κλινικών και εργαστηρίων ιατρικής υπηρεσίας του
ΕΣΥ».

Εδώ, διευκρινίζω απλώς ότι είναι κάτι που ισχύει έτσι και αλ-
λιώς σήµερα, απλώς διατυπώνεται µε έναν τρόπο καθαρό στο
νοµοσχέδιο για να µην υπάρχουν ερωτήµατα που διαρκώς έρ-
χονται και επανέρχονται. ∆εν έχουν στην πραγµατικότητα σή-
µερα κανένα πρόβληµα να συµµετέχουν και να εκλεγούν
δηµοτικοί σύµβουλοι, είτε διευθυντές σχολείων είτε γιατροί του
ΕΣΥ.

Στην παράγραφο 2, του άρθρου 59, προστίθεται προτελευταίο
εδάφιο ως εξής: «Ο αριθµός των αντιδηµάρχων αυξάνεται κατά
έναν (1), εάν ο αριθµός των δηµοτικών ενοτήτων που συνενώθη-
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καν είναι από πέντε (5) έως και επτά (7), κατά δύο (2), εάν ο αριθ-
µός των δηµοτικών ενοτήτων είναι από οκτώ (8) έως και εννέα
(9) και κατά τρεις (3), εάν ο αριθµός των δηµοτικών ενοτήτων
είναι δέκα (10) και ανώτερος».

Εδώ, ουσιαστικά προστίθεται ένα νέο κριτήριο για τον αριθµό
των αντιδηµάρχων που θα έχει κάθε δήµος που θα προέλθει από
τη συνένωση του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», το οποίο δεν είναι µόνο το πλη-
θυσµιακό, αλλά λαµβάνει υπ’ όψιν του µε βάση αυτή τη διάταξη
και τον αριθµό των συνενούµενων δήµων, ώστε να διασφαλί-
σουµε ότι σε περιπτώσεις που θα υπάρχουν πάρα πολλοί δήµοι,
θα υπάρχει και ικανός αριθµός, όχι αντίστοιχος ακριβώς αριθµός
αντιδηµάρχων, ώστε να τεθεί επικεφαλής του συντονισµού και
της δουλειάς σε κάθε έναν από τους σηµερινούς δήµους που
αύριο θα είναι ενότητες του καινούργιου «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», του
δήµου που θα δηµιουργηθεί.

Στο άρθρο 94, παράγραφος 2 και στην υπ’ αριθµόν 31 αρµο-
διότητα, η φράση «όπου ο παραγωγός πρόκειται να διαθέσει τα
προϊόντα του (ξηροί καρποί, λάδι, οπωροκηπευτικά, και λοιπά
αγροτικά προϊόντα) σε λαϊκές αγορές» αντικαθίσταται από τη
φράση «όπου ο παραγωγός κατοικεί».

Στην ίδια παράγραφο η φράση «στους Νοµούς Αθηνών-Πει-
ραιώς» αντικαθίσταται από τη φράση «στο Νοµό Αττικής». Είναι
ένα θέµα στο οποίο αρκετοί συνάδελφοι αναφέρθηκαν και είναι
το γνωστό θέµα που προκύπτει και από τις λαϊκές αγορές.

Στο άρθρο 94, παράγραφο 6 και στην αρµοδιότητα 32, στο
πρώτο εδάφιο, µετά τη λέξη «ίδρυση» τίθεται κόµµα και προστί-
θεται η λέξη «µετακίνηση».

Στο τέλος του ανωτέρω πρώτου εδαφίου τίθεται κόµµα και
προστίθεται η φράση «εκτός από την απόφαση τοποθέτησης των
πολιτών στις Λαϊκές Αγορές, η οποία εκδίδεται από το περιφε-
ρειακό συµβούλιο, ανά περιφερειακή ενότητα».

Στο άρθρο 94, παράγραφος 4 και στην υπ’ αριθµόν 18 αρµο-
διότητα µετά τη φράση «καθώς και της µεταφοράς και σίτισης
µαθητών µουσικών» προστίθενται οι λέξεις «και καλλιτεχνικών».

Στο άρθρο 94, παράγραφος 4 και στην υπ’ αριθµόν 30 αρµο-
διότητα, η φράση «Η επιχορήγηση νοµικών προσώπων ιδιωτικού
δικαίου, τα οποία αναπτύσσουν πολιτιστικού χαρακτήρα δρα-
στηριότητες στη χωρική αρµοδιότητα του δήµου» αντικαθίσταται
από τη φράση «Η επιχορήγηση φορέων που αναπτύσσουν πολι-
τιστικού χαρακτήρα δραστηριότητες στη χωρική αρµοδιότητα
του δήµου, καθώς και όσων συµβάλλουν στην τουριστική ανά-
πτυξη και προβολή του».

Στο άρθρο 95 παράγραφος 5, τελευταίο εδάφιο, η φράση: «µε
ανάλογη εφαρµογή της διαδικασίας που ορίζεται στις παραγρά-
φους 2, 3, 4, 5, 6 και 7 του άρθρο 257 του παρόντος νόµου» αντι-
καθίσταται από τη φράση: «µε ανάλογη εφαρµογή της
διαδικασίας που ορίζεται στις παραγράφους 1 έως και 7 του άρ-
θρου 257 του παρόντος νόµου».

Στο άρθρο 111 παράγραφος 2 προστίθεται ως τελευταίο εδά-
φιο η φράση: «οι ρυθµίσεις της παραγράφου αυτής εφαρµόζο-
νται και σε δηµοτικές επιχειρήσεις οποιασδήποτε µορφής, κατά
το µέρος που οι σκοποί τους περιλαµβάνουν και την παροχή υπη-
ρεσιών καθαριότητας».

Στο άρθρο 113 παράγραφος 2, τελευταίο εδάφιο, η φράση «Ει-
δικά στις Περιφέρειες Βορείου και Νοτίου Αιγαίου» αντικαθίστα-
ται από τη φράση «Ειδικά στις Περιφέρειες Βορείου, Νοτίου
Αιγαίου και Ιονίων Νήσων».

Στο άρθρο 120 παράγραφος περίπτωση β’ η φράση «Ειδικά
για τις Περιφέρειες Βορείου και Νοτίου Αιγαίου» αντικαθίσταται
από τη φράση «Ειδικά για τις Περιφέρειες Βορείου, Νοτίου Αι-
γαίου και Ιονίων Νήσων».

Στο άρθρο 136 παράγραφος 5 το τελευταίο εδάφιο αντικαθί-
σταται ως ακολούθως: «Η παρούσα παράγραφος δεν εφαρµό-
ζεται για τις Περιφέρειες Νοτίου Αιγαίου, Ιονίων Νήσων και
Αττικής».

Η παράγραφος 4 του άρθρου 160 αντικαθίσταται ως ακολού-
θως: «4. Η θητεία την αντιπεριφερειαρχών που ορίζονται σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 1 είναι ίση µε το ήµισυ
της θητείας των περιφερειακών αρχών».

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όλων;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αυτών που ορί-
ζονται, όχι όλων. Γι’ αυτό εδώ θα έκανα µία παύση για να σας το
διευκρινίσω, γιατί όλα τα άλλα είναι πολύ τεχνικά.

Η θητεία την αντιπεριφερειαρχών που ορίζονται σύµφωνα µε
τις διατάξεις της παραγράφου 1 είναι ίση µε το ήµισυ της θη-
τείας των περιφερειακών αρχών, ώστε να υπάρχει η δυνατότητα
να αλλάξουν στο ήµισυ της θητείας µε απόφαση του περιφερει-
άρχη ή του αντιπεριφερειάρχη που ορίζεται. Με τη διάταξη ως
ήταν, δεν µπορούσαν να αλλάξουν επί πέντε χρόνια άπαξ και ορί-
ζονταν µία φορά.

Στο άρθρο 186 παράγραφος II E και στην υπ’ αριθµό 12 αρ-
µοδιότητα µετά τη φράση: «ή επιχειρήσεις Οργανισµών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης» προστίθεται η φράση «προς αντιµετώπιση λει-
τουργικών αναγκών τους».

Η παράγραφος 6 του άρθρου 199 αναδιατυπώνεται ως ακο-
λούθως: «6. Για το προσωπικό µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δι-
καίου αορίστου χρόνου των ΚΕΚ, που έχουν συσταθεί από τη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση ή στα οποία συµµετέχουν, κατά πλει-
οψηφία, φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, και τα οποία συγ-
χωνεύονται, λύονται ή εξαντλείται ο χρόνος λειτουργίας τους,
κατά τη συστατική τους πράξη, εφαρµόζονται, αναλόγως, οι δια-
τάξεις των παραγράφων 3 και 4 του παρόντος άρθρου».

Στο άρθρο 204 προστίθεται παράγραφος Ζ ως ακολούθως:
«Με προεδρικό διάταγµα, το οποίο εκδίδεται µε πρόταση των
Υπουργών Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης και Οικονοµικών, είναι δυνατή η µεταβίβαση άσκησης
κατηγορίας ή µεµονωµένων αρµοδιοτήτων των προηγούµενων
παραγράφων σε δήµους νησιών που περιλαµβάνονται και σε
άλλες περιφέρειες, πέραν των αναφεροµένων στο άρθρο αυτό,
ύστερα από αίτηµα του οικείου δηµοτικού συµβουλίου και γνώµη
του αντίστοιχου περιφερειακού. Με το ίδιο διάταγµα ρυθµίζεται
η απόδοση των αντίστοιχων οικονοµικών πόρων και καθορίζεται
κάθε θέµα σχετικό µε την άσκηση των ανωτέρω αρµοδιοτήτων».
Είναι η περίπτωση πολλών νησιών –Σποράδες κ.ο.κ- στην οποία
αρκετοί συνάδελφοι αναφέρθηκαν.

Στο άρθρο 205 παράγραφος 4 η φράση «για τους δήµους της
περιφέρειας µε πληθυσµό µέχρι 3.000 κατοίκους» αντικαθίσταται
από τη φράση «για τους δήµους της περιφέρειας µε πληθυσµό
µέχρι 4.000 κατοίκους, εφόσον υποβληθεί σχετικό αίτηµα στο γε-
νικό γραµµατέα της περιφέρειας, από τον οικείο δήµο, ύστερα
από απόφαση του δηµοτικού συµβουλίου, που λαµβάνεται µε την
απόλυτη πλειοψηφία των µελών του».

Πρόκειται -και το διευκρινίζω αυτό- για την επαύξηση του πλη-
θυσµιακού ορίου των νησιωτικών δήµων της περιφέρειας Νοτίου
Αιγαίου που καλύπτονται από την τεχνική υπηρεσία της Περιφέ-
ρειας Νοτίου Αιγαίου. Αυτό προτάθηκε πάλι από συναδέλφους,
δηλαδή, το όριο να είναι στους τέσσερις χιλιάδες (4.000) κατοί-
κους αντί για τους τρείς χιλιάδες (3.000) κατοίκους.

Στο άρθρο 207 η παράγραφος 1 αντικαθίσταται, ως ακολού-
θως: «1. Στα συµβούλια των δηµοτικών κοινοτήτων του τελευ-
ταίου εδαφίου της παραγράφου 3 του άρθρου 2 του παρόντος,
προεδρεύει, ο αρµόδιος για τη δηµοτική κοινότητα αντιδήµαρ-
χος, χωρίς δικαίωµα ψήφου».

Στο άρθρο 257 παράγραφος 1 προστίθεται τελευταίο εδάφιο
ως ακολούθως: «Η µετάταξη των προηγουµένων εδαφίων µπορεί
να γίνει σύµφωνα και µε τις ρυθµίσεις της παραγράφου 5 του
άρθρου 95 του παρόντος».

Στο άρθρο 282 παράγραφος 9 το εδάφιο «Πόροι των ενώσεων
είναι οι εισφορές των µελών τους που καθορίζονται σε ποσοστό
επί των τακτικών εσόδων τους µε κοινή απόφαση των Υπουργών
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
και Οικονοµικών και έσοδα από κάθε άλλη πηγή» αντικαθίσταται
από το εδάφιο: «Πόροι των ενώσεων είναι οι εισφορές των µελών
τους, που καθορίζονται µε την κοινή απόφαση της παραγράφου
3 του άρθρου 259 και της παραγράφου 5 του άρθρου 260 του
παρόντος, ως ποσοστό επί του ποσού των αντίστοιχων ΚΑΠ,
καθώς και έσοδα από κάθε άλλη πηγή».

Στο άρθρο 283 προστίθεται παράγραφος 22 ως ακολούθως:
«22. Με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, ύστερα από γνώµη του Συµβου-
λίου Τοπωνυµιών του άρθρου 7 του Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτή-
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των, µπορεί να ορίζεται οικισµός, ως ιστορική έδρα δήµου, η
οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Για την
έκδοση της απόφασης αυτής απαιτείται σχετικό αίτηµα από το
οικείο δηµοτικό συµβούλιο ή αίτηµα από το συµβούλιο της δη-
µοτικής ή τοπικής κοινότητας και γνώµη του οικείου δηµοτικού
συµβουλίου».

Αυτό που προανέφερα και χθες ως µία διαδικασία απλοποίη-
σης του ορισµού ιστορικών εδρών.

Στο άρθρο 284 παρ. 16 πρώτο εδάφιο η φράση «Παρατείνεται
από τη λήξη της και για δέκα (10) ηµέρες» αντικαθίσταται από
τη φράση «Παρατείνεται από τη λήξη της και για τριάντα (30)
ηµέρες».

Στο ίδιο εδάφιο η φράση «έχουν υποβάλει εµπροθέσµως» αντι-
καθίσταται από την φράση «έχουν υποβάλει ή θα υποβάλουν
εντός της ανωτέρω προθεσµίας».

Τέλος, το τελευταίο εδάφιο της ανωτέρω παραγράφου δια-
γράφεται.

Αυτές, κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, είναι οι
αναδιατυπώσεις-προσθήκες που ήθελα να κάνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, παρα-
καλώ να κατατεθούν στα Πρακτικά και να διανεµηθούν στους συ-
ναδέλφους οι αναδιατυπώσεις-προσθήκες που µόλις διαβάσατε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αµέσως, κύριε
Πρόεδρε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης, καταθέτει
για τα Πρακτικά της Βουλής τις προαναφερθείσες αναδιατυπώ-
σεις-προσθήκες οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θα ήθελα µόνο
να κλείσω κάνοντας µία δήλωση, αν και όλα όσα λέµε έχουν αυτή
τη µορφή και η οποία αφορά στο θέµα το σχετικό µε το εκλογικό
σύστηµα ανάδειξης δηµοτικών και περιφερειακών Αρχών.

Ήταν πολύ µεγάλη η συζήτηση που έγινε ανάµεσα στους Βου-
λευτές, αλλά έχει γίνει και στα κόµµατα και στην αυτοδιοίκηση
και στην επιτροπή και στη διάρκεια αυτού του τετραηµέρου µέσα
στην Ολοµέλεια. Εµείς προσήλθαµε, όπως πιστεύουµε ότι ορθώς
έπρεπε να κάνουµε, µε την πάγια θέση την οποία έχουµε κατά
καιρούς διατυπώσει και στο επίπεδο του Προέδρου µας, τότε αρ-
χηγού της αξιωµατικής αντιπολίτευσης σήµερα Πρωθυπουργού,
αλλά και στο επίπεδο των προγραµµατικών µας δεσµεύσεων σχε-
τικά µε την ανάγκη να περάσουµε σ’ ένα σύστηµα δύο γύρων για
τη διασφάλιση όσο το δυνατόν µεγαλύτερων συναινέσεων και
συνεργασιών και τέτοιου πνεύµατος στην αυτοδιοίκηση, που άλ-
λωστε είναι µέσα στο χαρακτηριστικό της γονίδιο, είναι στο DNA
της αυτοδιοίκησης.

Έγινε µεγάλη συζήτηση και ήταν επόµενο: Και συζήτηση από
τα κόµµατα της Αριστεράς που προσήλθαν µε την πάγια θέση
τους περί απλής αναλογικής, και συζήτηση που προκλήθηκε από
την άποψη και της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού µε πρόταση που διατυπώθηκε πριν από
λίγο, θέσεις, οι οποίες στην περίπτωση της Νέας ∆ηµοκρατίας
είναι, επίσης, γνωστές γιατί αφορούν το γνωστό σύστηµα της
εκλογής µε 42% από την πρώτη Κυριακή για όποιον συγκεντρώ-
σει αυτό το ποσοστό.

Αυτό που θέλω να πω και θέλω να το γνωρίζει η Βουλή, τα κόµ-
µατα είναι ότι έχουµε πραγµατική και ειλικρινή διάθεση και για
µία ακόµη φορά είµαστε αποφασισµένοι να αποδείξουµε αυτή
µας την ειλικρινή διάθεση. Άλλωστε, εν ευθέτω χρόνω, θα ξεκι-
νήσει και η συζήτηση για το πολύ µεγάλο θέµα για το πολιτικό σύ-
στηµα, τη δηµοκρατία, το πολίτευµα, αλλά και για τη χώρα στο
σύνολό της σχετικά µε το νέο εκλογικό νόµο, που η Κυβέρνηση
θα εισηγηθεί στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Αποδεικνύοντας, λοιπόν,
αυτή µας τη πραγµατική και ειλικρινή πρόθεση να υπάρξει η µε-
γαλύτερη δυνατή συναντίληψη, συναίνεση και συναπόφαση σε
τέτοια θέµατα, τα οποία σίγουρα µπορεί να είναι ένας κοινός
τόπος στον οποίο να συναντηθούν διαφορετικές πολιτικές από-
ψεις, δηλώνω για να είναι γνωστό σε όλους τους συναδέλφους,
αλλά και τα κόµµατα, ότι το προσεχές διάστηµα θα κάνουµε µία
ακόµη προσπάθεια να υπάρξει ένας κοινός τόπος επάνω σ’ αυτό
το θέµα. Ένας κοινός τόπος, ο οποίος θα µπορούσε να δώσει
λύση στις επόµενες δηµοτικές εκλογές διαµορφώνοντας ένα
πάγιο σύστηµα.

Εµείς έχουµε την άποψή µας, µε αυτή βεβαίως προσερχόµα-
στε και στο νοµοσχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», αλλά και σε αυτή τη
συζήτηση που θα ξεκινήσουµε µέσα στον Ιούνιο και θα την ολο-
κληρώσουµε µέσα στον Ιούνιο, αλλά θέλουµε να είναι σαφές σε
όλα τα κόµµατα, ότι θα τους ζητήσουµε να βρούµε εκείνο το ση-
µείο συνάντησης επιδιώκοντας και εξαντλώντας κάθε περιθώριο
να υπάρξει ένα κοινό, ενιαίο και πάγιο σύστηµα για την εκλογή
και στην αυτοδιοίκηση Α’ και Β’ βαθµού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Υπάρχει κάποιος εκ των εισηγητών και ειδικών αγορητών που

θέλουν να δευτερολογήσουν;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Εγώ θα ήθελα το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μάλιστα. Ο εισηγητής

του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Παναγιώτης Ρήγας, έχει το λόγο για τέσσερα
λεπτά. Παρακαλώ να τηρηθεί αυστηρά ο χρόνος .

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι έχουµε µι-
λήσει αρκετά πάρα πολλοί από τους συναδέλφους, διατυπώνο-
ντας ουσιαστικές –οι περισσότεροι- κρίσεις και απόψεις και
συµβάλλοντας καθοριστικά στην υιοθέτηση, από πλευράς της
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, αλλαγών, που κάνουν το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο να ρυθµίζει µε αποτελεσµατικότερο
τρόπο κάποιες περιπτώσεις, οι οποίες στην πρώτη διατύπωση
έπασχαν ή άφηναν κενά ή εν πάση περιπτώσει δεν ρύθµιζαν πλή-
ρως τα ζητήµατα τα οποία επραγµατεύοντο.

Τώρα που ολοκληρώθηκε η διαδικασία, θεωρώ ότι η επόµενη
ηµέρα είναι αυτή της µεγάλης αγωνίας και της µεγάλης πρό-
κλησης. Οι αντιρρήσεις είναι προφανές ότι θα διατηρηθούν επ’
ολίγον στις τοπικές κοινωνίες. Όµως, αυτό που διακατέχει όλους
είναι πώς αυτή η πραγµατικά µεγάλη αλλαγή θα µπορέσει να πε-
ράσει από το νοµοσχέδιο, από το νόµο πλέον, στην πράξη. Και
εδώ χρειάζεται η συστράτευση όλων, ακόµη και αυτών που εδώ
σε αυτήν την Αίθουσα διατύπωσαν, ακόµη και επί της αρχής, τη
διαφωνία τους.

Είναι γεγονός ότι όλες αυτές οι µεγάλες αλλαγές έχουν την
ανάγκη µίας συνολικής, ολικής –θα έλεγα- στήριξης κατά την
υλοποίησή τους. Οι τοπικές κοινωνίες είναι παραπάνω από βέ-
βαιο και προφανές ότι και ήθελαν και στηρίζουν τη συγκεκριµένη
αλλαγή, µε τις όποιες απορίες, τα όποια κενά πληροφόρησης
έχουν.

Υπάρχει, όµως, ένα αλάθητο κριτήριο στον απλό πολίτη που
δικαιώνει αυτήν την αλλαγή. Ο απλός πολίτης κρίνει αυτό που
έχει σήµερα. Βλέπει ίσως πολύ πιο ρεαλιστικά από εµάς την ανά-
γκη αλλαγών για την καθηµερινότητά του και πολύ περισσότερο
υπολογίζει, όχι το ποιο θα είναι το πολιτικό µέλλον του καθενός
στην αυτοδιοίκηση ή το δικό µας πολιτικό µέλλον ή ποιος θα
ασκεί την αρµοδιότητα, ποιος θα κατέχει την καρέκλα στην αυ-
τοδιοίκηση, αλλά τον ενδιαφέρει το µέλλον του τόπου του και η
δική του εξυπηρέτηση µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο.

Με δεδοµένο αυτό, είναι σίγουρο ότι οι τοπικές κοινωνίες ενι-
σχύουν την πρωτοβουλία που πήρε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και
είναι αλληλέγγυες και σύµµαχοι, µιας και θα είναι τα ίδια τα υπο-
κείµενα αυτής της αλλαγής, θα είναι αυτές που στους επιµέρους
χώρους θα στηρίξουν τη συγκεκριµένη µεταρρύθµιση, θα επιλέ-
ξουν τους άριστους για να τους εκπροσωπήσουν και προφανώς,
θα περιµένουν και θα απαιτούν τα καλά, τα θετικά αποτελέσµατα
αυτής της µεταρρύθµισης.

Είναι, επίσης, σίγουρο ότι στη διάρκεια της εφαρµογής –και
είναι απόλυτα φυσιολογικό- θα υπάρξει ανάγκη για αλλαγές, για
προσαρµογές, για βελτιώσεις. Η ελληνική Βουλή είναι εδώ. Το
Υπουργείο Εσωτερικών πιστεύω ότι έχει δείξει τη διάθεση να
προσαρµόζει την πολιτική του, όταν αυτό το απαιτεί ο ορθός
λόγος, η κοινή λογική και οι ανάγκες της εποχής.

Θα υπάρξουν αλλαγές όπου χρειαστεί. Θα τις εισηγηθούµε και
εµείς οι Βουλευτές που θα εισπράξουµε την εφαρµογή του συ-
γκεκριµένου νόµου, θα τις εισηγηθεί η αυτοδιοίκηση, αλλά και οι
συλλογικές εκφράσεις των τοπικών κοινωνιών.

Κλείνω εκφράζοντας την αισιοδοξία µου ότι επιτελέσαµε –
έστω και µόνη η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ- ένα έργο
ιδιαίτερα σηµαντικό για το µέλλον του τόπου. Θεωρώ ότι απα-
ντήσαµε µε τρόπο άµεσο και καταλυτικό στις ανάγκες της κοι-
νωνίας και των συµπολιτών µας και καλούµαστε τώρα και εµείς
να καλύψουµε ένα κενό, που πραγµατικά επισηµάνθηκε, ενηµέ-
ρωσης των πολιτών, ώστε να µάθουν και στην τελευταία γωνιά
της πατρίδας µας και στην τελευταία ακριτική περιοχή και στο
τελευταίο νησί τις λεπτοµέρειες αυτής της µεταρρύθµισης, προ-
κειµένου να υπάρξει µέχρι τις εκλογές πλήρης ενηµέρωση των
πολιτών και να ενστερνιστούν απόλυτα την αλλαγή η οποία έρ-
χεται.

Αισιοδοξία, λοιπόν, και πολλή δουλειά από όλους, για να µπο-
ρέσει αυτή η πολύ µεγάλη µεταρρύθµιση να περάσει σε όλο το
εύρος της ελληνικής περιφέρειας και να λειτουργήσουν οι νέοι
θεσµοί προς όφελος της ανάπτυξης της πατρίδας µας και των
πολιτών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Χρήστος Ζώης έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, από την πρώτη στιγµή που η Κυβέρνηση γνω-

στοποίησε τις προθέσεις της να προχωρήσει µε το σχέδιο «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗΣ» στην αναδιάρθρωση του αυτοδιοικητικού χώρου,
είχαµε δηλώσει ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι θα είµαστε πα-
ρόντες µέχρι και το τελευταίο λεπτό αυτής της συζήτησης. Εί-
χαµε δηλώσει ότι θα προσέλθουµε σ’ αυτή τη συζήτηση µε
προτάσεις. Είχαµε δηλώσει ότι θα αγωνιστούµε για να περάσουν
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αυτές οι προτάσεις και ότι, επίσης, δεν πρόκειται να συµβιβα-
στούµε µε τίποτα λιγότερο απ’ ό,τι θα µπορούσε να συγκροτήσει
ένα πλαίσιο λειτουργίας και επιβίωσης, έτσι όπως οραµατιστή-
καµε εµείς την αναδιάρθρωση αυτού του αυτοδιοικητικού χώρου.

∆υστυχώς, όλο το προηγούµενο διάστηµα, η απόφαση της Κυ-
βέρνησης να επιλέξει µία συγκεκριµένη τακτική που εξυπηρε-
τούσε τελικά τη στρατηγική της, δεν µας επέτρεψε να έχουµε τη
διαβούλευση που και εµείς νοµίζαµε ότι θα λάβει χώρα. ∆υστυ-
χώς, διαψεύσθηκαν και οι πιο αισιόδοξοι µεταξύ ηµών, αλλά και
µεταξύ των αυτοδιοικητικών στελεχών που περίµεναν και προσ-
δοκούσαν ότι όχι απλώς θα υπάρξει ουσιαστική διαβούλευση µε
την Κυβέρνηση, αλλά και πως το προϊόν αυτής της διαβούλευσης
θα ήταν που θα ετίθετο υπ’ όψιν της Εθνικής Αντιπροσωπείας.

Σήµερα, κοντά στο τέλος πια αυτής της συζήτησης, η οποία
βεβαίως ήταν κουραστική για όσους συµµετείχαµε, αλλά δεν
ήταν η συζήτηση στο εύρος και στο βάθος που θα άξιζε σ’ ένα τέ-
τοιο σχέδιο νόµου –και αυτό είναι µία συνολική ευθύνη, αλλά πά-
ντως είναι πρωταρχική ευθύνη της Κυβέρνησης που επέλεξε να
γίνει η συζήτηση µ’ αυτόν τον τρόπο και δευτερευόντως όλων
των άλλων- αυτό που µπορούµε να παρατηρήσουµε είναι ότι
βγαίνουµε πιο πληγωµένοι ως Κοινοβούλιο από τη διαδικασία,
κύριε Υπουργέ.

Αυτό που σας λέω δεν είναι υπερβολικό και το λέω, διότι εί-
µαστε υποχρεωµένοι να εξηγούµε στους συµπολίτες µας ότι δεν
υπήρξε διαβούλευση, ότι δεν έγιναν δεκτές οι παρατηρήσεις
µας, ότι δεν µπορέσαµε να παρέµβουµε όπως νοµίζαµε και ελπί-
ζαµε ότι θα µπορέσουµε να παρέµβουµε κατά τη διάρκεια αυτής
της συζήτησης, για να βελτιώσουµε έστω αυτό που µας βρίσκει
αντίθετους. Και εξηγήσαµε εξαντλητικά γιατί ήµασταν αντίθετοι.
Και στο µέτρο που είµαστε υποχρεωµένοι να δίνουµε εξηγήσεις
τέτοιας ποιότητας και τέτοιου περιεχοµένου, είναι προφανές ότι
βγαίνουµε ως Βουλευτές πληγωµένοι απ’ αυτή τη διαδικασία.

Αντιθέτως, η Κυβέρνηση θεωρεί ότι βγαίνει ενισχυµένη. Όµως,
θα διαπιστώσετε, κύριε Υπουργέ, στο πέρασµα του χρόνου ότι
καθώς θα επιβεβαιώνονται όλες οι επιφυλάξεις, οι οποίες ακού-
στηκαν και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια, όλες οι διατυπώ-
σεις που διατυπώθηκαν και τέθηκαν υπ’ όψιν σας τόσο από την
ΚΕ∆ΚΕ όσο και από την ΕΝΑΕ, αλλά και από άλλους φορείς, όσο
θα επιβεβαιώνονται όλοι όσοι σας είπαν ό,τι είχαν να σας πουν
και δεν τους ακούσατε, τόσο αυτό θα το εισπράττετε αρνητικά
ως Κυβέρνηση.

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε πολύ καλά ότι απέφυγα για λόγους
αρχής, ως εισηγητής του κόµµατός µου, να πω έστω και µια λέξη
που αφορούσε το χωροταξικό του νοµού µου. ∆εν θα το κάνω
έως και το τελευταίο λεπτό αυτής της συζήτησης. Αυτή είναι η
απάντησή µου σε όσους συναδέλφους, εκ µέρους της Συµπολί-
τευσης, πήραν το λόγο το προηγούµενο διάστηµα, για να µας
ψέξουν γιατί η συζήτηση επικεντρώθηκε στα χωροταξικά.

Γνωρίζετε ότι µία από τις αιτιάσεις µας που διατυπώθηκαν -
στην αρχή υπαινικτικά και µετά ανοικτά- είναι ότι ίσως αυτή η επι-
λογή σας να µη δώσετε λύση στο µίνιµουµ των προβληµάτων για
τα οποία είχατε συναντίληψη εσείς και η ΚΕ∆ΚΕ –δεν σας λέω
εσείς και οι Βουλευτές, εσείς και οι τοπικές κοινωνίες- µπορεί τε-
λικώς να είχε ως απώτερο στόχο τον πλήρη αποπροσανατολισµό
από τα υπόλοιπα 285 άρθρα αυτού του σχεδίου νόµου, που συ-
νιστούν το πλαίσιο, τον όρο και την προϋπόθεση επιβίωσης και
επιτυχίας του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Εµείς σας είπαµε ότι ως Κυβέρνηση, όταν και όποτε µας
δώσει την εντολή ο λαός, θα κάνουµε διορθώσεις. ∆εν θα έρ-
θουµε ισοπεδωτικά ούτε θα εξαντληθούµε σε µια προσπάθεια να
σας συκοφαντήσουµε και να δείξουµε τα ελλείµµατά σας. Αυτά
σας τα παρουσιάσαµε λεπτοµερώς τώρα. Όµως, δεν µπορούµε
να φύγουµε απ’ αυτήν τη συζήτηση, χωρίς να δηλώσουµε το αυ-
τονόητο, ότι θα κάνουµε τις διορθώσεις, όπου αυτές επιβάλλο-
νται και είναι πολλές απ’ αυτές που σας πρόσφεραν και σας
εισηγήθηκαν και οι Βουλευτές σας. Κάποιοι Βουλευτές, όπως ο
κ. Παπαδόπουλος, επέµεναν µέχρι την τελευταία στιγµή να τις
λάβετε υπ’ όψιν σας και, δυστυχώς, εσείς δεν το κάνατε.

Κρατάω µια δήλωση για το τέλος -γιατί νοµίζω πως η δήλωση
του Υπουργού απαιτεί τοποθέτηση όλων όσων έχουµε τη δυνα-
τότητα να εκπροσωπούµε τα κόµµατά µας και όχι τους εαυτούς

µας σε αυτήν την Αίθουσα- σχετικά µε την πρόθεση της Κυβέρ-
νησης εν όψει µιας γενικότερης συζήτησης να αντιµετωπίσει και
το θέµα του εκλογικού συστήµατος για τις αυτοδιοικητικές εκλο-
γές.

∆εν πρόκειται να κάνω αυτήν την ώρα κανένα σχόλιο, κύριε
Πρόεδρε, που να αναδεικνύει το πρόβληµα αξιοπιστίας και συ-
νέπειας, ασχέτως τι µπορεί να λέει κανείς, για να προετοιµάσει το
έδαφος εν όψει µιας τέτοιας αλλαγής.

Το µόνο σχόλιο που µπορώ να επιφυλάξω και να είµαι και
σαφής και απόλυτος σχετικά µε τη θέση µας είναι ότι σηµείο εκ-
κίνησης της συζήτησης που εµείς περιµένουµε και θεωρούµε και
καλοδεχούµενη, κύριε Υπουργέ, για τη Νέα ∆ηµοκρατία δεν µπο-
ρεί να είναι άλλο από το 42% για µια σειρά από λόγους και επι-
χειρήµατα που είχα την ευκαιρία να εκθέσω και µιλώντας για το
σχέδιο νόµου που σήµερα ψηφίζουµε, αλλά και για µια σειρά από
λόγους και επιχειρήµατα που επικαλούµασταν, όταν είχαµε πάρει
τη σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία.

Εάν η σηµερινή σας δήλωση προετοιµάζει το έδαφος για µια
αλλαγή προς αυτήν την κατεύθυνση, εγώ σας λέω ότι είναι κα-
λοδεχούµενη και αυτή η αλλαγή, ασχέτως της κριτικής που θα
σας επιφυλάξουµε.

Εάν, όµως, ρίχνετε αυτήν την ώρα µια φωτοβολίδα ή «ψαρεύ-
ετε σε θολά νερά», για να διαπιστώσετε αντιδράσεις και να σφυγ-
µοµετρήσετε τις διαθέσεις των κοµµάτων, χωρίς να έχετε
σαφέστερη θέση, πέραν αυτής της γενικής διακήρυξης, τότε,
κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι απλώς κερδί-
ζετε χρόνο, µέχρι να διαπιστώσετε ποιο θα είναι το γενικότερο
πολιτικό κλίµα, µέσα στο οποίο θα κληθείτε να δώσετε ως κόµµα
και ως Κυβέρνηση τον αγώνα σας στις επόµενες αυτοδιοικητι-
κές εκλογές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και σας παρακαλώ πάρα πολύ, στο πλαίσιο αυτής της δήλω-
σής µου, να τοποθετηθείτε ή να το λάβετε υπ’ όψιν σας για τη συ-
ζήτηση την οποία σκοπεύετε να ανοίξετε και στην οποία
σκοπεύετε να µας προσκαλέσετε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ειδικός αγορητής του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικόλαος Παπακωνστα-
ντίνου έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Εδώ και τρεις και τέσσε-
ρις µέρες οι Βουλευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
εστίασαν τις παρεµβάσεις τους στα ουσιώδη και θεµελιακά ζη-
τήµατα του νοµοσχεδίου είτε αφορούσαν τη φιλοσοφία είτε αφο-
ρούσαν τις στοχεύσεις είτε και τις θεσµικές ρυθµίσεις που
συζητιόντουσαν µε το νοµοσχέδιο αυτό. Είτε αφορούσαν, λοι-
πόν, τα µορφωτικά δικαιώµατα της νεολαίας είτε το κοινωνικό δι-
καίωµα της δηµόσιας υγείας είτε τα θέµατα της αγροτικής
οικονοµίας είτε τα ζητήµατα των δικαιωµάτων των εργαζοµένων,
αυτό ήταν το περιεχόµενο των παρεµβάσεων των Βουλευτών του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Το νοµοσχέδιο που έρχεται για ψήφιση, κατά τη γνώµη µας,
αποκαλύπτεται σε µεγάλο βαθµό, ότι συγκροτεί µια αντιλαϊκή
τοµή, είναι ένα αντιλαϊκό θεσµικό εργαλείο και αποτελεί και ένα
άλµα στην επιδίωξη του τσαλακώµατος των λαϊκών δικαιωµάτων.

Συµπυκνωµένα να πω µόνο ότι εµπεριέχει τα θεµελιώδη ζητή-
µατα του Μνηµονίου Συνεργασίας µε την Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα, την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο, καθώς επίσης και τις λεγόµενες πρόνοιες του Προγράµ-
µατος Σταθερότητας και Ανάπτυξης, πρόνοιες του Προγράµµα-
τος και Σταθερότητας και του Μνηµονίου που εµφυτεύονται
ακόµα και στον ορίζοντα του µικρόκοσµου των δηµοτικών κοινο-
τήτων και δήµων, τιµωρώντας το λαό.

Προκύπτει από τη συζήτηση αυτού του τετραηµέρου ότι η Νέα
∆ηµοκρατία συµφωνεί µε τη φιλοσοφία, τις στοχεύσεις, τα θε-
µελιώδη κριτήρια και τις βασικές ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου.
∆ιαφωνεί επικρίνοντας µια σειρά σοβαρές, κατά τη γνώµη της,
λειτουργικές ασυµµετρίες και ζητήµατα που αφορούν την αλλη-
λουχία των νοµοθετούµενων διατάξεων.

Το ΛΑΟΣ οµονοεί στη µεθοδολογία της θεσµικής λειτουργικής
προσέγγισης, που χαρακτηρίζει την όψη και την επιφάνεια του
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νοµοσχεδίου και κυρίως, περιπτωσιολόγησε σε λειτουργικές
αδυναµίες και ανεπάρκειες των θεσµικών ρυθµίσεων. Και µε την
παρέµβασή του στα ζητήµατα του εκλογικού νόµου, αποδει-
κνύεται ότι είναι ένα κόµµα χρήσιµο για την Κυβέρνηση.

Ο ΣΥΡΙΖΑ αιωρείται και παραπαίει µέσα στις βασικές συντε-
ταγµένες που νοµοθετεί η Κυβέρνηση.

Σηµειώνουµε το κύριο, ότι είναι εκκωφαντική η σιωπή των εκ-
προσώπων της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΛΑΟΣ και του ΣΥΡΙΖΑ για
τον ταξικό χαρακτήρα των διατάξεων που αφορούν τους οικο-
νοµικούς πόρους και τη φύση των διατάξεων για τις αρµοδιότη-
τες.

Συµπυκνωµένα και λόγω των χρονικών περιορισµών, να δούµε
δύο πράγµατα για το τι αποκεντρώνεται. Πρώτον, χορήγηση
αδειών άσκησης επαγγελµάτων υγείας και αδειών ίδρυσης και
λειτουργίας ιδιωτικών κλινικών –και εδώ ακούστε- ιδιωτικών προ-
νοιακών επιχειρήσεων και πάσης φύσεως χώρων άσκησής τους.
Άρθρο 186.

∆εύτερον, τι αποκεντρώνεται. Επιβολή τελών και δικαιωµάτων
σε όσους κάνουν χρήση έργων που εκτελούνται ή παρέχονται µε
δαπάνες ή µέριµνα του Περιφερειακού Ταµείου Ανάπτυξης.
Άρθρο 192.

Και µε το νοµοσχέδιο αυτό θεσµοθετούνται επιτελεία της αντι-
λαϊκής πολιτικής στις περιφέρειες και τους δήµους και πλάι στο
κεντρικό επιτελείο διαµορφώνονται περιφερειακά και δηµοτικά
επιτελεία.

Οµονοούν σ’ αυτή την κρίσιµη επιλογή οι εκπρόσωποι και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ και του ΛΑΟΣ Συνηγορεί
όµως και ο ΣΥΡΙΖΑ στα κριτήρια της ανταποδοτικής διπλοφορο-
λόγησης και τριτοφορολόγησης των λαϊκών και εργατικών οικο-
γενειών.

Σηµειώνουµε τη βαρύτητα που έχει το ζήτηµα της αδειοδότη-
σης ιδιωτικών µονάδων ψυχικής υγείας, ιδιωτικών προνοιακών
επιχειρήσεων, αντί για δηµόσιο δίκτυο υποδοµών πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας. Απέραντη σιγή στις λαλίστατες οµιλίες των
εκπροσώπων του ΠΑΣΟΚ για τα ζητήµατα της θεσµοθέτησης γι-
γαντωµένων συντελεστών στον ΦΠΑ, για την επιβολή ψήφισης
ληστρικών τελών πολιτισµού, για το στράγγισµα των τακτικών
κρατικών χρηµατοδοτήσεων από το φόρο εισοδήµατος νοµικών
προσώπων λόγω και της ελάττωσης των συντελεστών από 25%
στο 20% για τις µεγάλες επιχειρήσεις, για την καθιέρωση προ-
σαύξησης στο ΦΠΑ και τον φόρο ακίνητης περιουσίας, νοουµέ-
νων ως τοπικά έσοδα, για τη διαιώνιση των ληστρικών τελών
καθαριότητας και ηλεκτροφωτισµού, για τη διατήρηση των τρο-
φείων και του αντιτίµου στους βρεφονηπιακούς σταθµούς, που
σηµατοδοτούν µε προπαίδεια στην προηγούµενη νοµοθεσία τη
δίωξη της βρεφονηπιακής µέριµνας.

Σηµειώνουµε ότι υποστηρίζετε και µε την εκκωφαντική σιωπή
σας ή µε τις κοµψές σας επιδερµικές παρεµβάσεις, την εφαρ-
µογή του «βούρδουλα» του µνηµονίου στο µικρόκοσµο των το-
πικών και δηµοτικών κοινοτήτων και των δήµων, που αφορά
κρίσιµα ζητήµατα λειτουργίας δηµοτικών κολυµβητηρίων, µε επι-
βολή δυσβάσταχτων φόρων ακόµη και στα κέντρα δηµιουργικής
απασχόλησης των παιδιών, τη συντήρηση των δηµοτικών εγκα-
ταστάσεων, τις κοινωφελείς υπηρεσίες, ακόµη-ακόµη τις δηµο-
τικές βιβλιοθήκες και τα πνευµατικά κέντρα.

Απ’ αυτή την άποψη και συνολικά και τηλεγραφικά βεβαίως,
επαναφέρουµε την εκτίµησή µας ότι εµείς καταψηφίζουµε στο
σύνολο και κατά άρθρο όλο το νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ειδικός αγορητής του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλος Μαρκάκης έχει το
λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς πρέπει να ξεκινήσω µε µια δήλωση ότι ο Λαϊκός

Ορθόδοξος Συναγερµός προτιµά να είναι ένα χρήσιµο κόµµα στη
Βουλή παρά ένα άχρηστο κόµµα.

Κύριε Υπουργέ, προσήλθαµε σ’ αυτή τη συζήτηση θετικά και ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, αλλά και τα στελέχη µας, τα
οποία έχουν δραστηριοποιηθεί πολλά χρόνια στην αυτοδιοίκηση.
Πιστεύουµε ότι αν και εσείς προσέχατε τη διαβούλευση και εί-
χατε καλέσει –αυτό που είπα και χθες- τους Βουλευτές όλων των
κοµµάτων στη συζήτηση και διαβούλευση του νοµοσχεδίου, τα

αποτελέσµατα και η κριτική που σας ασκήθηκε στο χωροταξικό,
θα ήταν πολύ καλύτερα.

Πιστεύουµε ακόµη ότι σε σχέση µε το µέγεθος και τη σπου-
δαιότητα του νοµοσχεδίου, έγινε µια βιαστική συζήτηση στη
Βουλή. Υπήρξαν ακόµη και σοβαρές παρατηρήσεις, ίσως αντι-
φατικές πολλές φορές και από το χώρο της πλειοψηφίας. Πολ-
λοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ ψήφισαν το νοµοσχέδιο, ενώ
διαφωνούσαν σε καίρια σηµεία του νοµοσχεδίου.

Εµείς το καταψηφίζουµε για δύο λόγους.
Κατ’ αρχάς προσήλθατε σ’ αυτό το νοµοσχέδιο µε έναν προ-

σανατολισµό κοµµατικό και αυτό φάνηκε µε την προεργασία που
έγινε για την ψήφο στους λαθροµετανάστες. Προσήλθατε µε ένα
εκλογικό σύστηµα -το οποίο θα σχολιάσω αργότερα γιατί το αλ-
λάζετε- και µε έναν κοµµατικό προσανατολισµό ως προς το χω-
ροταξικό.

Ο δεύτερος λόγος είναι ότι εµείς ενδεχοµένως µε µια καλύ-
τερη συγκρότηση θα φέρναµε ένα διαφορετικό νοµοσχέδιο για
την αυτοδιοίκηση. Πιστεύουµε ότι σε όλες τις φάσεις πρέπει το
κράτος να είναι αποκεντρωµένο, να είναι παρόν και να λειτουρ-
γεί, κάτι που δεν συµβαίνει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα.
∆εν λειτουργεί το κράτος.

Υπάρχουν, επίσης, λειτουργίες που δεν χρειάζονται να είναι
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση σε τέτοια µεγάλη λεπτοµέρεια. Πα-
ραδείγµατος χάριν, οι πολεοδοµίες και οι τεχνικές υπηρεσίες δεν
είναι δυνατόν -διότι πρέπει να είναι καλά οργανωµένες, καλά στε-
λεχωµένες και µε ιεραρχία- µε αυτά τα στοιχεία να λειτουργούν
σε πάρα πολύ µικρούς δήµους.

Η άποψή µου είναι πως πρέπει να είναι µακριά από την επο-
πτεία των δηµάρχων για να αποφύγουµε τα ρουσφέτια και τις
πελατειακές σχέσεις και να είναι σε επίπεδο οργάνωσης νοµαρ-
χίας.

Επίσης, θα µπορούσαµε να κάνουµε καλύτερη διαχείριση του
υπαλληλικού προσωπικού, ώστε να δουλέψει µε φιλότιµο -το
µόνο που του έµεινε µετά τις περικοπές που γίνονται στους µι-
σθούς του- και να λιγοστέψουµε την αδιαφορία του.

Η αγωνία µας, κύριε Υπουργέ, είναι όχι για το πώς θα λει-
τουργήσουν οι δήµαρχοι και οι περιφερειάρχες. Η αγωνία µας
είναι τι θα γίνει µετά την 1η Ιανουαρίου του 2011, πώς θα τα βγά-
λουν πέρα οι πολίτες.

Θα κάνω κι ένα σχόλιο για την πρόταση του Υπουργού να συ-
ζητήσει µε τα κόµµατα, ακόµα και την αλλαγή του εκλογικού
νόµου για την αυτοδιοίκηση.

Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση πλέον άρχισε να καταλαβαίνει, µετά
τα οικονοµικά µέτρα, τα µέτρα που θα πάρει για το ασφαλιστικό,
µετά τον τρόπο που αντιµετώπισε την αυτοδιοίκηση, ότι τίποτα
δεν είναι ελεγχόµενο εν όψει των εκλογών που θα γίνουν για την
αυτοδιοίκηση το Νοέµβριο, τίποτα δεν είναι προβλέψιµο.

Η µόνη πρόβλεψη είναι ότι ο ελληνικός λαός, το εκλογικό
σώµα θα αντιδράσει και θα ψάξει να βρει ποιο από τα µεγάλα
κόµµατα είναι υπεύθυνο για το κατάντηµα στο οποίο έχει πε-
ριέλθει. Κι εκεί θα τους τιµωρήσει.

Γι’ αυτό, αν θέλετε να είστε πειστικοί για την αλλαγή του εκλο-
γικού νόµου για την αυτοδιοίκηση, να το κάνετε τώρα και όχι να
περιµένετε τις δηµοσκοπήσεις του Οκτωβρίου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Μαρκάκη, ξέρω

ότι δεν ήταν η πρόθεσή σας, αλλά στην αρχική σας ρήση, να
είστε χρήσιµοι και όχι άχρηστοι και δεν είστε ποτέ άχρηστοι, κα-
νένα κόµµα δεν είναι άχρηστο στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Είναι
µία διευκρίνιση από το Προεδρείο, επιβεβαιώνοντας, όµως, ότι η
πραγµατική σας βούληση δεν ήταν αυτή. Θέλατε να τονίσετε το
πόσο χρήσιµοι θέλετε να είστε. Και το αποδεχόµεθα.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΚΡΑΚΗΣ: Η πρόθεσή µου…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όλα τα κόµµατα πάντως

είναι χρήσιµα…
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΚΡΑΚΗΣ: Ασφαλώς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): …στην όποια κριτική

ασκούν. Και είναι κατά το Σύνταγµα και υποχρεωµένα να το κά-
νουν.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΚΡΑΚΗΣ: Υπάρχουν κόµµατα, κύριε Πρόεδρε, τα
οποία είναι δεκανίκι άλλων κοµµάτων. Όταν, λοιπόν, απευθύνο-
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νται στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό συνάδελφοι των άλλων
κοµµάτων, δεν τους επιτρέπουµε να µας αποκαλούν χρήσιµους
για άλλα κόµµατα. Εµείς είµαστε χρήσιµοι για το έθνος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς. Έγιναν οι διευ-
κρινίσεις κι ευχαριστώ πολύ.

Ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Νικόλαος Τσούκαλης έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Καταληκτικά ως επίλογο, εµείς προσήλθαµε σε αυτή τη συζή-

τηση, κύριε Πρόεδρε, µε µία ολοκληρωµένη πρόταση, η οποία
έρχεται από πάρα πολύ µακριά χρονικά, µία πρόταση συµπυ-
κνωµένης εµπειρίας από τη λειτουργία µας στις τοπικές κοινω-
νίες, µία ολοκληρωµένη πρόταση την οποία καταθέταµε στις
τοπικές κοινωνίες συνολικά και αγωνιστικά, όταν τα κυβερνητικά
κόµµατα µε συγκεντρωτικό και αυταρχικό τρόπο ήθελαν στην κυ-
ριολεξία να καθυποτάξουν τις τοπικές κοινωνίες.

Με αυτές, λοιπόν, τις αρχές ήρθαµε.
Έτσι, λοιπόν, ελπίζω, εύχοµαι η πολιτική ηγεσία του Υπουρ-

γείου και η Κυβέρνηση να µην αποδέχεται απόψεις αγορητών
του ΠΑΣΟΚ ότι η Αντιπολίτευση έχασε την ευκαιρία να συµµετά-
σχει σε αυτό το διάλογο ή ότι δυστυχώς η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ µόνη της σήκωσε το βάρος της διαβούλευ-
σης µιας τέτοιας τοµής.

∆υστυχώς, αυτές είναι απόψεις οι οποίες δεν οδηγούν που-
θενά.

Κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά χαιρόµαστε που σταχυολογώντας
όλες τις προτάσεις των συναδέλφων της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΠΑΣΟΚ και κυρίως αυτών που έχουν την εµπειρία της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ταυτίστηκαν απολύτως µε τη συντρι-
πτική πλειοψηφία των προτάσεων τις οποίες καταθέσαµε. Και,
βεβαίως, είναι οδυνηρό, µπορώ να πω ότι δεν προµηνύει καλά, το
να µεταθέτουν απλώς την υλοποίηση αυτών των προτάσεων µε
µεταγενέστερες τροπολογίες του συγκεκριµένου νόµου.

Εµείς καταψηφίσαµε επί της αρχής το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο επειδή θεωρούµε ότι το νοµοσχέδιο αυτό κατακερµατίζει
τις τοπικές κοινωνίες, δεν τις ενοποιεί, δεν διαµορφώνει συνολι-
κές αντιλήψεις, δεν βοηθάει στην κοινωνική, λαϊκή συµµετοχή.

Και βεβαίως, στον τοµέα των πόρων, δυστυχώς, θα αποδειχθεί
για άλλη µια φορά ότι οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης θα
καταντήσουν επαίτες της κεντρικής εξουσίας.

Είπαµε και το αναφέραµε πάρα πολλές φορές, κύριε Υπουργέ,
ότι δεν θέλουµε να αποτύχει το νοµοσχέδιο αυτό. Ξέρετε, κύριε
Πρόεδρε, ότι η αποτυχία ενός τέτοιου νοµοσχεδίου δεν θα κάνει
κακό στο ΠΑΣΟΚ ή στο Κοµµουνιστικό Κόµµα ή στον ΣΥΡΙΖΑ ή σε
οποιοδήποτε άλλο κόµµα. Θα προκαλέσει κακό στις τοπικές κοι-
νωνίες. Θα προκαλέσει κακό στην αποκέντρωση. Θα προκαλέσει
κακό σε ολόκληρη τη χώρα.

Είπαµε ότι δεν θα είµαστε εµείς και οι αυτοδιοικητικές µας δυ-
νάµεις αυτοί που θα υποσκάψουν και θα υπονοµεύσουν την
εφαρµογή του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. Όµως, είµαστε υπο-
χρεωµένοι να διατυπώσουµε τη µεγάλη µας αγωνία στο κατά
πόσο αυτό το θεσµικό εργαλείο είναι το κατάλληλο για τις τοπι-
κές κοινωνίες, ούτως ώστε να αρθρώσουν λόγο.

Τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε. Είµαστε αυτοί, οι οποίοι
είπαµε και δηλώσαµε ότι βασική και πάγια θέση µας και το όραµά
µας για την Τοπική Αυτοδιοίκηση –τηρουµένων των αναλογιών-
είναι επιτέλους η ολοκληρωτική εφαρµογή σε αυτόν εδώ τον
τόπο του Ευρωπαϊκού Χάρτη Τοπικής Αυτονοµίας, ο οποίος, ση-
µειωτέον, τυχαίνει να είναι ενσωµατωµένος στο Εθνικό ∆ίκαιο µε
το ν.1850/89 και µάλιστα έχοντας µια αυξηµένη τυπική ισχύ,
επειδή είναι και διεθνής συνθήκη. Τι πιο απλό και το όραµα, αν
θέλετε, του κυβερνώντος κόµµατος, µε όλα αυτά που πρέσβευε
µέχρι τώρα, να είναι η εφαρµογή του συγκεκριµένου κειµένου.
∆υστυχώς, το ΠΑΣΟΚ έχασε αυτήν την ευκαιρία.

Είµαστε βέβαιοι ότι σύντοµα θα έλθουν οι τροπολογίες του συ-
γκεκριµένου πλαισίου. Όµως, κύριε Υπουργέ, δεν νοµίζω και δεν
φαντάζοµαι οι τροπολογίες, οι οποίες θα έλθουν να συνιστούν
και δικαιολογία για εσάς, στο σκεπτικό και στην αντίληψή σας
«ας ξεκινήσουµε, ας κάνουµε το πρώτο βήµα και όλα θα τα
δούµε στη συνέχεια», γιατί τα θεσµικά κενά στην υλοποίησή
τους, όταν πρόκειται για τοπικές κοινωνίες δυστυχώς, ίσως να

αφήσουν και ανεξίτηλα ίχνη και στίγµατα στις τοπικές κοινωνίες,
όσον αφορά την ολοκλήρωσή τους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Τσού-

καλη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ.

Πέτρος Ευθυµίου.
Ορίστε, κύριε Ευθυµίου, έχετε έως οκτώ λεπτά δικαίωµα, διότι

δεν έχετε µιλήσει καθόλου. Πόσο χρόνο θέλετε;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εάν και η καταγωγή µου

είναι ηπειρο-θεσσαλική, πάντα θεωρούσα ότι οι Λάκωνες είχαν
προσδιορίσει µε ακρίβεια ότι όποιος µπορεί να µιλάει µε συντο-
µία, µιλάει πολύ πιο σωστά από αυτόν, που προσφεύγει σε εκτε-
νείς οµιλίες. Γι’ αυτό θα προσπαθήσω να είµαι πολύ πιο σύντοµος
από τα οκτώ λεπτά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από τόσο µακρά συνε-
δρίαση, που νοµίζω είχε ίσως ρεκόρ συµµετοχής των συναδέλ-
φων Βουλευτών και πάντως είναι σίγουρα πολύ πιο υψηλός ο
αριθµός απ’ ό,τι είναι στους προϋπολογισµούς, που κατ’ έθιµον
θεωρείται η πιο υψηλή συµµετοχή στο Κοινοβούλιο, δεν µπορεί
να πει κανείς ότι αυτό το νοµοσχέδιο δεν αποτέλεσε το επίκε-
ντρο της Εθνικής Αντιπροσωπείας, ότι δεν ακούστηκαν όλες οι
απόψεις και δεν υπήρξε ταυτόχρονα και πιο ισχυρή προσπάθεια
σύνθεσης από τον Υπουργό κ. Ραγκούση.

Θα έλεγα, επίσης, ότι αυτοί οι επτά µήνες διακυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ έχουν αποδείξει, αντιθέτως από τις κριτικές οι οποίες
ακούστηκαν, ότι η διαβούλευση είναι οργανικό συστατικό της πο-
ρείας της Κυβέρνησης προς τη λήψη των αποφάσεων. Η δια-
βούλευση σε ένα δηµοκρατικό πολίτευµα κορυφώνεται στο
Κοινοβούλιο.

Πραγµατοποιείται κυρίως µε εκείνους τους φορείς που είναι
αποδέκτες των πολιτικών. Στην περίπτωσή µας η διαβούλευση
ήταν εκτενής σε όλους τους βαθµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
σε όλες τις τοπικές κοινωνίες, σε όλους τους θεσµικούς εκπρο-
σώπους που προσδιορίζονται αποφασιστικά από τις αλλαγές
στην αποκεντρωµένη διοίκηση του κράτους και στην Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι αν προστεθεί στο στοιχείο της πραγµατι-
κής διαβούλευσης, που έχει προηγηθεί, το πραγµατικό γεγο-
νός ότι η µεταρρύθµιση του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» συµπυκνώνει δεκαέξι
ακριβώς χρόνια πορείας προς αυτό το θεσµό, µιλάµε για ένα
ώριµο νοµοθέτηµα, για ένα νοµοθέτηµα που ανταποκρίνεται στις
πραγµατικές ανάγκες της ελληνικής κοινωνίας στο διεθνές περι-
βάλλον, στο οποίο κινείται.

Γιατί δεν είναι δυνατόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µη
συνειδητοποιήσουµε ότι η Ελλάδα που θέλει να πρωτοστατεί στο
ευρωπαϊκό γίγνεσθαι, δεν µπορεί να µην πρωτοστατεί µε τη
σειρά της στους θεσµούς που αποτελούν ευρωπαϊκό κεκτηµένο.

Αυτό, λοιπόν, που πραγµατοποιεί ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» είναι
πράγµατι ένα άλµα αναπτυξιακό, διοικητικό για την Ελλάδα και
είναι µια ισχυρή ώθηση της ένταξης της Ελλάδας, όπως επιβάλ-
λεται να θέλουµε όλοι, στη συνολική τάση της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης στην οποία ανήκουµε και στην οποία πρέπει να συγκλίνουµε
και όχι να αποκλίνουµε. Πρώτη παρατήρηση.

∆εύτερη παρατήρηση. Πιστεύω ότι η συζήτηση ήταν γόνιµη
και θεωρώ ότι ο Υπουργός αποδέχθηκε µια σειρά παρατηρήσεις,
όπως επίσης δόθηκαν µια σειρά εξηγήσεις σε θέµατα τα οποία
εµφανίστηκαν ως µείζονα ζητήµατα και αποδείχθηκε στη δια-
πραγµάτευση ότι αποτελούσαν ήδη περιεχόµενο του πραγµα-
τωµένου νοµοσχεδίου στα άρθρα του.

Άρα, µια σειρά φοβίες, µια σειρά ενστάσεις, αναιρέθηκαν στη
διάρκεια της συζήτησης, καθώς στην πραγµατικότητα αποτε-
λούσαν το πνεύµα και το γράµµα του νοµοσχεδίου, στο οποίο
κατευθύνθηκε µια κριτική που ήδη είχε αναπτυχθεί στα άρθρα.

Αυτό που διαµορφώθηκε σε αυτήν την Αίθουσα είναι ένα κε-
κτηµένο. Ένα κεκτηµένο που πρέπει όλοι να συνειδητοποιήσουµε
ότι η πράξη πρέπει να µας βρει συµµέτοχους. Γιατί στην πράξη
οικοδόµησης και της αποκεντρωµένης αυτοδιοίκησης και της
νέας δοµής της Τοπικής Αυτοδιοίκησης εξ ορισµού θα κληθούµε
όλοι να πραγµατώσουµε και τα οράµατά µας για την Ελλάδα και
τις αντιλήψεις µας για την οικοδόµηση των θεσµών.
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Στην πραγµατικότητα, αυτή η συζήτηση, µε τις πολύ µεγάλες
ρητορικές σε ένα µεγάλο τµήµα της, θα ξεχαστεί, καθώς αυτό
που θα έχουµε όλοι µαζί, όλες οι πτέρυγες του Κοινοβουλίου,
είναι µε τις δυνάµεις µας, µέσα στην άρθρωση των τοπικών κοι-
νωνιών να ενισχύσουµε και να υλοποιήσουµε θεσµούς που
επειδή ανταποκρίνονται σε πρωτογενείς ανάγκες θα αποτελέ-
σουν εξ ορισµού και το πλαίσιο της δράσης των πολιτικών δυνά-
µεων. Και στη ζωή, η απάντηση των πραγµάτων βρίσκεται στην
ίδια τη ζωή. Αυτή απαντάει για λογαριασµό όλων µας.

Θα ήθελα, επίσης, να τονίσω ότι είναι ιδιαίτερα καλοδεχού-
µενη η αποδοχή της πρότασης του Υπουργού του κ. Ραγκούση,
που δείχνει άλλωστε την έλλειψη κάθε δογµατισµού και την έλ-
λειψη κάθε σκοπιµότητας να εντάξουµε στο πλαίσιο µιας ευρύ-
τερης συζήτησης, που θα προκύψει αναπόφευκτα από τη
συζήτηση και του νέου εκλογικού νόµου, την προσπάθεια όλων
µας να έχουµε σταθερούς και πάγιους θεσµούς και σταθερούς
και πάγιους κανόνες, επειδή ακριβώς για µας δεν υπάρχει κοµ-
µατική σκοπιµότητα. Αλλά υπάρχει µείζων σκοπιµότητα εδραίω-
σης όλων των θεσµών µε την ευρύτερη δυνατή συναίνεση και τις
ευρύτερες δυνατές συγκλίσεις. Θεωρώ ιδιαίτερα καλοδεχούµενη
τη δήλωση του εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας του κ. Ζώη,
ότι δέχονται αυτή την πρόταση.

Πολύ νόµιµα τοποθετούν ότι η δικιά τους αφετηρία θα είναι το
42%, που είναι η άποψή τους. Είναι όµως, φανερό ότι το «κλειδί»
είναι ότι αυτή η συζήτηση πρέπει και µπορεί να είναι ανοικτή
χωρίς δογµατισµούς, χωρίς προκαταλήψεις, ακριβώς γιατί οι θε-
σµοί πρέπει να πραγµατώνονται µε πάγιους σταθερούς κανόνες
και όσο είναι δυνατόν µε κανόνες κοινής αποδοχής.

Κύριε Πρόεδρε, κλείνω µε µια ακροτελεύτια παρατήρηση για
το πολιτικό σύστηµα. Επειδή ακριβώς, η ελληνική κοινωνία δοκι-
µάζεται και η ελληνική κοινωνία θέλει διέξοδο, δεν θέλει στασι-
µότητα, δεν θέλει καθήλωση απαιτεί από όλους µας να
προτείνουµε στην πράξη τη δοκιµή εκείνων των µέσων που θα
βγάλουν αυτή την κοινωνία από την ασφυκτική αίσθηση της στα-
σιµότητας που είναι και η αιτία των προβληµάτων.

Η νοµοθεσία του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» είναι µια απάντηση για το µέλ-
λον, είναι µια απάντηση για τις ανάγκες του ελληνικού λαού, είναι
µια απάντηση θετική και στο λεγόµενο πολιτικό πρόβληµα της
χώρας, γι’ αυτό και πιστεύω ότι θα είναι µια επιτυχής µεταρρύθ-
µιση, καθώς θα είναι κτήµα του ίδιου του ελληνικού λαού, που
θα την πραγµατώσει µε τις επιλογές του.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ολοκληρώθηκε η σηµερινή συνεδρίαση και µε αυτό τον
τρόπο και οι έξι συνεδριάσεις, µε τις οποίες συζητήθηκε και ολο-
κληρώνεται έτσι η συζήτηση του παρόντος νοµοσχεδίου, το
οποίο αντικειµενικά αποτελεί µια µεγάλη µεταρρύθµιση για το
ελληνικό αυτοδιοικητικό και διοικητικό σύστηµα, θέλουµε να ελ-
πίζουµε ότι θα αποτελέσει και µια µεγάλη συµβολή για µια νέα
επανεκκίνηση της χώρας.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρ-
θρων 2 έως και 286 και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης: «Νέα αρχιτεκτονική της αυτοδιοίκησης και αποκε-
ντρωµένης διοίκησης-Πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

Θέλω να ενηµερώσω ότι πράγµατι µόνο µε τις συζητήσεις επί
του Προϋπολογισµού µπορεί να συγκριθεί η γόνιµη, δηµιουργική
διαδικασία µέσα από την οποία πήραν µέρος επί της αρχής εκα-
τόν εξήντα έξι συνάδελφοι Βουλευτές και σαράντα οκτώ Βου-
λευτές επίσης, επί των άρθρων. Εν συνόλω, διακόσιοι
δεκατέσσερις συνάδελφοι σε έξι συνεδριάσεις. Μια συνεδρίαση
περισσότερη από αυτές επί του Προϋπολογισµού. ∆έκα ήταν οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και οι εισηγητές και οι ειδικοί αγο-
ρητές, ο Υπουργός, οι δυο Υφυπουργοί και αν προσθέσουµε και
τον Πρωθυπουργό τον κ. Παπανδρέου και τους Αρχηγούς τον κ.
Σαµαρά, τον κ. Καρατζαφέρη και τον κ. Τσίπρα, είναι διακόσιοι
τριάντα ένας. Το λέω αυτό για να γραφτεί στα Πρακτικά. Η ουσία
µένει, όµως.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση και θα γίνει η ψήφιση των
άρθρων χωριστά. Θα χρειαστεί λοιπόν, υποµονή. Παρακαλώ

τους εκπροσώπους των κοµµάτων για την ψήφιση χωριστά των
άρθρων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να κάνω µια δήλωση;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το συζητήσαµε. Έχουµε

αποφασίσει για ένα τέτοιο νοµοθέτηµα, να κρατήσουµε τη δια-
δικασία που ορίζει αυστηρά ο Κανονισµός.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μπορώ να κάνω µια δήλωση για όλα τα
άρθρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, δεν είναι θέµα δη-
λώσεως. Είναι θέµα τυχόν αµφισβητήσεως από οποιονδήποτε
τρίτο. ∆εν είναι θέµα εσωτερικό της Βουλής. Παρακαλώ είναι
θέµα τηρήσεως του Κανονισµού.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 37

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 38

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 39

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 40 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 40

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 41

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 42 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 42

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 43 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 43

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 44

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 45 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 45

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 46 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 46

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 47 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 47

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 48 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 48

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 49 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 49

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 50 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 50

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 51 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 51

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 52 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 52

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 53 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 53

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 54 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 54

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 55 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 55

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 56 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 56

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 57 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 57

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 58 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 58

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 59, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 59

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 60 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 60

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 61 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 61
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 62 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 62

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 63 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 63

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 64 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 64

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 65 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 65

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 66 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 66

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 67 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 67

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 68 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 68

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 69 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 69

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 70 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 70
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 71 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 71

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 72 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 72

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 73 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 73

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 74 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 74

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 75 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 75

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 76 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 76

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 77, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 77

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 78 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 78

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 79 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 79

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 80 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 80

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 81 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 81

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 82 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 82

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 83 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 83

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 84 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 84

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 85 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 85

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 86 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 86

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 87 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 87

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 88 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 88

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 89 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 89

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 90 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 90

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 91 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 91

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 92 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 92

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 93 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 93

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 94, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 94

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 95, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 95

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 96 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 96

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 97 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 97

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 98 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 98

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 99 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 99

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 100 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 100

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 101 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 101

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 102 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 102

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 103 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 103

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 104 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 104

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 105 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 105

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 106 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 106

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 107 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 107

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 108 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 108

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 109 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 109

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 110 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 110

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 111, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 111

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 112 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 112

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 113, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 113

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
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πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 114 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 114

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 115 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 115

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 116 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 116

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 117 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 117

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 118 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 118

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 119 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 119

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 120, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 120

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 121 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 121

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 122 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 122

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 123 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 123

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 124 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 124

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 125 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 125

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 126 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 126

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 127 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 127

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 128 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 128

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 129 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 129

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 130 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 130

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 131 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 131

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 132 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 132

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 133 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 133

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 134 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 134

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 135 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 135

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 136, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 136

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 137 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 137

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 138 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 138

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 139 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 139

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 140 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 140

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 141 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 141

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 142 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 142

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 143 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 143

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 144 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 144

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 145 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 145

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 146 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 146

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 147 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 147

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 148 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 148
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 149 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 149

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 150 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 150

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 151 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 151

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 152 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 152

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 153 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 153

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 154 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 154

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 155 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 155

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 156 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 156

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 157 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 157
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 158 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 158

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 159 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 159

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 160, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 160

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 161 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 161

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 162 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 162

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 163 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 163

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 164 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 164

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 165 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 165

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 166 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 166

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 167 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 167

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 168 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 168

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 169 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 169

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 170 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 170

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 171 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 171

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 172 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 172

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 173 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 173

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 174 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 174

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 175 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 175

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 176 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 176

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 177 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 177

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 178 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 178

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 179 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 179

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 180 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 180

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 181 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 181

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 182 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 182

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 183 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 183
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 184 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 184

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 185 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 185

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 186 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 186

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 187 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 187

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 188 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 188

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 189 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 189

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 190 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 190

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 191 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 191

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 192 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 192

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 193 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 193

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 194 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 194

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 195 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 195

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 196 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 196

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 197 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 197

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 198 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 198

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 199 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 199

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 200 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 200

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 201 ως έχει;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 201

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 202 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 202

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 203 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 203

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 204 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 204

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 205 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 205

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 206 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 206

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 207, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 207

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 208 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 208

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 209 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 209

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 210 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 210

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 211 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 211

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 212 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 212

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 213 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 213

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 214 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 214

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 215 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 215

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 216 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 216

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 217 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 217
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 218 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 218

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 219 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 219

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 220 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 220

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 221 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 221

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 222, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 222

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 223 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 223

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 224 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 224

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 225 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 225

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 226 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 226

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 227 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 227

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 228 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 228

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 229 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 229

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 230 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 230

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 231 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 231

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 232 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 232

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 233 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 233

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 234 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 234

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 235 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 235

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 236, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 236

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 237 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 237

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 238 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 238

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 239 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 239

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 240 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 240

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 241 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 241

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 242 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 242

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 243 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 243

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 244 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 244

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 245 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 245

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 246 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 246

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 247 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 247

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 248 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 248

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 249 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 249

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 250 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 250

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 251 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 251

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 252 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 252
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 253 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 253

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 254 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 254

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 255 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 255

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 256 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 256

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 257, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 257

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 258 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 258

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 259 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 259

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 260 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 260

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 261 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 261

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 262 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 262

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 263 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 263

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 264 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 264

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 265 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 265

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 266 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 266

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 267 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 267

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 268 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 268

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 269 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 269

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 270 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 270

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 271 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 271

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 272 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 272

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 273 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 273

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 274 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 274

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 275 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 275

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 276, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 276

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 277 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 277

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 278 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 278

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 279 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 279

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 280, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 280

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 281 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 281

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 282, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 282

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 283, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 283

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 284, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 284

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 285 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 285

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το ακροτελεύτιο άρθρο
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έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Νέα αρχιτεκτονική
της αυτοδιοίκησης και αποκεντρωµένης διοίκησης – Πρόγραµµα
Καλλικράτης» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, µε
υποµονή και για αρκετή ώρα τη διαδικασία ψηφίσεως των άρ-
θρων, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, καθώς και στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής
των Ελλήνων, σαράντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και έξι εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από τα ∆ηµοτικά Σχολεία Σφακιωτών
Λευκάδας, το 3ο ∆ηµοτικό Σχολείο Λευκάδας και το Εξαθέσιο
∆ηµοτικό Σχολείο Λυγιάς Λευκάδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)
Τους καλωσορίζει, επίσης, και ο Βουλευτής κ. Μαργέλης Σπυ-

ροπάνος –άλλωστε είναι µονοεδρική και οφείλουµε να το ανα-
φέρουµε- ο οποίος είναι παρών…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Σε µία άχαρη, βέβαια, διαδικασία, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σε µία άχαρη, αλλά πολύ
σηµαντική και ουσιαστική διαδικασία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να κάνω µία
δήλωση για τα Πρακτικά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας έχει το λόγο για να κάνει µία δήλωση για τα Πρα-
κτικά.

Ορίστε, κύριε Ζώη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Νοµίζω ότι έχει αξία, γιατί αντιλαµβάνεστε

ότι τα Πρακτικά είναι κτήµα του ιστορικού του µέλλοντος και θα

ήταν τραγικό να συνάγεται το συµπέρασµα από την ανάγνωση
των Πρακτικών στο κοµµάτι της ψηφοφορίας ότι η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση είπε ένα «όχι» σ’ όλα τα άρθρα, ακόµα και σ’ αυτά
που θα µπορούσαν να ψηφιστούν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ιστορικός του µέλλο-
ντος θα εντρυφήσει στα Πρακτικά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Είναι προφανές, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, για
το µη υποµονετικό ιστορικό του µέλλοντος που δεν θα έχει το
κουράγιο να διαβάσει εκατοντάδες σελίδες Πρακτικά, ότι θα µπο-
ρούσαµε τη µεγάλη πλειοψηφία των άρθρων να την έχουµε ψη-
φίσει και εµείς, αλλά αντιλαµβάνεστε ότι αυτά δεν είναι εκείνα
τα άρθρα, τα οποία χρωµατίζουν το σχέδιο νόµου και σηµατο-
δοτούν την απόφασή µας να το καταψηφίσουµε.

Αντιλαµβάνεστε ότι θα µπορούσαµε και εµείς να ψηφίσουµε
το άρθρο για τη σφραγίδα του δήµου, για παράδειγµα ή για την
κατάρτιση της λίστας των υποψηφίων, αλλά δεν είναι αυτά τα ου-
σιώδη. Αυτά είναι τα αυτονόητα, τα επουσιώδη. Είναι τα άλλα
που καθόρισαν την απόφασή µας γι’ αυτό το «όχι» επί του συνό-
λου των άρθρων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Ζώη.

Έτσι κι αλλιώς είναι ένα ιστορικό νοµοσχέδιο και οι ιστορικοί του
µέλλοντος θα είναι προσεκτικοί στη διατύπωση τελικής κρίσης.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 17.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη προσεχή ∆ευτέρα 31 Μαΐου 2010 και ώρα 18.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό Έλεγχο:
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’
αριθµ. 34/27/19-4-2010 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού προς τον Υπουργό Εξωτερικών,
σχετικά µε τις εξελίξεις στην Ελληνική Εξωτερική Πολιτική.

8104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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